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Naslov: Svet u 2021.
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Spiker:
Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i  britanskog
Ekonomista održana je u Skupštini Srbije a naziv i glavna tema skupa je „Svet u 2021“. Zvaničnici i
stručnjaci iz zemlje i sveta kroz više panela i studija slučaja izneli su svoje odgovore na pitanja sa
kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako se može prevazići. Ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević istakla je da se Vlada
Srbije uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize.
Darija Kisić Tepavčević, ministarka za rad:
Ovi uslovi rada od kuće nam daju jednu prednost u ovom momentu. Ja lično uz optimizam dočekujem
2021.godinu gde će Srbija biti zemlja bez barijera i da ćemo sledeći ovakav skup dočekati svi zajedno
bez maski.
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Naslov: Vučić: Naredne godine rast BDP 5,5 do 6 odsto - NOVA portal
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da su u 2021. godini predviđaju ogromna ulaganja u
kapitalne investivcije u skladu sa programom "Srbija 2020 - 2025", što će značajno podići rast bruto
domaćeg proizvoda (BDP), zbog čega očekuje da će on naredne godine biti izmedju 5,5 i šest odsto.
"Srbija će po stopi BDP-a ove i naredne dve godine zajedno biti broj njedan u Evropi. Ovo je uslov da bi
Srbija mogla da opstane i napreduje", rekao je Vučić danas u video izjavi na onlajn konferenciji "Svet u
2021". Istakao je da će se zbog toga ulagati u izgradnju kanalizacionih mreža, fekalne, atmosferske
kanalizacije, prečistača otpadnih voda, ali i u izgradnju auto-puteva, pruga. "To je ogroman novac koji
ulaže da bi podigla domaća preduzeća", rekao je Vučić navodeći da će i ako stranci dobiju poslove na
tenderu, domća preduzeća, u više od 50 odsto slučajeva, učestvovati u izgradnji. Naglasio je da će se iću
na dalje podsticanje potrošnje. "Ićiće se na dalje povećanje potrošnje, povećanje penzija i plata. Penzija
će biti povećane za 5,9 odsto, a plate u javnom sektoru za pet odsto, uz uvećanje minimalne zarade za
6,65 odsto, što će dodatno pomoći primanja radnika", kazao je Vučić. Prema njegovim rečima, rast BDP-
a Srbije će se zasnivati i na daljem privlačenju direktnih stranih investicija, navodeći da Srbija hoće
reindustrijalizaciju,  te  da će se dalje  inistirati  i  na vladavini  prava,  kao i  putu ka EU u skladu sa
interesima zemlje. On je ukazao i da se Srbija kao mala zemlja oštrim merama u vreme pandemije,
borila za očuvanje života ljudi, zdravstvenog sistema i njegovu gradnju. Podsetio je da je Srbija jedna od
retkih zemalja u Evropi koja je gradila nove bolnice, predvidjajući da nije kraj prvog talasa pandemije.
Naveo je da je na taj način Srbija pokazala da se ne ponaša kampanjski i da je u stanju da razmišlja
strateški i odgovorno. Vučić je naglasio da je Srbija razumela kako katastrofalne posledice po ekonomiju
donosi korona virus po ekonomiju, zbog čega je reagovala promtno i pravovremeno. "Do sad smo više od
šest milijardi evra uložili u našu ekonomiju, od toga je oko četiri milijarde evra direktan novac, ostalo su
zajmovi, manjim delom iz Fonda za razvoj, više od 105 miliona evra, a većim delom kroz garantne šeme,
gde je država subvencionisala razliku u kamatnom stopama domaćim poslovnim bankama", rekao je
predsednik. Potvrdio je i dodatnu pomoć penzionerima. "Za dva dana svi penzioneri dobiće još po 5.000
dinara zato što jesu najpogodjeniji  deo stanovništva koji  je najmanje mogao da se bavi dodatnim
delatnostima i najsiromašniji deo populacije", kazao je on. Vučić je rekao da je uložen trud kako se ne bi
dodatno ugrožavala stopa javnog duga. "Nivo javnog duga Srbije najmanje porastao u odnosu na sve
evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16
odsto, a u Srbiji svega pet odsto u toku korona virusa", kazao je predsednik Srbije. Podsetio je i da je
juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, za hotelijere, turističke radnike, vodiče, ali i
ugostitelje. Ipak, ukazao je da, "država nije ćup iz koga može da se izvuče onoliko novca koliko bi neko
želeo". On je kazao i da je čak i kancelarka Nemačke Angela Merkel najavila da nemačku privredu neće
moći  da  podrži  u  svemu,  sa  onoliko  novca  koliko  bi  tražila.  "Mi  ne  možemo  da  se  poredimo  sa
Nemačkom, ali ćemo se truditi da onoliko koliko je u našoj moći to uradimo, istovremeno privreda mora
da se navikava na nove okolnosti, da preduzimaju mere štednje u preduzećima i pristupe pravljenju
profita", rekao je Vučić. *** Pratite nas i na društvenim mrežama: Facebook Twitter Instagram
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Spremni smo za izazove
Ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja prof. dr Darija Kisić Tepavčević istakla je da
se Vlada Republike Srbije uspešno suočila sa ekonomskimaspektima krize koju je pokrenula epidemija
Kovid 19 i da je zadatak svih u državi da se takva politika nastavi i u sledećoj godini. Kako se navodi u
saopštenju  Ministarstva  za  rad,  zapošljavanje,  boračka  i  socijalna  pitanja,  Kisić  Tepavčevićje  na
konferenciji "Svet u 2021", koju je organizovala "Color Media Communications rekla: "Spremni smo za
sve izazove. Ja lično uz optimizam dočekujem 2021. godinu, u kojoj će Srbija biti zemlja bez barijera i
gde ćemo sledeći ovakav skup dočekati bez maski". Ministarka Kisić Tepavčević je dodala da niko na
početku ove godine nije mogao da predvidi kakav će biti svet na njenom kraju i da je sada vreme za
aktivne mere u borbi protiv Kovid 19, kako bismo živeli i radili uz prisustvo virusa, a da istovremeno
preduzimamo sve što možemo na sprečavanju njegovog širenja. Prof. dr Kisić Tepavčević je ukazala da
je suština da se rad organizuje najoptimalnije moguće, budući da se sada gotovo celokupan radni proces
odvija na daljinu i od kuće. Kisić Tepavčević je dodala da su poslodavci dužni da obezbede zdravo radno
orkuženje i da zato Uprava za bezbednost i zdravlje na radu priprema Vodič za bezbedan rad od kuće
Kada je u pitanju rad od kuće, kako je dodala, konkretni predlozi Ministarstva su da se zaposlenima
dostavljaju rešenja, pored zakonom propisanog načina, i u elektronskoj formi, kao i da poslodavci sa
zaposlenima zaključe anekse ugovora o radu kojima će se predvideti mogućnost rada od kuće za deo
radnog vremena. Aktivnosti Ministarstva biće usmerene i na usporavanje odlaska radno sposobnog
stanovništva u inostranstvo, privlačenje stranaca različitih obrazovnih profila, zapošljavanje mladih,
žena, povećanje efikasnosti u ostvarivanju prava korisnika socijalne zaštite, istakla je Kisić Tepavčević.
Prof.  dr Kisić Tepavčević je dodala da su među merama Ministarstva i  program "Moja prva plata",
projekat za unapređenje položaja osoba sa invaliditetom "Srbija bez barijera", inkluzija osetljivih grupa,
unapređenje efikasnosti upravljanja migrantskom krizom, kao i nastavak brige o najosetljivijim grupama
u Srbiji. Na panelu posvećenom posledicama krize na ranjive grupe u društvu učestvovale su državna
sekretarka u Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Stana Božović i pomoćnica
ministra u Sektoru za zaštitu osoba sa invaliditetom Biljana Barošević. (Espreso)
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Šefica kancelarije Evropske investicione banke (EIB) za Zapadni Balkan Dubravka Negre izjavila je danas
da će ta banka naredne godine nastaviti da pomaže region, a prioriteti će biti podrška inovacimama i
digitalizaciji,  zaštita životne sredine i tranzicija ka zelenoj ekonomiji, razvoju infrastrukture i bolja
transportna povezanosti zemalja u region, kao i podrška malim i srednjim preduzećima.

"EIB će nastaviti da finansira najveće putne i železničke koridore u Srbiji, Bosni i Hercegovini i Severnoj
Makedoniji. Nastaviće se i sa ulaganjem u razvoj vodnog saobraćaja, gde je ove godine već uloženo 100
milona evra za povećanje plovnosti Save i Dunava", rekla je Negre na onlajn konferenciji "Svet u 2021." i
podsetil da je do sada u Srbiju u trasportnu infrastrukturu uloženo više od dve milijarde evra.

Sledeći  prioritet  EIB  u  narednoj  godini,  prema  njenim  rečima,  biće  digitalizacija,  koja  podiže
konkurentnost ekonomije i efikasnost javne administracije.

Istakla je da je nedavno potpisan ugovor o ulaganju vredan 65 miliona evra za digitalizaciju i povezanost
osnovnih i srednjih škola u Srbiji, kako bi se uveo brzi internet u više od 1.500 tih ustanova i tako
omogućio bolji rad na daljinu.

EIB planira i nove investicije u razvoj 5G mreže u Srbiji.

Prema njenim rečima, u fokusu ulaganja naredne godine biće i tranzicija ka zelenoj ekonomiji, a od
naredne godine će sva ulaganja banke u ovoj oblasti biti uskladjena sa Pariskim klimatskim sporazumom.

"Evropa  se  obavezala  da  do  2050.  godine  posatne  prvi  limatsko  neutralni  kontinent.  Želimo  da
pomognemo i zemljama u region da sprovedu obavezu tranzicije ka zelenoj, održivoj ekonomiji i čistijoj
energiji. Prioritet će biti ulaganja u energetsku efikasnost i energiju iz obnovljivih izvora", rekla je Negre.

Predstavnica EIB je navela da će priotritet biti i razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture,
neophodne da bi zdravstvo moglo da odgovori na buduće krize, ali i da se izbori se sa ovom trenutnom.

EIB takodje planira naredne godine podršku malim i srednjim preduzećima, navela je ona, podsećajući
da je do sada EIB u finansiranje ovog sektora uložila više od četiri milijarde evra, od čega oko polovine u
Srbiji.

"Fokusiraćemo se i na mikro preduzeća i na startap kompanije, pre svega kroz garancijske šeme", kazala
je Negre.

Naglasila je da će se u budućnosti EIB fokusirati i na podršku inovacijama i novim tehnologijama, kako bi
se kreirala klima inovativnog perduzetništva, koja može biti komparativna prednost razvoja privrede
Srbije.

Negre je podsetila da je EIB od 2008. do 2019. uložila više od osam milijardi evra u region.

"To čini ovu neprofitnu insticije EU najvećim investitorom u ovom region. Zahvaljjući tim ulaganjima više
od 500.000 radnih mesta je sačuvano", rekla je ona i dodala da je u Srbiji uz pomoć EIB pored ostalog
izgradjeno stotinu kilometara puteva, renovirane su bolnice, izgradjen klinički centar u Nišu, izgradjena
tri naučno-tehnološka parka.
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Naslov: Dačić: Korona nije poremetila politički život, održani su izbori po demokratskim
standardima
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Predsednik Skupštine Srbije Ivida Dačić izjavio je danas da je Srbija spremno dočekala epidemiju korone
tokom koje su gradjani pokazali odgovornost, solidarnost i u ogromnoj većini stali iza mera i preporuka
koje su dolazile od države.

"Već sada možemo da sumiramo da su se Srbija i  njeni gradjani izborili  sa najvećom krizom svog
vremena na način koji će im služiti na čast i ponos pred budućim generacijama", rekao je Dačić, na
konferenciji Svet u 2021. godini, u Skupštini Srbije.

Prema  njegovim  rečima,  Srbija  je  spremno  dočakala  krizu  u  svakom  smislu  -  zdravstvenom,
ekonomskom, i u "pogledu normalnog odvijajanja svih demokratskih procesa".

On je naveo da su vanredne okolnosti  na trenutak uzdrmale ali  nisu poremetile naš demokratski i
politički  život,  a  "najboji  dokaz je  što  smo uspeli  da  sprovedemo izbore  po punim demokratskim
standardima".

Prema njegovim rečima, "Srbija je u junu bila medju prvim evropskim državama koje su uprkos krizi
sprovela izbore".

"Konstitusanjem Narodne skupštine, potom Vlade, nismo dopustili da ekstremne društvene okolnosti
ometu demokratski politički život i njegov razvoj.
Nedavno u redovnom roku usvoji budžet za narednu godinu, što je još jedan dokaz vitalnosti i stabilnosti
celog našeg sistema u vreme krize", rekao je Dačić.

Ministarka za rad, zapošljavnje, socijalna i boračka pitanja Darija Kisič Tepavćević izjavila je da krajem
prošle godine, kad se pričalo o svetu 2020. godina, "niko nije pogodio ništa".

Ona je, govoreći o epidemiji korone, rekla je da su dosadašnje akcije sveta bile pasivne, "sklanjali smo
se da se ne zarazimo i krajnje je vreme, jer je prošao početni šok, da se aktivno deluje".

"Aktivne mere direktno uključuju vakcinaciju za koju se nadamo da će nam biti što pre dostupna, biće
nam dopstupna čim bude dostupna u svetu, odnosno u prvoj zemlji koja je bude registrovala kod sebe
biće dostupna i kod nas jer smo jedna od prvih zemalja koja je stala u red", rekla je Kisić Tepavčević.

Ministarka kulture i informisanja Maja Gojković je istakla da je ovo vreme dodatno pokazalo koliko su u
celom svetu važne tačne informacije i štetne one koje to nisu.

Prema njenim rečima, neophodno je izboriti se sa "poplavom lažnih vesti", radiiti na razvijanju medijske
pismenosti i sposobnosti javnosti da prepozna šta je prava informacija.

Ona je rekla da se ne sme dozvoliti da kultura bude skranuta i naglasila da se na sednicma Kriznog štaba
za borbu protiv korone bori za "malo više vazduha" za kulturu.

Ministarka za ljudska i manjinska prava i društveni dijalog Gordana Čomić je ukazala na važnost da
vakcina bude jednako dostupna svima u svetu inače je pitanje da li ćemo moći da se zovemo ljudima.

Takodje je upozorila da kriza sa koronom produbljuje ekonomsku nejednakost u svetu i posebno pogadja
marginalne i najsiromašnije grupe.
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Naslov: Momirović: U 2021. ulaganje u kapitalne investicije 330 milijardi dinara
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Ministar gradjevinarstva, saobraćaja i infrastrukture Tomislav Momirović izjavio je danas da Srbija
nastavlja rad na infrastrukturnim projektima, uprkos krizi zbog korona virusa, navodeći da je u budžetu
za 2021. godinu predvidjeno 330 milijardi dinara za kapitalne investicije, što je 5,5 odsto bruto domaćeg
proizvoda.

"Nivo investicija koji sada postoji je bez presedana u našoj istoriji", kazao je on na onlajn konfreenciji
"Svet u 2021", navodeći da su najveće svetske kompanije partneri Srbije u tim investicijama.

Poručio je i da su inicijative Srbije vezane za budućnost regiona i za njegovo povezivanje.

"Mi smo lider u inicijativi 'Mini Šengen'. Interes nam je da sve zemlje CEFTA povežemo u okviru te
inicijative, da se ekonomski razvijemo, jer ono što nas koči su velike barijere na granicama. Potrebno je
da slobodan ekonomski protok napravi dodatne uštede privredi", rekao je Momirović.

Istakao je i ulaganja Srbije u komunalnu infrastrukturu, precizirajući da je u narednoj godini za to
planirano 3,3 milijarde evra.

"To će potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno", rekao je minister.

Naglasio je  da je  izazov u budućnosti  dalji  razvoj  infrastrukture i  investicije,  kako bi  se sačuvala
makroekonomska stabilnost.

"Ne želimo da nas teške okolnosti vrate u nazad”, kazao je Momirović i dodao da će zemlja nastabviti da
se razvija u skladu sa projektom "Srbija 2020-2025".
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Naslov: Vučić: U narednoj godini velika ulaganja u kapitalne investicije, rast BDP-a Srbije 5,5
do šest odst
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da su u 2021. godini predvidjaju ogromna ulaganja u
kapitalne investivcije u skladu sa programom "Srbija 2020 – 2025", što će značajno podići rast bruto
domaćeg proizvoda (BDP), zbog čega očekuje da će on naredne godine biti izmedju 5,5 i šest odsto.

"Srbija će po stopi BDP-a ove i naredne dve godine zajedno biti broj njedan u Evropi. Ovo je uslov da bi
Srbija mogla da opstane i napreduje", kazao je Vučić danas u video izjavi na onlajn konferenciji "Svet u
2021.".

Istakao je da će se zbog toga ulagati u izgradnju kanalizacionih mreža, fekalne, atmosferske kanalizacije,
prečistača otpadnih voda, ali i u izgradnju auto-puteva, pruga.

"To je ogroman novac koji ulaže da bi podigla domaća preduzeća", kazao je Vučić navodeći da će i ako
stranci  dobiju poslove na tenderu,  domća preduzeća, u više od 50 odsto slučajeva, učestvovati  u
izgradnji.

Naglasio je da će se iću na dalje podsticanje potrošnje.

"Ićiće se na dalje povećanje potrošnje, povećanje penzija i plata. Penzija će biti povećane za 5,9 odsto, a
plate u javnom sektoru za pet odsto, uz uvećanje minimalne zarade za 6,65 odsto, što će dodatno
pomoći primanja radnika", kazao je Vučić.

Prema njegovim rečima, rast BDP-a Srbije će se zasnivati i  na daljem privlačenju direktnih stranih
investicija, navodeći da Srbija hoće reindustrijalizaciju, te da će se dalje inistirati i na vladavini prava,
kao i putu ka EU u skladu sa interesima zemlje.

On je ukazao i da se Srbija kao mala zemlja oštrim meramau vreme pandemije, borila za očuvanje života
ljudi, zdravstvenog sistema i njegovi gradnju.

Podsetio je da je Srbija jedna od retkih zemalja u Evropi koja je gradila nove bolnice, predvidjajući da
nije  kraj  prvog  talasa  pandemije.  Naveo  je  da  je  na  taj  način  Srbija  pokazala  da  se  ne  ponaša
kampanjski i da je u stanju da razmišlja strateški i odgovorno.

Vučić je naglasio da je Srbija razumela kako katastrofalne posledice po ekonomiju donosi korona virus po
ekonomiju, zbog čega je reagovala promtno i pravovremeno.

"Do sad smo više od šest milijardi evra uložili u našu ekonomiju, od toga je oko četiri milijarde evra
direktan novac, ostalo su zajmovi, manjim delom iz Fonda za razvoj, više od 105 miliona evra, a većim
delom kroz garantne šeme, gde je država subvencionisala razliku u kamatnom stopama domaćim
poslovnim bankama", rekao je predsednik.

Potvrdio je i dodatnu pomoć penzionerima.

"Za dva dana svi penzioneri dobiće još po 5.000 dinara zato što jesu najpogodjeniji deo stanovništva koji
je najmanje mogao da se bavi dodatnim delatnostima i najsiromašniji deo populacije", kazao je on.

Vučić je rekao da je uložen trud kako se ne bi dodatno ugrožavala stopa javnog diuga.

"Nivo javnog duga Srbije najmanje porastao u odnosu na sve evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije
zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16 odsto, a u Srbiji svega pet odsto u toku korona
virusa", kazao je predsednik Srbije.

Podsetio je i da je juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, za hotelijere, turističke
radnike, vodiče, ali i ugostitelje.
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Ipak, ukazao je da, "država nije ćup iz koga može da se izvuče onoliko novca koliko bi neko želeo".

On je kazao i da je čak i kancelarka Nemačke Angela Merkel najavila da nemačku privredu neće moći da
podrži u svemu, sa onoliko novca koliko bi tražila.

"Mi ne možemo da se poredimo sa Nemačkom, ali ćemo se truditi da onoliko koliko je u našoj moći to
uradimo, istovremeno privreda mora da se navikava na nove okolnosti, da preduzimaju mere štednje u
preduzećima i pristupe pravljenju profita", rekao je Vučić.
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1840

Ministarska rudarstva i  energetike Srbije Zorana Mihajlović izjavila je danas da će naredne godine
Ministatrstvo potpuno promeniti planove investiranja, pa će više od 1,5 milijardi evra biti invstirano u
energetsku efikasnost i smanjenje zagadjenja.

"Sve ono što je uloženo prethodnih godina nije bilo dovolnjo da možemo da govorimo o smajenju C02.
Zato ono što će ministarstvo potpuno promeniti planove investiranja u 2021. godini i više od 1,5 milijardi
evra ićiće samo na enrgetsku efikasnost i smanjenje zagadjenja", rekla je ona na onlajn konferenciji
"Svet u 2021."

Podsetila je da se danas u svetu emituje blizu 30 milijardi tona CO2 godišnje, a u Srbiji više od 350.000
tona i  dodala da energetika i  rudarstvo u Srbiji  ne mogu da se razvijaju, a da ne postiji  ekološka
bezbednost.

"Sledeće godina biće obeležena energetskom i ekološkom bezbednošću. Moramo da fundamentalno
menjamo postulate  u  energetskim poslovanju,  strategijama i  ciljevima,  vezujući  se  isključivo  za
ekologiju", kazala je Mihajlović.

Istakla je da će se Srbija u 2021. više okrenuti obnovljivim izvorima energije.

"Učinićemo sve da svaki gradjanin ima mogućnost da poveća energetsku efikasnost u stanovima i
kućama, jer je to način da sačuvamo energiju. Energija koju proizvodimo, distribuiramo i trošimo mora
da bude zdrava, zelane", rekla je Mihajlović.

Kako je precizirala, uradiće se planovi kako fazno, korak po korak, smanjiti  proizvodnju električne
energije iz uglja.

"Da pokušamo da ga ne trošimo toliko, jer je niskokalaoričan, lošeg kvaliteta, a najviše proizvodi
zagadjenje životne sredine, te da se okrenemo obnovljivim izvorima, enegetskoj efikasnosti. Da više da
koristimo biomasu i koristimo energetski efikasna postrojenja. Ukoliko to ne budemo uradili,  onda
energetski sektor Srbije nema perspektivu", istakla je ministarka.
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Početkom nedelje u Narodnoj skupštini Republike Srbije održana je konferencija Svet u 2021. godini. Ova
deveta po redu konferencija koju organizuje "Color media communications" je skup na kome su govorili…
RTV Sreće Sombor
Redakcija
Početkom nedelje u Narodnoj skupštini Republike Srbije održana je konferencija Svet u 2021. godini. Ova
deveta po redu konferencija koju organizuje "Color media communications" je skup na kome su govorili
eminentni stručnjaci i čelni ljudi Vlade Republike Srbije, Pokrajinske vlade i ličnosti iz javnog života.
Opštinu Kula predstavljali su predstavnici Društva za pomoć mentalno nedovoljno razvijenim osobama
"Plava ptica".
Konferenciju je otvorio predsednik Republike Srbije Aleksandar Vučić, a u uvodnom delu su govorili
predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić, i ministri Darija Kisić Tepavčević, Maja Gojković, Zorana
Mihajlović i Gordana Čomić.
Na 4. panelu na temu položaja ranjivih grupa u pandemiji čiji je moderator bila državna sekretarka u
Ministarstvu za rad, boračka i socijalna pitanja Stana Božović govorio je Marko Košutić, predsednik
Saveza  udruženja  za  pomoć  mentalno  nedovoljno  razvijenim osobama u  AP  Vojvodini,  i  direktor
Udruženja za pomoć mentalno nedovoljno razvijenim osobama "Plava ptica".
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ekonomiju

2362

Razvoj transportne povezanostu u regionu, podrška digitalnom razvoju, tranzicija ka zelenoj ekonomiji,
razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture, podrška malim i srednjim preduzećima biće glavni
priroriteti Evropske investicione banke (EIB) na Zapadnom Balkanu, izjavila je danas šefica EIB za
Zapadni Balkan Dubravka Negre. Podrška i za MMSP Sledeće godine će na agendi EIB biti važna […]
Dubravka Negre; Foto: Milos Tesic/ATAImages
Razvoj transportne povezanostu u regionu, podrška digitalnom razvoju, tranzicija ka zelenoj ekonomiji ,
razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture, podrška malim i srednjim preduzećima biće glavni
priroriteti Evropske investicione banke (EIB) na Zapadnom Balkanu, izjavila je danas šefica EIB za
Zapadni Balkan Dubravka Negre.
Podrška i za MMSP
Sledeće godine će na agendi EIB biti važna i podrška mikro, malim i srednjim preduzećima (MMSP), a
kako je Negre navela do sada je u finansiranje ovog sektora uloženo više od četiri milijarde evra, od čega
oko pola u Srbiji.
- Fokusiraćemo se i na mikro preduzeća i na startap kompanije, pre svega kroz garancijske šeme koje
nudimo - navela je ona, i istakla da će se EIB u budućnosti fokusirati i na podršku inovacijama i novim
tehnologijama, da se kreira klima inovativnog preduzetništva koja može biti komparativna prednost
razvoja privrede Srbije.
Ona je na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista,
pod nazivom "Svet u 2021" navela da će u sledećoj godini fokus banke, što se transporta tiče biti na
rehabilitaciji putne i železničke infrastrukture na Zapadnom Balkanu.
- Nastavićemo da finansiramo najveće putne i železničke koridore u Srbiji, Bosni i Hercegovini i Severnoj
Makedoniji, kao i sa ulaganjima u vodni saobraćaj gde smo već ove godine uložili 100 miliona evra, pre
svega da se poveća plovnost Save i Dunava - rekla je Negre i navela da je do sada u Srbiju uloženo u
transportnu infrastrukturu više od dve milijarde evra.
Kao drugi prioritet navela je digitalizaciju, jer ona pomaže razvoju novih tržišta i podiže konkurentnost
ekonomije.
Istakla je da je nedavno potpisano ulaganje novih 65 miliona evra za digitalizaciju i povezanost osnovnih
i srednjih škola u Srbiji što je veoma važno kod učenja na daljinu. EIB, prema njenim rečima, planira i
ulaganje u razvoj 5G digitalne mreže u Srbiji.
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Da se ove godine u visokim poslovnim krugovima kompanija više brinulo o zdravlju radnika nego o
profitu tvrde predstavnici stranih i domaćih komora i kompanija, okupljeni na konferenciji "Ekonomist -
Svet u 2021". Predse
Profimedia
Da se ove godine u visokim poslovnim krugovima kompanija više brinulo o zdravlju radnika nego o
profitu tvrde predstavnici stranih i domaćih komora i kompanija, okupljeni na konferenciji "Ekonomist -
Svet u 2021".
Predsednik Saveta stranih investitora (FIC) Majk Mišel istakao je da je glavni prioritet i apsolutni fokus
Saveta tokom pandemije bilo zdravlje i bezbednost zaposlenih, od kojih su mnogi radili od kuće ali to
neće biti "nova normalnost", upozorava predsednik Nemačko-srpske privredne komore, Udo Ajhlinger.
Majk Mišel iz FIC-a kaže da je, pored zdravalja, drugi fokus bio napraviti kontinuitet u poslovanju i
prilagoditi se novim uslovima rada.
- Sada je neophodno da svi pomogemo ekonomiju u ovim okolnostima i da radimo na tome da se kriza
izazvana pandemijom što pre prevaziđe - rekao je Mišel.
Govoreći o uticaju pandemije na privredu nakon devet meseci trajanja, Mišel je naveo da taj uticaj zavisi
od sektora i istakao da su se neki sektori u Srbiji pokazali otpornijim nego što se očekivalo.
To, ističe, pokazuje i nizak pad BDP-a od minus jedan ili minus 1,5 odsto , a to je, kaže Mišel, bolje nego
što se očekivalo. Da je srpska privreda pokazala "otpornost" na krizu pokazuje, kaže on, i priliv stranih
direktnih investicija koji se procenjuje da će ove godine biti 2,3 milijarde evra.
Mišel navodi da je bitno da država nastavi da podržava dolazak investitora i dodaje da je za to budžetom
za 2021. godinu planirano više sredstava nego ranijih godina.
Predsednik Nemačko-srpske privredne komore, Udo Ajhlinger, istakao je da su i oni unutar komore
morali da menjaju organizaciju rada i da je prilagođavaju novim uslovima rada.
Ne mogu svi onlajn
Posao koji je mogao da se organizuje onlajn, kaže on, brzo se prilagodio novom načinu rada, međutim,
ukazuje,  da pojedine fabrike koje se bave proizvodnjom ne mogu da se prilagode takvom načinu
poslovanja.
Ističe da će svakako one kompanije koje su uspele da "prežive" krizu izazvanu pandemiju, nakon nje
izaći mnogo jače i spremnije za nove izazove.
Govoreći o radu od kuće, Ajhlinger ističe da, iako ima onih koji su se prilagodili takvom načinu rada, svi
moraju  da  shvate  da  to  nije  "normalna  okolnost"  i  da  će  posle  pandemije  morati  da  se  vrate  u
kancelariju.
Ističe da ljudi ne mogu da budu produktivni od kuće, kao što jesu dok su u međusobnoj komunikaciji sa
ostalim kolegama i u kancelariji.
Predsednik italijanske Konfindustrije Srbije, Patricio Dei Tos ,smatra da bi sve kompanije sada morale da
rade više kako bi se vratile na stanje pre korone.
Color Press group kliping centar Srbije
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Kaže  da  se  italijanske  kompanije  u  Srbiji  zahvaljuju  srpskoj  vladi  i  Privrednoj  komori  Srbije  na
ekonomskim merama i zahvalio na saradnji između naše države i privrede.
Dei Tos ističe da su zahvaljujući merama mnoge kompanije opstale.
Ističe da kada je dolazio na mesto predsednika Konfindustrije nije očekivao da će 2020. godina biti tako
izazovna, međutim, poručuje da bi ljudi sada trebalo da se ponašaju kao posle rata - da budu jači, puni
entuzijazma i da rade više.
Pročitajte još:
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Profimedia
Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović očekuje da će 2021. biti
godina oporavka, a da je budućnost u energetskoj i ekološkoj bezbednosti i da će u narednoj godini biti
uloženo više od 1,5 milijardi evra na energetsku efikasnost i smanjenje zagađanje.
Ministarka je navela da se godišnje u Srbiji emituje više od 350.000 tona ugljen dioksida, a da će ono što
će raditi i Vlada i njeno ministarsvo biti promena planova investiranja.
- Više od 1,5 milijardi evra ići će na energetsku efikasnost i smanjenje zagađenja u 2021. godini - rekla
je Mihajlović i navela da ćemo biti bez maske na licu, kada prođe pandemija, i zato što ćemo udisati i
kvalitetniji vazduh.
Zorana Mihajlović; Foto: Tanjug/ MRE/ Zoran Petrović
Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Mihajlović je rekla da velike krize rađaju velike heroje, a da su najveći heroji
među nama lekari i medicinsko osoblje.
- Krize stvaraju nove ideje, čine nas boljim i efikasnijim, i omogućavaju brži put za rešavanje problema.
Ako ne budemo jedinstveni i krizu ne budemo rešavali zajedno godine pred nama će biti sive, biće
ekološka kriza - naglasila je Mihajlović.
Ona je navela da energetika i rudarstvo ne mogu bez ekološke bezbednosti i da će budućnost 2021. biti
obeležena energetskom i ekološkom bezbednošću.
- Svi potajno želimo da 2021. bude godina oporavka ili početka oporavka i da sve naredne godine budu
bolje od 2021. Naša država je zbog svega što je radila prethodnih godina spremno ušla u kruzu - kaže
Mihajlović.
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Ministarska rudarstva i energetike Srbije Zorana Mihajlović izjavila je da će naredne godine Ministatrstvo
potpuno promeniti planove investiranja, pa će više od 1,5 milijardi evra biti invstirano u energetsku
efikasnost i smanjenje zagađenja.
"Sve ono što je uloženo prethodnih godina nije bilo dovolnjo da možemo da govorimo o smajenju C02.
Zato ono što će Ministarstvo potpuno promeniti planove investiranja u 2021. godini i više od 1,5 milijardi
evra ići će samo na enrgetsku efikasnost i smanjenje zagađenja", rekla je ona na onlajn konferenciji
"Svet u 2021." Podsetila je da se danas u svetu emituje blizu 30 milijardi tona CO2 godišnje, a u Srbiji
više od 350.000 tona i dodala da energetika i rudarstvo u Srbiji ne mogu da se razvijaju, a da ne postiji
ekološka bezbednost. "Sledeće godina biće obeležena energetskom i ekološkom bezbednošću. Moramo
da fundamentalno menjamo postulate u energetskim poslovanju, strategijama i ciljevima, vezujući se
isključivo za ekologiju", kazala je Mihajlović. Istakla je da će se Srbija u 2021. više okrenuti obnovljivim
izvorima energije. "Učinićemo sve da svaki građanin ima mogućnost da poveća energetsku efikasnost u
stanovima i kućama, jer je to način da sačuvamo energiju. Energija koju proizvodimo, distribuiramo i
trošimo mora da bude zdrava, zelane", rekla je Mihajlović. Kako je precizirala, uradiće se planovi kako
fazno, korak po korak, smanjiti proizvodnju električne energije iz uglja. "Da pokušamo da ga ne trošimo
toliko, jer je niskokalaoričan, lošeg kvaliteta, a najviše proizvodi zagađenje životne sredine, te da se
okrenemo obnovljivim izvorima, enegetskoj  efikasnosti.  Da više da koristimo biomasu i  koristimo
energetski efikasna postrojenja. Ukoliko to ne budemo uradili, onda energetski sektor Srbije nema
perspektivu", istakla je ministarka.
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Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić izjavio je da je, sa stanovišta reformi, Srbija više nego spremna
da nastavi svoje pristupne pregovore sa Evropskom unijom, što je i dalje spoljnopolitički prioritet.
"Period posle krize dočekujemo spremni i očekujem od vas i od ove konferencije da se ponude dobri
saveti, kreativne ideje i dobra namera, kako bismo svi u narednoj godini zajedno mogli da se pohvalimo
novim uspesima i napretkom Srbije", poručio je Dačić na konferenciji "Svet u 2021", koja se održava u
Skupštini Srbije.
Ivica Dačić je najavio da će do kraja jesenjeg zasedanja poslanici razmatrati izveštaj Evropske komisije o
napretku Srbije u evropskim integracijama.
Dačić je rekao da je do sada bila praksa da takav izveštaj razmatra samo nadležni odbor, ali da je
intencija ovog saziva parlamenta da se izveštaj razmotri na sednici i  to do 29. decembra, kada se
zasedanje završava.
Dačić je ovo naveo odgovarajući na pitanje poslanika SPS Đorđa Milićevića, koji je rekao da je važno o
izveštaju EK raspravljati u trenutku kada, kako je rekao, "ulazimo u fazu nezapamćenih pritisaka na
predsednika, vladu i skupštinu".
Milićević smatra da ekonomski jaka Srbija svima smeta i da se u medijima u regionu vodi opšta hajka
protiv Srbije, pa u razmatranju izveštaja EK očekuje da poslanici pokažu jedinstvo.
Na  početku  sednice,  poslanik  iz  grupe  Ujedinjena  dolina  SDA Sandžaka  Arđend  Bajrami  pitao  je
premijerku i vladu da li još u nekom mestu u Srbije hitnoj pomoći treba sat vremena da stigne do prve
bolnice, kao što je to slučaj u Preševu.
On je rekao da je zdravstveni sistem u Preševskoj dolini jako loš, a da vlada ne pokazuje volju da
pomogne tom kraju što je, kako je ocenio, pokazala i predlogom Budžeta.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da su u 2021. godini predviđaju ogromna ulaganja u
kapitalne investivcije u skladu sa programom "Srbija 2020 - 2025", što će značajno podići rast bruto
domaćeg proizvoda (BDP), zbog čega očekuje da će on naredne godine biti između 5,5 i šest odsto.
"Srbija će po stopi BDP-a ove i naredne dve godine zajedno biti broj njedan u Evropi. Ovo je uslov da bi
Srbija mogla da opstane i napreduje", kazao je Vučić danas u video izjavi na onlajn konferenciji "Svet u
2021.". Istakao je da će se zbog toga ulagati u izgradnju kanalizacionih mreža, fekalne, atmosferske
kanalizacije, prečistača otpadnih voda, ali i u izgradnju auto-puteva, pruga. "To je ogroman novac koji
ulaže da bi podigla domaća preduzeća", kazao je Vučić navodeći da će i ako stranci dobiju poslove na
tenderu, domća preduzeća, u više od 50 odsto slučajeva, učestvovati u izgradnji. Naglasio je da će se iću
na dalje podsticanje potrošnje. "Ićiće se na dalje povećanje potrošnje, povećanje penzija i plata. Penzija
će biti povećane za 5,9 odsto, a plate u javnom sektoru za pet odsto, uz uvećanje minimalne zarade za
6,65 odsto, što će dodatno pomoći primanja radnika", kazao je Vučić. Prema njegovim rečima, rast BDP-
a Srbije će se zasnivati i na daljem privlačenju direktnih stranih investicija, navodeći da Srbija hoće
reindustrijalizaciju,  te  da će se dalje  inistirati  i  na vladavini  prava,  kao i  putu ka EU u skladu sa
interesima zemlje. On je ukazao i da se Srbija kao mala zemlja oštrim merama u vreme pandemije,
borila za očuvanje života ljudi, zdravstvenog sistema i njegovi gradnju. Podsetio je da je Srbija jedna od
retkih zemalja u Evropi koja je gradila nove bolnice, predviđajući da nije kraj prvog talasa pandemije.
Naveo je da je na taj način Srbija pokazala da se ne ponaša kampanjski i da je u stanju da razmišlja
strateški i odgovorno. Vučić je naglasio da je Srbija razumela kako katastrofalne posledice po ekonomiju
donosi korona virus po ekonomiju, zbog čega je reagovala promtno i pravovremeno. "Do sad smo više od
šest milijardi evra uložili u našu ekonomiju, od toga je oko četiri milijarde evra direktan novac, ostalo su
zajmovi, manjim delom iz Fonda za razvoj, više od 105 miliona evra, a većim delom kroz garantne šeme,
gde je država subvencionisala razliku u kamatnom stopama domaćim poslovnim bankama", rekao je
predsednik. Potvrdio je i dodatnu pomoć penzionerima. "Za dva dana svi penzioneri dobiće još po 5.000
dinara zato što jesu najpogođeniji  deo stanovništva koji  je najmanje mogao da se bavi  dodatnim
delatnostima i najsiromašniji deo populacije", kazao je on. Vučić je rekao da je uložen trud kako se ne bi
dodatno ugrožavala stopa javnog diuga. "Nivo javnog duga Srbije najmanje porastao u odnosu na sve
evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16
odsto, a u Srbiji svega pet odsto u toku korona virusa", kazao je predsednik Srbije. Podsetio je i da je
juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, za hotelijere, turističke radnike, vodiče, ali i
ugostitelje. Ipak, ukazao je da, "država nije ćup iz koga može da se izvuče onoliko novca koliko bi neko
želeo". On je kazao i da je čak i kancelarka Nemačke Angela Merkel najavila da nemačku privredu neće
moći  da  podrži  u  svemu,  sa  onoliko  novca  koliko  bi  tražila.  "Mi  ne  možemo  da  se  poredimo  sa
Nemačkom, ali ćemo se truditi da onoliko koliko je u našoj moći to uradimo, istovremeno privreda mora
da se navikava na nove okolnosti, da preduzimaju mere štednje u preduzećima i pristupe pravljenju
profita", rekao je Vučić.
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Foto: Unsplash
Očuvanje poslovanja kompanija nije bio glavni fokus privrednika tokom pandemije, već sačuvati zdravlje
i živote zaposlenih u Srbiji, poručili su predstavnici stranih i domaćih komora i kompanija na konferenciji
"Ekonomist - Svet u 2021".
Oni su pohvalili ekonomski paket mera naše države koje su im, kako kažu, pomogle da lakše prevaziđu
krizu koju je izazvala pandemija i istakli da je privreda sa državom uvek imala dobru saradnju.
Predsednik Saveta stranih investitora (FIC) Majk Mišel istakao je da je glavni prioritet i apsolutni fokus
Saveta tokom pandemije bilo zdravlje i bezbednost zaposlenih. Naveo je da je drugi fokus bio napraviti
kontinuitet u poslovanju i prilagoditi se novim uslovima rada.
- Sada je neophodno da svi pomogemo ekonomiju u ovim okolnostima i da radimo na tome da se kriza
izazvana pandemijom što pre prevaziđe - rekao je Mišel.
Istakao je da je FIC dao i predloge za zajedničku saradnju vlasti, industrija i privrede, te poručio da bi svi
trebalo da rade zajedno i da dele informacije na dnevnom nivou kako bi se privreda što brže oporavila.
Govoreći o uticaju pandemije na privredu nakon devet meseci trajanja, Mišel je naveo da taj uticaj zavisi
od sektora i istakao da su se neki sektori u Srbiji pokazali otpornijim nego što se očekivalo.
To, ističe, pokazuje i nizak pad BDP-a od minus jedan ili minus 1,5 odsto, a to je, kaže Mišel, bolje nego
što se očekivalo.
Da  je  srpska  privreda  pokazala  "otpornost"  na  krizu  pokazuje,  kaže  on,  i  priliv  stranih  direktnih
investicija koji se procenjuje da će ove godine biti 2,3 milijarde evra.
To je, navodi, dobar signal i za dolazak budućih investitora.Mišel navodi da je bitno da država nastavi da
podržava dolazak investitora i dodaje da je za to budžetom za 2021. godinu planirano više sredstava
nego ranijih godina.
Predsednik Nemačko-srpske privredne komore Udo Ajhlinger istakao je da su i oni unutar komore morali
da menjaju organizaciju rada i da je prilagođavaju novim uslovima rada.
Posao koji je mogao da se organizuje onlajn, kaže on, brzo se prilagodio novom načinu rada, međutim,
ukazuje,  da pojedine fabrike koje se bave proizvodnjom ne mogu da se prilagode takvom načinu
poslovanja.
Ističe da će svakako one kompanije koje su uspele da "prežive" krizu izazvanu pandemiju, nakon nje
izaći mnogo jače i spremnije za nove izazove.
Foto: Unsplash
Govoreći o radu od kuće, Ajhlinger ističe da, iako ima onih koji su se prilagodili takvom načinu rada, svi
moraju  da  shvate  da  to  nije  "normalna  okolnost"  i  da  će  posle  pandemije  morati  da  se  vrate  u
kancelariju.
Ističe da ljudi ne mogu da budu produktivni od kuće, kao što jesu dok su u međusobnoj komunikaciji sa
ostalim kolegama i u kancelariji.
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Predsednik Konfindustrije Srbije Patricio Dei Tos smatra da bi sve kompanije sada morale da rade više
kako bi se vratile na stanje pre korone.
Kaže  da  se  italijanske  kompanije  u  Srbiji  zahvaljuju  srpskoj  vladi  i  Privrednoj  komori  Srbije  na
ekonomskim merama i zahvalio na saradnji između naše države i privrede.
Dei Tos ističe da su zahvaljujući merama mnoge kompanije opstale.
Foto: Unsplash
Ističe da kada je dolazio na mesto predsednika Konfindustrije nije očekivao da će 2020. godina biti tako
izazovna, međutim, poručuje da bi ljudi sada trebalo da se ponašaju kao posle rata - da budu jači, puni
entuzijazma i da rade više.
"Verujem da će 2021. godina biti mnogo bolja od 2020. godine", istakao je Dei Tos.
Predstavnik NALED-a Dušan Vasiljević ističe da se pokazalo da pandemija nije samo zdravstvena, već i
ekonomska kriza.
Dovela  je  do  toga,  kaže,  da  i  njihova  organizacija  ne  radi  kao  ranije,  već  je,  ističe,  morala  da
transformiše način komunikacije sa partnerima. Saglasio se da je tokom pandemije bilo važno pre svega
sačuvati zdravlje, a tek onda održati poslovanje.
(Telegraf Biznis/Tanjug)
Telegraf.rs zadržava sva prava nad sadržajem. Za preuzimanje sadržaja pogledajte uputstva na stranici
Uslovi korišćenja.
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Foto: Shutterstock
Srbija i u krizi izazvanoj korona virusom nastavlja da realizuje investicije u oblasti infrastrukture, što je
bez presedana, a u narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno 330 milijardi evra u kapitalne investicije,
kaže ministar građevinarstva, saobaćaja i infrastrukture Tomislav Momirović.
Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Momirović je rekao da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo organizovanosti.
- Kao da smo znali da će se ovo desiti i kao da smo se prethodnih godina spremali za to - kaže Momirović
i navodi da je Srbija u Evropi "najveća zvezda" u ekonomskom i medicinskom pogledu.
Naveo je da globalna slika nije zavidna, ali da je Srbija bila spremna i da je danas uspešno organizovana.
- U krizi smo povukli nekoliko poteza, obezbedili ekonomski paket pomoći od više od sedam milijardi
evra. To je omogućilo stabilnost ekonomije i dalo nam šansu da se razvijamo i da planiramo investicije
koje su pred nama, a koje su ogromne - rekao je Momirović.
Ministar  je  naveo da se  grade koridori,  i  da  se  unpaređuje  infrastruktura  u  saradnji  sa  najvećim
kompanijama u svetu.On je poručio da su incijative Srbije vezane za budućnost regiona i za povezivanje,
među kojima je i incijativa "mini Šengen".
Napomenuo je i investicije u komunalnu infrastrukturu i naveo da je u narednoj godini za to planirano
3,3 milijardi evra.
Kaže da su trenutno najteža vremena za Evropu zbog korona krize, ali i naglasio da ćemo raditi na tome
da se omogući ekonomski razvoj i da se dodatno ojača i ekonomija i socijalni status ljudi.
Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović očekuje da će 2021. godina
biti godina oporavka, a da je budućnost u energetskoj i ekološkoj bezbednosti, kao i da će u narednoj
godini biti uloženo više od 1,5 miliajrdi evra na energetsku efikasnost I smanjenje zagađenje.
Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Mihajlović je rekla da velike krize rađaju velike heroje, a da su najveći heroji
među nama lekari i medicinsko osoblje.
- Krize stvaraju nove ideje, čine nas boljim i efikasnijim, i omogućavaju brži put za rešavanje problema.
Ako ne budemo jedinstveni I I krizu ne budemo rešavali zajedno godine pred nama će biti sive, biće
ekološka kriza - rekla je Mihajlović.
Naglasila je da energtika i rudarstvo ne mogu bez ekološke bezbednosti i da će budućnost 2021. godine
biti obeležena energetskom i ekološkom bezbednošću.
- Svi potajno želimo da 2021. bude godina oporavka ili početka oporavka i da sve naredne godine budu
bolje od 2021. Naša država je zbog svega što je radila prethodnih godina spremno ušla u krizu - kaže
Mihajlović.
Ona je rekla da nije tako, onda ne bismo mogli da izvođimo šest milijardi evra za podršku privredi, niti bi
bilo rasta penzija i plata koje je najavljeno, da nije bilo izgradnje puteva ne bismo mogli da pričamo o
Color Press group kliping centar Srbije

www.ninamedia.rs

https://biznis.telegraf.rs/info-biz/3276403-sledeca-godina-je-godina-oporavka-srbija-vukla-pametne-poteze-nastavljamo-razvoj
http://www.ninamedia.rs


2/2

Medij:
Vreme:

Link:

15.12.2020 11:26

https://biznis.telegraf.rs/info-biz/3276403-sledeca-godina-je-godina-oporavka-srbija-vukla-pametne-
Autori:
Teme:

biznis.telegraf.rs

Redakcija
Color media communications; The Economist Svet u 2020

Naslov: "Sledeća godina je godina oporavka, Srbija vukla pametne poteze, nastavljamo
razvoj"

novim investicijama.
Dodala je da je Srbija jedna od retkih u Evropi koja je zadaržala svoj kreditini rejting.
(Telegraf Biznis/Tanjug)
Telegraf.rs zadržava sva prava nad sadržajem. Za preuzimanje sadržaja pogledajte uputstva na stranici
Uslovi korišćenja.
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Beograd, 15.12.2020 - Potpredsednica Vlade Republike Srbije i ministarka kulture i informisanja Maja
Gojković istakla je na otvaranju Konferencije "Svet u 2021" da posebno u ovakvim svetskim lomovima
više nego ikada pre
15/12/2020 Redakcija BALKAN TV Kultura , Vesti , za slajder 0
Beograd, 15.12.2020 - Potpredsednica Vlade Republike Srbije i ministarka kulture i informisanja Maja
Gojković istakla je na otvaranju Konferencije "Svet u 2021" da posebno u ovakvim svetskim lomovima
više nego ikada pre shvatamo koliko je kultura vrednost koju moramo da sačuvamo.
"Kultura nije i ne sme biti skrajnuta. Jedan od najopipljivijih pokazetelja prepoznavanja značaja kulture
predstavlja činjenica da sredstva za kulturu planirana za narednu godinu ne samo da nisu umanjena, već
naprotiv, povećana su ulaganja u kulturu", naglasila je Gojković u Skupštini Srbije.
Ministarka Gojković je ukazala da su glavne odlike našeg doba ubrzane promene, a da je kriza izazvana
pandemijom Kovida 19 sa kojom se suočavamo bacila novo svetlo i na kulturu i na informisanje i stavila
ih pred nove izazove.
Gojković je podsetila da kada je na početku pandemije Šangajski simfonijski orkestar morao da otkaže
svoje nastupe, a ubrzo nakon toga i Orkestar Gircencih iz Kelna, dok je u Švajcarskoj ceo orkestar u
Lucernu otišao u karantin, već se postavilo pitanje da li će virus "zaraziti" i kulturu.
"Kultura, koja je nesporno teško pogođena, pokazala je želju da se bori, ali i veliku odgovornost. I kod
nas, kao i širom sveta, ne samo da je svoje sadržaje u kratkom roku prilagodila novoj situaciji, za koju
se niko nije mogao spremiti,  već je uspela da pruži  potrebu građanima za kulturnim sadržajima",
napomenula je Gojković.
Ukazala  je  da  je  ovo  prilagođavanje  zahtevalo  ne  samo  drugačiji  pristup  oblicima  umetničkog
stvaralaštva i tradicije, kao što su virtuelne ture, koncerti i izložbe, već i stvaranje senzibiliteta i navika
publike prema ovakvim novim sadržajima.
"Pandemija je ubrzala digitalizaciju kulturnih sadržaja, često bez mnogo prethodnih priprema. I naše
ustanove kulture su kreirale posebne onlajn repertoare u veoma kratkom roku", podsetila je Gojković.
Gojković je rekla da se informisanje u prethodnom periodu globalno menjalo i pratilo trendove brzih
promena u svetu, a jedna od posledica ovih promena, koja je posebno vidljiva u kriznim vremenima, je
jačanje značaja medija u oblikovanju i doživljaju stvarnosti.
"To je veoma upečatljivo pokazala i ova kriza prouzrokovana pandemijom", naglasila je i dodala da
sveobuhvatno, pravovremeno i tačno izveštavanje građana u vreme zdravstvene krize je od ključnog
značaja, jer upravo u skladu sa tim informacijama, čitavo jedno društvo i svet se prilagođavaju novim
životnim okolnostima.
Ministarka  je  napomenula  da  je  ova  kriza  pokazala  i  koliko  su  sa  jedne  strane  važne  pouzdane
informacije, a koliko sa druge mogu biti štetne "lažne vesti", kako kod nas, tako i u svetu, kao i da je u
suočavanju sa izazovima kao što su "lažne vesti" i novim oblicima komunikacije koju nameću društvene
mreže, potrebno je razvijati medijsku pismenost kako bi javnost umela da prepozna ove pojave.
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"Upravo negovanjem kulture objektivnog i istinitog informisanja javnosti možemo rešavati izazove pred
nama", rekla je Gojković.
Gojković je poručila da se rešenja svih ovih problema i u kulturi i informisanju tek naziru i gotovo je
izvesno  da  ćemo  narednu  godinu  provesti  tragajući  i  stvarajući  najbolje  modele  za  njihovo
prevazilaženje, ne samo u Srbiji, već na svetskom nivou.
"Pritom, moramo imati na umu da je kultura istovremeno i jedna od temeljnih vrednosti života i društva,
koja se mora sačuvati, ali i moćno sredstvo pomoću kojeg se borimo sa krizom", zaključila je Gojković.
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15/12/2020 Redakcija BALKAN TV DRUŠTVO , Vesti 0
Ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja prof. dr Darija Kisić Tepavčević istakla je da
se Vlada Republike Srbije uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize koju je pokrenula epidemija
Kovid 19 i da je zadatak svih u državi da se takva politika nastavi i u sledećoj godini.
"Spremni smo za sve izazove. Ja lično uz optimizam dočekujem 2021. godinu, u kojoj će Srbija biti
zemlja bez barijera i gde ćemo sledeći ovakav skup dočekati bez maski", rekla je Kisić Tepavčević na
konferenciji "Svet u 2021", koju je organizovala "Color Media Communications".
Ministarka Kisić Tepavčević je dodala da niko na početku ove godine nije mogao da predvidi kakav će biti
svet na njenom kraju i da je sada vreme za aktivne mere u borbi protiv Kovid 19, kako bismo živeli i
radili uz prisustvo virusa, a da istovremeno preduzimamo sve što možemo na sprečavanju njegovog
širenja.
Prof. dr Kisić Tepavčević je ukazala da je suština da se rad organizuje najoptimalnije moguće, budući da
se sada gotovo celokupan radni proces odvija na daljinu i od kuće.
Kisić Tepavčević je dodala da su poslodavci dužni da obezbede zdravo radno orkuženje i da zato Uprava
za bezbednost i zdravlje na radu priprema Vodič za bezbedan rad od kuće
Kada je u pitanju rad od kuće, kako je dodala, konkretni predlozi Ministarstva su da se zaposlenima
dostavljaju rešenja, pored zakonom propisanog načina, i u elektronskoj formi, kao i da poslodavci sa
zaposlenima zaključe anekse ugovora o radu kojima će se predvideti mogućnost rada od kuće za deo
radnog vremena.
Aktivnosti  Ministarstva  biće  usmerene i  na  usporavanje  odlaska radno sposobnog stanovništva  u
inostranstvo, privlačenje stranaca različitih obrazovnih profila, zapošljavanje mladih, žena, povećanje
efikasnosti u ostvarivanju prava korisnika socijalne zaštite, istakla je Kisić Tepavčević.
Prof.  dr Kisić Tepavčević je dodala da su među merama Ministarstva i  program "Moja prva plata",
projekat za unapređenje položaja osoba sa invaliditetom "Srbija bez barijera", inkluzija osetljivih grupa,
unapređenje efikasnosti upravljanja migrantskom krizom, kao i nastavak brige o najosetljivijim grupama
u Srbiji.
Na panelu posvećenom posledicama krize na ranjive grupe u društvu učestvovale su državna sekretarka
u Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Stana Božović i pomoćnica ministra u
Sektoru za zaštitu osoba sa invaliditetom Biljana Barošević.
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BEOGRAD  -  Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i
britanskog Ekonomista, počela je danas u Skupštini Srbije, a
BEOGRAD  -  Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i
britanskog Ekonomista, počela je danas u Skupštini Srbije, a naziv i glavna tema skupa je "Svet u 2021".
Konferenciju će, kako je najavljeno, otvoriti predsednik Srbije Aleksandar Vučić.
Veliki broj učesnika, zvaničnika i eksperata iz zemlje i sveta, pokušaće, kroz više panela i "studija
slučaja", da daju odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su
posledice globalne pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići.
Panlisti će govoriti i o tome sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu, kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Na konferenciji će govoriti predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić, potpredsednica vlade i ministarka za
kulturu Maja Gojković, potpredsednica vlade i ministarka energetike Zorana Mihajlovic, ministarka za rad
Darija Kisić-Tepavčević, ministar građevinarstva Tomislav Momirović i mnistarka za ljudska prava i
društveni dijalog Gordana Čomić.
Takođe, šefica kancelarije Evropske investicione banke za Zapadni Balkan Dubravka Negre, Joan Hoey iz
Ekonomista (The Economist), ambasador Kraljevine Španije Raul Bartolome Molina, ambasador Nemačke
Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Meklaud i ambasador Finske u Srbiji Kimmo Lähdevirta.
U radu konferencije učestvovaće i predstavnici poslovne zajednice, poput predsednika Nemacko-srpske
privredne komore Uda Ajhlingera i predsednik Saveta stranih investitora (FIC), kao i stvaraoci iz sveta
kulture.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji u Dom Narodne skupštine dozvoljen je ulazak samo panelistima i
medijima, dok će široj javnosti događaj biti dostupan online, na društvenim mrežama.
(Tanjug)
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BEOGRAD - Očuvanje poslovanja kompanija nije bio glavni fokus privrednika tokom pandemije, već
sačuvati zdravlje i živote zaposlenih u Srbiji, poručili su
BEOGRAD - Očuvanje poslovanja kompanija nije bio glavni fokus privrednika tokom pandemije, već
sačuvati zdravlje i živote zaposlenih u Srbiji, poručili su danas predstavnici stranih i domaćih komora i
kompanija na konferenciji "Ekonomist - Svet u 2021".
Oni su pohvalili ekonomski paket mera naše države koje su im, kako kažu, pomogle da lakše prevaziđu
krizu koju je izazvala pandemija i istakli da je privreda sa državom uvek imala dobru saradnju.
Predsednik Saveta stranih investitora (FIC) Majk Mišel istakao je da je glavni prioritet i apsolutni fokus
Saveta tokom pandemije bilo zdravlje i bezbednost zaposlenih.
Naveo je da je drugi fokus bio napraviti kontinuitet u poslovanju i prilagoditi se novim uslovima rada.
"Sada je neophodno da svi pomogemo ekonomiju u ovim okolnostima i da radimo na tome da se kriza
izazvana pandemijom što pre prevaziđe", rekao je Mišel.
Istakao je da je FIC dao i predloge za zajedničku saradnju vlasti, industrija i privrede, te poručio da bi svi
trebalo da rade zajedno i da dele informacije na dnevnom nivou kako bi se privreda što brže oporavila.
Govoreći o uticaju pandemije na privredu nakon devet meseci trajanja, Mišel je naveo da taj uticaj zavisi
od sektora i istakao da su se neki sektori u Srbiji pokazali otpornijim nego što se očekivalo.
To, ističe, pokazuje i nizak pad BDP-a od minus jedan ili minus 1,5 odsto, a to je, kaže Mišel, bolje nego
što se očekivalo.
Da  je  srpska  privreda  pokazala  "otpornost"  na  krizu  pokazuje,  kaže  on,  i  priliv  stranih  direktnih
investicija koji se procenjuje da će ove godine biti 2,3 milijarde evra.
To je, navodi, dobar signal i za dolazak budućih investitora.
Mišel navodi da je bitno da država nastavi da podržava dolazak investitora i dodaje da je za to budžetom
za 2021. godinu planirano više sredstava nego ranijih godina.
Predsednik Nemačko-srpske privredne komore Udo Ajhlinger istakao je da su i oni unutar komore morali
da menjaju organizaciju rada i da je prilagođavaju novim uslovima rada.
Posao koji je mogao da se organizuje onlajn, kaže on, brzo se prilagodio novom načinu rada, međutim,
ukazuje,  da pojedine fabrike koje se bave proizvodnjom ne mogu da se prilagode takvom načinu
poslovanja.
Ističe da će svakako one kompanije koje su uspele da "prežive" krizu izazvanu pandemiju, nakon nje
izaći mnogo jače i spremnije za nove izazove.
Govoreći o radu od kuće, Ajhlinger ističe da, iako ima onih koji su se prilagodili takvom načinu rada, svi
moraju  da  shvate  da  to  nije  "normalna  okolnost"  i  da  će  posle  pandemije  morati  da  se  vrate  u
kancelariju.
Ističe da ljudi ne mogu da budu produktivni od kuće, kao što jesu dok su u međusobnoj komunikaciji sa
ostalim kolegama i u kancelariji.
Predsednik Konfindustrije Srbije Patricio Dei Tos smatra da bi sve kompanije sada morale da rade više
kako bi se vratile na stanje pre korone.
Kaže  da  se  italijanske  kompanije  u  Srbiji  zahvaljuju  srpskoj  vladi  i  Privrednoj  komori  Srbije  na
ekonomskim merama i zahvalio na saradnji između naše države i privrede.
Dei Tos ističe da su zahvaljujući merama mnoge kompanije opstale.
Ističe da kada je dolazio na mesto predsednika Konfindustrije nije očekivao da će 2020. godina biti tako
izazovna, međutim, poručuje da bi ljudi sada trebalo da se ponašaju kao posle rata - da budu jači, puni
entuzijazma i da rade više.
"Verujem da će 2021. godina biti mnogo bolja od 2020. godine", istakao je Dei Tos.
Predstavnik NALED-a Dušan Vasiljević ističe da se pokazalo da pandemija nije samo zdravstvena, već i
ekonomska kriza.
Dovela  je  do  toga,  kaže,  da  i  njihova  organizacija  ne  radi  kao  ranije,  već  je,  ističe,  morala  da
transformiše način komunikacije sa partnerima.
Saglasio se da je tokom pandemije bilo važno pre svega sačuvati zdravlje, a tek onda održati poslovanje.
(Tanjug)
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BEOGRAD - Pandemija korona virusa stavila je ceo svet pred neviđeni izazov, a u trenutnim uslovima
važno je održati balans u zaštiti zdravlja ljudi i
BEOGRAD - Pandemija korona virusa stavila je ceo svet pred neviđeni izazov, a u trenutnim uslovima
važno je održati balans u zaštiti zdravlja ljudi i smanjenju negatavnih posledica krize po ekonomiju, što
nije ni malo lak posao.
To su poručili učesnici panela u okviru konferencije "Svet u 2021", u organizaciji kompanije Color Media
Communications i britanskog Ekonomista, pod nazivom "Svet u 2021".
Kažu da su optimisti u pogledu razvoja situacije u budućnosti, ali da je trenutno teško sagledati celokupni
uticaj koji će kriza ostaviti na države.
Na panelu posvećenom izazovima sa kojima se susreće Evropa i posledicama pandemije, ambasador
Nemačke u Srbiji Tomas Šib kazao je da je potrebno preduzimati mere koje neće ugoziti individualna
prava.
On je rekao da je pandemija neprijatan izazov na globalnom novou i da je iz perspektve nemačke vlade
bilo  istovremeno  teško  i  važno  sačuvati  određeni  balans  između  zaštite  zdravlja  stanovništva  i
ekonomskih posledica krize.
Smatra da smo do sada prošli "test" i da smo izvukli određene pouke iz dosadašnjeg reagovanja na
krizu.
Kada se govori  o solidarnosti,  EU je,  kaže Šib,  relativno brzo regovala s obzirom na okolnosti,  te
napomenuo opsežan paket ekonomske pomoći.
Navodi da je u odgovoru na krizu EU usvojila i Ekonomski i investicioni plan za Zapadni Balkan vredan
devet milijardi evra.
"Odgovor Evrope je bio impresivan i adekvatan, ali izazovi ostaju veliki", rekao je Šib.
Nemački ambasador kaže da je i Srbija pripremila dobar paket pomoći za privredu.
Šib kaže da je kriza omogućila da se sagledaju potencijali za reagovanje u budućnosti, te naglasio da je
važno što pre zastaviti pad ekonomije.
Ambasador Španije u Srbiji  Raul  Bartolome Molina rekao je da je pandemija izavala situaciju bez
presedana u celom svetu, a da je u prvi odgovor na nju bio težak.
Naveo je da je u Španiji bila izuzetno složena sitiacija, jer je ta zemlja bila najviše pogođenja korona
virusom u Evropi.
Kriza je, kaže, uticala na EU i podstakla na donošenje planova za odgovor na krizu, te da će taj model
biti važan za jačanje saradnje u Evropi.
Kriza je podstakla jedinstvo među članicama i EU je drugačije odgovorila nego na ekonomsku krizu 2008.
godine.
Iz krize, navodi, učimo i preduzimamo korak po korak u odgovoru na izazove.
Smatra da je odgovor na krizu bio odgovoran i da će pomoći daljoj integraciji u EU.
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Molina je takođe optimista za prognoze u 2021. godini, ali ocenjuje da će biti potrebno nekoliko godina
da se vratimo u normalnu situaciju.
"Teško je prognozirati bilo šta kada se još ne zna kako će se završiti", dodao je španski ambašador.
Ambasador Finske u Srbiji Kimm Lahdevirta kaže da je bilo problema na pocetku krize koju je izazvala
pandemija, ali da je odgovor na nju u Evropi omogućio da se u narednom period bolje reaguje.
"Bilo je problema u početku, ali ova kriza daje smernice za razvoj EU u cilju boljeg odgovora na slične
situacije", rekao je Lahdevirta.
Ambasadorka Velike Britanije u Srbiji Šan Meklaud govorila je o tome da ipak nije solidarnost nestala u
krizi sa korona virusom.
Podsetila je da su mnoge zemlje pomogle Kini kada je počela epidemija u toj zemlji, kao i da je EU
uputila značajnu pomoć Srbiji, iako je situacija u mnogim zemljama EU bila veoma teška.
"Ali i da dalje ostaju izazovi koje kriza nosi sa sobom", rekla je ambasadorka.
Napomenula je i da je sistem Kovaks za nabavku vakcina i medicinske opreme dobra incijativa u tom
pravcu i dodala da je Velika Britanija uložila značajna sredstva u proizvodnju vakcine protiv virusa
korona.
Direktorka Unicefa u Srbiji Dejana Kostadinova rekla je da se posle godinu dana od početka epidemije
može reći da je ovo najsloženija kriza sa kojom se suočila ta organizacija.
Kostadinova je naglasila važnost solidarnosti u odgovoru na krizu jer, dodaje virus ne poznaje granice i
da utiče na sve zemlje.
Kaže da smo imali priliku da vidimo tople humane akcije i solidanost na delu, a da je posebno potrebno
misliti na decu, obezbediti im bolje uslove za život i smanjiti uticaj pandemije na njih.
(Tanjug)
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BEOGRAD - Razvoj transportne povezanostu u regionu, podrška digitalnom razvoju, tranzicija ka zelenoj
ekonomiji, razvoj moderne, pre svega zdravstvene
BEOGRAD - Razvoj transportne povezanostu u regionu, podrška digitalnom razvoju, tranzicija ka zelenoj
ekonomiji, razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture, podrška malim i srednjim preduzećima
biće glavni priroriteti Evropske investicione banke (EIB) na Zapadnom Balkanu, izjavila je danas šefica
EIB za Zapadni Balkan Dubravka Negre.
Ona je na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista,
pod nazivom "Svet u 2021" navela da će u sledećoj godini fokus banke, što se transprta tiče biti na
rehabilitaciji putne i železničke infrastrukture na Zapadnom Balkanu.
"Nastavićemo da finansiramo najveće putne i železničke koridire u Srbiji, Bosni i Hercegovini i Severnoj
Makedoniji, kao i sa ulaganjima u vodni saobraćaj gde smo već ove godine uložili 100 miliona evra pre
svega da se poveća plovnost Save i Dunava", rekla je Negre i navela da je do sada u Srbiju uložemo u
trasportnu infrastrukturu više od dve milijarde evra.
Kao drugi prioritet navela je digitalizaciju, jer ona pomaže razvoju novih tržišta i podiže konkurenstonost
ekonomije.
Istakla je da je nedavno potpisano ulaganje novih 65 miliona evra za digitalizaciju i povezanost osnovnih
i srednjih škola u Srbiji što je veoma važno kod učenja na daljinu.
Banka prema njenim rečima planira i ulaganje u razvoj 5G digitalne mreže u Srbiji.
Treći fokus ulaganja i aktivnosti u 2021. će biti tranzicija ka zelenoj ekonomiji a od sledeće godine će sva
ulaganja banke u ovom smeru biti usklađena sa pariskim klimatskim sporazumom Četvrti priotritet biće
razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture koja je neophodna da bi zdravstvo moglo da
odgovori na buduće krize i izbori se sa ovom sadašnjom.
Negre je istakla da je Evropska investiciona banka na Zapadnom Balkanu obezbedila bolju zdravstvenu
zaštitu za preko pet miliona ljudi.
Sledeće godine će na agendi EIB biti važna i podrška malim i srednjim predužećima a kako je Negre
navela do sada je u finansiranje MSP uloženo više od četiri milijarde evra, od čega oko pola u Srbiji.
"Fokusiraćemo se i na mikropreduzeća i na startap kompanije, pre svega kroz garancijske šeme koje
nudimo", navela je ona i istakla da će se Banka u budućnosti fokusirati i na podršku inovacijama i novim
tehnologijama, da se kreira klima inovativnog perduzetništva koja može biti komparativna prednost
razvoja privrede Srbije.
(Tanjug)
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BEOGRAD -  Peti  panel  "Ako nema kulture,  zbog čega se onda borimo" obimne celodnevne onlajn
konferencije "The Economist - Svet u 2021" predstavio je danas
BEOGRAD -  Peti  panel  "Ako nema kulture,  zbog čega se onda borimo" obimne celodnevne onlajn
konferencije "The Economist - Svet u 2021" predstavio je danas istaknute dramske umetnike Vjeru
Mujović i Svetislava Buleta Goncića tokom popodnevnih časova.
Posledni segment kulturne teme posvećen je bio pozorištu, takođe u prostorijama Narodne skupštine
Srbije, a emitovano je uživo preko YouTube kanala, u organizaciji Color Media Communications.
Moderatorka razgovora media ekspert Marina Kosanović je napomenula da su glumci veoma osetljiva,
delikatna, senzibilna bića i pitanje je kako se oni sada osećaju tokom pandemije koji traje već duži
period, od marta meseca, i ne jenjava.
Problem je glavni u finansijama, slobodni umetnici ne mogu imati prihode od predstava, ili tek malo,
jedino ako se preorijentišu na snimanje tolikih TV serija danas.
Kao da se u ovo doba umetnici i svi ljudi sve više razdvajaju nego što se spajaju.
"Ogromni finansijski problemi i gubici prete da ugroze i zaustave planetu", naveo je Goncić, upravnik
teatra Vuk na Zvezdari i od skoro predsednik Upravnog odbora Narodnog pozorišta.
On je kazao i da moraju svi faktori u nekom sistemu da funkcionišu, a čim se ugrozi jedan element kao
što su finansije, onda postoji mogućnost da se sve uruši. Ali tako je, kaže, u celom svetu.
"Ipak, da podsetim, od velike poplave u Srbiji 2014. godine, imali smo samo uzlaznu putanju po pitanju
finansija, a tokom korone je ta situacija veoma stabilna", dodao je.
Vjera Mujović, stalno zaposlena u Narodnom pozorištu u Beogradu, gostovala je i kao autor monografije
"Kulturna diplomatija u službi Srbije", što je njen doktorski rad.
"Ušla sam u projekat pisanja ove knjige zbog profesionalnog angažmana, putovala sam dosta sa svojim
predstavama po Evropi i svetu i mislim da ovo vreme pandemije treba iskoristiti upravo na promovisanju
važnih dela kulture Srbije po inostranstvu, kroz prevodilačke delatnosti", kazala je Mujović.
Podsetla je na reči nedavno preminule kompozitorke Isidore Žebeljan, koja je govorila da "samo visoka
umetnost obezbeđuje našu ravnopravnost u inostranstvu", te u tom kontekstu pomenula da su naše
najveće zvezde u svetu Emir Kusturica, Novak Đoković, Miloš Biković, Stefan Milenković, Nemanja
Radulović.
Pokrenuta je i tema digitalizacije kulturnih programa i snimanja predstava, a Goncić je primetio da
digitalni svet ne može zameniti pozorište.
"Jer je teatar umetnost izgovorene reči, vizuelni doživljaj, kontakt sa publikom, ne sme biti kultura za
poneti", kazao je Goncić izrazivći optimizam da će se i ovo stanje korone završiti, navodeći da pozorišta
moraju da rade, a da ovaj virus nije prvi u istoriji čovečanstva, te da mu mora doći kraj.
Pozorište je, kaže, ipak duboko ukorenjeno u našem društvu, a korona je samo izvukla na površinu neke
probleme i ideje, a to je da se mi borimo za bolje i kvalitetnije društvo.
"Ako postoji samo jedan glumac na sceni i samo jedan gledalac u publici predstava i tada treba da se
igra, jer i to je isto pozorište", zaključio je Goncić.
(Tanjug)
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BEOGRAD - Izvesno je da će posle pandemije kovida-19 rasti nejednakosti i zanemarivanje ljudskih
prava, izajavila je danas ministarka za manjinska prava i
BEOGRAD - Izvesno je da će posle pandemije kovida-19 rasti nejednakosti i zanemarivanje ljudskih
prava, izajavila je danas ministarka za manjinska prava i društveni dijalog Gordana Čomić i poručila da
će Srbija u dijalogu sa svetom i Evropskom unijom nastaviti da traži balanas između ljudskih prava i
održive ekonomije u uslovima krize izazvane aktuelnom pandemijom.
Čomić je na konferenciji "The Economist - Svet u 2021" ukazala da je osnovna razlika između pandemije
kovida-19 i  svih  prethodnih  u  tome što  je  tekuća pandemija  globalna i  istovremeno pogađa celu
civilazaciju, a čovečanstvo je stavljeno u svojevrstan zatvor.
"A zatvor je kazna i ljudi teško podnose zatvaranje, i to je osnovna razlika u odnosu na sve prethodne",
rekla je Čomić.
Ona je kazala da je eksplozivna osobina virusa da istovremeno zarazi veliki broj ljudi, svaku državu i
drušstvo stavila pred opredeljenje kako da zdravstveni sistem ostane na nogama i kako da vlade odrede
najbolju moguću meru između zabrane kontakata i kretanja ljudi i otvaranja ekonomije da bi "oni koje
nije "pojeo" virus imali šta da jedu".
"Što bolje odmerite ljudsko pravo na život i zdravlje bez ugrožavanja prava na kretanje, to čhete lošije
odmeriti šta zabrana kretanja čini ekonomiji", rekla je Čomić.
Ona je ukazala da je najava vakcinacije protiv korona virusa stvorila nov jaz nejednakosti i nametnula
pitanje da li će vakcina biti svima biti jednako dostupna što će, kako je rekla, odrediti karakter naše
civilizacije u budućnosti.
Čomić je navela da virus korona nije rodno slep ni neutralan, da više stradaju muškarci i da nauka nema
jasan odgovor na to, dok se sdruge strane ekonomija brige, kao srž pandemije, sručila na žene.
"Žene su u svakoj grani ekonomije, privrede, zdravstvu , socijalnom staranju, uslugama, dobile još jednu
porodicu o kojoj se staraju i brigu da li će svakom kome treba pružiti pomoć. Naš zadatak za budućnost
je da vidimo da li i kako država i društvo mogu da odgovore svim ženama na koje je spala ova briga",
istakla je Čomić.
Dodala je da je pandemija zaustavila i oštetila do nestajanja razne grane ekonomije i stvorila potrebu
posebnih  budžetskih  troškova koje,  kako kaže,  ne  može da podnese svaka država i  istovremeno
produbila jaz ekonomskih nejednakosti.
"Pandemija je svuda proizvela slične probleme, to su problem balansa prava na život i zdravlje i prava na
slobodu kretanja", navela je Čomić. Ukazala je na važnost dijaloga u našem društvu o tome kakav svet
želimo posle pandemije i o rešenjima u budućoj ekonomiji i zdravstvenom sistemu bude.
"Izvesno je da će posle pandemije rasti nejednakost i zanemiravanje ljudskih prava, a kroz dijalog, a ja
ću se boriti da ga bude, treba pokažemo da smo kao vrsta pametniji od virusa", poručila je Čomić.
(Tanjug)
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BEOGRAD -  Srbija  i  u  krizi  izazvanoj  korona  virusom nastavlja  da  realizuje  investicije  u  oblasti
infrastrukture, šsto je bez presedana, a u narednoj
BEOGRAD -  Srbija  i  u  krizi  izazvanoj  korona  virusom nastavlja  da  realizuje  investicije  u  oblasti
infrastrukture, šsto je bez presedana, a u narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno 330 milijardi evra
u kapitalne investicije, kaže ministar građevinarstva, saobaćaja i infrastrukture Tomislav Momirović.
Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Momirović je rekao da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo organizovanosti.
"Kao da smo znali da će se ovo desiti i kao da smo se prethodnih godina spremali za to", kaže Momirović
i navodi da je Srbija u Evropi "najveća zvezda" u ekonomskom i medicinskom pogledu.
Naveo je da globalna slika nije zavidna, ali da je Srbija bila spremna i da je danas uspešno organizovana
zbog pametne politike koju vodio predsednik Aleksandar Vučić.
"U krizi smo povukli nekoliko poteza, obezbedili ekonomski paket pomoći od više od sedam milijardi
evra. To je omogućilo stabilnost ekonomije i dalo nam šansu da se razvijamo i da planiramo investicije
koje su pred nama, a koje su ogromne", rekao je Momirović.
Ministar  je  naveo da se  grade koridori,  i  da  se  unpaređuje  infrastruktura  u  saradnji  sa  najvećim
kompanijama u svetu.
On je poručio da su incijative Srbije vezane za budućnost regiona i za povezivanje, među kojima je i
incijativa "mini Šengen".
Podsetio je da su Vučić i turski predsednik Redžep Tajip Erdogan zajedno obeležili početak gradnje auto-
puta Beograd-Sarajevo iz dva kraka.
Naveo je da je cilj da povežemo sve zemlje Cefta, da se ekonomski razvijamo, i da omogućimo slobodan
protok i ljudi i roba.
Napomenuo je i investicije u komunalnu infrastrukturu i naveo da je u narednoj godini za to planirano
3,3 milijardi evra.
"To će potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno", kaže Momirović.
Naglasio  je  da  je  izazov u  budućnosti  dalji  razvoj  infrastrukture  i  investicije  kako bi  se  sačuvala
makoekononmska stabilnost.
"Ne želimo da nas teške okolnosti vrate u nazad. Nastavićemo da se razvijamo u skladu sa 'Srbija 20-
25'", naveo je Momirović.
Kaže da su trenutno najteža vremena za Evropu zbog korona krize, ali i naglasio da ćemo raditi na tome
da se omogući ekonomski razvoj i da se dodatno ojača i ekonomija i socijalni status ljudi.
Uveren je da ćemo uspešno prevazići krizu, kao što smo uspeli da izgradimo infastrukturu u najtežim
vremenima.
"Ovo nije vreme za podele. Moramo da pobedimo i zbog naše dece i zbog nas i zbog perspektive naše
zemlje", zaključio je Momirović.
(Tanjug)
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BEOGRAD - Poslednja, peta tribina onlajn konferencije "The Economist - Svet u 2021" pod nazivom "Ako
nema kulture, zbog čega se onda borimo" održana je
BEOGRAD - Poslednja, peta tribina onlajn konferencije "The Economist - Svet u 2021" pod nazivom "Ako
nema kulture, zbog čega se onda borimo" održana je danas u prostorijama Narodne skupštine Srbije, a
emitovano je uživo preko YouTube kanala, u organizaciji Color Media Communications.
Pomoćnik ministarke kulture i informisanja Radovan Jokić je pomenuo razna istraživanja i studije koje su
sprovedene  među  ustanovama  kulture  i  institucijama  Srbije,  a  u  kojima  je  navedeno  koliko  je
manifestacija i programa otkazano zbog pandemije.
Moderator panela Marina Kosanović započela je izlaganje rečima: "imamo kulturu koju svi volimo i
pandemiju koju svi mrzimo", a prvi je o o dolasku kulture u srce pandemije govorio Aleksandar Stankov,
direktor Opere Srpskog narodnog pozorišta u Novom Sadu.
"Tokom februara ove godine dobili smo od kolega iz inostranstva informacije da je virus već krenuo u
svetu, znali smo da se dešava nešto, i čim su oni počeli da otkazuju svoje događaje, znali smo da stvar
postaje ozbiljna", prisetio se Stankov dodajući da su bili prinuđeni da prvi put otkažu predstavu 11.
marta i navodeći da je to bio šok, a da se onda sve širilo kao šumski požar.
SNP je, dodao je, imao ubrzo kulturnu akciju, snimili su video za čuvenu pesmu "Bella Ciao", što je
vezano za turneju ansambla u Kini, gde su im tu pesmu tražili na bis.
Onda su imali  koprodukcije pozorišta iz Turske, Italije,  povezivali  su se inostranim pozorištima, a
najvažnije od svega je da su članovi Opere išli na vrata sugrađanima.
"Pevali smo u komšiluku pod balkonom, nosili  smo im teatar pod prozor, u isto vreme na nekoliko
lokacija u gradu, što je bila prava gerilska akcija, da im na taj način malo ulepšamo vreme u izolaciji i
karantinu", ističe prvi čovek Opere u SNP.
Tema se dalje sama nametnula, a to je seoba žive umetnosti u neminovni digitalni prostor.
Direktor Opere priprema projekat onlajn "Novogodišnje priče" za emitovanje od 26. do 30. decembra, ali
kako naglašava, neće pustiti snimke predstava, već će se opere održavati uživo, bez publike, samo će ih
snimati kamere i tako će se direktno emitovati, što je bolji izbor nego samo da su pustili gotov materijal.
"Naravno, nikakav ekran ni monitor ne mogu zameniti scenu, to neka bude svima jasno", kazao je
direktor Opere.
U međuvremenu, SNP osvaja i mlađu publiku, koja koristi društvene mreže i modernu tehnologiju, i tako
su osmislili uspešan projekat "Rock opera" koji komunicira sa svima na više nivoa, a uključeni su i pop
hitovi.
Bojana Borić Brešković, direktorka Narodnog muzeja u Beogradu, govorila je o aktivnostima te ustanove
od ponovnog otvaranja 2018, o saradnji s Kombank Dvoranom, o 220.000 posetilaca za dve godine, o
saradnji sa 60 odeljenja u školama na nivou likovne kulture i srpskog jezika.
Petar Mraković, direktor Gradskog muzeja u Somboru govorio je proširenju u novim ljudima na budućim
projektima, a u debatu su se uključili i glumci Vjera Mujović i Svetislav Bule Goncić.
Inače, naziv tribine podsećanje je na čuvenu izjavu britanskog premijera Vinstona Čerčila u vreme
Drugog svetskog rata: "Ako nema kulture, zbog čega se onda borimo", a koja je ostavila dubok trag u
istoriji, ali i kulturnoj politici kasnije.
(Tanjug)

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://www.krstarica.com/kultura/tribina-o-kulturi-u-doba-pandemije/
http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Vreme:

Link:

15.12.2020 13:17

https://www.slobodnaevropa.org/a/31001869.html
Autori:
Teme:

slobodnaevropa.org

Redakcija
The Economist Svet u 2020; Color media communications

Naslov: EIB i u 2021. nastavlja ulaganje u Zapadni Balkan

2052

Direktorka kancelarije Evropske investicione banke (EIB) za Zapadni Balkan, Dubravka Negre, najavila je
u utorak da će ta banka i tokom 2021. godine nastaviti da pomaže državama regiona. Prioriteti će biti,
kako je rekla, podrška inovacijama i digitalizaciji, zaštita životne sredine, razvoj...
Direktorka kancelarije Evropske investicione banke (EIB) za Zapadni Balkan, Dubravka Negre, najavila je
u utorak da će ta banka i tokom 2021. godine nastaviti da pomaže državama regiona. Prioriteti će biti,
kako je rekla, podrška inovacijama i digitalizaciji, zaštita životne sredine, razvoj infrastrukture i bolja
transportna povezanost  država Zapadnog Balkana.  "EIB će nastaviti  da finansira  najveće putne i
železničke koridore u Srbiji, Bosni i Hercegovini i Severnoj Makedoniji. Nastaviće se i sa ulaganjem u
razvoj vodnog saobraćaja, gde je ove godine već uloženo 100 milona evra za povećanje plovnosti Save i
Dunava", rekla je Negre na onlajn konferenciji "Svet u 2021" održanoj u organizaciji Srbije. Pročitajte i
ovo: Šta će sve EU finansirati na Zapadnom Balkanu? Ona je podsetila da je do sada u transportnu
infrastrukturu Srbije uloženo više od dve milijarde evra. Sledeći prioritet EIB, prema njenim rečima, biće
digitalizacija,  koja  podiže  konkurentnost  ekonomije  i  efikasnost  javne  administracije.  Direktorka
Kancelarije Evropske investicione banke za Zapadni Balkan, Dubravka Negre Kada je reč o Srbiji, Negre
je najavila i da EIB planira nove investicije u razvoj 5G mreže. Govoreći o prioritetima EIB, ona je rekla
da će to biti ulaganja u energetsku efikasnost i energiju iz obnovljivih izvora kao i razvoj moderne
zdravstvene infrastrukture, neophodne kako bi zdravstvo moglo da odgovori na buduće krize, ali i da se
izbori sa trenutnom. Negre je podsetila da je EIB od 2008. do 2019. godine uložila više od osam milijardi
evra u region. "To čini ovu neprofitnu instituciju EU najvećim investitorom u ovom regionu. Zahvaljujući
tim ulaganjima, više od 500.000 radnih mesta je sačuvano", rekla je šefica Kancelarije EIB za Zapadni
Balkan.
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Na tržištu Nemačke za dve godine mogla bi da se nađu zaštitna odela za građevinare, varioce, električare
koja u Srbiji proizvode osobe sa invaliditetom.
To je danas na panelu posvećenom posledicama krize na ranjive grupe u društvu, u okviru konferencije
"The  Ekonomist  -  Svet  u  2021",  najavila  vlasnica  preduzeća  za  profesionalnu  rehabilitaciju  i
zapošljavanje osoba sa invaliditetom Budućnost pet iz Jagodine Jelica Stamenković. Ona je rekla da je to
preduzeće na početku pandemije prekinulo redovnu proizvodnju zaštitne radne odeće i  počelo da
proizvodi zaštitne maske koje su donirali gerontološkim centrima u Srbiji. ''Pored velikog truda da brzo
odgovorimo na potrebe društva u vreme pandemije, napravili  smo ambiziciozne planove. Osobe sa
invaliditetom (OSI) iz Srbije će proizvoditi prvo srpsko zaštitno odelo za tržište Nemačke", kazala je.
Dodala je da je to preduzeće u aprilu 2019.godine počelo da proizvodi radna zaštitna odela, a da će se
ona 2022.godine naći na nemačkom tržištu. Na panelu je, osim predstavnika Ministarstva za rad,boračka
i socijalna pitanja učestvovala i v.d. direktora Ustanove za decu i mlade u Sremčici Marina Vidojević koja
je kazala da ranjive grupe u Srbji zahvaljujući politici Vlade Srbije imaju znatno bolji položaj u odnosu na
ranija vremena i naglasila da ranjive kategorije u pandemiji nisu zapostavljene. Ukazala je pandemija
kovid-19 predstavlja veliki rizik po fizičko zdravlje, al i da utiče i na mentalno zdravlje, naročito kod dece
sa psihičkim tegobama. ''Za njih je veliki izaziv da borave u zatvorenom prostoru i to zahteva dodatnu
podršku i mobilisanje svih naših kapaciteta. Naši korisnici su razumeli da su u karantinu za njihovo
dobro, njihove dominantne reakcije nisu bile strah i uznemirenost, već pojačana solidarnist i nestrpljenje
da se nastavi normalan život'', rekla je Vidojević. Dodala je da je globalna pnademija promenila mnoge
prioritete, ali da su u ustanovama socijalne zaštite nama i dalje korisnici na prvom mestu bez obzira na
globalna dešavanja, te da će nastaviti da se bore za njihovo bolje sutra. V.d.direktora Doma za odrasla
invalidna lica u Zemunu, koji ima 80 korisnika, Mikica Budimirović rekao je da je veoma teško odgoviriti
na izazove pandemije i održati stabilnost u ustanovi, koja je zatvorena devet meseci, i tako da sve službe
rade besprekorno, a da korisnici imaju adekvatnu negu. On je napomenuo da su korisnici te ustanove
posebno ranjiva grupa koja je već devet meseci iza zatvorenih vrata, ali da su bili uključeni u različite
aktivnosti u domu, poput sređivanja dvorišta i sličnih poslova, što im je, kaže, pomoglo da sačuvaju
psihičko zdravlje. Budimirović je naglasio da se u domu striktno sprovode sve mere zaštite i da je jedan
korisnik do sada bio zaražen i to kada je izašao iz ustanove. On je pohvalio zaposlene u toj ustanovi za
odgovorno ponašanje i  naveo da je bilo  samo nekoliko slučajeva zaraze medju zaposlenima u toj
ustanovi, a koji su otkriveni na vreme jer su odmah prijavili da imaju zaražene u porodici. Predsednik
Saveza udruženja za pomoć mentalno nedovoljno razvijenim osobama u AP Vojvodini,  predsednik
Udruženja za pomoć MNRO "Plava ptica" Opštine Kula Marko Košutić ukazao je da je pandemija toj
ranjivoj grupi donela je '' dvostruku marginalizovanost'', pre svega nerazumevanje i barijeru koja nije
fizička i komunikacijska, već mentalna. ''To znači da je osobi koja nema dovoljne mentalne kapacitete da
razume apstraktne pojmove, teže objasniti zašto joj je zdravlje ugroženo, kako se poštuju mere izolacije
i zašto ne možemo da sprovodimo uobičajene aktivnosti'', rekao je Košutić. Naveo je da je pandemija za
taj savez bila veliki izazov, ali da su pronašli nove načine da dopru do svojih korisnika i alternativne
metode da im pruže pomoć. ''Poseban izazov je bio kako da ne ugrozimo njihova ljudska prava, a da ih
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ujedno zaštitimo. Mislim da smo svi zajedno sa resornim ministarstvom naučili kako da budemo bolji u
onome  što  radimo  i  da  kvalitet  života  osoba  sa  invaliditetom bude  što  bolji'',  naveo  je  Košutić.
Potpredsednik Gradske organizacija gluvih Beograda i član izvršnog odbora Saveza gluvih i nagluvih
Srbije Mihailo Gordić rekao je da je pandemija koronavirusa pogodila i zajednicu gluvih, ali istovremeno u
tim uslovima omogućila im bolji pristup informacijama i komunikaciji. Naveo je da su tako na mnogim
medijima u programima zastupljeni tumači za prevođenje na znakovni jezik. Kaže i da je ove godine
tokom epidemije  video  relej  centar  kovid-19,  čiji  je  cilj  unapredenje  položaja  gluvih  i  nagluvih
uklanjanjem barijera u komunikaciji, pružao usluge 24 sata sedam dana. Naveo je da je omogućen
pristup prevodjenju na znakovni jezik u kovid ambulantama, a gluvima je omogućeno da ne nose maske
zbog lakše komunikacije. On je, međutim, naveo da učenje na daljinu nije bilo prilagodjeno deci koja su
gluva. Gordić je naglasio da je za vreme vanrednog stanja najveću podršku pružila Vlada Srbije i
predložio da se u 2021. osnuje nacionalni prevodilački centar za gluve i nagluve osobe.

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://www.b92.net/biz/vesti/srbija.php?yyyy=2020&mm=12&dd=15&nav_id=1781176
http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Vreme:

Link:

15.12.2020 10:40

https://www.b92.net/biz/vesti/srbija.php?yyyy=2020&mm=12&dd=15&nav_id=1780871
Autori:
Teme:

b92.net

Redakcija
Color media communications; The Economist Svet u 2020

Naslov: Srbija vukla pametne poteze, nastavlja se razvoj - Biz

2505

Srbija i u krizi izazvanoj koronavirusom nastavlja da realizuje investicije u oblasti infrastrukture.
U narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno 330 milijardi evra u kapitalne investicije, kaže ministar
građevinarstva, saobaćaja i infrastrukture Tomislav Momirović. Na konferenciji u organizaciji kompanije
Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod nazivom "Svet u 2021", Momirović je rekao
da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo organizovanosti. "Kao da smo znali da će se ovo desiti i kao da
smo se prethodnih godina spremali za to", kaže Momirović i  navodi da je Srbija u Evropi "najveća
zvezda" u ekonomskom i medicinskom pogledu. Naveo je da globalna slika nije zavidna, ali da je Srbija
bila  spremna  i  da  je  danas  uspešno  organizovana  zbog  pametne  politike  koju  vodio  predsednik
Aleksandar Vučić. "U krizi smo povukli nekoliko poteza, obezbedili ekonomski paket pomoći od više od
sedam milijardi evra. To je omogućilo stabilnost ekonomije i  dalo nam šansu da se razvijamo i da
planiramo investicije koje su pred nama, a koje su ogromne", rekao je Momirović. Ministar je naveo da
se grade koridori, i da se unpaređuje infrastruktura u saradnji sa najvećim kompanijama u svetu. On je
poručio da su incijative Srbije vezane za budućnost regiona i za povezivanje, među kojima je i incijativa
"mini Šengen". Podsetio je da su Vučić i  turski predsednik Redžep Tajip Erdogan zajedno obeležili
početak gradnje auto-puta Beograd-Sarajevo iz dva kraka. Naveo je da je cilj da povežemo sve zemlje
Cefta, da se ekonomski razvijamo, i  da omogućimo slobodan protok i ljudi i  roba. Napomenuo je i
investicije u komunalnu infrastrukturu i naveo da je u narednoj godini za to planirano 3,3 milijardi evra.
"To će potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno", kaže Momirović. Naglasio
je da je izazov u budućnosti dalji razvoj infrastrukture i investicije kako bi se sačuvala makoekononmska
stabilnost. "Ne želimo da nas teške okolnosti vrate u nazad. Nastavićemo da se razvijamo u skladu sa
''Srbija 20-25''", naveo je Momirović. Kaže da su trenutno najteža vremena za Evropu zbog korona krize,
ali i naglasio da ćemo raditi na tome da se omogući ekonomski razvoj i da se dodatno ojača i ekonomija i
socijalni status ljudi. Uveren je da ćemo uspešno prevazići krizu, kao što smo uspeli  da izgradimo
infastrukturu u najtežim vremenima. "Ovo nije vreme za podele. Moramo da pobedimo i zbog naše dece i
zbog nas i zbog perspektive naše zemlje", zaključio je Momirović.
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Srbija i u krizi izazvanoj korona virusom nastavlja da realizuje investicije u oblasti infrastrukture, šsto je
bez presedana, a u narednoj godini  iz  budžeta će biti  izdvojeno 330 milijardi  DINARA u kapitalne
investicije, kaže ministar građevinarstva, saobaćaja i infrastrukture Tomislav Momirović. Na konferenciji
u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod nazivom "Svet u
2021", Momirović je rekao da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo organizovanosti. "Kao da smo znali
da će se ovo desiti i kao da smo se prethodnih godina spremali za to", kaže Momirović i navodi da je
Srbija u Evropi "najveća zvezda" u ekonomskom i medicinskom pogledu. Naveo je da globalna slika nije
zavidna, ali da je Srbija bila spremna i da je danas uspešno organizovana zbog pametne politike koju
vodio predsednik Aleksandar Vučić. "U krizi smo povukli nekoliko poteza, obezbedili ekonomski paket
pomoći od više od sedam milijardi evra. To je omogućilo stabilnost ekonomije i dalo nam šansu da se
razvijamo i da planiramo investicije koje su pred nama, a koje su ogromne", rekao je Momirović. Ministar
je naveo da se grade koridori, i da se unpaređuje infrastruktura u saradnji sa najvećim kompanijama u
svetu. On je poručio da su incijative Srbije vezane za budućnost regiona i za povezivanje, među kojima
je i incijativa "mini Šengen". Podsetio je da su Vučić i turski predsednik Redžep Tajip Erdogan zajedno
obeležili početak gradnje auto-puta Beograd-Sarajevo iz dva kraka. Naveo je da je cilj da povežemo sve
zemlje Cefta, da se ekonomski razvijamo, i da omogućimo slobodan protok i ljudi i roba. Napomenuo je i
investicije u komunalnu infrastrukturu i naveo da je u narednoj godini za to planirano 3,3 milijardi evra.
"To će potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno", kaže Momirović. Naglasio
je da je izazov u budućnosti dalji razvoj infrastrukture i investicije kako bi se sačuvala makoekononmska
stabilnost. "Ne želimo da nas teške okolnosti vrate u nazad. Nastavićemo da se razvijamo u skladu sa
"Srbija 20-25"", naveo je Momirović. Kaže da su trenutno najteža vremena za Evropu zbog korona krize,
ali i naglasio da ćemo raditi na tome da se omogući ekonomski razvoj i da se dodatno ojača i ekonomija i
socijalni status ljudi. Uveren je da ćemo uspešno prevazići krizu, kao što smo uspeli  da izgradimo
infastrukturu u najtežim vremenima. "Ovo nije vreme za podele. Moramo da pobedimo i zbog naše dece i
zbog nas  i  zbog perspektive  naše  zemlje",  zaključio  je  Momirović.  Happy BSC je  spremio  za  vas
najmoderniju mobilnu aplikaciju da biste nas lakše pratili i bili u toku sa svim vestima. Našu aplikaciju
možete preuzeti za ANDROIDiiPHONE.
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BEOGRAD  -  Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i
britanskog  Ekonomista,  počela  je  danas  u  Skupštini  Srbije,  a  naziv  i  BEOGRAD  -  Tradicionalna
konferencija, u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, počela je
danas u Skupštini  Srbije,  a  naziv  i  glavna tema skupa je  "Svet  u  2021".  Konferenciju  će  otvoriti
predsednik Srbije Aleksandar Vučić, najavili su organizatori. Veliki broj učesnika, zvaničnika i eksperata
iz zemlje i sveta, pokušaće, kroz više panela i "studija slučaja", da daju odgovore na pitanja sa kakvim
se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku ekonomiju i
kako je prevazići.
Panelisti će govoriti i o tome sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu, kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Tanjug
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Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Generalni pokrovitelj
događaja je kompanija Mozzart.
Tom prilikom Vučić je istakao: "Čini mi se da se nikada više svi nisu slagali u jednom, a to je da je
pandemijska kriza obeležila ne samo 2020. godinu već, čitavu dekadu zbog problema koje je napravila u
zdravstvenom smislu, ali ne manje od toga i kolike je probleme izazvala u ekonomijama sveta - krizu
koja je prevazišla čak i Veliku depresiju i Veliku svetsku ekonomsku krizu od 1929. do 1933. godine.
Iako smo mala zemlja, uradili smo nekoliko važnih stvari. Najpre smo se, od početka snažnim i oštrim
merama, borili za očuvanje života naših ljudi, očuvanje našeg zdravstvenog sistema, te i izgradnjom
našeg zdravstvenog sistema. Jedni  smo od retkih na evropskom nivou koji  su zidali  nove bolnice,
predviđajući da nije kraj posle prvog talasa i time pokazali da se ne ponašamo kampanjski, već da na
ozbiljan i odgovoran način predviđamo stvari u budućnosti i odgovorno se ponašamo".
Govoreći o ekonomiji, predsednik je istakao da je država razumela kakve katastrofalne posledice po
ekonomiju donosi korona virus i  da je reagovala pravovremeno. "Do sada smo uložili  više od šest
milijardi evra u našu ekonomiju. Od toga je oko četiri milijarde direktnog novca iz grantova, a ostalo su
zajmovi, manjim delom kroz Fond za razvoj više od 105 miliona evra, a većim delom kroz tzv. garantne
šeme. gde je država Srbija subvencionisala razliku u kamatnim stopama domaćim poslovnim bankama,
što je bilo od velikog značaja pre svega za velika, ali takođe i za mala i srednja preduzeća", ističe Vučić.
Dalje o kretanjima domaćeg BDP-a, te o pomoći stanovništvu i privredi predsednik podvlači: "Trudili smo
se da, ne ugrožavajući  dodatno stopu javnog duga Republike Srbije, postignemo najbolje moguće
rezultate. Ono na šta sam naročito ponosan, jeste da je nivo javnog duga Republike Srbije najmanje
porastao u odnosu na sve evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije zemlje Evrope, stopa javnog duga
im je rasla od 10 i 12, pa sve do 15,16 posto, a Srbiji svega pet odsto u toku korona virusa, a uspeli smo
da imamo snažniji  program podrške,  kako opštu  podršku stanovništva,  tako i  sektorsku podršku
pojedinim delovima privrede. Juče smo isplatili poslednji minimalac za turističke agencije, hotelijere,
turističke radnike, kao i za ugostitelje, i to je ogroman novac i verujem da su ti ljudi i u tom sektorskom
delu zadovoljni našom reakcijom. Međutim, država nije ćup iz kog uvek može da se izvuče onoliko novca
koliko bi neko želeo".
O daljim planovima za narednu godinu predsednik se osvrnuo na investicije, te šta će biti u fokusu u
2021.
"Za nas je 2021. godina veoma ambiciozno postavljena. Predviđamo ogromna ulaganja u kapitalne
investicije u skladu sa programom Srbija 2020-2025. To će značajno podići  rast društvenog bruto
proizvoda Srbije i očekujemo da on bude između 5,5 i 6 osto sledeće godine, odnosno da Srbija po stopi
BDP-a bude ove 2020. i u naredne dve godine, zajedno ili kumulativno, zemlja broj 1 u Evropi.
Ulagaćemo i u izgradnju kanalizacionih mreža, fekalne, atmosferske prečistače otpadnih voda, to će
drastično i dramatično promeniti životni standard naših građana. Ulagaćemo u dalju izgradnju auto-
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puteva i pruga po Srbiji, koji se brže, snažnije i intenzivnije grade nego bilo kada u srpskoj istoriji. To je
ogroman novac, o gasovodu da i ne govorim, u koji ulažemo da bismo podigli i domaća preduzeća, koja
čak i ako stranci na tender dobiju, domaća preduzeća uvek sa više od 50 odsto učestvuju u izgradnji
infrastrukturnih projekata.
Druga stvar, ići ćemo na dalje povećanje potrošnje, odnosno na povećanje penzija i plata, penzija za
5,9%, plata za 5% u javnom sektoru, uz uvećanje minimalca od 6,65%, što će dodatno podići primanja
radnika  i  bez  obzira  na  to  što  nismo  više  radili  u  2020,  naprotiv  manje  smo  radili,  želimo  da
podstaknemo dodatnu potrošnju.
I treći  stub na kom ćemo zasnovati  rast BDP-a jeste intenzivan rad na daljem privlačenju stranih
direktnih investicija, u čemu je Srbija bila ubedljivi šampion ne samo ovog regiona već, kako je "Financial
Times" pisao, proporcionalno u svojom brojevima, i cele Evrope. Radićemo na tome, jer mnoge zemlje
danas žele da provedu deindustrijalizaciju, a Srbija hoće reindustrijalizaciju. Verujem da će to doneti
rezultate kojima ćemo moći da se vratimo na onu prvu funkciju o kojoj sam govorio, a to je zaštita života
ljudi, unapređenje našeg zdravstvenog sistema i bolji životni standard za naše lekare i medicinske sestre.
Nastavićemo veoma naporno, veoma teško da radimo, insistirajući da Srbija obavlja i važne poslove na
putu vladavine prava, i na svom putu ka Evropskoj uniji, ali da razume se, u skladu sa svojim najboljim
interesima, vodi celokupnu spoljnu politiku privlačeći investicije iz svih delova sveta i jačajući svoje
političke i ekonomske veze i sa drugim delovima sveta. Veliko hvala i želim vam mnogo uspeha i, pre
svega, svima želim dobro zdravlje", zaključio je Aleksandar Vučić u svom obraćanju.
Konferencija "Svet u 2021" jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i
već  je  postala  prepoznatljiva  kao  događaj  koji  zatvara  tekuću  godinu  zaključcima  o  političkom,
poslovnom i društvenom ambijentu Srbije i otvara značajna pitanja u narednoj godini.
"The Economist: Svet u 2021" se održava 15. decembra 2020. U izmenjenom formatu deo se prenosi iz
Doma Narodne skupštine Republike Srbije  u  Beogradu,  a  deo programa možete pratiti  na našem
YouTube kanalu:
Kao i svake godine, okupljamo čelne ljude Vlade Srbije, Pokrajinske vlade, ambasadore, ekonomiste i
vodeće privrednike iz Srbije i regiona, kao i ličnosti iz društvenog i kulturnog miljea. Cilj konferencije je
da se kroz konstruktivan dijalog predstavnika državnih institucija, privrede, diplomatskog kora, kulturnog
i javnog života daju mišljenja, analize i osvrti na politički
i privredni ambijent, investicionu klimu, kao i na razvoj društva u celini.
Konferenciju su podržali: Mozzart, Ministarstvo za kulturu i informisanje Republike Srbije, Ministarstvo za
rad, zapošljavanje, boračka i spocijalna pitanja Republike Srbije, Evropska
investiciona banka, Srbijagas, Coca Cola i NCR.
Više informacija o konferenciji na www.communications.rs/svetu20201
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Ovim povodom, naš sagovornik bio je Udo Ajhlinger, predsednik Upravnog odbora Nemačko-srpske
privredne komore, koji će govoriti na panelu pod nazivom "Virus & Economy - Posledice pandemije i
prevazilaženje krize".
- Nemački investitori prisutni su u Srbiji pune dve decenije, a trenutno ovde posluje blizu četiri stotine
nemačkih kompanija sa više od 60.000 zaposlenih.Nemačko-srpska privredna komora je veoma ponosna
na činjenicu da su nemačke kompanije zadržale svoje radnike tokom čitave krize. Nemačke kompanije -
članice AHK donirale su više od 1,5 miliona evra za pomoć Srbiji u borbi protiv epidemije. Pokazali smo
da smo pouzdan partner i u krizi - navodi Udo Ajhlinger, predsednik Upravnog odbora Nemačko-srpske
privredne komore.
Od oktobra ste predsednik Upravnog odbora Nemačko-srpske privredne komore u Srbiji.  Kakve su
posledice pandemije u ovoj godini na poslovanje nemačkih kompanija u Srbiji?
- Oscilacije i nedostaci u proizvodnji tokom godine izazvani pandemijom virusa kovid-19 svakako da već
ostavljaju posledice na pojedine industrijske grane, kao i da će uticati na ekonomiju i celokupan bilans
stanja u ovoj godini.  Godinu 2020. obeležile su fluktuacije trgovine povezane sa koronom, uprkos
rastućem trendu trgovinske razmene između Nemačke i Srbije u prvom kvartalu ove godine. Kriza
uslovljena pandemijom virusa kovid-19 stavila je dobavljačke lance u fokus i ukazala na važnost njihove
provere u odnosu na postojeće okolnosti. Mnoge kompanije iz Evrope razmatraju mogućnost preseljenja
proizvodnje u zemlje u regionu, tako da verujem da raste interesovanje za zemlje kao što su Srbija,
Severna Makedonija, Bosna i Hercegovina, Rumunija. Srpske kompanije pokazale su se kao pouzdane,
fleksibilne i, što je najvažnije, isporučuju visokokvalitetnu robu i usluge po konkurentnim cenama.
Kako je Komora organizovala komunikaciju sa članovima tokom pandemije, da li  je bilo specifičnih
zahteva?
- Na samom početku krize glavni cilj  Komore bio je kontinuirano informisanje kompanija članica o
temama, problemima i mogućim rešenjima koji su u datom trenutku bili aktuelni. S tim u vezi, održali
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smo niz vebinara npr. o pitanjima radnog prava tokom pandemije. Takođe, zastupali smo interese naših
članova za vreme koncipiranja državnog paketa ekonomskih mera za pomoć privredi. Sve vreme smo u
kontaktu sa svim članovima sa ciljem da im olakšamo krizu kroz koju prolaze. Međutim, moram da
primetim da je većina kompanija vrlo brzo naučila da živi sa krizom i prilagodila svoje poslovanje novim
okolnostima.
Jedan od  izazova  za  nas  u  AHK Srbiji  bio  je  preusmeravanje  mnogih  aktivnosti  na  online,  poput
regionalnog projekta Nemačka Inicijativa za pronalaženje dobavljača u zemljama Zapadnog Balkana koji
omogućava zainteresovanim nemačkim kompanijama da stupe u kontakt sa potencijalnim dobavljačima
iz zemalja Zapadnog Balkana. Regionalni B2B projekat ove godine se održao u septembru u online
formatu. Dakle, AHK Srbija u potpunosti se prilagodila novim uslovima i načinima poslovanja i nastaviće
da pažljivo  osluškuje  i  prati  trendove i  u  skladu sa  time razvija  usluge prilagođene savremenom
poslovanju, kako bi pružila najbolju moguću podršku svojim članovima i u ovim teškim vremenima.
Imate li saznanja koliko nemačkih kompanija je koristilo donete mere Vlade za pomoć privredi i da li su
uspeli da sačuvaju svoje poslovanje?
- AHK Srbija u stalnom je kontaktu sa kompanijama članicama i mogu da istaknem da ne samo da su
poštovali mere koje je propisala država već su otišli i korak dalje kako bi osigurali da njihovi zaposleni
ostanu zdravi. Ne postoji gora noćna mora za nijednu industrijsku granu od zaustavljanja proizvodnje, u
ovom slučaju zbog masovnog oboljenja zaposlenih. Kao poslodavac odgovorni ste da s jedne strane
zaštitite zaposlene i da s druge strane obezbedite stabilnu proizvodnju, tako da je nivo odgovornosti
svake kompanije zaista veliki. Stoga je fokus naših aktivnosti tokom proteklih nekoliko meseci, kao i
danas, bio na uvođenju adekvatnih higijenskih i zaštitnih mera za naše zaposlene.
Koliko je  meni  do sada poznato,  većina naših kompanija članica i  dalje  pokušava da zadrži  svoje
zaposlene. Nije mi poznato da je bilo otpuštanja. Nemački investitori su proteklih godina dosta ulagali u
edukaciju zaposlenih i žele da ih kao takve zadrže, jer kriza će svakako jednog dana proći.
Kakva su predviđanja u 2021. kad je u pitanju privredna saradnja naših dveju zemalja i šta predviđate za
narednu godinu u smislu prevazilaženja posledica krize?
- U narednoj godini očekuje se ekonomski povratak Srbije na nivo pre krize. Naravno, presudni faktor
biće posledice trećeg talasa pandemije, kao i na koji način će država uspeti da ih prevaziđe. Razvoj
međunarodnih odnosa kada je reč o dobavljačkim lancima takođe će biti od velike važnosti, ali to će
umnogome zavisiti od celokupne ekonomske situacije u Evropskoj uniji. Dakle, u ovom trenutku još je
neizvesno govoriti o bilo kakvim ekonomskim prognozama za narednu godinu. Ali svakako je izvesno da
će nemačke kompanije nastaviti da ulažu u Srbiju.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Ovim povodom, naš sagovornik bio je Predrag Milinčić regionalni direktor Mars Balkan East, koji će
učestvovati  na panelu pod nazivom "Ekonomija i  izazovi digitalizacije - Globalna iskustva i  lokalni
odgovori".
- Naš korporativni slogan je ujedno i naš način da svima objasnimo šta već sada radimo kao kompanija,
ali i način da ukažemo i kako nam se drugi u tome mogu pridružiti. Pandemija nas je naučila da je
svestranost poslovanja jedan od najvažnijih faktora uspeha jer smo uspeli da u kratkom roku fokus
prebacimo na kategorije za kojima se povećavala potražnja i da izbalansiramo dobitke i gubitke. Postavili
smo prilično ambiciozne ciljeve u vidu promene načina poslovanja, a sve kako bismo doprineli postizanju
održivog razvoja - navodi Predrag Milinčić regionalni direktor Mars Balkan East.
Kakav je bio pristup kompanije Mars prema zaposlenima, partnerima, ali i zajednici tokom pandemije i
kako ste organizovali poslovanje?
- Zdravlje i bezbednost naših saradnika oduvek je bilo od najveće važnosti za kompaniju Mars. Zato smo
odmah na početku pandemije prešli na model rada od kuće. Kako je on već dugo prisutan kao model
rada u našoj kompaniji, prelazak na rad od kuće ne samo što nije bio veliki izazov već je pokazao da je
naš poslovni model delotvoran čak i u izazovnim okolnostima u kojima smo se našli. U Marsu se od
osnivanja, više od 100 godina, vodimo sa pet principa poslovanja - kvalitet, odgovornost, sloboda,
uzajamnost i efikasnost. Verujemo svojim saradnicima i dajemo im potpunu slobodu da odluče kada će i
kako raditi, sa fokusom prvenstveno na rezultat.
Ono što ova nova situacija jeste zahtevala od nas je usvajanje novog načina razmišljanja, ponašanja i
veština.  Zato  smo dodatno  osnaživali  naše  saradnike  da  budu još  fleksibilniji  u  korišćenju  novih
tehnologija i alata u svom poslu kako bi postigli veću produktivnost i efikasnost. Promenljivo poslovno
okruženje doprinelo je da naš fokus stavimo i na veću agilnost u donošenju odluka, proaktivnost spram
novih navika potrošača i negovanje čvrstih odnosa.
U kojoj meri ste zadovoljni ovom veoma kriznom godinom i sa kakvim rezultatima je završavate?
Color Press group kliping centar Srbije
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- Godina, za koju polako možemo reći da je za nama, bila je apsolutno neobična za ceo svet. Iako smo
morali brzo da se prilagodimo novim okolnostima i nastavimo da radimo istim tempom, pogotovu imajući
u vidu ulogu naše industrije u ovakvim okolnostima, zahvaljujući istoriji Marsa dužoj od veka, nismo
doživeli značajnije promene u procesu rada.
Uprkos pandemiji, zalaganjem svih koji su povezani sa našim poslovanjem, uspeli smo da realizujemo
većinu planova za 2020. Ono što je još važnije je da smo nastavili da negujemo odlične odnose sa svim
učesnicima u našem lancu poslovanja.
U ovoj godini došlo je i do reorganizacije regiona kojem pripada i srpsko tržište. Sad uključuje ne samo
Balkan i baltičke zemlje već i Ukrajinu, Izrael i Palestinu, ukupno 15 tržišta u ovom regionu. Verujemo da
će ova promena doneti mnogo pozitivnih rezultata. Kada je u pitanju naš razvoj na tržištu - neke od
kategorija u kojima poslujemo nisu postigle rezultate koje smo planirali početkom ove godine poput
kategorije impulsivne kupovine, koja uključuje žvakaće gume, slatkiše i čokoladu. Ovo je trend koji važi
ne samo za naše brendove već i za celo tržište, a s obzirom na situaciju, mogu slobodno reći da su ovi
ishodi bili sasvim očekivani.
Sa druge strane, pozitivan trend koji prepoznajemo tokom kovid-19 je rast u kategoriji brige o kućnim
ljubimcima i naših brendova hrane. To se objašnjava činjenicom da više ljudi ostaje kod kuće i želi da
hrani svoje ljubimce visokokvalitetnom I zdravom hranom.
Kako teče realizacija planova koji se tiču ekološki održive ambalaže i kako motivisati i potrošače da
promene svest po pitanju ekologije?
- Našim Planom održivosti kroz generacije, u okviru kojeg smo se obavezali da ćemo uložiti milijardu
dolara u sledećih nekoliko godina da pomognemo rešavanju najvećih globalnih pretnji definisanih UN
ciljevima održivog razvoja, obuhvaćeno je i redizajniranje pakovanja i određenih poslovnih modela u
svrhu cirkularne ekonomije i očuvanja planete. I tu su pred nama složeni, sistemski izazovi, od ulaganja
u cirkularne procese proizvodnje, smanjenje ukupne ambalaže i pronalaženje novih rešenja za pakovanje
proizvoda,  ali  smo uvereni  da ih  je  moguće realizovati.  Već  radimo na tome da do 2025.  godine
smanjimo upotrebu nove plastike za 25%, dok će pakovanja naših proizvoda biti  potpuno ekološki
održiva, reciklabilna i, što je takođe važno, ponovo upotrebljiva.
Sve promene nabolje koje preduzimaju kompanije, institucije, a sve više i brojni pojedinci neminovno će
se odraziti i na potrošače. Za početak je važno osvestiti da smo u ovome svi zajedno, a onda i ukazati na
koji način svaki pojedinac može da doprinese očuvanju planete.
Procene su da će sledeća godina biti veoma izazovna. Sa kakvim planovima ulazite u 2021?
- Očekujemo da će i 2021. biti izazovna, opet manje nego 2020, jer izostaje efekat iznenađenja i poznato
nam je sa čime se suočavamo. Predviđanja su i  da će situacija sa pandemijom biti  stavljena pod
kontrolu. Ipak, verujemo da će za proces potpunog oporavka biti potrebno više od godinu dana.
Sa druge strane, Mars ulazi veoma hrabro u planiranje naredne godine koja će biti godina sa izazovnim
planovima  za  rast,  i  to  na  svim  kategorijama.  Naše  razvojne  planove  podržaćemo  i  značajnim
investicijama, čime želimo da ukažemo i na našu posvećenost potrošačima na svim tržištima na kojima
poslujemo.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Ove godine ćemo kroz panele i studije slučaja pokušati da damo odgovore na pitanja sa kakvim se
izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku ekonomiju i
kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice pandemije
na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Konferenciju će otvoriti: Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine Republike Srbije; Aleksandar Vučić,
predsednik Republike Srbije; Maja Gojković, potpredsednica Vlade i ministarka za kulturu i informisanje u
Vladi Republike Srbije; Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike u
Vladi Republike Srbije; Darija Kisić-Tepavčević, ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja  u  Vladi  Republike  Srbije  i  Tomislav  Momirović,  ministar  građevinarstva,  saobraćaja  i
infrastrukture u Vladi Republike Srbije.
Na konferenciji će između ostalih govoriti: Dubravka Negre, šefica kancelarije Evropske investicione
banke za Zapadni Balkan; Joan Hoey, The Economist; Nj.E. Raul Bartolome Molina, ambasador Kraljevine
Španije; Nj.E. Tomas Šib, ambasador Nemačke; Nj.E. Šan Meklaud, ambasadorka Velike Britanije; Nj. E.
Kimmo Lähdevirta, ambasador Finske u Srbiji; Dejana Kostadinova, direktorka Unicefa u Srbiji; Udo
Ajhlinger, predsednik Nemačko-srpske privredne komore; Patricio Dei Tos, predsednik Konfindustrije
Srbija; Majk Mišel, predsednik Saveta stranih investitora (FIC); Goran Kovačević, potpredsednik UO
Naled; Nebojša Katić, ekonomista; Stefan Lazarević, generalni direktor kompanije NCR Srbija i direktor
spoljnih poslova NCR korporacije za Evropu, Bliski istok i Afriku; Predrag Milinčić, regionalni direktor
kompanije Mars; Stana Božović, državni sekretar, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja; Biljana Barošević, pomoćnik ministra, Sektor za zaštitu osoba sa invaliditetom, Ministarstvo za
rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja; Aleksandar Stankov, direktor Opere Srpskog narodnog
pozorišta; Ivan Tasovac,  direktor Beogradske filharmonije; Svetislav Goncić,  glumac i  predsednik
Upravnog odbora Narodnog pozorišta I mnogi drugi.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
- Nastavljamo da se zalažemo za dalje ubrzanje reformi i pregovora sa EU, održivu fiskalnu konsolidaciju
i bolju primenu onoga što je propisano zakonima i propisima - poručuje Majk Mišel, predsednik Saveta
stranih investitora i generalni direktor Telenora, u intervjuu za ovogodišnje "The Economist" izdanje
"Svet u 2021." govorio je o prezentaciji i zaključcima ovogodišnje FIC-ove Bele knjige, merama Vlade
Srbije, kao i predikcijama za narednu godinu. Nedavno je promovisana Bela knjiga, koju Savet stranih
investitora izdaje svake godine.
Koji su najvažniji zaključci i preporuke u ovoj godini?
- U ovogodišnjem izdanju sumirali smo šta je to što mora da se uradi kako bi se poboljšalo poslovno
okruženje u zemlji koja je pogođena krizom. To je ozbiljna analiza 60 sektora sa 320 preporuka koje je
dalo više od 50 uglednih kompanija. Nema rangiranja napretka kao u prethodnim izdanjima, jer nema
smisla upoređivati nivo institucionalnih promena prethodne i ove godine, naprosto su neuporedive.
Umesto toga, u svakom poglavlju postoji deo o kovidu-19, gde smo ono što savetujemo ocenili sa 3, 2 ili
1, u zavisnosti od hitnosti, pri čemu su 41% svih preporuka ocenjene kao najurgentnije, i to u oblastima
zaštite podataka o ličnosti, trgovine, nekretnina i javnih nabavki, dok je digitalizacija prepoznata kao
prioritetna oblast. Želimo da Bela knjiga i dalje bude jedinstvena platforma za dijalog između vlasti i
privatnog sektora i koristan alat za domaće i strane investitore, čak i u doba krize, kada je takav dijalog
neophodan.
Kako ocenjujete mere koje je donela Vlada Srbije u cilju zaštite ekonomije?
- Smatramo da su adekvatne, jer su u skladu sa merama koje je donela većina drugih zemalja. Vlada se
već fokusirala da pomogne onima koji su najpogođeniji, malim i srednjim preduzećima, preduzetnicima,
turizmu koji beleži pad od 53%, ili transportu. Moram da istaknem da je naša saradnja sa Vladom u
rešavanju gorućih pitanja u poslednjih nekoliko meseci bila otvorena i konstruktivna. Iako smo u FIC-u u
potpunosti svesni svih izazova sa kojima se Vlada suočava, naša očekivanja ostaju ista i mi nastavljamo
da se zalažemo za dalje ubrzanje reformi i  pregovora sa EU, održivu fiskalnu konsolidaciju i  bolju
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primenu onoga što je propisano zakonima i propisima. Time što će omogućiti da poslovno okruženje
bude stabilno i predvidivo, Vlada će i štititi privredu.
Da li je ova krizna godina promenila prioritete koje kompanije postavljaju i koji su po vama najvažniji?
- Ne bih rekao da ih je promenila s obzirom na to da je zdravlje zaposlenih uvek glavni prioritet naših
kompanija članica. Ali videli smo izvesna pomeranja, posebno u načinu na koji kompanije planiraju svoje
investicije. Na primer, 80% investitora širom sveta je promenilo način i oblasti u koje investira, dok je
19% njih nastavilo da ulaže u istom pravcu. Naučili  smo dosta o navikama korisnika tokom krize,
promenama u ponašanju i vidimo mnogo ulaganja u inovacije, što je dobro. Vlade zemalja koje su lideri
u inovacijama imale su tri puta više investicija u tom pravcu tokom recesije, na primer. Tako da su
inovacije i učenje, prilagođavanje potrebama korisnika i dalja digitalizacija ključni prioriteti na koje su se
kompanije fokusirale, uz zdravlje zaposlenih i korisnika, kao apsolutnim prioritetima.
Kakva su predviđanja za 2021. kad su u pitanju ekonomska kretanja i šta predviđate da će biti važno za
prevazilaženje krize?
- Pitanje za milion dolara, imajući u vidu nivo neizvesnosti. Dosta toga zavisi od zdravstvene situacije, i
jednom, kada se kriza završi, analiziraćemo celokupnu situaciju i imati preciznije pokazatelje. Ali postoje
neka predviđanja, poput onog koje je nedavno sprovela kompanija Mekinzi. Kažu da će u naredna tri
meseca više od 50 odsto malih preduzeća širom sveta biti zatvoreno, dok će nestati 13 do 15 odsto
svetske trgovine. Ako pogledamo Srbiju, dugoročni oporavak sasvim sigurno zavisiće od oporavka
Evropske unije, jer je naša privreda u potpunosti uključena u evropsko tržište na koje izvozi 55 odsto
prehrambenih namirnica.
Zato FIC insistira na usklađivanju domaćih propisa sa standardima EU. Kada pogledamo investicije,
nerealno je očekivati da će se nivo direktnih stranih investicija brzo povratiti. Oporavak privrede u drugoj
polovini 2020. godine neće zavisiti od investicija, već od javne i privatne potrošnje, iako imamo neke
ohrabrujuće primere, poput nedavnog od švajcarske digitalne agencije Merkle, koja srpskim softverskim
inženjerima daje priliku za razvoj. Činjenica da će BDP Srbije biti niži od predviđanja međunarodnih
finansijskih institucija, kao i to da naša privreda ne zavisi u velikoj meri od od turizma, kao u nekim
drugim zemljama, jesu stimulativni pokazatelji.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Tom prilikom Vučić je
istakao: "Za nas je 2021. g
Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce".
Tom prilikom Vučić je istakao: "Za nas je 2021. godina veoma ambiciozno postavljena. Predviđamo
ogromna ulaganja u kapitalne investicije u skladu sa programom Srbija 2020-2025. To će značajno
podići rast društvenog bruto proizvoda Srbije i očekujemo da on bude između 5,5 i 6 osto sledeće
godine,  odnosno  da  Srbija  po  stopi  BDP-a  bude  ove  2020.  i  u  naredne  dve  godine,  zajedno  ili
kumulativno, zemlja broj 1 u Evropi. Ulagaćemo u dalju izgradnju auto-puteva i pruga po Srbiji, koji se
brže,  snažnije  i  intenzivnije  grade nego bilo  kada u  srpskoj  istoriji.  Ići  ćemo na  dalje  povećanje
potrošnje, odnosno na povećanje penzija i  plata, penzija za 5,9 odsto, plata za 5 odsto u javnom
sektoru, uz uvećanje minimalca od 6,65 odsto, što će dodatno podići primanja radnika", istakao je Vučić.
"Izdavači britanskog magazina "The Economist" su na naslovnu stranu stavili slot mašinu koja daje
različite kombinacije, čime nisu želeli mnogo da rizikuju. Kina iz koje je pre godinu dana virus korona
krenuo, najbolje će proći kroz sve ovo, odnosno imaće najbolji rast BDP-a u narednim godinama. Svet će
globalno imati pad u 2020. godini, a tek nakon 2021. godine počinje rast. U Sjedinjenim Američkim
Državama je slična situacija samo sa sporijim rastom u 2021. godini. Evropska unija će biti najveća žrtva
pandemije i to se već sada vidi. Imaće najveći pad u 2020. i vrlo spori rast 2021. koji će tek u 2022. doći
na nivo iz 2019. godine", izjavio je predsednik kompanije "Color Media Communications" na otvaranju
događaja Robert Čoban.
Predsednik  Narodne  skupštine  Republike  Srbije  Ivica  Dačić  rekao  je  na  otvaranju  konferencije:
"Pandemija virusa korona menja svet koji smo poznavali do pre godinu dana i u toj promeni učestvujemo
svi. Kako će sve izgledati naredne godine zavisi od odluka koje budemo donosili u današnje vreme.
Srbija je spremno dočekala krizu, i kada je reč o spremnosti našeg zdravstvenog sistema i u oblasti
ekonomije, socijalne zaštite, očuvanja životnog standarda, ali i u pogledu normalnog odvijanja svih
demokratskih  i  političkih  procesa,  upravo  zato  što  je  u  prethodnom periodu  postigla  ekonomsku
stabilnost i stalni rast. Kako god da se stvari budu razvijale u vremenu pred nama, ubeđen sam da idemo
ka zalasku i gašenju krize. Siguran sam da već sada možemo da sumiramo da su se Srbija i njeni
građani izborili  sa najvećom krizom svog vremena na način koji  će im služiti  na čast i  ponos pred
budućim generacijama".
Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike u Vladi Republike Srbije Zorana Mihajlović
izjavila je: "Energetski sektor u globalnim razmerama prolazi kroz možda najveće promene u svojoj
istoriji i Srbija u tom izmenjenom svetu mora da traži svoje mesto i pravi planove za budućnost. To znači
da idemo u onom pravcu u kojem ide svet u 2021. godini i nadalje, a to znači ka efikasnijem korišćenju
energije, ka zelenoj energiji, ka povezivanju sa regionom, ka većoj energetskoj bezbednosti koja dolazi
kroz diverzifikaciju izvora i pravaca snabdevanja. Naravno, to sve zahteva reformisana i efikasna javna
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preduzeća, ne samo Srbijagas već i EPS, koja moraju da menjaju svoj način funkcionisanja kako bi zaista
bili nosioci razvoja energetskog sektora".
"Suočili smo se sa potpuno novom pretnjom, pandemijom kovida-19, koja je ne samo donela nova
pitanja i neizvesnosti, nego se čini da je dodatno produbila i postojeće izazove i probleme koje naš svet
ima. Postavilo se pitanje pred sve nas da li će virus zaraziti i kulturu. Iako je ovaj segment zaista teško
pogođen, očigledno je pokazao želju da se bori i da svoj sadržaj u veoma kratkom roku prilagodi novoj
situaciji. Pandemija je nesporno ubrzala digitalizaciju kulturnih sadržaja, često bez mnogih prethodnih
priprema naše ustanove kulture su uspela da kreiraju posebne onlajn sadržaje i repertoare u zaista
kratkom roku. Kultura ne sme da bude skrajnuta u ovim teškim vremenima. Jedan od najopipljivijih
pokazatelja prepoznavanja značaja kulture u našoj zemlji predstavlja činjenica da smo uspeli za sledeću
godinu  da  sredstva  ne  budu  umanjena  u  budžetu  nego  čak  da  budu  i  povećana",  istakla  je
potpredsednica Vlade i ministarka za kulturu i informisanje u Vladi Republike Srbije Maja Gojković.
Ministar građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture u Vladi Republike Srbije Tomislav Momirović naveo
je: "Mislim da nikada nije bilo teže davati ekonomske projekcije nego sada, panedmijska kriza je potpuno
razorila Evropu u ovoj godini, a ni sledeća godina po svemu sudeći neće biti mnogo lakša, ipak svi se
nadamo izlasku iz krize. Uveren sam da naši strani partneri neće zaboraviti da im je predsednik republike
uputio direktnu i materijalnu podršku na proleće kada je kriza bila u zenitu i kada smo kao jedna mala
evropska zemlja pokazali zavidan nivo organizovanosti. Mi smo u budžetu za 2021. godinu predvideli 330
milijardi dinara za kapitalne investicije što je oko 5,5 odsto našeg BDP-a. Naši rezultati su po svim
parametrima, u ekonomskim, medicinskim vodeći u Evropi".
"Naša je obaveza da kao Vlada i u buduće sprovodimo mere za oporavak privrede što je brže i efikasnije
moguće. Stoga, i u danima i mesecima pred nama, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja ostaje posvećeno realizaciji prioritetnih zadataka i ciljeva. U cilju da se olakša poslodavcima i
radnicima u situaciji  izazvanoj  pandemijom COVID -19,  Uprava za bezbednost  i  zdravlje  na radu
priprema Vodič za bezbedan i zdrav rad od kuće. Među ciljevima je i uspešno usporavanje odlaska radno
sposobnog stanovništva Republike Srbije u inostranstvo, kao i uspešno privlačenje stranaca različitih
obrazovnih  profila,  a  takođe  i  zapošljavanje  mladih.  Bićemo posvećeni  i  povećanju  efikasnosti  u
ostvarivanju prava korisnika socijalne zaštite", rekla je ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i
socijalna pitanja prof. dr Darija Kisić Tepavčević.
Ministarka za ljudska prava i društveni dijalog Gordana Čomić navela je: "Pandemija je izazvala problem
traženja ravnoteže između ljudskih prava i obaveza da se ekonomije održe i nijedan ponuđen samonikli
model  nije  dao  rezultate  koji  bi  kulturom  kompromisa  mogli  biti  ocenjeni  kao  elementarno
zadovoljavajući. Bez planetarnog i domaćeg dijaloga o tome kakav svet želimo posle pandemije, izvesno
je da će rasti nejednakost i zanemarivanje ljudskih prava. Srbija će, koliko god bilo teško za izvesti,
nastaviti da traži balans između ljudskih prava koja moraju pod ustavnom kontrolom biti sužena i održive
ekonomije čiji novi model želimo da utvrdimo u ravnopravnom dijalogu sa svetom i Evropskom unijom".
"Kao najveći investitor u regionu, EIB je u protekloj deceniji uložio preko 8 milijardi evra za obnovu
vitalne infrastrukture i razvoj malih i srednjih preduzeća. U 2020. godini mobilisao je preko milijiardu
evra za region kako bi pomogao u borbi protiv pandemije. U skladu sa novim Ekonomsko-investicionim
planom Evropske komisije, podržaćemo zelenu i digitalnu tranziciju i stvaranje zajedničkog regionalnog
tržišta kroz finansijsku i tehiničku pomoć. Prioritet će nam biti i razvoj privatnog sektora i u te svrhe
ćemo nastaviti sa finansiranjem malih i srednjih preduzeća pod najpovoljnijim uslovima. U okviru novog
plana, kroz Evropski investicioni fond, između ostalog, i novi garancijski instrument za Zapadni Balkan
obezbediće se garancije koje bi trebalo da mobilišu do 20 miijiardi evra investicija. Sve ove inicijative
doprineće razvoju održivog,  povezanog i  konkurentnog regionalnog tržišta  sa novim prilikama za
zapošljavanje i razvoj inovacija", istakla je šefica kancelarije Evropske investicione banke za Zapadni
Balkan Dubravka Negre.
Konferencija "Svet u 2021" jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i
već  je  postala  prepoznatljiva  kao  događaj  koji  zatvara  tekuću  godinu  zaključcima  o  političkom,
poslovnom i društvenom ambijentu Srbije i otvara značajna pitanja u narednoj godini.
"The Economist: Svet u 2021" se održava 15. decembra 2020. U izmenjenom formatu deo se prenosi iz
Doma Narodne skupštine Republike Srbije  u  Beogradu,  a  deo programa možete pratiti  na našem
YouTube kanalu:
Kao i svake godine, okupljamo čelne ljude Vlade Srbije, Pokrajinske vlade, ambasadore, ekonomiste i
vodeće privrednike iz Srbije i regiona, kao i ličnosti iz društvenog i kulturnog miljea. Cilj konferencije je
da se kroz konstruktivan dijalog predstavnika državnih institucija, privrede, diplomatskog kora, kulturnog
i javnog života daju mišljenja, analize i osvrti na politički
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i privredni ambijent, investicionu klimu, kao i na razvoj društva u celini.
Konferenciju su podržali: Mozzart, Ministarstvo za kulturu i informisanje Republike Srbije, Ministarstvo za
rad, zapošljavanje, boračka i spocijalna pitanja Republike Srbije, Evropska investiciona banka, Srbijagas,
Coca Cola i NCR.
Više informacija o konferenciji na www.communications.rs/svetu20201
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
NCR korporacija postala je prepoznatljiv primer koji iz godine u godinu stvara dobru poslovnu klimu i
podstrek za dolaske novih investitora. NCR se nekada vezivao za samouslužne kase i bankomate, dok je
danas  prepoznatljiv  po  naprednim softverima  i  digitalno  povezanim uslugama,  optimizaciji  rada,
operativnosti, bezbednosti. Za ovogodišnje izdanje magazine "Svet u 2021" razgovarali smo sa Stefanom
Lazarevićem, direktorom NCR Srbija.
- NCR je, pre nego što je došao u Srbiju, obavio detaljnu analizu tržišta. Analizirana je ekonomska
stabilnost, infrastruktura zemlje, stepen tehničkog razvoja - ali i ljudski resursi, koji se uvek ističu među
'top 3' razloga zašto je NCR odabrao da otpočne biznis u Srbiji. Činjenica da smo mi za devet godina
povećali broj zaposlenih sa 300 na 4.000 i da u Srbiji gradimo najsavremeniji kampus, dokaz je da je
Srbija opravdala očekivanja kompanije, pre svega u pogledu ljudskih resursa - navodi Stefan Lazarević
generalni direktor NCR Srbija i  direktor spoljnih poslova za Evropu, Bliski istok i Afriku, koji  će na
konferenciji učestvovati na panelu pod nazivom "Ekonomija i izazovi digitalizacije - Globalna iskustva i
lokalni odgovori".
Za početak da li  možete da nam kažete kako je pandemija virusa kovid-19 uticala na poslovanje
kompanije?
- Kao i svim drugim kompanijama, pandemija je NCR-u u Srbiji donela ogromne izazove. Trebalo je
promeniti kompletan režim rada za gotovo 4.000 zaposlenih. Bezbednost i zdravlje naših zaposlenih I
klijenata,  uz  kontinuitet  poslovanja,  naši  su prioriteti  kroz  čitavu pandemiju.  Od januara smo na
globalnom nivou pratili tok pandemije, da bismo nakon uvođenja neophodnih mera zaštite, sredinom
marta, u Srbiji počeli sa radom od kuće za sve. Moram da priznam da je to bilo veoma zahtevno - u danu
smo morali da organizujemo "work from home" za skoro 4.000 ljudi. Bio je to kompleksan logistički
poduhvat, kroz koji smo uspešno prošli, pritom uspevši da zadržimo kvalitet svojih usluga na istom nivou
kao i kada smo radili iz kancelarija, i pored toga što su se potrebe klijenata promenile.
Kako gledate na činjenicu da sve više tehnoloških kompanija uvodi stalni rad od kuće i da li će to biti
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slučaj i sa NCR-om?
- Mi ćemo nastaviti da posmatramo kakvi su trendovi po ovom pitanju. Evidentna je lekcija koju smo
naučili da podjednako dobro možemo da pružimo uslugu našim klijentima radeći i od kuće. Međutim,
mislim da je pravi odgovor na buduće radno okruženje pronalaženje pravog balansa između rada od kuće
i rada iz kancelarije, odnosno da kreiranjem fleksibilnog radnog okruženja možemo doprineti još boljim
uslovima za rad, i još većoj efikasnosti.
U  kojoj  meri  ste  morali  da  prilagodite  vaše  proizvode  i  usluge  kako  biste  obezbedili  nesmetano
poslovanje?
- Digitalna transformacija i digitalno povezane usluge osnov su globalne strategije NCR-a. U uslovima
pandemije digitalna transformacija je u fokusu više nego ikad. Značaj digitalnog poslovanja za čitavu
ekonomiju je porastao, a samim tim su se promenile i potrebe naših klijenata.
Mi pružamo rešenja, usluge i preporuke klijentima kako da se prilagode novim uslovima rada i kako da
izađu u susret novim potrebama potrošača. Filozofija našeg poslovanja temelji se upravo na tome da
klijentima pojednostavimo poslovne procese, ostavljajući im više vremena da se posvete onome što
najbolje znaju - svom osnovnom poslu i zadovoljstvu svojih korisnika.
Interesovanje za beskontaktno poslovanje je značajno poraslo sa uvođenjem preporuka održavanja
fizičke distance. Tako, na primer, restoranima nudimo uslugu digitalnih jelovnika - gosti  mogu da
skeniraju QR kod i vide jelovnik na svom telefonu Za prodavnice smo uveli aplikacije za telefone preko
kojih poručujete i plaćate robu i usluge na samouslužnim kasama. Na bankomate, kase i ostalu opremu
postavili smo zaštitni antibakterijski sloj koji limitira širenje virusa.
Zapošljavate širok portfolio kadrova. Kako ocenjujete domaće tržište radne snage?
- NCR je prepoznao timove iz Srbije kao efikasne, stručne i inovativne i oni danas značajno doprinose
različitim razvojnim projektima naše kompanije. S obzirom na to da sarađujemo sa klijentima širom
sveta  na  20  stranih  jezika,  dve  osnovne  oblasti  znanja  koje  su  ključne  za  naše  poslovanje  jesu
poznavanje stranih jezika i posedovanje tehničkih znanja.
U Srbiji  zapošljavamo ljude najrazličitijih profesija - filologe, ekonomiste, kreativce, analitičare za
digitalnu bezbednost i podatke, pravnike i inženjere najrazličitijih oblasti. Tehnički kadrovi su veoma
bitni, jer se naš posao prvenstveno zasniva na rešavanju tehničkih ili tehnoloških problema koje naši
klijenti imaju, ili na sprečavanju da do tih problema uopšte dođe.
Inovacije su imperativ u mnogim segmentima poslovanja i svakodnevnom životu. Kako uspevate da
budete inovativni?
- Duboko verujem da je uspeh kompanije pre svega rezultat ozbiljnog timskog rada. To znači da nije
dovoljno da inicijative dolaze samo od lidera već je u potragu za novim biznis-modelima potrebno
uključiti i zaposlene. Kako bi motivisala zaposlene da budu kreativni i inovativni, kompanija mora da
neguje inovativnu kulturu, da stvori okruženje u kome su zaposleni ohrabreni da preispituju procese i
osmišljavaju i predlažu nove načine rada. Mi u NCR-u posvećeni smo tome, pa tako, između ostalog,
imamo treninge za zaposlene koji im pomažu da usavrše svoje sposobnosti i talente, a takođe i različita
takmičenja  na  kojima nagrađujemo zaposlene koji  su  imali  inovativne ideje,  a  najbolje  od  njih  I
implementiramo.
Kakve su mogućnosti usavršavanja, napredovanja zaposlenih u vašoj kompaniji?
- U našoj kompaniji postoje posebni timovi koji se bave edukacijom zaposlenih u skladu sa njihovim
pozicijama i potrebama. Zaposleni u NCR-u imaju pristup kursevima i radionicama na vodećim svetskim
platformama za edukaciju, što im omogućava da razvijaju svoje lične veštine i stiču profesionalna znanja
u oblasti kojom se bave. Treninzi koje pohađaju u Srbiji prate globalni koncept, ali su i prilagođeni
specifičnim potrebama poslovanja kod nas.  Veliki  broj  treninga i  programa fokusiran je na razvoj
liderskih sposobnosti u ranoj fazi karijere. Ponosan sam na činjenicu da kod nas godišnje oko 30% od
ukupnog broja zaposlenih interno napreduje u okviru kompanije.
Da li sarađujete sa obrazovnim institucijama?
- Od pre nekoliko godina imamo poseban program saradnje sa univerzitetima, koji nam omogućava
zapošljavanje diplomaca na stalnim pozicijama i organizaciju tromesečnih praksi za studente viših
godina. Prošle godine smo zaposlili 32 svršena studenata i obučili 14 praktikanata. Diplomci su dobili
priliku da odmah nakon završetka studija dobiju posao u vodećoj tehnološkoj kompaniji, a praktikanti su
iskoristili 12 nedelja u letnjem periodu da znanja koja stiču na fakultetu primene u praksi. Neki od njih
će, po završetku studija, imati mogućnost da dobiju i stalno zaposlenje kod nas.
I ove godine nastavili smo da sarađujemo sa univerzitetima, ali u manjoj meri od planiranog, zbog
pandemije. Sledeće godine planiramo da tu saradnju intenziviramo. Za nas su saradnja sa akademskom
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zajednicom,  prisustvo  na  sajmovima  zapošljavanja  i  mogućnost  da  ljudima,  posebno  mladima,
predstavimo ono čime se NCR bavi od izuzetne važnosti, jer više od 80% naših zaposlenih pripada
generaciji milenijalaca.
Da li vaši zaposleni imaju mogućnost za rad i na drugim tržištima osim Srbije?
- Sarađujemo sa klijentima iz Evrope, SAD, Australije i Bliskog istoka i naši inženjeri s vremena na vreme
odlaze i provode određeni period vremena sa klijentom na lokaciji na kojoj se on nalazi. Čak su neki naši
zaposleni dobijali priliku da se presele i preuzmu poziciju regionalnog lidera, npr. u nekoj kancelariji u
Aziji. Fluktuacija je velika, pristup novim tržištima, znanjima i iskustvima je svakako nešto što možete da
očekujete kada radite u NCR-u. Takođe, postoji određen broj stranaca sa svih kontinenata koji rade u
NCR-u u Srbiji, koji su ili NCR zaposleni, pa su odlučili da dođu u Srbiju, ili stranci koji žive u Srbiji a koji
su prepoznali NCR kao odličnu priliku za razvoj karijere.
Sredinom sledeće godine vas očekuje otvaranje kampusa, to je jedna od značajnijih stranih investicija u
Srbiji. Koji su planovi NCR Srbija za 2021. godinu?
- Rezultat ove investicije, vredne oko 100 miliona dolara, biće 30.000 m2 modernog, funkcionalnog i
energetski efikasnog radnog prostora, koji ne samo da će okupiti sve naše zaposlene već će postati i
mesto susreta i razmena ideja naše kompanije i lokalne zajednice.
Beogradski  kampus će biti  naš najveći  kampus u Evropi,  a  mnoge tehnologije  i  standardi  koji  su
primenjeni u njegovoj gradnji prvi su ovakve vrste u Srbiji i mogu se videti jedino u najboljim poslovnim
objektima u najrazvijenijim zemljama.
Nama će 2021. godina biti obeležena useljavanjem u kampus - mislim da će prva polovina godine i dalje
biti obeležena radom u uslovima pandemije. U tom smislu ćemo i dalje ostati usredsređeni na naše
zaposlene, klijente i održavanje kontinuiteta naših procesa poslovanja.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Generalni pokrovitelj
događaja je kompanija "Mozz
Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce".
Generalni pokrovitelj događaja je kompanija "Mozzart", koja je tokom ove godine izdvojila značajna
sredstva  za  podršku zdravstvenom sistemu i  ustanovama,  a  ispred kompanije  na  konferenciji  su
učestvovali: Aleksandra Lazarov Đurić, menadžer korporativnih komunikacija kompanije "Mozzart" i
Slobodan Prodanović, generalni direktor kompanije "Mozzart".
Aleksandra Lazarov Đurić, menadžer korporativnih komunikacija kompanije "Mozzart" ovom prilikom je
izjavila:
- Kompanija "Mozzart" je domaća kompanija koja je osnovana 2001., a posluje na tri kontinenta - u
zemljama Evropske unije,  Africi  i  Južnoj  Americi.  Sve ideje  i  akcije  koje  se odnose na društvenu
odgovornosti, nastaju u samom "Mozzartu", na inicijativu zaposlenih. Ideja humanosti utkana je u sve
poslovne procese i uvek se vodimo time da značajno doprinesemo rešavanju problema zajednice u kojoj
poslujemo. Kompanija Mozzart kontinuirano realizuje četiri društveno odgovorne akcije, "100 terena za
jednu igru", "Novi dresovi za nove šampione", "Humanitarni tiket u podne" i "Stop nasilju nad ženama".
U ovoj izuzetno teškoj godini, akcenat je bio na podršku državi u borbi protiv korona virusa, kroz niz
donacija zdravstvenom sistemu Srbije, kako bismo savladali sve izazove u jeku pandemijske krize.
Slobodan Prodanović, generalni direktor kompanije "Mozzart" istakao je da je još pre globalnog širenja
virusa i proglašavanja pandemije u kompaniji "Mozzart" donet akcioni plan za postupanje u slučaju da
nastupi kriza.
- U vrlo kratkom roku smo veliki broj zaposlenih organizovali da rade od kuće, obezbedili smo opremu,
logističku podršku. Poslovanje je samo u jednom segmentu profitiralo od svega ovoga jer su korisnici
počeli više da koriste naše online platforme. Ipak, poslovanje je generalno pretrpelo ogromne štete. Sve
ukupno, zbog prekida sportskih takmičenja i zatvaranja uplatnih mesta u jednom trenutku, naš promet
je pao za preko 95 odsto. A, kada su uplatna mesta bila otvorena, korisnici nisu imali razlog da dolaze
kod nas, jer nije ni bilo sportskih takmičenja.
Konferencija "Svet u 2021" jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i
već  je  postala  prepoznatljiva  kao  događaj  koji  zatvara  tekuću  godinu  zaključcima  o  političkom,
poslovnom i društvenom ambijentu Srbije i otvara značajna pitanja u narednoj godini.
"The Economist: Svet u 2021" se održava 15. decembra 2020. U izmenjenom formatu deo se prenosi iz
Doma Narodne skupštine Republike Srbije  u  Beogradu,  a  deo programa možete pratiti  na našem
YouTube kanalu:
Kao i svake godine, okupljamo čelne ljude Vlade Srbije, Pokrajinske vlade, ambasadore, ekonomiste i
vodeće privrednike iz Srbije i regiona, kao i ličnosti iz društvenog i kulturnog miljea. Cilj konferencije je
da se kroz konstruktivan dijalog predstavnika državnih institucija, privrede, diplomatskog kora, kulturnog
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i javnog života daju mišljenja, analize i osvrti na politički i privredni ambijent, investicionu klimu, kao i na
razvoj društva u celini.
Konferenciju su podržali: Mozzart, Ministarstvo za kulturu i informisanje Republike Srbije, Ministarstvo za
rad, zapošljavanje, boračka i spocijalna pitanja Republike Srbije, Evropska investiciona banka, Srbijagas,
Coca Cola i NCR.
Više informacija o konferenciji na www.communications.rs/svetu20201
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Ovim povodom,  naša  sagovornica  bila  je  Violeta  Jovanović,  izvršna  direktorka  NALED-a  koja  će
učestvovati u panelu pod nazivom "Virus & Economy - Posledice pandemije i prevazilaženje krize" na
kom će predstavnici stranih i domaćih privrednih komora i kompanija govoriti o posledicama pandemija i
prevazilaženju krize.
- Kada je reč o širim aktivnostima, NALED je, kako smo iznova pokazali, organizacija koja se aktivno
uključuje u rešavanje gorućih problema koji utiču na čitavo društvo. NALED je, u ime više od 300 svojih
članova, prvi predložio 10 hitnih mera za pomoć privredi i 15 za zdravstveni sektor. Na sajtu smo otvorili
sekciju Covid-19 kako bi  omogućili  privredi  da postavlja pitanja i  dobije odgovore o poslovanju u
vanrednom stanju, kao i da ukaže na probleme i predloži rešenja - poručuje Violeta.
Kako se NALED organizovao tokom pandemije, oko aktivnosti i projekata na kojima radite?
- Od početka pandemije kovida-19 u NALED-u smo organizovani tako da posao ne trpi, ali se ujedno vodi
računa i o zdravlju zaposlenih. Većina poslova se obavlja od kuće, dok aktivnosti koje to dozvoljavaju
prebacujemo online. I u slučaju kovida-19 pokazali smo da smo pouzdan partner državi, jer smo prva
organizacija koja je predložila rešenja za ublažavanje posledica po privredu.
Zajedno  sa  partnerima,  Vladom Srbije,  Ministarstvom za  državnu  upravu  i  lokalnu  samoupravu,
Kancelarijom za ITE i EBRD-om, pokrenuli smo kontakt-centar za inspekcije gde građani i privreda na
jednom mestu mogu da prijave sve nepravilnosti poput neizdavanja računa, sumnje na nezakonito
otpuštanje zaposlenih, nepoštovanje preventivnih mera i dr.
Uradili smo mapiranje opština i gradova prema starosnoj strukturi stanovništva kako bismo locirali gde
su najveće potrebe za podrškom najugroženijim kategorijama. U aprilu smo pokrenuli  jedinstvenu
platformu sa pregledom potrebnih donacija za gradove i opštine kako bismo ih povezali sa donatorima i
društveno odgovornim kompanijama. Kasnije smo formirali i posebnu jedinicu unutar NALED-a, koja će
se u kontinuitetu baviti CSR aktivnostima. Sprovodimo i projekat za pomoć romskoj populaciji i drugim
marginalizovanim grupama tokom krize.
Color Press group kliping centar Srbije

www.ninamedia.rs

http://www.nshronika.rs/intervju-dana/svet-u-2021-violeta-jovanovic-aktivno-smo-ukljuceni-u-resavanje-problema-izazvanih-korona-krizom/
http://www.ninamedia.rs


2/2

Medij:
Vreme:

Link:

12.12.2020 15:01

http://www.nshronika.rs/intervju-dana/svet-u-2021-violeta-jovanovic-aktivno-smo-ukljuceni-u-
Autori:
Teme:

nshronika.rs

@nshronikars
Color media communications; The Economist Svet u 2020

Naslov: "Svet u 2021.": Violeta Jovanović - Aktivno smo uključeni u rešavanje problema
izazvanih korona krizom

Koje su to najznačajnije preporuke koje ste davali u ovoj godini i na šta su se najviše odnosile?
- Kada je NALED, u ime više od 300 svojih članova, na početku kovid krize predložio 10 hitnih mera za
privredu, okosnica su bili povoljni krediti za likvidnost, odlaganje plaćanja poreza i doprinosa na zarade
tokom vanrednog stanja, moratorijum na kredite i finansijska podrška preduzetnicima i malim i srednjim
preduzećima, odnosno njihovim zaposlenima. I drago nam je što su to, takođe, bile glavne mere koje je
Vlada Srbije percipirala, prihvatila i blagovremeno sprovela.
Iz ugla lokalnih samouprava jedna od najvažnijih preporuka, za koju ćemo nastaviti da se zalažemo,
jeste poseban fond podrške za lokal. Lokalne samouprave, zbog odlaganja poreskih obaveza koje su u
njihovoj nadležnosti i opšteg pada privredne aktivnost, neće moći da računaju na redovne prihode i
trebaće im vremena za oporavak.
Kada je reč o zdravstvu, predložili smo načine da se ubrzaju procedure za uvoz neophodnih lekova i
sirovina za proizvodnju lekova i dezinfekcionih sredstava. Za hronične bolesnike smo, primera radi,
predvideli elektronsko izdavanje recepata i izdavanje e-doznaka za bolovanje.
Kakvo je vaše mišljenje o donetim merama Vlade za pomoć privredi i kako ocenjujete stanje u ekonomiji
na kraju ove krizne i teške godine?
- Prvi paket mera je donet u relativno kratkom roku, što je za privredu bilo ubedljivo najvažnije, i to je
za pohvalu. Takođe, više od pet milijardi evra u prvom talasu najizdašniji je paket mera u jugoistočnoj
Evropi i 10. u EU, što takođe pozdravljamo. Dobro je bilo i što mere nisu administrativno komplikovane.
Ono što je moglo bolje jeste da, umesto linearne podrške, ona bude targetirana na najugroženije
sektore, što je u startu izostalo.
Primenom mera u pravom trenutku ublažen je prvi udar, ali kovid kriza će se, kao i u celom svetu, i u
Srbiji  još  imati  negativan  uticaj.  Prema  anketi  koju  je  na  početku  krize  NALED  sproveo  među
privrednicima, čak 74% njih je predviđao da će posledice pandemije trajati od šest meseci do godinu
dana.  Kako nas  je  u  poslednjem kvartalu  sačekao novi,  jači  udar  virusa,  jasno je  da  bi  rezultati
istraživanja, kada bismo ga sada sproveli, bili drugačiji.
Kakva su predviđanja za 2021. kad su u pitanju ekonomska kretanja i šta predviđate za narednu godinu
u smislu prevazilaženja posledica krize?
- Kako će izgledati krvna slika privrede u 2021. zavisiće najviše od epidemiološke situacije. Iako će
Srbija, prema aktuelnim procenama, zabeležiti relativno mali pad privredne aktivnosti tokom ove godine,
isplaćena pomoć privredi i  građanima povećava deficit  i  javni dug države, čija otplata u narednim
godinama traži stabilne izvore prihoda i  jaku privredu. Sa druge strane, država treba da obezbedi
stimulativan privredni ambijent, ojača institucije, smanji administraciju i troškove privredi i građanima,
pre svega kroz digitalizaciju, koja se pokazala kao važna poluga u krizi. Ključno je i da izmiruje obaveze
prema privredi na vreme. Kad se sve sabere, oporavak neće doći preko noći, ali je ključno da sve buduće
mere budu dobro promišljene i adekvatno usmerene.
- Jedna od naših važnih preporuka bilo je ukidanje PDV-a na donacije, što je stimulans za podršku
zdravstvenim ustanovama i ugroženima - ističe Violeta Jovanović.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Ovim povodom, naš sagovornik bio je NJ. E. Tomas Šib, ambasador Nemačke u Srbiji koji će učestvovati
u panelu pod nazivom "Izazovi zatvorene Evrope" u kom će ambasadori evropskih zemalja govoriti o
stanju na Starom kontinentu i perspektivama za 2021. godinu.
- Zadaci koji su pred nama 2021. godine neće biti manje izazovni ni kad budemo suzbili krizu izazvanu
korona virusom. Naprotiv. Važna pitanja globalnih dimenzija, kao što je promena klime ili postizanje
ciljeva održivog razvoja, biće opet u našem fokusu. I to je dobro! - poručuje Šib i dodaje:
- Pandemija izazvana korona virusom zadire u sve sfere ličnog života, ali  njene posledice se vidno
odražavaju i na društvo u celini, na politički i ekonomski sistem, na pravnu državu, zdravstveni sektor.
Nakon svih ovih meseci u kojima se suočavamo sa ovom krizom teško je predvideti koliko dugo će trajati
ove restrikcije za privatna domaćinstva i za preduzeća. Veliki udar je pretrpeo pre svega sektor uslužnih
delatnosti, gde su ove zaštitne mere ostavili svoj trag. Evidentno je da je opalo raspoloženje privatnih
domaćinstava za kupovinu i da i u privredi ima sve manje investicija privatnih preduzeća, što opet ima
reperkusije na ukupnu potražnju, tako da će se ove godine, prema nekim procenama, BDP u Nemačkoj
smanjiti za oko 5,5 posto, a na nivou EU za oko osam odsto.
Nemačka je jedna od zemalja koja je već na samom početku pandemije i krize, u cilju pružanja podrške
privredi, usvojila sveobuhvatne mere pomoći.
- Jedna od njih, i uz to vrlo značajna, bila je isplata naknade za zaposlene sa prinudno skraćenim radnim
vremenom. Mnoga radna mesta su na taj način sačuvana. Bez premca je bila i reakcija Evropske unije:
za Zapadni Balkan je brzo pripremila paket pomoći u vrednosti od 3,3 milijardi evra koji obuhvata kako
kratkoročne humanitarne mere, tako i srednjoročne mere u obliku kredita Evropske banke za obnovu sa
povoljnom kamatnom stopom i proširenim dejstvom koji su namenjeni projektima u zdravstvenom
sektoru i  malim i  srednjim preduzećima. Pod nemačkim predsedavanjem Savetu Evropske unije u
međuvremenu je usaglašen finansijski okvir za naredne godine, kao i dodatan paket pomoći u cilju
ublažavanju ekonomskih i  socijalnih posledica pandemije.  Koristi  će imati  i  Zapadni  Balkan jer će
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Ekonomski i investicioni plan EU za region u vrednosti od devet milijardi evra postaviti važne odrednice
za dugoročni privredni rast. Cilj nam je da damo impuls za rast koji je, uz to, u skladu sa načelima
zaštite klime i zdrave čovekove sredine, sa fokusom na oblasti koji imaju veliki potencijal da generišu
rast, kao što je digitalizacija - navodi Šib i ističe da na kraju 2020. godine, i s pogledom na predstojeću
novu godinu, veliku nadu polažu na vakcinu protiv korona virusa koja će uskoro biti primenjena.
-  Raspoloživost  te  vakcine i  opšta  spremnost  građana da se  vakcinišu  biće  presudna za dalji  tok
pandemije i normalizaciju situacije. Međutim, veliki izazov će još jednom predstavljati predstojeći zimski
period i put do povećanja potražnje je trnovit. Za obnovu evropske privrede biće važno kojom brzinom
će se oporaviti najvažniji trgovinski partneri Evrope. Treba da budemo strpljivi; znatan oporavak privrede
se ne očekuje pre druge polovine naredne godine - kaže ambasador i dodaje da cilj paketa mera za
povećanje privrednog rasta i ublažavanje posledica krize pod naslovom "Ublažiti posledice krize korona
virusa, obezbediti prosperitet, ojačati perspektivnost" nije samo da se time reaguje na krizu, već da se
privreda postavi na kolosek održivog rasta.
- Polazište pritom je Evropski zeleni dogovor koji je usvojila Evropska komisija. Za 2021. godinu biće
važno da se združenim snagama posvetimo pokretanju neophodnih procesa strukturnih promena u
centralnim oblastima tranzicije, kao što su zaštita klime, ekološki čista energija, industrija, cirkularna
ekonomija, održiva poljoprivreda i održivi lanci ishrane, kao i održiva mobilnost. Iz te perspektive izričito
pozdravljamo činjenicu da se nova Vlada Srbije, kao i druge vlade na Zapadnom Balkanu, na Samitu u
okviru Berlinskog procesa, usvajanjem Zelene agende za Zapadni Balkan takođe obavezala da privredu
postavi na kolosek održivog rasta - objašnjava Šib i sitiče:
- Za obnovu evropske privrede biće važno kojom brzinom će se oporaviti najvažniji trgovinski partneri
Evrope.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Ovim  povodom,  naša  sagovornica  bila  je  prof.  dr  Darija  Kisić  Tepavčević,  Ministarka  za  rad,
zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja.
- U 2020. godini, kao i čitav svet, suočili smo se sa velikim izazovom, epidemijom kovida-19.Pred nama
su zadaci  čija će realizacija doprineti  kvalitetu života naših građana, a važan korak biće kreiranje
zakonskog okvira za njihovo sprovođenje - poručuje Darija.
Kako će izgledati borba protiv epidemije u 2021. i šta se nalazi od prioriteta na vašoj agendi?
- Ova godina je gotovo u potpunosti posvećena borbi protiv korona virusa, a Srbija je uspela da se sa tim
problemom bori efikasnije nego neke druge bogatije i razvijenije zemlje EU. Nabavili smo hiljade novih
respiratora, stotine hiljada testova, izgradili nove laboratorije, bolnice i tako višestruko povećali kapacitet
našeg zdravstvenog sistema.
Borba protiv korona virusa biće glavni izazov i u 2021. godini. Zato je Vlada Srbije kao glavni prioritet
postavila brigu o zdravlju građana i jačanje našeg zdravstvenog sistema. Suočavanje sa kovidom-19 nije
samo na zdravstvenom planu već i na ekonomskom i socijalnom. Zato su pred našim Ministarstvom veliki
izazovi, a istovremeno i odgovornost.
Kako izgleda primena Zakona o radu, posebno sada u izmenjenim uslovima poslovanja?
- Pandemija kovida-19 veoma je uticala na uslove života i rada i zato je naše Ministarstvo predlagalo
određene mere Vladi Srbije i vršilo pojačani inspekcijski nadzor, radi obezbeđivanja poštovanja mera i
preporuka nadležnih državnih organa kako bi se suzbila pandemija, s jedne strane, i zaštitila prava
zaposlenih u najvećoj mogućoj meri, s druge strane.
Vlada je posebnu pažnju posvetila zaposlenima koji su neposredno učestvovali u borbi protiv kovida-19
kako bi mogli da ostvare svoja osnovna prava iz radnog odnosa, kao što je, na primer, produženje
mogućnosti korišćenja dela godišnjeg odmora iz 2019. godine do kraja ove godine. Takođe, Vlada je
usvojila zaključak kojim se preporučuje poslodavcima da izmene opšti akt (kolektivni ugovor ili pravilnik
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o radu) ili da ugovorom o radu utvrde pravo na naknadu zarade u visini od 100% za slučaj oboljenja
zaposlenih od kovida-19, ili mere izolacije ili samoizolacije, ako je bolest nastupila ili je mera izrečena u
vezi sa redovnim obavljanjem radnih zadataka. Ova mera je usvojena u posebnim kolektivnim ugovorima
u oblasti zdravstva, socijalne zaštite, prosvete, kulture i dr.
Što se tiče nadzora nad primenom Zakona o radu, treba reći da su od januara do novembra 2020. godine
inspektori rada izvršili ukupno 57.465 inspekcijskih nadzora, od kojih 29.520 u oblasti radnih odnosa.
Prilikom izvršenih nadzora, zatekli su 5.712 lica na radu na crno. To je za 54% manje nego u istom
periodu prošle godine. Treba reći i da su posle preduzetih mera inspektora rada poslodavci zasnovali
radni odnos sa 71% lica od ukupnog broja onih koji su zatečeni na radu na crno.
Dokle se stiglo sa izradom Nacionalne strategije o ekonomskim migracijama za period 2021-2027.
godine?
- Vlada je 27. februara 2020. godine usvojila Strategiju o ekonomskim migracijama za period 2021-
2027. godine i time pokazala spremnost za sistemsko rešavanje pitanja ekonomskih migracija.
Opšti  cilj  strategije je stvaranje privrednog i  društvenog ambijenta za usporavanje odlaska radno
sposobnog stanovništva, jačanje veza sa dijasporom, podsticanje povratnih i cirkularnih migracija, kao i
privlačenje stranih državljana različitih obrazovnih profila.
Strategija takođe definiše posebne ciljeve. Među njima su - izgradnja i jačanje institucionalnih kapaciteta
za praćenje i unapređenje kvaliteta podataka o ekonomskim migracijama; unapređenje uslova života i
rada u privrednom i društvenom sektoru; usklađivanje sistema obrazovanja sa potrebama privrede, sa
akcentom na praćenje inovacija koje nosi sa sobom četvrta industrijska revolucija. Strategija prepoznaje
i značaj unapređenja saradnje dijaspore i matice i podsticanje transnacionalnog preduzetništva. Među
ciljevima je i stvaranje uslova za praćenje, podsticanje i podršku cirkularnim i povratnim migracijama,
kao i stvaranje uslova za efikasnije upravljanje unutrašnjim migracionim tokovima. U toku je i izrada
Akcionog plana za sprovođenje Strategije, koji će definisati konkretne mere, kao i sredstva za realizaciju.
Koji će biti ključni izazovi za vaše ministarstvo sledeće godine?
- Epidemija kovida-19, sa kojom ćemo se očigledno boriti i u narednoj godini, odavno je prevazišla
zdravstvena pitanja, a uključila i socijalnu i ekonomsku komponentu. Stoga, naši glavni ciljevi će biti
usmereni ka brizi  i  zaštiti  najranjivijih grupa stanovništva kako bismo im pružili  podršku kroz sve
aktivnosti našeg Ministarstva.
Pred nama su zadaci čija će realizacija doprineti kvalitetu života naših građana, a važan korak biće
kreiranje zakonskog okvira za njihovo sprovođenje. S tim u vezi, izaći ćemo sa nacrtima zakona koji se
tiču socijalne karte i sezonskog zapošljavanja, kao i zakonom o bezbednosti i zdravlju na radu. U planu
su i aktivnosti koje će značiti podršku i olakšice socijalno najugroženijim i najosetljivijim kategorijama
stanovništva.
- U planu su i aktivnosti koje će značiti podršku i olakšice socijalno najugroženijim i najosetljivijim
kategorijama stanovništva - ističe Darija Kisić Tepavčević.
KLJUČNE REČI
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
- Ova teška godina otkrila je prave filantrope među srpskim firmama, a regionalni lider u oblasti igara na
sreću donirao je 700.000 evra samo u borbi protiv korona virusa, sačuvao sva radna mesta i nastavio
redovne humanitarne akcije - poručuje Borjan Popović, direktor korporativnih komunikacija Mozzart.
Jedna od najtežih godina za srpsku ekonomiju poslednjih decenija otkrila je da filantropski rad nema
toliko veze sa profitom ili poreskim obavezama. I kada su gubici 95 odsto, moguće je zadržati liderski
korak na polju društvene odgovornosti. Tokom vanrednog stanja bile su zatvorene sve poslovnice u
industriji igara na sreću, a jedna kompanija iz ove grane privrede do decembra je donirala više od
700.000 evra samo za borbu protiv pandemije i  ujedno nastavila sve redovne humanitarne akcije.
Mozzart je u 2020. bio onaj prijatelj koji se u nevolji poznaje, komšija koji priskače u pomoć, sugrađanin
kome je stalo do cele zajednice…
U momentu kada su se kladioničarske liste od sto strana svele na jedan papir sa ponudama iz stonog
tenisa i šaha, igrači su se prebacili na onlajn ponudu, a zaposleni su se "prekvalifikovali" u volontere i
stavili na raspolaganje državi u okviru volonterskog servisa koji su - sami smislili i donirali Privrednoj
komori Srbije! Sačuvano je svih 5.000 radnih mesta, uz redovnu isplatu plata, a čak su stalno otvarane i
nove pozicije - ukupno je bili oko 450 novozaposlenih ove godine.
- Kada je poslodavac zaposlenima ujedno i najbolji partner, onda se stvara uzajamna energija kojom se
pomeraju granice na svim poljima, a najveća pobeda ovog timskog rada u doba pandemije je ta što je
melem na krizu u Mozzartu bila - solidarnost. I unutar kompanije i u humanitarnom radu na svih osam
tržišta na kojima posluje, a ukupno je donirano više od milion evra za borbu protiv korona virusa -
istakao je Borjan Popović, direktor korporativnih komunikacija u Mozzartu.
Reč solidarnost je dobila potpuno novu dimenziju, ako se posmatra iz ugla Mozzartove kontinuirane
podrške zdravstvenom sistemu i ugroženima od prvog dana epidemije. Novčane donacije u bolnicama
širom zemlje, deset respiratora, kreveti za intenzivnu negu i druga najsavremenija oprema, tehnički
uređaji za bolničke sobe, 75 tona voća za zdravstvene radnike i pacijente… Zatim pomoć Sigurnim
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kućama, paketi za sugrađane starije od 65 godina koji nisu smeli da napuštaju domove.
Ujedno su nastavljene sve redovne aktivnosti kompanije - "Humanitarni tiket u podne" kroz koji je
prikupljeno više od tri miliona dinara za pomoć ustanovama, a najviše za lečenje dece, iz nedelje u
nedelju je sportskim klubovima donirana sportska oprema kroz akciju "Novi dresovi za nove šampione".
Mozzart je i tokom pandemije otvarao košarkaške terene, ali i pružao podršku mladim talentima kroz
stipendije. Sve više poznatih sportista se priključilo akciji "Stop nasilju nad ženama", među kojima su i
Dejan Stanković, odnosno fudbaleri Srbije.
Podrška kulturi  je  bila  potrebnija  nego ikad,  a kroz plemeniti  listić  je  uručena pomoć Kolarcu,  za
kupovinu tehničke opreme sa kojom će moći da strimuju koncerte. Stipendirano je petoro mladih za
pohađanje studija u inostranstvu ili za dalji razvoj. I na polju ekologije je ova kompanija bila aktivna kao
i dosad, pa je organizovana akcija čišćenja Bloka 45 i naselja Vojvode Vlahović.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Ovim povodom,  naš  sagovornik  bio  je  Patrizio  Dei  Tos,  predsednik  Confindustria  Serbia,  koji  će
učestvovati na panelu pod nazivom "Virus & Economy - Posledice pandemije i prevazilaženje krize".
- U kontekstu saradnje Italije i Srbije za vreme pandemije osvrnuo bih se na izuzetnu saradnju na
rešavanju zdravstvene krize, kao što su uzajamna pomoć u medicinskim sredstvima, kao i razmena
znanja i iskustava između eksperata, što smatram da dovoljno govori o tome koliko su Italija i Srbija
upućene jedna na drugu - ističe Patrizio Dei Tos, predsednik Confindustria Serbia.
Italija je jedna od najpogođenijih zemalja pandemijom. Da li je privredna saradnja Italije i Srbije usporila
zbog krize?
- Ne bih se u potpunosti složio sa konstatacijom da je Italija jedna od zemalja koje su najteže pogođene
pandemijom. Kovid-19 je globalni problem. Istina je da je sa pojavom virusa na teritoriji Italije bilo
velikih gubitaka i poteškoća, ali  ne smemo zaboraviti  da je Italija odlučno i energično odgovorila i
suprotstavila  se  problemu,  odlučnije,  rekao  bih,  od  mnogih  evropskih  zemalja.  Ta  rešenost  i
požrtvovanost u borbi protiv ove opake bolesti dala je i svoje pozitivne rezultate. No, mobilnost ljudi,
zatim sezona godišnjih odmora doveli  su do opadanja pažnje kod građana, a time I  do ponovnog
pogoršanja situacije.
Posledice zdravstvene situacije, nažalost, odrazile su se na trgovinsku razmenu između Italije i Srbije,
posebno u prvim mesecima pandemije, sve dok nisu definisani jasni  protokoli  za protok robe i  do
uspostavljanja zelenih koridora. Ali saradnja nikako nije izostala. Štaviše, mislim da su spremnost za
saradnju i solidarnost između dve zemlje u vreme korona krize dodatno ojačale.
Konfindustrija Srbija, kao predstavništvo najvećeg i najznačajnijeg italijanskog udruženja industrijalaca u
Srbiji, bila je, ali i dalje je, u gotovo svakodnevnoj koordinaciji kako sa Ambasadom Italije, tako i sa
sedištem Konfindustrije u Rimu, ali i sa PKS u cilju pronalaženja najdelotvornijih rešenja za neometanu
saradnju italijanske i srpske privrede.
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Kako se Konfidustrija organizovala tokom pandemije i kako je izgledala komunikacija sa članovima,
vladama, institucijama?
- Zdravlje ljudi, naših zaposlenih, članova i saradnika, na prvom je mestu. Od samog starta primenili
smo protokole koje je prethodno usvojila Konfindustrija u Italiji, a koji su, naravno, pratili preporuke
SZO. Za vreme vanrednog stanja u Srbiji kancelarija je bila zatvorena za javnost, ali to nije umanjilo
intenzitet komunikacije sa našim članovima.
Konfindustrija Srbije već više od osam godina pomaže svojim članovima u tumačenju sadašnjosti kako bi
im pomogla da planiraju  i  kreiraju  svoju budućnost.  Tako je  bilo  i  u  ovoj  kriznoj  situaciji:  u  tom
kontekstu dozvoliću sebi da kažem da smo u tim danima koji su zahtevali veliku pažnju i opreznost bili
neka  vrsta  kriznog  štaba  za  italijansku  poslovnu  zajednicu.  Paralelno,  postojala  je  intenzivna
komunikacija sa institucijama kako u Srbiji, tako i u Italiji. Kao što sam već napomenuo odgovarajući na
vaše prvo pitanje, koordinacija akcija i  usklađivanje informacija sa institucijama, PKS i  sa drugim
poslovnim udruženjima poput FIC-a bile su od ključnog značaja.
I dalje organizujemo poslovanje poštujući sve sigurnosne protokole i obezbeđujući tako zaposlenima
siguran ambijent za rad. Ipak, moram priznati da mi nedostaje vreme, tačnije, način komunikacije pre
korona krize. Mi radimo na umrežavanju privrednika i na kreiranju uslova za poslovnu saradnju, gde su,
složićete se, ljudski faktor i lični kontakt nezamenljivi.
Kako ocenjujete donete mere Vlade za pomoć privredi i da li su kompanije uspele da sačuvaju svoje
poslovanje?
- Treba odati priznanje Vladi i reći hvala jer je pokazala da misli i da brine o proizvodnji ove zemlje. Ove
pravovremene mere nesumnjivo su uticale na smanjenje negativnih efekata pandemije I pozitivno se
odrazile na poslovanje kompanija, omogućujući im da osiguraju kako proizvodnju tako i radna mesta.
Kakva su predviđanja u 2021. kad su u pitanju ekonomska kretanja i šta predviđate za narednu godinu u
smislu prevazilaženja posledica krize?
- Predviđanja su jasna: sve zavisi od toga kada ćemo dobiti vakcinu. Što pre budemo imali sigurnu i
efikasnu vakcinu, pre ćemo videti boljitak na svim nivoima - ljudskom, zdravstvenom, a posledično i na
privrednom. U fokusu će zasigurno I dalje biti  zdravstvena i farmaceutska industrija, zatim zelena
ekonomija, i  sve što je "green". Verujem u oporavak, u novi početak i  verujem da ćemo ostati  na
pozitivnom kursu. Ali iznad svega, verujem I računam na sposobnost privrednika da reaguju i nikada ne
odustaju.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Ovim povodom, naša sagovornica bila je Maja Gojković, potpredsednica Vlade i ministarka za kulturu i
informisanje u Vladi Republike Srbije.
- Moramo čuvati bogatstva prošlosti da bismo gradili izvesnu i kvalitetnu budućnost. Potrebno je zaštititi
kulturno nasleđe i dati podršku savremenom stvaralaštvu - poručuje Gojković i dodaje:
- Mnogo je izazova koje sam prepoznala u ovih prvih mesec dana koji se ne tiču samo posledica koje
pandemija ostavlja za sobom, a koji su važni za visoku funkcionalnost ustanova kulture kako bi se
obezbedila njihova aktivnija uloga u društvenom životu.
Kako izgleda biti na čelu Ministarstva za kulturu i informisanje? Šta je prioritet na vašoj agendi?
-  Funkcija  ministra kulture i  informisanja jedna je od najvažnijih  pozicija  u državi,  to je  izuzetna
privilegija, ali i ogromna odgovornost. Osnovni zadatak Ministarstva je da jasno uoči koji su aspekti
kulture od izuzetne važnosti, pogotovo oni koji imaju uticaj na razvoj čitavog društva. Jedan od prvih
koraka koje sam preduzela bio je poziv svim ustanovama kulture da dostave informaciju o reviziji
fondova kako bi se utvrdilo tačno stanje kulturne baštine naše zemlje. Očekujem vrlo brzo da će biti
završen i rad na nacrtu Zakona o muzejskoj delatnosti, čijim usvajanjem će se unaprediti i urediti oblast
zaštite kulturnog nasleđa. To će biti prvi zakon sa kojim ćemo početi mandat, a predstoji nam rad na
unapređenju zakonodavnog okvira i u široj oblasti kulture, kao i medija.
Smatram da će ovo Ministarstvo,  dok sam ja na čelu,  ostvariti  vidljivo poboljšanje upravo u delu
komunikacije i razmene znanja i uključivanje svih kapaciteta koji mogu da donesu poboljšanje u oblasti
kulture.
Kako ocenjujete stanje u kulturi i medijima u ovoj kriznoj 2020. godini?
-  Kultura je ne samo zbog svog sadržaja nego,  pre svega,  zbog potrebe za ljudskim kontaktom i
zajedničkim doživljajem ozbiljno pogođena pandemijom. Nedavno sam rekla da mi se čini da pandemija
kao da se trudi da uništi i uguši kulturu, ali da smo svedoci toga koliko je kultura žilava, otporna i bori se
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da pronalazi nove modele komunikacije.
Ipak, ne smeju se zanemariti posledice koje u svemu tome trpe poslanici kulture. Zato je Ministarstvo sa
predstavnicima tri sindikata potpisalo dopune Posebnog kolektivnog ugovora za ustanove kulture, čiji je
osnivač Republika Srbija, autonomna pokrajina i jedinice lokalne samouprave, kojim smo predvideli da
zaposleni imaju pravo na naknadu plate u visini od 100% prosečne plate ostvarene u prethodnih 12
meseci ukoliko obole od kovida-19.
Ova izazovna godina nije bila laka ni  za medije.  Optimizam mi uliva činjenica da smo na početku
mandata usvojili Akcioni plan za sprovođenje Medijske strategije i sada je pred nama veliki posao, u
primeni ove strategije i izradi seta novih medijskih zakona, čime će, kao što je i prirodno, rukovoditi
Ministarstvo kulture i informisanja. Zajedno sa predsednicom Vlade i medijskim udruženjima, kao i
drugim partnerima radimo na formiranju Radne grupe za bezbednost i zaštitu novinara.
Vladu Srbije očekuje veoma neizvesna 2021. Šta mislite da li su ciljevi koje je Vlada postavila ambiciozni
i da li će pandemija usporiti realizaciju?
- Upravo zbog toga što izazovi pred nama čine budućnost neizvesnom, Vlada Srbije je odlučila da im se
suprostavi energičnim i aktivnim pristupom.
U sudaru sa nezapamćenom krizom Srbija je uspela ne samo da pronađe način da ublaži negativne
posledice već i da brzo i fleksibilno reaguje i da realizuje projekte koji će imati ne samo privremenu već i
trajnu  korist  za  zdravstveni  sistem  i  naše  građane.  Reagovanje,  pre  svega,  predsednika  Srbije
Aleksandra Vučića bilo je ne samo brzo već i veoma dalekovido. To se najbolje vidi kroz infrastrukturno
ulaganje u zdravstvo i izgradnju bolnica u Batajnici i Kruševcu.
Uverena sam da će se snaga i odlučnost, koju smo nedvosmisleno pokazali u ovoj borbi sa kovidom,
jednako pokazati  i  kada je reč o drugim izazovima, pre svega u borbi protiv protiv organizovanog
kriminala, zaštiti naših interesa na Kosovu i Metohiji, kao i borbi za radna mesta.
Kakvi su planovi za narednu godinu kad je u pitanju delokrug rada vašeg Ministarstva?
- Posebno je važno to što je predviđeno povećanje budžeta za kulturu u 2021, posebno u određenim
segmentima kao što su sektori kulturnog nasleđa i savremenog stvaralaštva i kreativne industrije, tako
da naš budžet mogu da ocenim i kao razvojni.
Posebno  vidljivo  povećanje  je  planirano  za  projekat  "Gradovi  u  fokusu",  koji  je  opredeljen  za
unapređenje infrastrukture u oblasti kulture u gradovima i opštinama u Srbiji, bilo da je reč o izgradnji
novih ili rekonstrukciji postojećih objekata, kao što su centri za kulturu, muzeji, galerije, bioskopi…
Upravo jedan od mojih prioriteta biće poseta ustanovama kulture u svakom mestu u Srbiji. Zaista sam
ozbiljna u nameri da svaki grad i opština u Srbiji imaju svoje kulturne sadržaje i to pokazuju brojni
projekti koje planiramo.
Sledeće godine nas čekaju dalje aktivnosti vezane za projekat "Novi Sad evropska prestonica kulture
2022.". Izdvojili smo sredstva za obnovu podgrađa Petrovaradinske tvrđave, potom za završne radove na
izgradnji Narodnog pozorišta u Subotici, kao i za završetak rekonstrukcije i dogradnje "Muzeja naivne i
marginalne umetnosti u Jagodini". Kreirali smo i novi program "Prestonica kulture Srbije", sa idejom je
da gradovi i opštine konkurišu i realizuju programe iz oblasti savremenog stvaralaštva.
- Ulaganje u kulturu spada među najdugoročnije investicije koje jedno društvo uopšte može da odabere -
ističe Maja Gojković.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
KLJUČNE REČI
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To je danas na panelu posveenom posledicama krize na ranjive grupe u drutvu, u okviru konferencije
"The Ekonomist - Svet u 2021", najavila vlasnica preduzea za profesionalnu rehabilitaciju i zapoljavanje
osoba sa invaliditetom Budunost pet iz Jagodine Jelica Stamenkovi. Ona je rekla da je to preduzee na
poetku pandemije prekinulo redovnu proizvodnju zatitne radne odee i poelo da proizvodi zatitne maske
koje su donirali gerontolokim centrima u Srbiji. "Pored velikog truda da brzo odgovorimo na potrebe
drutva u vreme pandemije, napravili smo ambiziciozne planove. Osobe sa invaliditetom (OSI) iz Srbije e
proizvoditi prvo srpsko zatitno odelo za trite Nemake", kazala je. Dodala je da je to preduzee u aprilu
2019.godine poelo da proizvodi radna zatitna odela, a da e se ona 2022.godine nai na nemakom tritu. Na
panelu je, osim predstavnika Ministarstva za rad,boraka i socijalna pitanja uestvovala i v.d. direktora
Ustanove za decu i mlade u Sremici Marina Vidojevi koja je kazala da ranjive grupe u Srbji zahvaljujui
politici Vlade Srbije imaju znatno bolji poloaj u odnosu na ranija vremena i naglasila da ranjive kategorije
u pandemiji nisu zapostavljene. Ukazala je pandemija kovid-19 predstavlja veliki rizik po fiziko zdravlje,
al i da utie i na mentalno zdravlje, naroito kod dece sa psihikim tegobama. "Za njih je veliki izaziv da
borave u zatvorenom prostoru i  to zahteva dodatnu podrku i mobilisanje svih naih kapaciteta. Nai
korisnici su razumeli da su u karantinu za njihovo dobro, njihove dominantne reakcije nisu bile strah i
uznemirenost, ve pojaana solidarnist i nestrpljenje da se nastavi normalan ivot", rekla je Vidojevi. Dodala
je da je globalna pnademija promenila mnoge prioritete, ali da su u ustanovama socijalne zatite nama i
dalje korisnici na prvom mestu bez obzira na globalna deavanja, te da e nastaviti da se bore za njihovo
bolje sutra.  V.d.direktora Doma za odrasla invalidna lica u Zemunu, koji  ima 80 korisnika, Mikica
Budimirovi rekao je da je veoma teko odgoviriti na izazove pandemije i odrati stabilnost u ustanovi, koja
je zatvorena devet meseci, i tako da sve slube rade besprekorno, a da korisnici imaju adekvatnu negu.
On je  napomenuo da su korisnici  te  ustanove posebno ranjiva grupa koja je  ve devet  meseci  iza
zatvorenih vrata, ali da su bili ukljueni u razliite aktivnosti u domu, poput sreivanja dvorita i slinih
poslova, to im je, kae, pomoglo da sauvaju psihiko zdravlje. Budimirovi je naglasio da se u domu striktno
sprovode sve mere zatite i da je jedan korisnik do sada bio zaraen i to kada je izaao iz ustanove. On je
pohvalio zaposlene u toj ustanovi za odgovorno ponaanje i naveo da je bilo samo nekoliko sluajeva
zaraze medju zaposlenima u toj ustanovi, a koji su otkriveni na vreme jer su odmah prijavili da imaju
zaraene u porodici. Predsednik Saveza udruenja za pomo mentalno nedovoljno razvijenim osobama u AP
Vojvodini, predsednik Udruenja za pomo MNRO "Plava ptica" Optine Kula Marko Kouti ukazao je da je
pandemija toj ranjivoj grupi donela je " dvostruku marginalizovanost", pre svega nerazumevanje i
barijeru koja nije fizika i komunikacijska, ve mentalna. "To znai da je osobi koja nema dovoljne mentalne
kapacitete da razume apstraktne pojmove, tee objasniti zato joj je zdravlje ugroeno, kako se potuju
mere izolacije i zato ne moemo da sprovodimo uobiajene aktivnosti", rekao je Kouti. Naveo je da je
pandemija za taj savez bila veliki izazov, ali da su pronali nove naine da dopru do svojih korisnika i
alternativne metode da im prue pomo. "Poseban izazov je bio kako da ne ugrozimo njihova ljudska
prava, a da ih ujedno zatitimo. Mislim da smo svi zajedno sa resornim ministarstvom nauili kako da
budemo bolji u onome to radimo i da kvalitet ivota osoba sa invaliditetom bude to bolji", naveo je Kouti.
Potpredsednik Gradske organizacija gluvih Beograda i lan izvrnog odbora Saveza gluvih i nagluvih Srbije
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Mihailo Gordi rekao je da je pandemija koronavirusa pogodila i zajednicu gluvih, ali istovremeno u tim
uslovima omoguila im bolji  pristup informacijama i  komunikaciji.  Naveo je da su tako na mnogim
medijima u programima zastupljeni tumai za prevoenje na znakovni jezik. Kae i da je ove godine tokom
epidemije video relej centar kovid-19, iji  je cilj  unapredenje poloaja gluvih i  nagluvih uklanjanjem
barijera u komunikaciji, pruao usluge 24 sata sedam dana. Naveo je da je omoguen pristup prevodjenju
na  znakovni  jezik  u  kovid  ambulantama,  a  gluvima  je  omogueno  da  ne  nose  maske  zbog  lake
komunikacije. On je, meutim, naveo da uenje na daljinu nije bilo prilagodjeno deci koja su gluva. Gordi
je naglasio da je za vreme vanrednog stanja najveu podrku pruila Vlada Srbije i predloio da se u 2021.
osnuje nacionalni prevodilaki centar za gluve i nagluve osobe.
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U narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno 330 milijardi evra u kapitalne investicije, kaže ministar
građevinarstva, saobaćaja i infrastrukture Tomislav Momirović. Na konferenciji u organizaciji kompanije
Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod nazivom "Svet u 2021", Momirović je rekao
da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo organizovanosti. "Kao da smo znali da će se ovo desiti i kao da
smo se prethodnih godina spremali za to", kaže Momirović i  navodi da je Srbija u Evropi "najveća
zvezda" u ekonomskom i medicinskom pogledu. Naveo je da globalna slika nije zavidna, ali da je Srbija
bila  spremna  i  da  je  danas  uspešno  organizovana  zbog  pametne  politike  koju  vodio  predsednik
Aleksandar Vučić. "U krizi smo povukli nekoliko poteza, obezbedili ekonomski paket pomoći od više od
sedam milijardi evra. To je omogućilo stabilnost ekonomije i  dalo nam šansu da se razvijamo i da
planiramo investicije koje su pred nama, a koje su ogromne", rekao je Momirović. Ministar je naveo da
se grade koridori, i da se unpaređuje infrastruktura u saradnji sa najvećim kompanijama u svetu. On je
poručio da su incijative Srbije vezane za budućnost regiona i za povezivanje, među kojima je i incijativa
"mini Šengen". Podsetio je da su Vučić i  turski predsednik Redžep Tajip Erdogan zajedno obeležili
početak gradnje auto-puta Beograd-Sarajevo iz dva kraka. Naveo je da je cilj da povežemo sve zemlje
Cefta, da se ekonomski razvijamo, i  da omogućimo slobodan protok i ljudi i  roba. Napomenuo je i
investicije u komunalnu infrastrukturu i naveo da je u narednoj godini za to planirano 3,3 milijardi evra.
"To će potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno", kaže Momirović. Naglasio
je da je izazov u budućnosti dalji razvoj infrastrukture i investicije kako bi se sačuvala makoekononmska
stabilnost. "Ne želimo da nas teške okolnosti vrate u nazad. Nastavićemo da se razvijamo u skladu sa
"Srbija 20-25"", naveo je Momirović. Kaže da su trenutno najteža vremena za Evropu zbog korona krize,
ali i naglasio da ćemo raditi na tome da se omogući ekonomski razvoj i da se dodatno ojača i ekonomija i
socijalni status ljudi. Uveren je da ćemo uspešno prevazići krizu, kao što smo uspeli  da izgradimo
infastrukturu u najtežim vremenima. "Ovo nije vreme za podele. Moramo da pobedimo i zbog naše dece i
zbog nas i zbog perspektive naše zemlje", zaključio je Momirović.
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Izvoz Tojo tajersa biće na nivou od 240 miliona evra, i to će biti jedan od najvažnijih i najmoćnijih
izvoznika sa teritorije Srbije, rekao je Vučić u In...

No Comments
Izvoz Tojo tajersa biće na nivou od 240 miliona evra, i to će biti jedan od najvažnijih i najmoćnijih
izvoznika sa teritorije Srbije, rekao je Vučić u Inđiji.
Predsednik Aleksandar Vučić istakao je, na ceremoniji polaganja kamena temeljca za fabriku japanskog
Tojo tajersa u Inđiji, da je reč o investiciji od ogromnog značaja, a da će ta kompanija biti jedan od
najvećih izvoznika iz Srbije.
"Izvoz Tojo tajersa biće na nivou od 240 miliona evra, i to će biti jedan od najvažnijih i najmoćnijih
izvoznika sa teritorije Srbije", rekao je Vučić.
To su, kaže, ogromni podsticaji za razvoj srpske ekonomije, ali još važnije je, što posle ovog ulaganja,
očekujemo i dolazak novih japanskih kompanija.
"Ovo je važna stvar za Srbiju, od ogromnog značaja", naglasio je Vučić.
Precizirao je da je reč o investiciji od 382 miliona evra, što je najveća japanska investicija do sada u
Srbiju, zbog čega je zahvalan svima u Japanu koji su radili na tome, kao i svima u našoj zemlji koji su, u
žestokoj konkurenciji, uspeli da se izbore za veliku i moćnu kompaniju.
"To nije pitanje jednog ili dva sastanka, poregovore smo počeli u maju 2017. godine. Tri i po godine su
trajali razgovori i pregorovi da biste jednog giganta doveli u Srbiju, da imate ovako važnu investuticju za
Inđuju, Vojvodinu i celu Srbiju", rekao je Vučić.
Poručio je građanima Inđije da je sa ovom fabrikom "njihova budućnost zagarantovana".
Fabrika guma Tojo tajers u Inđiji gotova do aprila 2022.
Generalni  direktor korporacije Tojo tajers Takaši  Šimicu izjavio je danas, na svečanosti  polaganja
kamena temeljca za fabriku guma japanske kompanije Tojo tajers u Inđiji, da će gradnja te fabrike biti
završena do aprila 2022. godine.
Fabrka u Inđiji će do 2023. godine sa oko 560 srpskih radnika proizvoditi godišnje pet miliona Tojo
guma, rekao je Šimicu obrativši se onlajn na svečanosti kojoj prisustvuje i predsednik Srbije Aleksandar
Vučić.
"Pažljivo smo tražili lokaciju, konkurencija je bila veoma jaka i našli smo savršeno okruženje u Srbiji",
kazao je Šimicu.
Istakao je da će fabria u Inđiji snabdevati tržišta u Evropi, na Bliskom istoku, Africi i Severnoj Americi.
"Iako je ovo već osma fabrka kompanije Tojo, ona će imati veoma bitnu ulogu u unutar našeg globalnog
lanca snabdevanja", naglasio je on.
Šimicu je rekao da će se u fabrici u Srbiji  koristiti  najnovija tehnologiju i proizvoditi najkvalitetniji
proizvodi po najkonkurentnijim cenama, kao i na energetski efikasan način.
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"Naš  cilj  je  da  prozvodimo  gume,  u  potpunosti  u  skladu  sa  Tojo  filozofijom  koja  podrazumeva
promovisanje lokalnog privrednog rasta i otvaranje novih radnih mesta, uz smanjenje ugljeničnog otiska
i uz pomoć novih tehnologija. Naš plan jeste da završimo sa izgradnjom fabrike u Srbji do aprila 2022.
godine, kada proizvodnja treba i da počne".
Veoma smo zadovojni što možemo da otvorimo nova radna mesta i pospešimo privredni razvoj Srbije i
Inđije, dodao je on.
"Unapred se  radujemo danu kada ćemo moći  da posetimo Srbju  i  pridružimo vam se na proslavi
proizvodnje naše prve gume ovde", naglasio je on.
Odgovor SRB na pandemijsku krizu u 2021. biće ambiciozan
Pandemijska kriza prouzrokovala je takve probleme, u zdravstvu, ali i u svetskoj ekonimiji, da je teško
predviđati šta nas čeka i praviti planove za narednu godinu, ukazao je predsednik Srbije Aleksandar
Vučić u on lajn obraćanju, kojim je otvoren ovogodišnji skup u organizaciji britanskog Ekonomista i Color
pres grupe "Svet u 2021".
Odgovor Srbije na taj izazov biće, kako je najavio, ambiciozan, i podrazumeva ogromna ulaganja u
kapitalne investicije,  podsticanje potrošnje i  reindustrijalizaciju,  što će podići  rast  BDP zemlje na
očekivanih 5,5 do šest odsto.
Vučić je rekao da mu se čini da se, stručnjaci i lažni stručnjaci, političari i politikanti nikada više nisu
slagali u jednom - da je pandemijska kriza obeležila ne samo 2020. godinu, već i čitavu dekadu, zbog
problema koje je napravila, kako u zdravstvu, tako i u ekonomiji, širom sveta, prevazilazeći čak i Veliku
depresiju, iz 1929. godine.
Zato je, kaže, i teško, uz sve teorije zavere, razlučiti i pronaći prave, ozbiljne i odgovarajuće reči, a
posebno nije lako predviđati šta nas čeka.
Za njega je, kao predsednika Srbije, važno to što je jedna mala zemlja kao što je Srbija uradila nekoliko
stvari.
"Od početka smo se oštrim i  snažim merama borili  za očuvanje života ljudi,  očuvanje i  izgradnju
zdravstvenog sistema, jer smo jedni od retkih na evropskom nivou, koji su zidali i gradili nove bolnice,
predviđajući da nije kraj posle prvog talasa", rekao je Vučić.
Time je Srbija pokazala da se ne ponaša uvek kampanjski, već da je u stanju da strateški, na ozbiljan i
odgovoran način predviđa stvari u budućnosti i da se, u skladu sa tim, ponaša, dodao je Vučić.
"Razumeli smo kakve katastrofalne posledice po ekonomiju našoj zemlji donosi korona virus i reagovali
smo promptno", rekao je predsednik.
Precizirao je da je država do sada uložila u svoju ekonomiju više od 6 milijardi evra, od čega je oko 4
milijarde direktnog novca, grantova, dok su ostalo zajmovi, manjim delom kroz Fond za razvoj - oko 105
miliona evra, a većim delom kroz tzv. garantne šeme.
Naveo je i da se vodilo računa o penzionerima, koji će za dva dana dobiti još po 5.000 dinara, jer su
najpogođeniji i najsiromašniji deo populacije.
Predsednik je rekao da je naročito ponosan na to što je nivo javnog duga Srbije najmanje porastao u
odnosu na sve evropske zemlje, među njima i najmoćnije.
"Srbiji je stopa javnog duga porasla svega 5 odsto u toku korona virusa, a uspeli smo da imamo snažniji
program i podršku, opštu podršku stanovništvu, tako i sektorsku podršku pojedinim delovima privrede",
rekao je Vučić.
On je podsetio da je juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, hotelijere, vodiče, ali i za
ugostitelje.
"To je orgoman novac i verujem da su ljudi i u tom sektorskom delu zadovoljni našom reakcijom. Ali,
država nije ćup iz kojeg može da se uvek izvuče onoliko novca koliko bi neko želeo", ukazao je Vučić.
Podsetio je i na reči nemačke kancelarke Angele Merkel da ćemo imati tešku godinu i da nemačka država
neće moći u svemu da pomaže nemačke privrednike sa onoliko novca koliko bi tražili.
"Mi ne možemo da se poredimo sa moćnom Nemačkom, jer smo mnogo slabiji. Ali ćemo se truditi da
onoliko uradimo da pomognemo da se ti  ljudi navikavaju na nove okolnosti,  da preduzimaju mere
štednje kako bi preduzeća mogla da opstanu i da svoj posao još energičnije vode i pristupaju pravljenju
profita kako bi mogli da izdrže 2021", rekao je Vučić.
Za nas je 2021. godina veoma ambiciozno postavljena, jer predviđamo ogromna ulaganja u kapitalne
investicije u okviru programa "Srbija 2025", što će podići rast BDP-a, izjavio je Vučić i istakao da se
očekuje da bi rast BDP-a trebalo da bude između 5,5 i šest odsto.
Vučić je kazao da bi Srbija, po stopi BDP-a, ove i naredne dve godine, kumulativno, trebalo bude zemlja
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broj jedan u Evropi.
"O političkim posledicama neću da govorim. Ali, to je uslov da bismo mogli da opstanemo i da bi Srbija
mogla da napreduje", istakao je.
Zato ćemo, kaže, da ulažemo u izgradnju kanalizacionih mreža, u prečišćivače voda, što će drastično da
promeni zivotni standard građana.
Nastaviće se, kaže, i sa ulaganjima u dalju izgradnju atoputeva i pruga, koje se brže i intenzivnije grade
nego bilo kada u srpskoj istoriji:
"O gasovodu da ne govorim", dodao je Vučić.
Predsednik je naglasio da se radi o ogromnom novcu koji Srbija ulaže da bi podigla i domaća preduzeća
koja, čak i ako na tenderu i stranci dobiju neki posao, uvek sa više od 50 odsto učestvuju u izgradnji
infrastrukturnih projekata.
"Ići ćemo na dalje povećanje potrošnje, odnosno na povećanje penzija i plata, penzija za 5,9 odsto, plata
za 5 odsto u javnom sektoru, uz uvećanje minimalca od 6,65 odsto. To će dodatno podići primanja
radnika.  Bez  obzira  na to  što  nismo više  radili  u  2020,  naprotiv,  radili  smo manje,  ali  želimo da
podstaknemo dodatnu potrošnju", ukazao je on.
Vučić je podvukao da je treći stub na kojem će se zasnovati rast BDP-a biti intenzivan rad na daljem
privlačenju direktnih stranih investicija.
U  tome,  podseća,  Srbija  je  ubedljivi  šampion  ne  samo  regiona,  već,  po  "Fajnanšel  Tajmsu",
proporcionalno broju stanovnika, i cele Evrope.
"Mnoge zemlje žele deinstrijalizaciju, a mi reindustrijalizaciju. Upravo zato radićemo na tome. Verujem
da će to doneti rezultate kojima ćemo moći da se vratimo na prvu funkciju, a to je zaštita života ljudi,
unapređenja zdravstvenog sistema i bolji životni snatdard za medicinske radnike. Vidi se iz svega toga
jasna isprepletanost svih tema, politike, zdravstvene i ekonomske politike", objasnio je on.
Vučić je istakao da će Srbija nastaviti, u skladu s tim da naporno i teško da radi, insistirajući da obavlja i
važne poslove na putu vladavine prava, i svom putu ka EU.
"Ali, i da u skladu sa svojim interesima vodi svoju celokupnu spoljnu politiku privlačeći investicije iz celog
sveta, i jačajući svoje politički i ekonomske veze i sa drugim delovima sveta", podvukao je on.
INFO 24 / Tanjug / Foto: Tanjug
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Ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja prof. dr Darija Kisić Tepavčević istakla je da
se Vlada Republike Srbije uspešno suočila sa ...

No Comments
Ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja prof. dr Darija Kisić Tepavčević istakla je da
se Vlada Republike Srbije uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize koju je pokrenula epidemija
Kovid 19 i da je zadatak svih u državi da se takva politika nastavi i u sledećoj godini.
"Spremni smo za sve izazove. Ja lično uz optimizam dočekujem 2021. godinu, u kojoj će Srbija biti
zemlja bez barijera i gde ćemo sledeći ovakav skup dočekati bez maski", rekla je Kisić Tepavčević na
konferenciji "Svet u 2021", koju je organizovala "Color Media Communications".
Ministarka Kisić Tepavčević je dodala da niko na početku ove godine nije mogao da predvidi kakav će biti
svet na njenom kraju i da je sada vreme za aktivne mere u borbi protiv Kovid 19, kako bismo živeli i
radili uz prisustvo virusa, a da istovremeno preduzimamo sve što možemo na sprečavanju njegovog
širenja.
Prof. dr Kisić Tepavčević je ukazala da je suština da se rad organizuje najoptimalnije moguće, budući da
se sada gotovo celokupan radni proces odvija na daljinu i od kuće.
Kisić Tepavčević je dodala da su poslodavci dužni da obezbede zdravo radno orkuženje i da zato Uprava
za bezbednost i zdravlje na radu priprema Vodič za bezbedan rad od kuće.
Kada je u pitanju rad od kuće, kako je dodala, konkretni predlozi Ministarstva su da se zaposlenima
dostavljaju rešenja, pored zakonom propisanog načina, i u elektronskoj formi, kao i da poslodavci sa
zaposlenima zaključe anekse ugovora o radu kojima će se predvideti mogućnost rada od kuće za deo
radnog vremena.
Aktivnosti  Ministarstva  biće  usmerene i  na  usporavanje  odlaska radno sposobnog stanovništva  u
inostranstvo, privlačenje stranaca različitih obrazovnih profila, zapošljavanje mladih, žena, povećanje
efikasnosti u ostvarivanju prava korisnika socijalne zaštite, istakla je Kisić Tepavčević.
Prof.  dr Kisić Tepavčević je dodala da su među merama Ministarstva i  program "Moja prva plata",
projekat za unapređenje položaja osoba sa invaliditetom "Srbija bez barijera", inkluzija osetljivih grupa,
unapređenje efikasnosti upravljanja migrantskom krizom, kao i nastavak brige o najosetljivijim grupama
u Srbiji.
Na panelu posvećenom posledicama krize na ranjive grupe u društvu učestvovale su državna sekretarka
u Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Stana Božović i pomoćnica ministra u
Sektoru za zaštitu osoba sa invaliditetom Biljana Barošević.
INFO 24
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(Foto: Printskrin/Youtube)
Razvoj transportne povezanostu u regionu, podrška digitalnom razvoju, tranzicija ka zelenoj ekonomiji,
razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture, podrška malim i srednjim preduzećima biće glavni
priroriteti Evropske investicione banke (EIB) na Zapadnom Balkanu, izjavila je danas šefica EIB za
Zapadni Balkan Dubravka Negre (na slici).
Ona je na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista,
pod nazivom "Svet u 2021" navela da će u sledećoj godini fokus banke, što se transporta tiče biti na
rehabilitaciji putne i železničke infrastrukture na Zapadnom Balkanu.
- Nastavićemo da finansiramo najveće putne i železničke koridire u Srbiji, Bosni i Hercegovini i Severnoj
Makedoniji, kao i sa ulaganjima u vodni saobraćaj gde smo već ove godine uložili 100 mil EUR pre svega
da se poveća plovnost Save i  Dunava - rekla je Negre i  navela da je do sada u Srbiju uložemo u
trasportnu infrastrukturu više od 2 mlrd EUR.
Kao drugi prioritet navela je digitalizaciju, jer ona pomaže razvoju novih tržišta i podiže konkurentnost
ekonomije.
Istakla je da je nedavno potpisano ulaganje novih 65 mil EUR za digitalizaciju i povezanost osnovnih i
srednjih škola u Srbiji što je veoma važno kod učenja na daljinu.
Banka prema njenim rečima planira i ulaganje u razvoj 5G digitalne mreže u Srbiji.
Treći fokus ulaganja i aktivnosti u 2021. će biti tranzicija ka zelenoj ekonomiji a od sledeće godine će sva
ulaganja banke u ovom smeru biti usklađena sa pariskim klimatskim sporazumom
Četvrti priotritet biće razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture koja je neophodna da bi
zdravstvo moglo da odgovori na buduće krize i izbori se sa ovom sadašnjom.
Negre je istakla da je Evropska investiciona banka na Zapadnom Balkanu obezbedila bolju zdravstvenu
zaštitu za preko pet miliona ljudi.
Sledeće godine će na agendi EIB biti važna i podrška malim i srednjim predužećima a kako je Negre
navela do sada je u finansiranje MSP uloženo više od četiri milijarde evra, od čega oko pola u Srbiji.
- Fokusiraćemo se i na mikropreduzeća i na startap kompanije, pre svega kroz garancijske šeme koje
nudimo - navela je ona i istakla da će se Banka u budućnosti fokusirati i na podršku inovacijama i novim
tehnologijama, da se kreira klima inovativnog perduzetništva koja može biti komparativna prednost
razvoja privrede Srbije.
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(Foto: Golden Brown/shutterstock.com)
Predsednik Srbije Aleksandar Vučić (na slici) izjavio je da su u 2021. godini predviđaju ogromna ulaganja
u kapitalne investivcije u skladu sa programom "Srbija 2020 - 2025", što će značajno podići rast bruto
domaćeg proizvoda (BDP), zbog čega očekuje da će on naredne godine biti između 5,5 i šest odsto.
- Srbija će po stopi BDP-a ove i naredne dve godine zajedno biti broj jedan u Evropi. Ovo je uslov da bi
Srbija mogla da opstane i napreduje - kazao je Vučić danas u video izjavi na onlajn konferenciji "Svet u
2021.".
Istakao je da će se zbog toga ulagati u izgradnju kanalizacionih mreža, fekalne, atmosferske kanalizacije,
prečistača otpadnih voda, ali i u izgradnju auto-puteva, pruga.
- To je ogroman novac koji ulaže da bi podigla domaća preduzeća - kazao je Vučić, navodeći da će i ako
stranci dobiju poslove na tenderu, domaća preduzeća, u više od 50% slučajeva, učestvovati u izgradnji.
Naglasio je da će se ići na dalje podsticanje potrošnje.
- Ići će se na dalje povećanje potrošnje, povećanje penzija i plata. Penzija će biti povećane za 5,9%, a
plate  u javnom sektoru za 5%, uz uvećanje minimalne zarade za 6,65%, što  će dodatno pomoći
primanja radnika - kazao je Vučić.
Prema njegovim rečima, rast BDP-a Srbije će se zasnivati i  na daljem privlačenju direktnih stranih
investicija, navodeći da Srbija hoće reindustrijalizaciju, te da će se dalje inistirati i na vladavini prava,
kao i putu ka EU u skladu sa interesima zemlje.
Vučić je rekao da je uložen trud kako se ne bi dodatno ugrožavala stopa javnog diuga.
-  Nivo  javnog  duga  Srbije  najmanje  porastao  u  odnosu  na  sve  evropske  zemlje.  Ako  pogledate
najmoćnije zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16%, a u Srbiji svega 5% u toku korona
virusa - kazao je predsednik Srbije.
Podsetio je i da je juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, za hotelijere, turističke
radnike, vodiče, ali i ugostitelje.
Ipak, ukazao je da, "država nije ćup iz koga može da se izvuče onoliko novca koliko bi neko želeo".
On je kazao i da je čak i kancelarka Nemačke Angela Merkel najavila da nemačku privredu neće moći da
podrži u svemu, sa onoliko novca koliko bi tražila.
- Mi ne možemo da se poredimo sa Nemačkom, ali ćemo se truditi da onoliko koliko je u našoj moći to
uradimo, istovremeno privreda mora da se navikava na nove okolnosti, da preduzimaju mere štednje u
preduzećima i pristupe pravljenju profita - rekao je Vučić.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da su u 2021. godini predviđaju ogromna ulaganja u
kapitalne investivcije u skladu sa programom 'Srbija 2020 - 2025', što će značajno podići rast bruto
domaćeg proizvoda (BDP), zbog čega očekuje da će on naredne godine biti između 5,5 i šest odsto.
Ekonomija  Autor:  SA  Izvor:  Beta  15.12.2020.  10:56  Izvor:  Beta/Miloš  Miškov  Predsednik  Srbije
Aleksandar Vučić izjavio je da su u 2021. godini predviđaju ogromna ulaganja u kapitalne investivcije u
skladu sa programom "Srbija 2020 - 2025", što će značajno podići rast bruto domaćeg proizvoda (BDP),
zbog čega očekuje da će on naredne godine biti između 5,5 i šest odsto. "Srbija će po stopi BDP-a ove i
naredne dve godine zajedno biti broj jedan u Evropi. Ovo je uslov da bi Srbija mogla da opstane i
napreduje", kazao je Vučić danas u video izjavi na onlajn konferenciji "Svet u 2021.". Istakao je da će se
zbog toga ulagati  u  izgradnju kanalizacionih mreža,  fekalne,  atmosferske kanalizacije,  prečistača
otpadnih voda, ali i u izgradnju auto-puteva, pruga. "To je ogroman novac koji ulaže da bi podigla
domaća preduzeća", kazao je Vučić navodeći da će i ako stranci dobiju poslove na tenderu, domća
preduzeća, u više od 50 odsto slučajeva, učestvovati u izgradnji. Naglasio je da će se iću na dalje
podsticanje potrošnje. "Ići će se na dalje povećanje potrošnje, povećanje penzija i plata. Penzija će biti
povećane za 5,9 odsto, a plate u javnom sektoru za pet odsto, uz uvećanje minimalne zarade za 6,65
odsto, što će dodatno pomoći primanja radnika", kazao je Vučić. Prema njegovim rečima, rast BDP-a
Srbije će se zasnivati i  na daljem privlačenju direktnih stranih investicija, navodeći da Srbija hoće
reindustrijalizaciju,  te  da će se dalje  inistirati  i  na vladavini  prava,  kao i  putu ka EU u skladu sa
interesima zemlje. On je ukazao i da se Srbija kao mala zemlja oštrim meramau vreme pandemije, borila
za očuvanje života ljudi, zdravstvenog sistema i njegovi gradnju. Podsetio je da je Srbija jedna od retkih
zemalja u Evropi koja je gradila nove bolnice, predviđajući da nije kraj prvog talasa pandemije. Naveo je
da je na taj način Srbija pokazala da se ne ponaša kampanjski i da je u stanju da razmišlja strateški i
odgovorno. Vučić je naglasio da je Srbija razumela kako katastrofalne posledice po ekonomiju donosi
koronavirus po ekonomiju, zbog čega je reagovala promtno i pravovremeno. "Do sad smo više od šest
milijardi evra uložili u našu ekonomiju, od toga je oko četiri milijarde evra direktan novac, ostalo su
zajmovi, manjim delom iz Fonda za razvoj, više od 105 miliona evra, a većim delom kroz garantne šeme,
gde je država subvencionisala razliku u kamatnom stopama domaćim poslovnim bankama", rekao je
predsednik. Potvrdio je i dodatnu pomoć penzionerima. "Za dva dana svi penzioneri dobiće još po 5.000
dinara zato što jesu najpogodjeniji  deo stanovništva koji  je najmanje mogao da se bavi dodatnim
delatnostima i najsiromašniji deo populacije", kazao je on. Vučić je rekao da je uložen trud kako se ne bi
dodatno ugrožavala stopa javnog diuga. "Nivo javnog duga Srbije najmanje porastao u odnosu na sve
evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16
odsto, a u Srbiji svega pet odsto u toku koronavirusa", kazao je predsednik Srbije. Podsetio je i da je
juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, za hotelijere, turističke radnike, vodiče, ali i
ugostitelje. Ipak, ukazao je da, "država nije ćup iz koga može da se izvuče onoliko novca koliko bi neko
želeo". On je kazao i da je čak i kancelarka Nemačke Angela Merkel najavila da nemačku privredu neće
moći  da  podrži  u  svemu,  sa  onoliko  novca  koliko  bi  tražila.  "Mi  ne  možemo  da  se  poredimo  sa
Nemačkom, ali ćemo se truditi da onoliko koliko je u našoj moći to uradimo, istovremeno privreda mora
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Naslov: Vučić: U narednoj godini rast BDP-a 5,5 do šest odsto

da se navikava na nove okolnosti, da preduzimaju mere štednje u preduzećima i pristupe pravljenju
profita", rekao je Vučić. Vesti 10:25 ? 10:44 Sport 13.12.2020. 20:03 Vesti 13.12.2020. 11:18 Vesti
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Naslov: Negre: EIB nastavlja ulaganje u Zapadni Balkan i naredne godine

4227

Ekonomija Autor: KP Izvor: Beta 15.12.2020. 13:17 Izvor: Pixabay.com Šefica kancelarije Evropske
investicione banke (EIB) za Zapadni Balkan Dubravka Negre izjavila je danas da će ta banka naredne
godine nastaviti da pomaže region, a prioriteti će biti podrška inovacimama i digitalizaciji, zaštita životne
sredine i tranzicija ka zelenoj ekonomiji, razvoju infrastrukture i bolja transportna povezanosti zemalja u
region, kao i podrška malim i srednjim preduzećima. "EIB će nastaviti da finansira najveće putne i
železničke koridore u Srbiji, Bosni i Hercegovini i Severnoj Makedoniji. Nastaviće se i sa ulaganjem u
razvoj vodnog saobraćaja, gde je ove godine već uloženo 100 milona evra za povećanje plovnosti Save i
Dunava",  rekla je Negre na onlajn konferenciji  "Svet u 2021." i  podsetil  da je do sada u Srbiju u
trasportnu infrastrukturu uloženo više od dve milijarde evra. Sledeći prioritet EIB u narednoj godini,
prema njenim rečima, biće digitalizacija,  koja podiže konkurentnost  ekonomije i  efikasnost  javne
administracije.  Istakla  je  da  je  nedavno  potpisan  ugovor  o  ulaganju  vredan  65  miliona  evra  za
digitalizaciju i povezanost osnovnih i srednjih škola u Srbiji, kako bi se uveo brzi internet u više od 1.500
tih ustanova i tako omogućio bolji rad na daljinu. EIB planira i nove investicije u razvoj 5G mreže u
Srbiji. Prema njenim rečima, u fokusu ulaganja naredne godine biće i tranzicija ka zelenoj ekonomiji, a
od  naredne  godine  će  sva  ulaganja  banke  u  ovoj  oblasti  biti  uskladjena  sa  Pariskim klimatskim
sporazumom. "Evropa se obavezala da do 2050. godine posatne prvi limatsko neutralni kontinent. Želimo
da pomognemo i zemljama u region da sprovedu obavezu tranzicije ka zelenoj, održivoj ekonomiji i
čistijoj energiji. Prioritet će biti ulaganja u energetsku efikasnost i energiju iz obnovljivih izvora", rekla je
Negre.  Predstavnica  EIB  je  navela  da  će  priotritet  biti  i  razvoj  moderne,  pre  svega  zdravstvene
infrastrukture, neophodne da bi zdravstvo moglo da odgovori na buduće krize, ali i da se izbori se sa
ovom trenutnom. EIB takodje planira naredne godine podršku malim i srednjim preduzećima, navela je
ona, podsećajući da je do sada EIB u finansiranje ovog sektora uložila više od četiri milijarde evra, od
čega oko polovine u Srbiji. "Fokusiraćemo se i na mikro preduzeća i na startap kompanije, pre svega
kroz garancijske šeme", kazala je Negre. Naglasila je da će se u budućnosti EIB fokusirati i na podršku
inovacijama i novim tehnologijama, kako bi se kreirala klima inovativnog perduzetništva, koja može biti
komparativna prednost razvoja privrede Srbije. Negre je podsetila da je EIB od 2008. do 2019. uložila
više od osam milijardi evra u region. "To čini ovu neprofitnu insticije EU najvećim investitorom u ovom
region. Zahvaljjući tim ulaganjima više od 500.000 radnih mesta je sačuvano", rekla je ona i dodala da
je u Srbiji uz pomoć EIB pored ostalog izgradjeno stotinu kilometara puteva, renovirane su bolnice,
izgradjen klinički centar u Nišu, izgradjena tri naučno-tehnološka parka. Ekonomija 16.10.2020. 13:00
Vesti  29.10.2019.  14:58 Ekonomija  12.09.2019.  15:11 Ekonomija  18.07.2019.  16:42 Ekonomija
17.05.2019. 16:09 Fotografija dana Video dana Popularno Vesti Vesti Radojičić: Gradski štab sutra o
GSP-u, ne možemo zaustavljati prevoz van stanica 22.11.2020. 10:11 Vesti Vesti U Vojvodini 1.275
novoobolelih, preminula dva pacijenta u Čačku, dva u Pazaru 19.11.2020. 12:25 Vesti Vesti Od utorka,
24. novembra sedam novih mera za suzbijanje korona virusa 21.11.2020. 12:40 Vesti Vesti Intervju
Nataša Tasić Knežević, operska pevačica i profesorka solo pevanja: Kad ćuti, čovek gubi sve 19.11.2020.
16:47 Vesti Vesti Blic: Miloš Jovanović kandidat za predsednika Srbije 03.12.2020. 09:30 Vesti Vesti
GSP:  Vozač  na  liniji  18  nije  primetio  da  su  dete  zakačila  zadnja  vrata  autobusa,  počela  istraga
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Naslov: Mihajlović: U 2021. više od 1,5 milijardi evra ulaganja u energetsku efikasnost
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Vesti  Autor:  SA  Izvor:  Beta  15.12.2020.  11:46  Izvor:  Beta/Miloš  Miškov  Ministarska  rudarstva  i
energetike Srbije  Zorana Mihajlović  izjavila  je  danas da će naredne godine Ministatrstvo potpuno
promeniti planove investiranja, pa će više od 1,5 milijardi evra biti invstirano u energetsku efikasnost i
smanjenje zagađenja. "Sve ono što je uloženo prethodnih godina nije bilo dovoljno da možemo da
govorimo o smajenju C02. Zato ono što će ministarstvo potpuno promeniti planove investiranja u 2021.
godini i više od 1,5 milijardi evra ići će samo na enrgetsku efikasnost i smanjenje zagađenja", rekla je
ona na onlajn konferenciji "Svet u 2021." Podsetila je da se danas u svetu emituje blizu 30 milijardi tona
CO2 godišnje, a u Srbiji više od 350.000 tona i dodala da energetika i rudarstvo u Srbiji ne mogu da se
razvijaju, a da ne postiji ekološka bezbednost. "Sledeće godina biće obeležena energetskom i ekološkom
bezbednošću. Moramo da fundamentalno menjamo postulate u energetskim poslovanju, strategijama i
ciljevima, vezujući se isključivo za ekologiju", kazala je Mihajlović. Istakla je da će se Srbija u 2021. više
okrenuti obnovljivim izvorima energije. "Učinićemo sve da svaki građanin ima mogućnost da poveća
energetsku efikasnost u stanovima i  kućama, jer je to način da sačuvamo energiju. Energija koju
proizvodimo,  distribuiramo i  trošimo mora  da  bude  zdrava,  zelane",  rekla  je  Mihajlović.  Kako  je
precizirala, uradiće se planovi kako fazno, korak po korak, smanjiti proizvodnju električne energije iz
uglja. "Da pokušamo da ga ne trošimo toliko, jer je niskokalaoričan, lošeg kvaliteta, a najviše proizvodi
zagađenje životne sredine, te da se okrenemo obnovljivim izvorima, enegetskoj efikasnosti. Da više da
koristimo biomasu i koristimo energetski efikasna postrojenja. Ukoliko to ne budemo uradili,  onda
energetski  sektor  Srbije  nema perspektivu",  istakla  je  ministarka.  Vesti  11.12.2020.  12:13 Vesti
10.12.2020. 14:08 Vesti 09.12.2020. 23:06 Ekonomija 08.12.2020. 11:35 Vesti 07.12.2020. 11:36
Fotografija dana Video dana Popularno Vesti Vesti Radojičić: Gradski štab sutra o GSP-u, ne možemo
zaustavljati prevoz van stanica 22.11.2020. 10:11 Vesti Vesti U Vojvodini 1.275 novoobolelih, preminula
dva pacijenta u Čačku, dva u Pazaru 19.11.2020. 12:25 Vesti Vesti Od utorka, 24. novembra sedam
novih mera za suzbijanje korona virusa 21.11.2020. 12:40 Vesti Vesti Intervju Nataša Tasić Knežević,
operska pevačica i profesorka solo pevanja: Kad ćuti, čovek gubi sve 19.11.2020. 16:47 Vesti Vesti Blic:
Miloš Jovanović kandidat za predsednika Srbije 03.12.2020. 09:30 Vesti Vesti GSP: Vozač na liniji 18 nije
primetio da su dete zakačila zadnja vrata autobusa, počela istraga 25.11.2020. 09:25 Pun naziv: Društvo
za novinsko-izdavačku delatnost "Agenda 2020" d.o.o. Šifra i naziv delatnosti: 5184 Naziv delatnosti:
Izdavanje časopisa i  periodičnih izdanja Matični  broj: 20717467 Poreski  broj: 106978740 Telefon:
011/3248-754  E-ma i l  redakc i j e :  redakc i j a@nov imagaz in . r s  E -ma i l  za  p re tp la tu:
pretplata@novimagazin.rs Copyright: 2020 Novi magazin. Sva prava zadržana.
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Naslov: Momirović: U 2021. ulaganje u kapitalne investicije 330 milijardi dinara
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Ekonomija Autor: SA Izvor: Beta 15.12.2020. 12:22 Izvor: Beta/Vlada Srbije/Slobodan Miljević Ministar
građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture Tomislav Momirović izjavio je danas da Srbija nastavlja rad
na infrastrukturnim projektima, uprkos krizi zbog koronavirusa, navodeći da je u budžetu za 2021.
godinu  predviđeno  330  milijardi  dinara  za  kapitalne  investicije,  što  je  5,5  odsto  bruto  domaćeg
proizvoda. "Nivo investicija koji sada postoji je bez presedana u našoj istoriji", kazao je on na onlajn
konfrenciji "Svet u 2021", navodeći da su najveće svetske kompanije partneri Srbije u tim investicijama.
Poručio je i da su inicijative Srbije vezane za budućnost regiona i za njegovo povezivanje. "Mi smo lider u
inicijativi 'Mini Šengen'. Interes nam je da sve zemlje CEFTA povežemo u okviru te inicijative, da se
ekonomski razvijemo, jer ono što nas koči su velike barijere na granicama. Potrebno je da slobodan
ekonomski protok napravi dodatne uštede privredi", rekao je Momirović. Istakao je i ulaganja Srbije u
komunalnu infrastrukturu, precizirajući da je u narednoj godini za to planirano 3,3 milijarde evra. "To će
potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno", rekao je minister. Naglasio je da
je izazov u budućnosti dalji razvoj infrastrukture i investicije, kako bi se sačuvala makroekonomska
stabilnost. "Ne želimo da nas teške okolnosti vrate u nazad", kazao je Momirović i dodao da će zemlja
nastabviti da se razvija u skladu sa projektom "Srbija 2020-2025".
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Ekološka bezbednost glavni je cilj Srbije, ulagaćemo više u energetsku efikasnost i smanjenje zagađenja,
rekla je potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike, prof. dr Zorana Mihajlović na otvaranju
konferencije Svet u 2021. najavljujući da će više od 1,5 miliajrdi evra ići na energetsku efikasnost i
smanjenje zagađenja tokom naredne godine.
Datum:
EB
Foto: MRE
Najavljujući da će 2021. i godine koje dolaze u Srbiji biti obeležene brigom za ekološku bezbednost prof.
dr Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike je istakla da će iduće
godine biti uloženo oko 1,5 milijardi evra u energetsku efikasnost i smanjenje zagađenja.
Govoreći na otvaranju konferencije "Svet u 2021.", Mihajlovićeva je naglasila da rudarstvo i energetiku
očekuju velike promene, koje se dešavaju i u svetu, a koje neće zaobići ni Srbiju kao malu zemlju sa
važnim geostrateškim položajem.
"Moramo se mnogo više okrenuti ekologiji, dati mogućnost našim građankama i građanima da povećaju
energetsku efikasnost kako bismo smanjili potrošnju energije. Energija koju proizvedemo mora da bude
sve više zelena, i da napravimo planove kako ćemo korak po korak smanjivati proizvodnju energije iz
uglja, koji je niskokaloričan, a proizvodi najviše zagađenje životne sredine", rekla je potpredsednica
Vlade.
Kako je rekla, to znači i mnogo veće korišćenje biomase i investicije u postrojenja koja će biti mnogo
više energetski efikasna.
"Ako to ne budemo radili nema razvoja i perspektive energetskog sektora, ni reformisanih preduzeća ako
ne budemo živeli u zdravijoj životnoj sredini. U svetu se emituje blizu 30 milijardi tona ugljen-diskosida
što bi, kad bi se zamrzlo na -80 stepeni Celzijusa stvorilo planinu visoku jedan a prečnika 20 kilometara.
To je svet uradio sebi. U Srbiji se emituje više od 350.000 tona ugljen-dioksida", navela je Mihajlovićeva.
Najavljujući da će zbog toga Ministarstvo i Vlada potpuno promeniti naše planove inevstiranja ministarka
je rekla da će više od 1,5 miliajrdi evra ići na energetsku efikasnost i smanjenje zagađenja u 2021.
godini. I nadam se, kad se sledeći put budemo videli, da ćemo se videti bez maski, zato što ćemo udisati
bolji i kvalitetniji vazduh", navela je Mihajlovićeva.
Govoreći o borbi Srbije sa epidemijom korona virusa, Mihajlovićeva je rekla da velike krize rađaju velike
heroje, a ova godina rodila je sve građanke i građane kao heroje, a među njima su najveći heroji lekari i
medicinsko osoblje.
"Takođe, krize nas često čine efikasnijim i u njima nalazimo puteve da brže rešavamo probleme koje
ranije nismo rešavali", rekla je Mihajlovićeva ističući da je naša zemlja ušla spremna u pandemiju,
zahvaljujući svemu što je urađeno prethodnih godina. "Da nije bilo svega što smo uradili prethodnih
godina, ne bismo mogli ove godine da potrošimo šest milijardi evra na pomoć građanima i privredi, da
iduće godine povećavamo penzije i cenu radnog časa, kao što ne bismo mogli da govorimo o novim
investicijama da nismo izgradili stotine kilometara puteva prethodnih godina. Takođe, jedna smo od
retkih zemalja koja je sačuvala svoj kreditni rejting. Spremni smo da 2021. krenemo u oporavak, a svi
potajno želimo da 2021. bude godina oporavka ili početak oporavka i da sve naredne godine budu bolje".
Zorana Mihajlović, ekološka bezbednost, energetska efikasnost, zagađenje, lignit, ugljen-dioksid, kvalitet
vazduha, epidemija, korona, maske
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Naslov: Direktor Udruženja "Plava ptica" učestvovao na konferenciji Svet u 2021.
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Naše Mesto

16.12.2020.
246
U utorak, 15.decembra 2020. godine u Narodnoj skupštini Republike Srbije, održana je konferencija Svet
u 2021. Ova, deveta po redu "The Economist- Svet u 2021." konferencija koju organizuje "Color media
communications" je skup na kome su govorili eminentni stručnjaci i čelni ljudi Vlade Republike Srbije,
Pokrajinske vlade i ličnosti iz javnog života dok su opštinu Kula predstavljali predstavnici Udruženja za
pomoć MNRO "Plava ptica" Kula.
Konferenciju je otvorio predsednik Republike Srbije Aleksandar Vučić, a u uvodnom delu su govorili
predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić, i ministri Darija Kisić Tepavčević, Maja Gojković, Zorana
Mihajlović i Gordana Čomić.
Na 4. panelu na temu položaja ranjivih grupa u pandemiji čiji je moderator bila državna sekretarka u
Ministarstvu za rad, boračka i socijalna pitanja Stana Božović govorili su:
Biljana  Barošević-pomoćnik  ministra,  Sektor  za  zaštitu  osoba  sa  invaliditetom,  Ministarstvo  za
rad,zapošljavanje,boračka i socijalna pitanja,
Marina Vidojević- v.d. direktora,Ustanova za decu i mlade Sremčica,
Mikica Budimirović-v.d. direktora, Dom za invalidna lica Zemun,
Jelica  Stamenković,  vlasnik  preduzeća  za  profesionalnu  rehabilitaciju  i  zapošljavanje  osoba  sa
invaliditetom BUDUĆNOST PET-Jagodina,
Mihajlo Gordić-potpredsednik, Gradska organizacija gluvih Beograda,član izvršnog odbora Saveza gluvih i
nagluvih Srbije,
Marko Košutić- predsednik Saveza udruženja za pomoć mentalno nedovoljno razvijenim osobama u AP
Vojvodini, direktor Udruženja za pomoć MNRO "Plava ptica" opštine Kula.
Marko Košutić, direktor Udruženja preneo je utiske sa konferencije:
Naše Udruženje je učešće na ovom panelu doživelo kao veliko prizananje i čast, jer smo od strane
resornog ministarstva prepoznati kao relevantan partner za razgovor o položaju osoba sa invaliditetom u
Srbiji.
KLJUČNE REČI
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MORAMO se mnogo više okrenuti ekologiji, dati mogućnost našim građanima da povećaju energetsku
efikasnost, kako bismo smanjili potrošnju energije.
Energija koju proizvedemo mora da bude sve više zelena, i da napravimo planove kako ćemo korak po
korak smanjivati proizvodnju energije iz uglja, koji je niskokaloričan, a proizvodi najviše zagađenje
životne  sredine.  Ovo  je  izjavila  ministarka  energetike  Zorana  Mihajlović,  govoreći  na  otvaranju
konferencije "Svet u 2021.". Ministarka je naglasila da rudarstvo i energetiku očekuju velike promene,
koje se dešavaju i u svetu, a koje neće zaobići ni Srbiju kao malu zemlju sa važnim geostrateškim
položajem. - Sledeće godine biće uloženo oko 1,5 milijardi evra u energetsku efikasnost i smanjenje
zagađenja - kazala je Mihajlović. - Srbija će u budućnosti koristi više biomasu investirati u postrojenja
koja će biti mnogo više energetski efikasna. U svetu se emituje blizu 30 milijardi tona ugljen-diskosida,
što kad bi se zamrzla na -80 stvorilo bi planinu visoku jedan kilometar i prečnika 20 kilometara. To je
svet uradio sebi. U Srbiji, emituje se više od 350.000 tona ugljen-dioksida. Pratite nas i putem iOS i
android aplikacije
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KLJUČNO TAČNO IZVEŠTAVANJE
Mesto:BEOGRAD
Datum:15.12.2020
Izvor:FoNet
Sveobuhvatno, pravovremeno i tačno izveštavanje građana u vreme zdravstvene krize je od ključnog
značaja, jer upravo u skladu sa tim informacijama, čitavo jedno društvo i svet se prilagođavaju novim
životnim okolnostima, ocenila je danas ministarka kulture i informisanja Maja Gojković na otvaranju
konferencije „Svet u 2021“, u Skupštini Srbije.
Gojković je rekla da je ova kriza pokazala koliko su sa jedne strane važne pouzdane informacije koje
dobijamo, a koliko sa druge mogu biti štetne lažne vesti.

Prema njenim rečima,  da  bi  se  izborili  sa  „poplavom lažnih  vesti“  potrebno je  razvijati  medijsku
pismenost i javnost koja će umeti da prepozna ove pojave i razluči lažnu od prave vesti.

Gojković je rekla da je aktuelna kriza bacila novo svetlo i na kulturu i na informisanje i stavila ih pred
nove izazove.

Ona je ocenila da se posebno u ovakvim svetskim lomovima više nego ikada pre shvata koliko je kultura
značajna vrednost koja mora da se sačuva za čitavo čovečanstvo.

„?ultura ne sme da bude skrajnuta u ovim teškim vremenima“, rekla je Gojković.

Ona je navela da jedan od najopipljivijih pokazetelja prepoznavanja značaja kulture u Srbiji predstavlja
činjenica da sredstva za kulturu planirana za narednu godinu u budžetu ne samo da nisu umanjena, već
su povećana.
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USPORITI ODLASKE IZ SRBIJE
Mesto:BEOGRAD
Datum:15.12.2020
Izvor:FoNet
Ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Darija Kisić Tepavčević izjavila je danas da
će aktivnosti  Ministarstva, pored ostalog, biti  usmerene na usporavanje odlaska radno sposobnog
stanovništva u inostranstvo, privlačenje stranaca različitih obrazovnih profila, zapošljavanje mladih i
žena.
Aktivnosti Ministarstva za rad biće usmerene i na povećanje efikasnosti u ostvarivanju prava korisnika
socijalne zaštite.

?isić Tepavčević je, na konferenciji „Svet u 2021“, rekla da su među merama Ministarstva i program
„Moja prva plata“,  projekat  za unapređenje položaja osoba sa invaliditetom „Srbija  bez barijera“,
inkluzija osetljivih grupa, unapređenje efikasnosti upravljanja migrantskom krizom, kao i nastavak brige
o najosetljivijim grupama u Srbiji.

Ona je ocenila da se Vlada Srbije uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize koju je pokrenula
epidemija kovid 19 i da je zadatak svih u državi da se takva politika nastavi i u sledećoj godini.

„Spremni smo za sve izazove. Ja lično uz optimizam dočekujem 2021. godinu, u kojoj će Srbija biti
zemlja bez barijera i gde ćemo sledeći ovakav skup dočekati bez maski“, rekla je ?isić Tepavčević.

Ona je dodala da niko na početku ove godine "nije mogao da predvidi kakav će biti svet na njenom kraju
i da je sada vreme za aktivne mere u borbi protiv kovid 19, kako bismo živeli i radili uz prisustvo virusa,
a da istovremeno preduzimamo sve što možemo na sprečavanju njegovog širenja".

?isić Tepavčević je ukazala da je suština da se rad organizuje najoptimalnije moguće, budući da se sada
gotovo celokupan radni proces odvija na daljinu i od kuće.
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KAPITALNE INVESTICIJE/KRAĆA
Mesto:BEOGRAD
Datum:15.12.2020
Izvor:FoNet
U 2021. godini predviđamo ogromno ulaganje u kapitalne investicije u skladu sa programom “Srbija
2025” koje će značajno podići rast bruto domaćeg proizvoda u Srbiji i očekujemo da on bude između 5,5
i  šest  odsto  sledeće  godine,  izjavio  je  danas  predsednik  Srbije  Aleksandar  Vučić  koji  je  otvorio
konferenciju "Svet u 2021" putem video linka.
Vučić je rekao da očekuje da Srbija po svojoj stopi BDP 2020. i 2021. godine "zajedno ili kumulativno
bude zemlja broj jedan u Evropi".
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EKOLOŠKA BEZBEDNOST
Mesto:BEOGRAD
Datum:15.12.2020
Izvor:FoNet
Ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović izjavila je danas da “energetika i rudarstvo ne mogu
da se razvijaju a da ne postoji ekološka bezbednost” i ocenila da će 2021. godina u našoj zemlji biti
obeležena energetskom i ekološkom bezbednošću.
Mihajlović je, na konferenciji ”Svet u 2021”, u Skupštini Srbije, istakla da će se u oblasti rudarstva i
energetike desiti velike promene.

Ona je rekla da će se Srbija u 2021. godini mnogo više okrenuti obnovljivim izvorima energije.

“Srbija će učiniti sve da svaki građanin i građanka u ovoj zemlji sledeće godine imaju mogućnost da
povećaju energetsku efikasnost u svojim stanovima i kućama, jer je to način da sačuvamo energiju”,
rekla je Mihajlović.

Ona je najavila da će iduće godine više od 1,5 milijardi evra biti uloženo u energetsku efikasnost i
smanjenje zagađenja.
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Srbija danas: Ne kaže narodna poslovica da su lud i zbunjen braća. Tako i Aleksandar Vučić najavljuje
nove kapitalne investicije koje će dogodine dovesti do najvećeg rasta BDP-a u Evropi. Šteta samo što će
mu rupa u budžetu sledeće godine biti još veća od ovo ovogodšnje koja će biti preko pet milijardi evra.
Uz ovogodišnju spoljno-trgovinsku rupu isto tako veću od pet milijardi evra plus rupu javnog duga koja
je ove godine povećana za milijarde evra Aleksandar Vučić, Siniša Mali i Ana Brnabić su ove godine
napravili gubitak veći od 15 milijardi evra! Al ste ga opravili svaka vam čast. Jadničko pored 15 milijardi
evra štete koje je napravio ove godine za sledeću najavaljuje i kapitalne investicije?! Odakle ti bre novac
za kapitalne investicije? Taj novac za kapitalne investicije u nromalnim zemljama dolazi iz rezervi i niko
normalan igde na svetu ne pozajmljuje milijarde evra novca koje će da skrlja u beton i asfalt kako bi
samo pokazao kako se nešto radi. Aleksandar Vučić, Siniša Mali i Ana Brnabić su klasične ekonomske
ubice. To je sada valjda jasno i poslednjem idiotu. __________________________________________
Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da su u 2021. godini predviđaju ogromna ulaganja u
kapitalne investivcije u skladu sa programom "Srbija 2020 - 2025", što će značajno podići rast bruto
domaćeg proizvoda (BDP), zbog čega očekuje da će on naredne godine biti između 5,5 i šest odsto.
"Srbija će po stopi BDP-a ove i naredne dve godine zajedno biti broj jedan u Evropi. Ovo je uslov da bi
Srbija mogla da opstane i napreduje", kazao je Vučić danas u video izjavi na onlajn konferenciji "Svet u
2021.". Istakao je da će se zbog toga ulagati u izgradnju kanalizacionih mreža, fekalne, atmosferske
kanalizacije, prečistača otpadnih voda, ali i u izgradnju auto-puteva, pruga. "To je ogroman novac koji
ulaže da bi podigla domaća preduzeća", kazao je Vučić navodeći da će i ako stranci dobiju poslove na
tenderu, domća preduzeća, u više od 50 odsto slučajeva, učestvovati u izgradnji. Naglasio je da će se iću
na dalje podsticanje potrošnje. Ići će se na dalje povećanje potrošnje, povećanje penzija i plata. Penzija
će biti povećane za 5,9 odsto, a plate u javnom sektoru za pet odsto, uz uvećanje minimalne zarade za
6,65 odsto "Ići će se na dalje povećanje potrošnje, povećanje penzija i plata. Penzija će biti povećane za
5,9 odsto, a plate u javnom sektoru za pet odsto, uz uvećanje minimalne zarade za 6,65 odsto, što će
dodatno pomoći primanja radnika", kazao je Vučić. Prema njegovim rečima, rast BDP-a Srbije će se
zasnivati i na daljem privlačenju direktnih stranih investicija, navodeći da Srbija hoće reindustrijalizaciju,
te da će se dalje inistirati i na vladavini prava, kao i putu ka EU u skladu sa interesima zemlje. On je
ukazao i da se Srbija kao mala zemlja oštrim merama u vreme pandemije, borila za očuvanje života
ljudi, zdravstvenog sistema i njegovi gradnju. Podsetio je da je Srbija jedna od retkih zemalja u Evropi
koja je gradila nove bolnice, predviđajući da nije kraj prvog talasa pandemije. Naveo je da je na taj način
Srbija pokazala da se ne ponaša kampanjski i da je u stanju da razmišlja strateški i odgovorno. Vučić je
naglasio da je Srbija razumela kako katastrofalne posledice po ekonomiju donosi  korona virus po
ekonomiju, zbog čega je reagovala promtno i pravovremeno. "Do sad smo više od šest milijardi evra
uložili u našu ekonomiju, od toga je oko četiri milijarde evra direktan novac, ostalo su zajmovi, manjim
delom iz Fonda za razvoj, više od 105 miliona evra, a većim delom kroz garantne šeme, gde je država
subvencionisala razliku u kamatnom stopama domaćim poslovnim bankama", rekao je predsednik.
Potvrdio je i dodatnu pomoć penzionerima. "Za dva dana svi penzioneri dobiće još po 5.000 dinara zato
što jesu najpogođeniji deo stanovništva koji je najmanje mogao da se bavi dodatnim delatnostima i
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najsiromašniji deo populacije", kazao je on. Nivo javnog duga Srbije najmanje porastao u odnosu na sve
evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16
odsto, a u Srbiji svega pet odsto u toku korona virusa Vučić je rekao da je uložen trud kako se ne bi
dodatno ugrožavala stopa javnog diuga. "Nivo javnog duga Srbije najmanje porastao u odnosu na sve
evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16
odsto, a u Srbiji svega pet odsto u toku korona virusa", kazao je predsednik Srbije. Podsetio je i da je
juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, za hotelijere, turističke radnike, vodiče, ali i
ugostitelje. Ipak, ukazao je da, "država nije ćup iz koga može da se izvuče onoliko novca koliko bi neko
želeo". On je kazao i da je čak i kancelarka Nemačke Angela Merkel najavila da nemačku privredu neće
moći  da  podrži  u  svemu,  sa  onoliko  novca  koliko  bi  tražila.  "Mi  ne  možemo  da  se  poredimo  sa
Nemačkom, ali ćemo se truditi da onoliko koliko je u našoj moći to uradimo, istovremeno privreda mora
da se navikava na nove okolnosti, da preduzimaju mere štednje u preduzećima i pristupe pravljenju
profita", rekao je Vučić. Beta, N1 Da li je ovaj tekst koristan? Kliknite na zvezdu i ocenite! Ako vam je
tekst koristan... Podelite ga sa prijateljima!
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Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Ove godine ćemo kroz panele i studije slučaja pokušati da damo odgovore na pitanja sa kakvim se
izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku ekonomiju i
kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice pandemije
na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Konferenciju će otvoriti: Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine Republike Srbije; Aleksandar Vučić,
predsednik Republike Srbije; Maja Gojković, potpredsednica Vlade i ministarka za kulturu i informisanje u
Vladi Republike Srbije; Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike u
Vladi Republike Srbije; Darija Kisić-Tepavčević, ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja  u  Vladi  Republike  Srbije  i  Tomislav  Momirović,  ministar  građevinarstva,  saobraćaja  i
infrastrukture u Vladi Republike Srbije.
Na konferenciji će između ostalih govoriti: Dubravka Negre, šefica kancelarije Evropske investicione
banke za Zapadni Balkan; Joan Hoey, The Economist; Nj.E. Raul Bartolome Molina, ambasador Kraljevine
Španije; Nj.E. Tomas Šib, ambasador Nemačke; Nj.E. Šan Meklaud, ambasadorka Velike Britanije; Nj. E.
Kimmo Lähdevirta, ambasador Finske u Srbiji; Dejana Kostadinova, direktorka Unicefa u Srbiji; Udo
Ajhlinger, predsednik Nemačko-srpske privredne komore; Patricio Dei Tos, predsednik Konfindustrije
Srbija; Majk Mišel, predsednik Saveta stranih investitora (FIC); Goran Kovačević, potpredsednik UO
Naled; Nebojša Katić, ekonomista; Stefan Lazarević, generalni direktor kompanije NCR Srbija i direktor
spoljnih poslova NCR korporacije za Evropu, Bliski istok i Afriku; Predrag Milinčić, regionalni direktor
kompanije Mars; Stana Božović, državni sekretar, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja; Biljana Barošević, pomoćnik ministra, Sektor za zaštitu osoba sa invaliditetom, Ministarstvo za
rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja; Aleksandar Stankov, direktor Opere Srpskog narodnog
pozorišta; Ivan Tasovac,  direktor Beogradske filharmonije; Svetislav Goncić,  glumac i  predsednik
Upravnog odbora Narodnog pozorišta I mnogi drugi.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
Konferencija "Svet u 2021." 15. decembra u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu was
last modified: December 8th, 2020 by Ivana Karanović
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Očuvanje poslovanja kompanija nije bio glavni fokus privrednika tokom pandemije, već sačuvati zdravlje
i živote zaposlenih u Srbiji, poručili su danas predstavnici stranih i domaćih komora i kompanija na
konferenciji "Ekonomist - Svet u 2021". Oni su pohvalili ekonomski paket mera naše države koje su im,
kako kažu, pomogle da lakše prevaziđu krizu koju je izazvala pandemija i istakli  da je privreda sa
državom uvek imala dobru saradnju. Predsednik Saveta stranih investitora (FIC) Majk Mišel istakao je da
je glavni prioritet i apsolutni fokus Saveta tokom pandemije bilo zdravlje i bezbednost zaposlenih. Naveo
je da je drugi fokus bio napraviti kontinuitet u poslovanju i prilagoditi se novim uslovima rada. "Sada je
neophodno da svi pomognemo ekonomiju u ovim okolnostima i da radimo na tome da se kriza izazvana
pandemijom što pre prevaziđe", rekao je Mišel.  Istakao je da je FIC dao i  predloge za zajedničku
saradnju vlasti, industrija i privrede, te poručio da bi svi trebalo da rade zajedno i da dele informacije na
dnevnom nivou kako bi se privreda što brže oporavila. Govoreći o uticaju pandemije na privredu nakon
devet meseci trajanja, Mišel je naveo da taj uticaj zavisi od sektora i istakao da su se neki sektori u Srbiji
pokazali otpornijim nego što se očekivalo. To, ističe, pokazuje i nizak pad BDP-a od minus jedan ili minus
1,5 odsto, a to je, kaže Mišel, bolje nego što se očekivalo. Da je srpska privreda pokazala "otpornost" na
krizu pokazuje, kaže on, i priliv stranih direktnih investicija koji se procenjuje da će ove godine biti 2,3
milijarde evra. To je, navodi, dobar signal i za dolazak budućih investitora. Mišel navodi da je bitno da
država nastavi da podržava dolazak investitora i dodaje da je za to budžetom za 2021. godinu planirano
više sredstava nego ranijih godina. Predsednik Nemačko-srpske privredne komore Udo Ajhlinger istakao
je da su i oni unutar komore morali da menjaju organizaciju rada i da je prilagođavaju novim uslovima
rada. Posao koji je mogao da se organizuje onlajn, kaže on, brzo se prilagodio novom načinu rada,
međutim, ukazuje, da pojedine fabrike koje se bave proizvodnjom ne mogu da se prilagode takvom
načinu poslovanja. Ističe da će svakako one kompanije koje su uspele da "prežive" krizu izazvanu
pandemiju, nakon nje izaći mnogo jače i spremnije za nove izazove. Govoreći o radu od kuće, Ajhlinger
ističe da, iako ima onih koji  su se prilagodili  takvom načinu rada, svi moraju da shvate da to nije
"normalna okolnost" i da će posle pandemije morati da se vrate u kancelariju. Ističe da ljudi ne mogu da
budu produktivni od kuće, kao što jesu dok su u međusobnoj komunikaciji sa ostalim kolegama i u
kancelariji. Predsednik Konfindustrije Srbije Patricio Dei Tos smatra da bi sve kompanije sada morale da
rade više kako bi se vratile na stanje pre korone. Kaže da se italijanske kompanije u Srbiji zahvaljuju
srpskoj vladi i Privrednoj komori Srbije na ekonomskim merama i zahvalio na saradnji između naše
države i privrede. Dei Tos ističe da su zahvaljujući merama mnoge kompanije opstale. Ističe da kada je
dolazio na mesto predsednika Konfindustrije  nije  očekivao da će 2020.  godina biti  tako izazovna,
međutim,  poručuje  da  bi  ljudi  sada  trebalo  da  se  ponašaju  kao  posle  rata  -  da  budu  jači,  puni
entuzijazma i da rade više. "Verujem da će 2021. godina biti mnogo bolja od 2020. godine", istakao je
Dei  Tos.  Predstavnik  NALED-a  Dušan  Vasiljević  ističe  da  se  pokazalo  da  pandemija  nije  samo
zdravstvena, već i ekonomska kriza. Dovela je do toga, kaže, da i njihova organizacija ne radi kao ranije,
već je,  ističe,  morala da transformiše način komunikacije sa partnerima. Saglasio se da je tokom
pandemije bilo važno pre svega sačuvati zdravlje, a tek onda održati poslovanje.
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Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Generalni pokrovitelj
događaja je kompanija "Mozzart", koja je tokom ove godine izdvojila značajna sredstva za podršku
zdravstvenom sistemu i ustanovama, a ispred kompanije na konferenciji su učestvovali: Aleksandra
Lazarov Đurić, menadžer korporativnih komunikacija …
Konferencije  i  događaji  Objavljeno  15.  dec  2020.  /  17:20:15  Podeli  Predsednik  Republike  Srbije
Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju  organizuju  "Color  Media
Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Generalni pokrovitelj događaja je kompanija
"Mozzart", koja je tokom ove godine izdvojila značajna sredstva za podršku zdravstvenom sistemu i
ustanovama, a ispred kompanije na konferenciji su učestvovali: Aleksandra Lazarov Đurić, menadžer
korporativnih komunikacija kompanije "Mozzart" i Slobodan Prodanović, generalni direktor kompanije
"Mozzart". Aleksandra Lazarov Đurić, menadžer korporativnih komunikacija kompanije "Mozzart" ovom
prilikom je izjavila: - Kompanija "Mozzart" je domaća kompanija koja je osnovana 2001., a posluje na tri
kontinenta - u zemljama Evropske unije, Africi i Južnoj Americi. Sve ideje i akcije koje se odnose na
društvenu odgovornosti, nastaju u samom "Mozzartu", na inicijativu zaposlenih. Ideja humanosti utkana
je u sve poslovne procese i uvek se vodimo time da značajno doprinesemo rešavanju problema zajednice
u kojoj poslujemo. Kompanija Mozzart kontinuirano realizuje četiri društveno odgovorne akcije, "100
terena za jednu igru", "Novi dresovi za nove šampione", "Humanitarni tiket u podne" i "Stop nasilju nad
ženama". U ovoj izuzetno teškoj godini, akcenat je bio na podršku državi u borbi protiv korona virusa,
kroz niz donacija zdravstvenom sistemu Srbije, kako bismo savladali sve izazove u jeku pandemijske
krize. Slobodan Prodanović, generalni direktor kompanije "Mozzart" istakao je da je još pre globalnog
širenja virusa i proglašavanja pandemije u kompaniji "Mozzart" donet akcioni plan za postupanje u
slučaju da nastupi kriza. VIDI JOŠ... Dačić: Srbija i  njeni građani izborili  su se sa najvećom… Hor
"Bubamare", nastup benda "Kler" i pozdravna poruka benda… Predsednik Vučić otvorio konferenciju
"Svet u 2021" -… "Svet u 2021.": Stefan Lazarević - Suština misije NCR… - U vrlo kratkom roku smo
veliki  broj  zaposlenih  organizovali  da  rade  od  kuće,  obezbedili  smo  opremu,  logističku  podršku.
Poslovanje je samo u jednom segmentu profitiralo od svega ovoga jer su korisnici počeli više da koriste
naše online platforme. Ipak, poslovanje je generalno pretrpelo ogromne štete. Sve ukupno, zbog prekida
sportskih takmičenja i zatvaranja uplatnih mesta u jednom trenutku, naš promet je pao za preko 95
odsto. A, kada su uplatna mesta bila otvorena, korisnici nisu imali razlog da dolaze kod nas, jer nije ni
bilo sportskih takmičenja. Konferencija "Svet u 2021" jedna je od najstarijih konferencija kompanije
Color Media Communications i već je postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu
zaključcima o političkom, poslovnom i društvenom ambijentu Srbije i otvara značajna pitanja u narednoj
godini. "The Economist: Svet u 2021" se održava 15. decembra 2020. U izmenjenom formatu deo se
prenosi iz Doma Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu, a deo programa možete pratiti na
našem YouTube kanalu: Kao i svake godine, okupljamo čelne ljude Vlade Srbije, Pokrajinske vlade,
ambasadore, ekonomiste i vodeće privrednike iz Srbije i regiona, kao i ličnosti iz društvenog i kulturnog
miljea. Cilj konferencije je da se kroz konstruktivan dijalog predstavnika državnih institucija, privrede,
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diplomatskog kora, kulturnog i javnog života daju mišljenja, analize i  osvrti na politički i  privredni
ambijent,  investicionu klimu,  kao i  na  razvoj  društva  u  celini.  Konferenciju  su  podržali:  Mozzart,
Ministarstvo za kulturu i informisanje Republike Srbije, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i
spocijalna pitanja Republike Srbije, Evropska investiciona banka, Srbijagas, Coca Cola i  NCR. Više
informacija o konferenciji na www.communications.rs/svetu20201 Aleksandra Lazarov Đurićcolor media
communicationsdiplomacy and commercekonferencijalive streamMozzartSlobodan ProdanovićsrbijaSvet u
2021.The Economis PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 11. dec 2020. / 16:41:51 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije.  Ovim povodom,  svoje  iskustvo  i  utiske  tokom korona  krize  prenosi  nam Nj.  E.  Raul
Bartolome  Molina,  ambasador  Španije.  "Epidemija  se  poklopila  sa  mojom  prvom  godinom  kao
ambasadorom Španije u Srbiji, što je poremetilo mnoge planove koje sam želeo da ostvarim tokom mog
boravka ovde, tako da se nadam da će mi 2021. dozvoliti da pokrenem te projekte. A iz ličnog ugla - da
će mi doneti mogućnost da nastavim da upoznajem ovu divnu zemlju i region Balkana", kaže ambasador
Španije u Srbiji, Nj. E. Raul Bartolome Molina, koji je za ovogodišnje izdanje magazina "Svet u 2021"
pisao o izazovima zatvorene Evrope, ograničenju kretanja ljudi i robe, predviđanjima za narednu godinu,
kao i odgovoru Španije na krizu. Izazovi zatvorene Evrope - Mera izolacije koju je nametnula pandemija
korona virusa je, u suštini, kontradiktorna, budući da direktno pogađa temeljne stubove evropskog
projekta zasnovanog na četiri slobode unutrašnjeg tržišta i na slobodnom kretanju ljudi. VIDI JOŠ...
Nastup dečijeg hora "Čuperak", DJ Dragana Pataji i Sava… "Svet u 2021.": Darija Kisić Tepavčević -
Glavni cilj će… "Svet u 2021.": Ivica Dačić - Članstvo u EU je naš glavni… "Novosadski Winter Fest" ove
zime u online formatu: Čuvamo… Međutim, smatram da ograničenja mobilnosti između država članica
čine da još više cenimo evropski projekat - posebno mlade generacije koje nisu upoznale nekadašnju
Evropu sa granicama. Nakon gotovo 30 godina unutrašnjeg tržišta mi Evropljani smo verovali da je
slobodno kretanje nešto što nam je samo po sebi dato. S druge strane, udarac na ekonomiju je znatan.
Prvo, po svojoj snazi (ukupno gledajući, očekuje se da BDP Evropske unije bude smanjen 7,4% u 2020)
i, drugo, zato što nejednako pogađa države članice, tako da je moguće predvideti da ni oporavak neće
biti jednak za sve. U svakom slučaju, ova zdravstvena kriza je pokazala da evropska solidarnost nije neki
apstraktni pojam, već realan i opipljiv. I to ne samo zbog značajnih fondova koji su dogovoreni nego i
zbog izvanredne saradnje između država članica tokom najgorih trenutaka krize. Povratak mnogih
građana njihovim kućama bio je moguć zahvaljujući  solidarnosti  27 zemalja EU, kao i  koordinaciji
delegacija EU u trećim zemljama. Predikcije za 2021. i poređenje sa krizom iz 2008. - Mislim da ne
preterujem ako kažem da većina nas želi  da se završi  ova 2020. i  da sve nade polažemo u 2021.
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Nadamo se da će efektivna i bezbedna vakcina stići u prvoj polovini 2021. i da će to omogućiti postepeni
povratak na normalan život, kako u našem privatnom i poslovnom životu, tako i u pogledu ekonomije.
Možda je nezahvalno govoriti o tome da li je ova kriza manja ili veća od one iz 2008. Mislim da je važno,
nezavisno od toga, to što danas imamo mehanizme kojima možemo da odgovorimo i da ublažimo efekat
pandemije na našu ekonomiju, a koje nismo imali pre deset godina. Osim toga, EU je sada svesna da su
za efikasno suočavanje sa krizom neophodni jedinstvo i solidarnost. Odgovor Španije na krizu - Kao i sve
zemlje, odgovor Španije je evoluirao tokom poslednjih meseci. Iako je jedna od zemalja sa najvećim
brojem preventivnih mera i iako ih stanovništvo poštuje (dovoljno je prošetati po bilo kom španskom
gradu, pa se uveriti da se rigorozno poštuju mere prevencije), činjenica je da se sada čine napori da se u
najvećoj  mogućoj  meri  održi  ekonomska  aktivnost.  To  je  moguće,  između  ostalog,  zahvaljujući
masovnom testiranju stanovništva, što omogućava da se blagovremeno uoče i izoluju zaraženi i njihovi
bliski kontakti.  - EU je sada svesna da su za efikasno suočavanje sa krizom neophodni jedinstvo i
solidarnost - ističe ambasador Španije. ambasador španijecolor media communicationskonferencijalive
s t r e a m N j .  E .  R a u l  B a r t o l o m e  M o l i n a S v e t  u  2 0 2 1 . t h e  e c o n o m i s t
PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 14. dec 2020. / 12:30:14 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. NCR korporacija postala je prepoznatljiv primer koji iz godine u godinu stvara dobru poslovnu
klimu i podstrek za dolaske novih investitora. NCR se nekada vezivao za samouslužne kase i bankomate,
dok je danas prepoznatljiv po naprednim softverima i digitalno povezanim uslugama, optimizaciji rada,
operativnosti, bezbednosti. Za ovogodišnje izdanje magazine "Svet u 2021" razgovarali smo sa Stefanom
Lazarevićem, direktorom NCR Srbija. - NCR je, pre nego što je došao u Srbiju, obavio detaljnu analizu
tržišta. Analizirana je ekonomska stabilnost, infrastruktura zemlje, stepen tehničkog razvoja - ali i ljudski
resursi,  koji  se uvek ističu među 'top 3'  razloga zašto je NCR odabrao da otpočne biznis  u Srbiji.
Činjenica da smo mi za devet godina povećali broj zaposlenih sa 300 na 4.000 i da u Srbiji gradimo
najsavremeniji kampus, dokaz je da je Srbija opravdala očekivanja kompanije, pre svega u pogledu
ljudskih resursa - navodi Stefan Lazarević generalni direktor NCR Srbija i direktor spoljnih poslova za
Evropu, Bliski istok i Afriku, koji će na konferenciji učestvovati na panelu pod nazivom "Ekonomija i
izazovi digitalizacije - Globalna iskustva i lokalni odgovori". Za početak da li možete da nam kažete kako
je pandemija virusa kovid-19 uticala na poslovanje kompanije? - Kao i svim drugim kompanijama,
pandemija je NCR-u u Srbiji donela ogromne izazove. Trebalo je promeniti kompletan režim rada za
gotovo 4.000 zaposlenih. Bezbednost i zdravlje naših zaposlenih I klijenata, uz kontinuitet poslovanja,
naši su prioriteti kroz čitavu pandemiju. Od januara smo na globalnom nivou pratili tok pandemije, da
bismo nakon uvođenja neophodnih mera zaštite, sredinom marta, u Srbiji počeli sa radom od kuće za
sve. Moram da priznam da je to bilo veoma zahtevno - u danu smo morali da organizujemo "work from
home" za skoro 4.000 ljudi. Bio je to kompleksan logistički poduhvat, kroz koji smo uspešno prošli,
pritom uspevši da zadržimo kvalitet svojih usluga na istom nivou kao i kada smo radili iz kancelarija, i
pored toga što su se potrebe klijenata promenile. Kako gledate na činjenicu da sve više tehnoloških
kompanija  uvodi  stalni  rad  od  kuće  i  da  li  će  to  biti  slučaj  i  sa  NCR-om? -  Mi  ćemo nastaviti  da
posmatramo kakvi su trendovi po ovom pitanju. Evidentna je lekcija koju smo naučili da podjednako
dobro možemo da pružimo uslugu našim klijentima radeći  i  od kuće. Međutim, mislim da je pravi
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odgovor  na  buduće  radno okruženje  pronalaženje  pravog balansa  između rada  od  kuće  i  rada  iz
kancelarije, odnosno da kreiranjem fleksibilnog radnog okruženja možemo doprineti još boljim uslovima
za rad, i još većoj efikasnosti. U kojoj meri ste morali da prilagodite vaše proizvode i usluge kako biste
obezbedili  nesmetano poslovanje? - Digitalna transformacija i  digitalno povezane usluge osnov su
globalne strategije NCR-a. U uslovima pandemije digitalna transformacija je u fokusu više nego ikad.
Značaj digitalnog poslovanja za čitavu ekonomiju je porastao, a samim tim su se promenile i potrebe
naših klijenata. Mi pružamo rešenja, usluge i preporuke klijentima kako da se prilagode novim uslovima
rada i kako da izađu u susret novim potrebama potrošača. Filozofija našeg poslovanja temelji se upravo
na tome da klijentima pojednostavimo poslovne procese, ostavljajući im više vremena da se posvete
onome što najbolje znaju - svom osnovnom poslu i zadovoljstvu svojih korisnika. Interesovanje za
beskontaktno poslovanje je značajno poraslo sa uvođenjem preporuka održavanja fizičke distance. Tako,
na primer, restoranima nudimo uslugu digitalnih jelovnika - gosti mogu da skeniraju QR kod i vide
jelovnik na svom telefonu Za prodavnice smo uveli aplikacije za telefone preko kojih poručujete i plaćate
robu i usluge na samouslužnim kasama. Na bankomate, kase i ostalu opremu postavili smo zaštitni
antibakterijski sloj koji limitira širenje virusa. Zapošljavate širok portfolio kadrova. Kako ocenjujete
domaće tržište radne snage? VIDI JOŠ... Hor "Cvrkutići", nastup benda "5 plus" i pozdravna poruka…
Online konferencija "Porodične firme - stub razvoja… "Svet u 2021.": Predrag Milinčić - Svet koji želimo
sutra… "Svet u 2021.": Patrizio Dei Tos - Korona kriza ojačala je… - NCR je prepoznao timove iz Srbije
kao efikasne, stručne i inovativne i oni danas značajno doprinose različitim razvojnim projektima naše
kompanije. S obzirom na to da sarađujemo sa klijentima širom sveta na 20 stranih jezika, dve osnovne
oblasti znanja koje su ključne za naše poslovanje jesu poznavanje stranih jezika i posedovanje tehničkih
znanja. U Srbiji zapošljavamo ljude najrazličitijih profesija - filologe, ekonomiste, kreativce, analitičare za
digitalnu bezbednost i podatke, pravnike i inženjere najrazličitijih oblasti. Tehnički kadrovi su veoma
bitni, jer se naš posao prvenstveno zasniva na rešavanju tehničkih ili tehnoloških problema koje naši
klijenti imaju, ili na sprečavanju da do tih problema uopšte dođe. Inovacije su imperativ u mnogim
segmentima poslovanja i svakodnevnom životu. Kako uspevate da budete inovativni? - Duboko verujem
da je uspeh kompanije pre svega rezultat ozbiljnog timskog rada. To znači da nije dovoljno da inicijative
dolaze samo od lidera već je u potragu za novim biznis-modelima potrebno uključiti i zaposlene. Kako bi
motivisala zaposlene da budu kreativni i inovativni, kompanija mora da neguje inovativnu kulturu, da
stvori okruženje u kome su zaposleni ohrabreni da preispituju procese i osmišljavaju i predlažu nove
načine rada. Mi u NCR-u posvećeni smo tome, pa tako, između ostalog, imamo treninge za zaposlene
koji  im pomažu da usavrše svoje sposobnosti  i  talente,  a  takođe i  različita  takmičenja na kojima
nagrađujemo zaposlene koji su imali inovativne ideje, a najbolje od njih I implementiramo. Kakve su
mogućnosti usavršavanja, napredovanja zaposlenih u vašoj kompaniji? - U našoj kompaniji postoje
posebni  timovi  koji  se  bave edukacijom zaposlenih  u  skladu sa njihovim pozicijama i  potrebama.
Zaposleni  u  NCR-u  imaju  pristup  kursevima i  radionicama na  vodećim svetskim platformama za
edukaciju, što im omogućava da razvijaju svoje lične veštine i stiču profesionalna znanja u oblasti kojom
se bave. Treninzi koje pohađaju u Srbiji prate globalni koncept, ali su i prilagođeni specifičnim potrebama
poslovanja kod nas. Veliki broj treninga i programa fokusiran je na razvoj liderskih sposobnosti u ranoj
fazi karijere. Ponosan sam na činjenicu da kod nas godišnje oko 30% od ukupnog broja zaposlenih
interno napreduje u okviru kompanije. Da li sarađujete sa obrazovnim institucijama? - Od pre nekoliko
godina  imamo poseban  program saradnje  sa  univerzitetima,  koji  nam omogućava  zapošljavanje
diplomaca na stalnim pozicijama i organizaciju tromesečnih praksi za studente viših godina. Prošle
godine smo zaposlili 32 svršena studenata i obučili 14 praktikanata. Diplomci su dobili priliku da odmah
nakon završetka studija dobiju posao u vodećoj tehnološkoj kompaniji, a praktikanti su iskoristili 12
nedelja u letnjem periodu da znanja koja stiču na fakultetu primene u praksi.  Neki od njih će, po
završetku studija, imati mogućnost da dobiju i stalno zaposlenje kod nas. I ove godine nastavili smo da
sarađujemo sa  univerzitetima,  ali  u  manjoj  meri  od  planiranog,  zbog pandemije.  Sledeće  godine
planiramo da tu saradnju intenziviramo. Za nas su saradnja sa akademskom zajednicom, prisustvo na
sajmovima zapošljavanja i mogućnost da ljudima, posebno mladima, predstavimo ono čime se NCR bavi
od izuzetne važnosti,  jer  više od 80% naših zaposlenih pripada generaciji  milenijalaca.  Da li  vaši
zaposleni imaju mogućnost za rad i na drugim tržištima osim Srbije? - Sarađujemo sa klijentima iz
Evrope, SAD, Australije i Bliskog istoka i naši inženjeri s vremena na vreme odlaze i provode određeni
period vremena sa klijentom na lokaciji na kojoj se on nalazi. Čak su neki naši zaposleni dobijali priliku
da se presele i preuzmu poziciju regionalnog lidera, npr. u nekoj kancelariji u Aziji. Fluktuacija je velika,
pristup novim tržištima, znanjima i iskustvima je svakako nešto što možete da očekujete kada radite u
NCR-u. Takođe, postoji određen broj stranaca sa svih kontinenata koji rade u NCR-u u Srbiji, koji su ili
NCR zaposleni, pa su odlučili da dođu u Srbiju, ili stranci koji žive u Srbiji a koji su prepoznali NCR kao
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odličnu priliku za razvoj karijere. Sredinom sledeće godine vas očekuje otvaranje kampusa, to je jedna
od značajnijih stranih investicija u Srbiji. Koji su planovi NCR Srbija za 2021. godinu? - Rezultat ove
investicije,  vredne oko 100 miliona dolara,  biće 30.000 m2 modernog, funkcionalnog i  energetski
efikasnog radnog prostora, koji ne samo da će okupiti sve naše zaposlene već će postati i mesto susreta i
razmena ideja naše kompanije i lokalne zajednice. Beogradski kampus će biti naš najveći kampus u
Evropi, a mnoge tehnologije i standardi koji su primenjeni u njegovoj gradnji prvi su ovakve vrste u
Srbiji i mogu se videti jedino u najboljim poslovnim objektima u najrazvijenijim zemljama. Nama će
2021. godina biti obeležena useljavanjem u kampus - mislim da će prva polovina godine i dalje biti
obeležena  radom u  uslovima pandemije.  U  tom smislu  ćemo i  dalje  ostati  usredsređeni  na  naše
zaposlene, klijente i održavanje kontinuiteta naših procesa poslovanja. Više informacija se nalazi na
sajtu:www.communications.rs/svetu2021 Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se
registrovati putemlinka. color media communicationskonferencijalive streamStefan LazarevićSvet u
2021.the economist PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 10. dec 2020. / 21:52:06 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. Ovim povodom, razgovarali smo sa Ivicom Dačićem, predsednikom Skupštine Republike
Srbije koji će otvoriti konferenciju: - Zaslužujemo da se mnogo brže krećemo ka članstvu u EU i mnogo
smo spremniji za to nego što pokazuju zvanični rezultati. Nadam se da već gledamo u leđa ovoj krizi koju
je izazvala pandemija virusa i da smo na putu da uskoro potpuno normalizujemo naš svakodnevni život.
Ne možete da birate kada će kriza nastupiti, ali možete za nju da budete dobro pripremljeni, a Srbija
jeste spremno i dočekala krizu i upravljala njom - poručuje Dačić. Izabrani ste za predsednika Skupštine
Srbije u godini u kojoj smo se suočili sa nezapamćenom krizom. Kakve izazove vidite na novoj poziciji? -
Srbija je pokazala da je spremno dočekala krizu, i kada je reč o zdravstvenom sistemu, a posebno sa
ekonomskog aspekta. Već sada se prave bilansi kako je koja država upravljala krizom i Srbija je tu u
samom evropskom vrhu, što potvrđuje i Evropska komisija. Veliki izazovi su još pred nama, i biće
potrebno još truda i dobrog planiranja da sa što manje posledica izađemo iz ovog uzburkanog perioda i
nastavimo dinamičan razvoj. Prvi put u istoriji imamo situaciju da je kriza pogodila sve delove sveta,
svaku državu i naciju. Kako niko nije imao iskustvo sa ovakvom situacijom, a nije mogao ni da je
predvidi, uspešniji će biti oni koji su bili uporni i kreativni. Srbija je kao država pokazala svoju veliku
stabilnost, ogromnu solidarnost između građana, ali i između države i građana, što će biti važan kapital
za period pred nama. Nismo dozvolili  da kriza zaustavi neke od najvažnijih političkih i ekonomskih
procesa, mi smo prvi u Evropi uspešno sproveli parlamentarne i lokalne izbore usred pandemije, a posle
nas su to uradile mnoge druge zemlje, poput Poljske, Hrvatske, Crne Gore… VIDI JOŠ... "Novosadski
Winter Fest" ove zime u online formatu: Čuvamo… Konferencija "Svet u 2021." 15. decembra u Domu
Narodne… Konferencija Nuklearna sigurnost danas - Nuklearne energije… NOVEMBAR FEST 2020: Ekipa
"Umetnička kobasica" i njihov… Sa kakvim izazovima se generalno susreću parlamentarci u Srbiji i koliko
je važan parlamentarizam? - Shvatam kao veliku čast to što sam izabran za predsednika Narodne
skupštine, to je najviša i najodgovornija funkcija koju obavljam, a podsećam da sam bio i predsednik
Vlade, njen prvi potpredsednik, ministar unutrašnjih i spoljnih poslova. Parlament je srce demokratskog
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života svake zemlje, to je mesto gde se prelamaju mišljenja i volje svih naših građana i donose se odluke
koje se odnose na sve nas. Ja sam tokom cele svoje političke karijere, koja nije kratka, bio biran za
poslanika i veoma dobro znam kolika je to odgovornost. Parlament danas je drugačiji od onog od pre 28
godina, daleko je uticajniji,  neuporedivo efikasniji,  transparentnost je potpuna. Mi danas imamo i
obavezu da mnogo brže donosimo odluke, a da u isto vreme ne narušimo demokratske standarde
parlamentarizma.  Izazovi  koje  donosi  savremeno  doba  su  takvi  da  traže  brzinu,  efikasnost  uz
maksimalno poštovanje demokratske procedure. Kao predsednik Parlamenta obavezao sam se na samom
početku rada da ćemo raditi maksimalno efikasno, i to se sada već vidi. Kako ocenjujete napredak Srbije
na putu ka pridruživanju Evropskoj uniji i šta se može ubrzati? - To je dvostrani proces. Ima stvari koje
možemo da ubrzamo, ali dosta toga je i do EU. Kao ministar spoljnih poslova, a i sada na čelu Narodne
skupštine, imam odličan uvid u naš pristupni proces i moram da kažem da zaslužujemo da se mnogo
brže krećemo ka članstvu u EU i da smo mnogo spremniji za to nego što pokazuju zvanični rezultati.
Imam utisak  da  nas  EU  mnogo  sporije  prihvata  nego  što  smo  mi  spremni  da  joj  se  pridružimo,
konkretno, broj otvorenih poglavlja trebalo bi da bude mnogo veći od dosadašnjih 18. EU je čitavu prošlu
godinu provela u svojim izborima, pa u konstituisanju svojih institucija, što je proces našeg pridruživanja
stavilo u drugi plan. Ovu godinu je pojela korona, a za sve to vreme Srbija je ispunjavala kriterijume iz
pregovaračkih poglavlja  i  išla  napred.  Mi  ne odustajemo od tog cilja,  članstvo u EU je naš glavni
spoljnopolitički prioritet i ja očekujem njegovo ubrzanje već u narednoj godini. Za to smo spremni i na
tome vredno radimo. Šta biste izdvojili kao najvažnije kad je u pitanju usvojeni budžet za 2021. godinu?
- Budžet i ove godine donosimo na vreme i u redovnom postupku. On odražava dobro stanje naše
ekonomije, uprkos jakoj i dugotrajnoj pandemijskoj krizi, ali što je još važnije odražava našu želju da
nastavimo da investiramo i da idemo ka još dinamičnijem razvoju nego do sada. Budžetom je predviđeno
i povećanje penzija, kao i plata u javnom sektoru, pre svega u zdravstvu, a u isto vreme i smanjenje
javnog duga. Predviđene su i nove poreske olakšice na zarade, što će dodatno rasteretiti privredu i
poboljšati uslove za zapošljavanje. Budžet za 2021. prati očekivanja da ćemo posle saniranja krize
nastaviti  dinamičan razvojni ciklus i  imati veći obim SDI. - Parlament je srce demokratskog života
zemlje, to je mesto gde se prelamaju mišljenja i volje svih građana i donose odluke koje se odnose na
sve nas - ističe Dačić. color media communicationsivica dačićkonferencijalive streamSvet u 2021.the
economist PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 13. dec 2020. / 17:00:09 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. Ovim povodom, naš sagovornik bio je Udo Ajhlinger, predsednik Upravnog odbora Nemačko-
srpske  privredne  komore,  koji  će  govoriti  na  panelu  pod  nazivom "Virus  &  Economy -  Posledice
pandemije i prevazilaženje krize". - Nemački investitori prisutni su u Srbiji pune dve decenije, a trenutno
ovde posluje blizu četiri stotine nemačkih kompanija sa više od 60.000 zaposlenih.Nemačko-srpska
privredna komora je veoma ponosna na činjenicu da su nemačke kompanije zadržale svoje radnike
tokom čitave krize. Nemačke kompanije - članice AHK donirale su više od 1,5 miliona evra za pomoć
Srbiji u borbi protiv epidemije. Pokazali smo da smo pouzdan partner i u krizi - navodi Udo Ajhlinger,
predsednik Upravnog odbora Nemačko-srpske privredne komore. Od oktobra ste predsednik Upravnog
odbora Nemačko-srpske privredne komore u Srbiji. Kakve su posledice pandemije u ovoj godini na
poslovanje nemačkih kompanija u Srbiji? - Oscilacije i nedostaci u proizvodnji tokom godine izazvani
pandemijom virusa kovid-19 svakako da već ostavljaju posledice na pojedine industrijske grane, kao i da
će uticati na ekonomiju i celokupan bilans stanja u ovoj godini. Godinu 2020. obeležile su fluktuacije
trgovine povezane sa koronom, uprkos rastućem trendu trgovinske razmene između Nemačke i Srbije u
prvom kvartalu ove godine. Kriza uslovljena pandemijom virusa kovid-19 stavila je dobavljačke lance u
fokus i ukazala na važnost njihove provere u odnosu na postojeće okolnosti. Mnoge kompanije iz Evrope
razmatraju  mogućnost  preseljenja  proizvodnje  u  zemlje  u  regionu,  tako  da  verujem  da  raste
interesovanje za zemlje kao što su Srbija, Severna Makedonija, Bosna i Hercegovina, Rumunija. Srpske
kompanije pokazale su se kao pouzdane, fleksibilne i, što je najvažnije, isporučuju visokokvalitetnu robu
i usluge po konkurentnim cenama. VIDI JOŠ... "Svet u 2021.": Majk Mišel - Insistiramo na usklađivanju…
"Svet u 2021.": Borjan Popović - Solidarnost je u Mozzartu… Hor "Šareni vokali", lutkarska predstava
"Čudotvorni izvor"… "Svet u 2021.": Ambasador Nemačke - Cilj nam je da damo… Kako je Komora
organizovala komunikaciju sa članovima tokom pandemije, da li je bilo specifičnih zahteva? - Na samom
početku  krize  glavni  cilj  Komore  bio  je  kontinuirano  informisanje  kompanija  članica  o  temama,
problemima i mogućim rešenjima koji su u datom trenutku bili aktuelni. S tim u vezi, održali smo niz
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vebinara npr. o pitanjima radnog prava tokom pandemije. Takođe, zastupali smo interese naših članova
za vreme koncipiranja državnog paketa ekonomskih mera za pomoć privredi. Sve vreme smo u kontaktu
sa svim članovima sa ciljem da im olakšamo krizu kroz koju prolaze. Međutim, moram da primetim da je
većina kompanija vrlo brzo naučila da živi sa krizom i prilagodila svoje poslovanje novim okolnostima.
Jedan od  izazova  za  nas  u  AHK Srbiji  bio  je  preusmeravanje  mnogih  aktivnosti  na  online,  poput
regionalnog projekta Nemačka Inicijativa za pronalaženje dobavljača u zemljama Zapadnog Balkana koji
omogućava zainteresovanim nemačkim kompanijama da stupe u kontakt sa potencijalnim dobavljačima
iz zemalja Zapadnog Balkana. Regionalni B2B projekat ove godine se održao u septembru u online
formatu. Dakle, AHK Srbija u potpunosti se prilagodila novim uslovima i načinima poslovanja i nastaviće
da pažljivo  osluškuje  i  prati  trendove i  u  skladu sa  time razvija  usluge prilagođene savremenom
poslovanju, kako bi pružila najbolju moguću podršku svojim članovima i u ovim teškim vremenima.
Imate li saznanja koliko nemačkih kompanija je koristilo donete mere Vlade za pomoć privredi i da li su
uspeli da sačuvaju svoje poslovanje? - AHK Srbija u stalnom je kontaktu sa kompanijama članicama i
mogu da istaknem da ne samo da su poštovali mere koje je propisala država već su otišli i korak dalje
kako bi osigurali da njihovi zaposleni ostanu zdravi. Ne postoji gora noćna mora za nijednu industrijsku
granu  od  zaustavljanja  proizvodnje,  u  ovom  slučaju  zbog  masovnog  oboljenja  zaposlenih.  Kao
poslodavac odgovorni ste da s jedne strane zaštitite zaposlene i da s druge strane obezbedite stabilnu
proizvodnju, tako da je nivo odgovornosti svake kompanije zaista veliki. Stoga je fokus naših aktivnosti
tokom proteklih nekoliko meseci, kao i danas, bio na uvođenju adekvatnih higijenskih i zaštitnih mera za
naše zaposlene. Koliko je meni do sada poznato, većina naših kompanija članica i dalje pokušava da
zadrži svoje zaposlene. Nije mi poznato da je bilo otpuštanja. Nemački investitori su proteklih godina
dosta ulagali u edukaciju zaposlenih i žele da ih kao takve zadrže, jer kriza će svakako jednog dana
proći. Kakva su predviđanja u 2021. kad je u pitanju privredna saradnja naših dveju zemalja i šta
predviđate za narednu godinu u smislu prevazilaženja posledica krize? - U narednoj godini očekuje se
ekonomski povratak Srbije na nivo pre krize. Naravno, presudni faktor biće posledice trećeg talasa
pandemije, kao i na koji način će država uspeti da ih prevaziđe. Razvoj međunarodnih odnosa kada je
reč o dobavljačkim lancima takođe će biti od velike važnosti, ali to će umnogome zavisiti od celokupne
ekonomske situacije u Evropskoj uniji. Dakle, u ovom trenutku još je neizvesno govoriti o bilo kakvim
ekonomskim prognozama za narednu godinu. Ali svakako je izvesno da će nemačke kompanije nastaviti
da ulažu u Srbiju. Više informacija se nalazi na sajtu:www.communications.rs/svetu2021 Ukoliko ste
zainteresovani  da  prat i te  događaj  možete  se  registrovat i  puteml inka.  co lor  media
commun ica t i onskon fe renc i j a l i ve  s t reamSvet  u  2021 . the  economis tUdo  A jh l i nger
PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Kompanija Color Media Commnications u partnerstvu sa Ministarstvom kulture i informisanja organizuje
online konferenciju "Kultura u doba pandemije". Konferencija će se održati u četvrtak, 17. decembra
2020. godine, s početkom u 9.00h, a svi zainteresovani će moći da je prate putem YouTube kanala Color
Media Communications. VIDI JOŠ... Održana konferencija "Svet u 2021": Virus utiče …
Konferencije  i  događaji  Objavljeno  15.  dec  2020.  /  21:55:47  Podeli  Kompanija  Color  Media
Commnications u partnerstvu sa Ministarstvom kulture i informisanja organizuje online konferenciju
"Kultura u doba pandemije".  Konferencija će se održati  u četvrtak, 17. decembra 2020. godine, s
početkom u  9.00h,  a  svi  zainteresovani  će  moći  da  je  prate  putem YouTube  kanala  Color  Media
Communications.  VIDI  JOŠ...  Održana  konferencija  "Svet  u  2021":  Virus  utiče  na  sve  i…  Dečja
novogodišnja jelka - 250 dece maštom i kreativnošću… Dačić: Srbija i njeni građani izborili su se sa
najvećom… Ministarka kulture i  informisanja,  Maja Gojković,  otvara… Konferenciju će pozdravnim
govorom otvoriti ministarka kulture i informisanja, Maja Gojković, a potom će se obratiti i dr Vasko
Simoniti, ministar kulture Republike Slovenije; Krešimir Partl, državni sekretar Ministarstva kulture i
medija Republike Hrvatske; Irena Stefoska, ministarka kulture Republike Severne Makedonije; Elva
Margariti, ministarka kulture Republike Albanije; Ankica Gudeljević, ministarka civilnih poslova Bosne I
Hercegovine i prof. dr Vesna Bratić, ministarka prosvete, nauke, kulture i sporta Crne Gore. Kako je
pandemija ugasila svetla reflektora, kako se institucije kulture u Srbiji i drugim zemljama prilagođavaju
novim uslovima rada i života, koliko je štete pretrpela nezavisna kulturna scena samo su neka od pitanja
na koja ćemo pokušati da damo odgovore tokom trajanja konferencije. Kroz uvodna izlaganja kako
ministara kulture Srbije i regiona, tako i ambasadora zemalja koje imaju diplomatska predstavništva u
Beogradu, imaćemo priliku da čujemo primere dobre prakse kada je prevazilaženje negativnih posledica
pandemije na kulturu jedne zemlje u pitanju. Kompletan program konferencije možete pogledati na
sledećem linku: http://communications.rs/kulturaudobapandemije/ Color Media CommnicationsKultura u
doba pandemijemaja gojkovićMinistarka kulture i informisanjaMinistarstvo kulture i informisanjaonline
konferencija PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://nadlanu.com/580756/ministri-kulture-regiona-zajedno-na-online-konferenciji-kultura-u-doba-pandemije/
http://www.ninamedia.rs


1/2

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2020 09:30

https://nadlanu.com/580035/svet-u-2021-patrizio-dei-tos-korona-kriza-ojacala-je-privredne-i-socijalne-
Autori:
Teme:

nadlanu.com

@nadlanu
Color media communications; The Economist Svet u 2020

Naslov: "Svet u 2021.": Patrizio Dei Tos - Korona kriza ojačala je privredne i socijalne veze
između Srbije i Italije

6560

"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 14. dec 2020. / 09:30:16 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. Ovim povodom, naš sagovornik bio je Patrizio Dei Tos, predsednik Confindustria Serbia, koji
će učestvovati na panelu pod nazivom "Virus & Economy - Posledice pandemije i prevazilaženje krize". -
U kontekstu saradnje Italije  i  Srbije za vreme pandemije osvrnuo bih se na izuzetnu saradnju na
rešavanju zdravstvene krize, kao što su uzajamna pomoć u medicinskim sredstvima, kao i razmena
znanja i iskustava između eksperata, što smatram da dovoljno govori o tome koliko su Italija i Srbija
upućene jedna na drugu - ističe Patrizio Dei Tos, predsednik Confindustria Serbia. Italija je jedna od
najpogođenijih zemalja pandemijom. Da li je privredna saradnja Italije i Srbije usporila zbog krize? - Ne
bih se u potpunosti složio sa konstatacijom da je Italija jedna od zemalja koje su najteže pogođene
pandemijom. Kovid-19 je globalni problem. Istina je da je sa pojavom virusa na teritoriji Italije bilo
velikih gubitaka i poteškoća, ali  ne smemo zaboraviti  da je Italija odlučno i energično odgovorila i
suprotstavila  se  problemu,  odlučnije,  rekao  bih,  od  mnogih  evropskih  zemalja.  Ta  rešenost  i
požrtvovanost u borbi protiv ove opake bolesti dala je i svoje pozitivne rezultate. No, mobilnost ljudi,
zatim sezona godišnjih odmora doveli  su do opadanja pažnje kod građana, a time I  do ponovnog
pogoršanja situacije. Posledice zdravstvene situacije, nažalost, odrazile su se na trgovinsku razmenu
između Italije i Srbije, posebno u prvim mesecima pandemije, sve dok nisu definisani jasni protokoli za
protok robe i do uspostavljanja zelenih koridora. Ali saradnja nikako nije izostala. Štaviše, mislim da su
spremnost za saradnju i solidarnost između dve zemlje u vreme korona krize dodatno ojačale. VIDI
JOŠ... "Svet u 2021.": Udo Ajhlinger - Nemačka je pouzdan partner u… "Svet u 2021.": Majk Mišel -
Insistiramo na usklađivanju… "Svet u 2021.": Borjan Popović - Solidarnost je u Mozzartu… Hor "Šareni
vokali", lutkarska predstava "Čudotvorni izvor"… Konfindustrija Srbija, kao predstavništvo najvećeg i
najznačajnijeg italijanskog udruženja industrijalaca u Srbiji, bila je, ali i dalje je, u gotovo svakodnevnoj
koordinaciji kako sa Ambasadom Italije, tako i sa sedištem Konfindustrije u Rimu, ali i sa PKS u cilju
pronalaženja najdelotvornijih rešenja za neometanu saradnju italijanske i srpske privrede. Kako se
Konfidustrija organizovala tokom pandemije i kako je izgledala komunikacija sa članovima, vladama,
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institucijama? - Zdravlje ljudi, naših zaposlenih, članova i saradnika, na prvom je mestu. Od samog
starta primenili smo protokole koje je prethodno usvojila Konfindustrija u Italiji, a koji su, naravno, pratili
preporuke SZO. Za vreme vanrednog stanja u Srbiji kancelarija je bila zatvorena za javnost, ali to nije
umanjilo intenzitet komunikacije sa našim članovima. Konfindustrija Srbije već više od osam godina
pomaže svojim članovima u tumačenju sadašnjosti kako bi im pomogla da planiraju i kreiraju svoju
budućnost. Tako je bilo i u ovoj kriznoj situaciji: u tom kontekstu dozvoliću sebi da kažem da smo u tim
danima koji su zahtevali veliku pažnju i opreznost bili neka vrsta kriznog štaba za italijansku poslovnu
zajednicu. Paralelno, postojala je intenzivna komunikacija sa institucijama kako u Srbiji, tako i u Italiji.
Kao što sam već napomenuo odgovarajući na vaše prvo pitanje, koordinacija akcija i  usklađivanje
informacija sa institucijama, PKS i sa drugim poslovnim udruženjima poput FIC-a bile su od ključnog
značaja.  I  dalje  organizujemo poslovanje  poštujući  sve sigurnosne protokole  i  obezbeđujući  tako
zaposlenima siguran ambijent za rad. Ipak, moram priznati  da mi nedostaje vreme, tačnije, način
komunikacije pre korona krize. Mi radimo na umrežavanju privrednika i na kreiranju uslova za poslovnu
saradnju, gde su, složićete se, ljudski faktor i lični kontakt nezamenljivi. Kako ocenjujete donete mere
Vlade za pomoć privredi  i  da li  su kompanije  uspele da sačuvaju svoje poslovanje? -  Treba odati
priznanje  Vladi  i  reći  hvala  jer  je  pokazala  da  misli  i  da  brine  o  proizvodnji  ove  zemlje.  Ove
pravovremene mere nesumnjivo su uticale na smanjenje negativnih efekata pandemije I pozitivno se
odrazile na poslovanje kompanija, omogućujući im da osiguraju kako proizvodnju tako i radna mesta.
Kakva su predviđanja u 2021. kad su u pitanju ekonomska kretanja i šta predviđate za narednu godinu u
smislu prevazilaženja posledica krize? - Predviđanja su jasna: sve zavisi od toga kada ćemo dobiti
vakcinu. Što pre budemo imali sigurnu i efikasnu vakcinu, pre ćemo videti boljitak na svim nivoima -
ljudskom, zdravstvenom, a posledično i na privrednom. U fokusu će zasigurno I dalje biti zdravstvena i
farmaceutska industrija, zatim zelena ekonomija, i sve što je "green". Verujem u oporavak, u novi
početak  i  verujem da  ćemo  ostati  na  pozitivnom kursu.  Ali  iznad  svega,  verujem I  računam na
sposobnost  privrednika  da  reaguju  i  nikada  ne  odustaju.  Više  informacija  se  nalazi  na
sajtu:www.communications.rs/svetu2021 Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se
registrovati  putemlinka. color media communicationskonferencijalive streamPatrizio Dei TosSvet u
2021.the economist PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Usled pandemije virusa korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po
redu Novosadski Winter Fest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00
do 19.00 časova na Youtube kanalu Novosadski Winter Fest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz
prethodnih godina i dodatnih snimaka sa pozdravima …
Konferencije i događajiDanas u gradu Objavljeno 16. dec 2020. / 12:01:20 Podeli Usled pandemije virusa
korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po redu Novosadski Winter
Fest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00 do 19.00 časova na
Youtube kanalu Novosadski Winter Fest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz prethodnih godina i
dodatnih snimaka sa pozdravima i prazničnim čestitkama horova i bendova čiji će se nastupi emitovati,
kao i porukama poznatih Novosađana i ambasadora brojnih zemalja. Danas ćemo putem live streama biti
u  prilici  da  uživamo  u  nastupu  dečijeg  hora  Osnovne  škole  "Jan  Kolar"  iz  Selenče  i  vokalno-
instrumentalnog sastava "Retro Acoustic", dok će se pratiocima video porukom obratiti i novosadski
fotograf Darko Dozet. Najveći Christmas market u Srbiji, koji je u prethodne četiri godine posetilo više
desetina hiljada Novosađana i  posetilaca glavnog grada Vojvodine,  organizuju Udruženje građana
Subsidium, Color Media Communications i Ninamedia, uz podršku Grada Novog Sada - Gradske uprave
za privredu. Podsetimo da je Novi Sad ove godine prvi put učestvovao u izboru među 24 najbolja božićna
marketa u Evropi - sa 11.556 glasova gde je osvojio 10. mesto i ušao u "Top 10 European Christmas
Markets". VIDI JOŠ... Izložba "Osobe sa invaliditetom koje su menjale Srbiju"… Održana konferencija
"Svet u 2021": Virus utiče na sve i… "Svet u 2021": Ideja humanosti utkana u sve poslovne procese…
Dačić: Srbija i njeni građani izborili su se sa najvećom… Titulu grada sa najboljim božićnim marketom u
Evropi za 2020. prema glasovima na portalu "European Best Destinations" - osvojila je Budimpešta,
aNovi Sad je iza sebe ostavio popularne destinacije kao što su Prag, Bratislava, Keln, Bat…Novi Sad je
dobio 78.4% glasova iz 88 zemalja sveta i 21.6% glasova iz Srbije. Posetiocima sajta iz Velike Britanije,
Rusije i Brazila - "Novosadski Winter Fest" nalazi se među tri omiljena božićna marketa. Raspevana jelka
- Singing Christmas Tree, Dečija igraonica u senu i vožnja fijakerom ocenjeni su kao najzanimljivije
atrakcije festivala. U izboru na portalu www.europeanbestdestiantions.com je učestvovalo 289.714
glasača iz 116 zemalja sveta. Ovim rezultatom "Novosadski Winter Fest" automatski se kandidovao za
izbor  za  najbolji  božićni  market  u  Evropi  2021.  godine.  color  media  communicationslive
streamNinamedianovi  sadNovosadski  Winterfest  2020nsonline  festivalUdruženje  građana
Subsidiumyoutube PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 12. dec 2020. / 15:01:15 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. Ovim povodom, naša sagovornica bila je Violeta Jovanović, izvršna direktorka NALED-a koja
će učestvovati u panelu pod nazivom "Virus & Economy - Posledice pandemije i prevazilaženje krize" na
kom će predstavnici stranih i domaćih privrednih komora i kompanija govoriti o posledicama pandemija i
prevazilaženju  krize.  -  Kada  je  reč  o  širim  aktivnostima,  NALED  je,  kako  smo  iznova  pokazali,
organizacija koja se aktivno uključuje u rešavanje gorućih problema koji utiču na čitavo društvo. NALED
je, u ime više od 300 svojih članova, prvi predložio 10 hitnih mera za pomoć privredi i 15 za zdravstveni
sektor. Na sajtu smo otvorili sekciju Covid-19 kako bi omogućili privredi da postavlja pitanja i dobije
odgovore o poslovanju u vanrednom stanju, kao i da ukaže na probleme i predloži rešenja - poručuje
Violeta. Kako se NALED organizovao tokom pandemije, oko aktivnosti i projekata na kojima radite? - Od
početka pandemije kovida-19 u NALED-u smo organizovani tako da posao ne trpi, ali se ujedno vodi
računa i o zdravlju zaposlenih. Većina poslova se obavlja od kuće, dok aktivnosti koje to dozvoljavaju
prebacujemo online. I u slučaju kovida-19 pokazali smo da smo pouzdan partner državi, jer smo prva
organizacija koja je predložila rešenja za ublažavanje posledica po privredu. Zajedno sa partnerima,
Vladom Srbije, Ministarstvom za državnu upravu i lokalnu samoupravu, Kancelarijom za ITE i EBRD-om,
pokrenuli smo kontakt-centar za inspekcije gde građani i privreda na jednom mestu mogu da prijave sve
nepravilnosti poput neizdavanja računa, sumnje na nezakonito otpuštanje zaposlenih, nepoštovanje
preventivnih mera i dr. Uradili smo mapiranje opština i gradova prema starosnoj strukturi stanovništva
kako bismo locirali gde su najveće potrebe za podrškom najugroženijim kategorijama. U aprilu smo
pokrenuli jedinstvenu platformu sa pregledom potrebnih donacija za gradove i opštine kako bismo ih
povezali sa donatorima i društveno odgovornim kompanijama. Kasnije smo formirali i posebnu jedinicu
unutar NALED-a, koja će se u kontinuitetu baviti CSR aktivnostima. Sprovodimo i projekat za pomoć
romskoj populaciji i drugim marginalizovanim grupama tokom krize. VIDI JOŠ... Hor muzičke radionice
"Music star" iz Beočina, nastup benda… "Svet u 2021.": Maja Gojković - Uključivanje svih kapaciteta…
"Svet u 2021.": Ambasador Španije - Izvanredna saradnja… Nastup dečijeg hora "Čuperak", DJ Dragana
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Pataji i Sava… Koje su to najznačajnije preporuke koje ste davali u ovoj godini i na šta su se najviše
odnosile? - Kada je NALED, u ime više od 300 svojih članova, na početku kovid krize predložio 10 hitnih
mera za privredu, okosnica su bili povoljni krediti za likvidnost, odlaganje plaćanja poreza i doprinosa na
zarade tokom vanrednog stanja, moratorijum na kredite i finansijska podrška preduzetnicima i malim i
srednjim preduzećima, odnosno njihovim zaposlenima. I drago nam je što su to, takođe, bile glavne
mere koje je Vlada Srbije percipirala, prihvatila i blagovremeno sprovela. Iz ugla lokalnih samouprava
jedna od najvažnijih preporuka, za koju ćemo nastaviti da se zalažemo, jeste poseban fond podrške za
lokal. Lokalne samouprave, zbog odlaganja poreskih obaveza koje su u njihovoj nadležnosti i opšteg
pada privredne aktivnost, neće moći da računaju na redovne prihode i trebaće im vremena za oporavak.
Kada je reč o zdravstvu, predložili smo načine da se ubrzaju procedure za uvoz neophodnih lekova i
sirovina za proizvodnju lekova i dezinfekcionih sredstava. Za hronične bolesnike smo, primera radi,
predvideli elektronsko izdavanje recepata i izdavanje e-doznaka za bolovanje. Kakvo je vaše mišljenje o
donetim merama Vlade za pomoć privredi i kako ocenjujete stanje u ekonomiji na kraju ove krizne i
teške godine? - Prvi paket mera je donet u relativno kratkom roku, što je za privredu bilo ubedljivo
najvažnije, i to je za pohvalu. Takođe, više od pet milijardi evra u prvom talasu najizdašniji je paket
mera  u  jugoistočnoj  Evropi  i  10.  u  EU,  što  takođe  pozdravljamo.  Dobro  je  bilo  i  što  mere  nisu
administrativno komplikovane. Ono što je moglo bolje jeste da, umesto linearne podrške, ona bude
targetirana na najugroženije sektore, što je u startu izostalo. Primenom mera u pravom trenutku ublažen
je prvi udar, ali kovid kriza će se, kao i u celom svetu, i u Srbiji još imati negativan uticaj. Prema anketi
koju je na početku krize NALED sproveo među privrednicima, čak 74% njih je predviđao da će posledice
pandemije trajati od šest meseci do godinu dana. Kako nas je u poslednjem kvartalu sačekao novi, jači
udar virusa, jasno je da bi rezultati istraživanja, kada bismo ga sada sproveli, bili drugačiji. Kakva su
predviđanja za 2021. kad su u pitanju ekonomska kretanja i šta predviđate za narednu godinu u smislu
prevazilaženja posledica krize? - Kako će izgledati krvna slika privrede u 2021. zavisiće najviše od
epidemiološke situacije. Iako će Srbija, prema aktuelnim procenama, zabeležiti  relativno mali  pad
privredne aktivnosti tokom ove godine, isplaćena pomoć privredi i građanima povećava deficit i javni dug
države, čija otplata u narednim godinama traži stabilne izvore prihoda i jaku privredu. Sa druge strane,
država treba da obezbedi stimulativan privredni ambijent, ojača institucije, smanji administraciju i
troškove privredi i građanima, pre svega kroz digitalizaciju, koja se pokazala kao važna poluga u krizi.
Ključno je i da izmiruje obaveze prema privredi na vreme. Kad se sve sabere, oporavak neće doći preko
noći, ali je ključno da sve buduće mere budu dobro promišljene i adekvatno usmerene. - Jedna od naših
važnih  preporuka  bilo  je  ukidanje  PDV-a  na  donacije,  što  je  stimulans  za  podršku  zdravstvenim
ustanovama  i  ugroženima  -  ist iče  Violeta  Jovanović.  Više  informacija  se  nalazi  na
sajtu:www.communications.rs/svetu2021 Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se
registrovati  putemlinka.  color  media communicationskonferencijalive streamnaledSvet u 2021.the
economistVioleta Jovanović PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Generalni pokrovitelj
događaja je kompanija Mozzart. Tom prilikom Vučić je istakao: "Čini mi se da se nikada više svi nisu
slagali u jednom, a to je da je pandemijska kriza obeležila ne samo …
Konferencije i događaji Predsednik Vučić otvorio konferenciju "Svet u 2021" - Očekujemo da Srbija po
stopi BDP-a bude, zajedno ili kumulativno, zemlja broj 1 u Evropi Objavljeno 15. dec 2020. / 11:41:11
Podeli Predsednik Republike Srbije Aleksandar Vučić otvorio je jutros konferenciju "Svet u 2021", koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Generalni pokrovitelj
događaja je kompanija Mozzart. Tom prilikom Vučić je istakao: "Čini mi se da se nikada više svi nisu
slagali u jednom, a to je da je pandemijska kriza obeležila ne samo 2020. godinu već, čitavu dekadu
zbog problema koje je napravila u zdravstvenom smislu, ali ne manje od toga i kolike je probleme
izazvala  u  ekonomijama  sveta  -  krizu  koja  je  prevazišla  čak  i  Veliku  depresiju  i  Veliku  svetsku
ekonomsku krizu od 1929. do 1933. godine. Iako smo mala zemlja, uradili smo nekoliko važnih stvari.
Najpre smo se, od početka snažnim i oštrim merama, borili za očuvanje života naših ljudi, očuvanje
našeg zdravstvenog sistema, te i  izgradnjom našeg zdravstvenog sistema. Jedni smo od retkih na
evropskom nivou koji su zidali nove bolnice, predviđajući da nije kraj posle prvog talasa i time pokazali
da se ne ponašamo kampanjski, već da na ozbiljan i odgovoran način predviđamo stvari u budućnosti i
odgovorno se ponašamo". Govoreći o ekonomiji, predsednik je istakao da je država razumela kakve
katastrofalne posledice po ekonomiju donosi korona virus i da je reagovala pravovremeno. "Do sada smo
uložili više od šest milijardi evra u našu ekonomiju. Od toga je oko četiri milijarde direktnog novca iz
grantova, a ostalo su zajmovi, manjim delom kroz Fond za razvoj više od 105 miliona evra, a većim
delom kroz tzv. garantne šeme. gde je država Srbija subvencionisala razliku u kamatnim stopama
domaćim poslovnim bankama, što je bilo od velikog značaja pre svega za velika, ali takođe i za mala i
srednja preduzeća", ističe Vučić. Dalje o kretanjima domaćeg BDP-a, te o pomoći stanovništvu i privredi
predsednik podvlači: "Trudili smo se da, ne ugrožavajući dodatno stopu javnog duga Republike Srbije,
postignemo najbolje moguće rezultate. Ono na šta sam naročito ponosan, jeste da je nivo javnog duga
Republike Srbije najmanje porastao u odnosu na sve evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije zemlje
Evrope, stopa javnog duga im je rasla od 10 i 12, pa sve do 15,16 posto, a Srbiji svega pet odsto u toku
korona virusa, a uspeli smo da imamo snažniji program podrške, kako opštu podršku stanovništva, tako i
sektorsku podršku pojedinim delovima privrede. Juče smo isplatili poslednji minimalac za turističke
agencije, hotelijere, turističke radnike, kao i za ugostitelje, i to je ogroman novac i verujem da su ti ljudi
i u tom sektorskom delu zadovoljni našom reakcijom. Međutim, država nije ćup iz kog uvek može da se
izvuče onoliko novca koliko bi neko želeo". O daljim planovima za narednu godinu predsednik se osvrnuo
na investicije, te šta će biti u fokusu u 2021. "Za nas je 2021. godina veoma ambiciozno postavljena.
Predviđamo ogromna ulaganja u kapitalne investicije u skladu sa programom Srbija 2020-2025. To će
značajno podići rast društvenog bruto proizvoda Srbije i očekujemo da on bude između 5,5 i 6 osto
sledeće godine, odnosno da Srbija po stopi BDP-a bude ove 2020. i u naredne dve godine, zajedno ili
kumulativno, zemlja broj 1 u Evropi. Ulagaćemo i u izgradnju kanalizacionih mreža, fekalne, atmosferske
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prečistače otpadnih voda,  to  će drastično i  dramatično promeniti  životni  standard naših  građana.
Ulagaćemo u dalju izgradnju auto-puteva i pruga po Srbiji, koji se brže, snažnije i intenzivnije grade
nego bilo kada u srpskoj istoriji. To je ogroman novac, o gasovodu da i ne govorim, u koji ulažemo da
bismo podigli i domaća preduzeća, koja čak i ako stranci na tender dobiju, domaća preduzeća uvek sa
više  od 50 odsto učestvuju u izgradnji  infrastrukturnih  projekata.  Druga stvar,  ići  ćemo na dalje
povećanje potrošnje, odnosno na povećanje penzija i plata, penzija za 5,9%, plata za 5% u javnom
sektoru, uz uvećanje minimalca od 6,65%, što će dodatno podići primanja radnika i bez obzira na to što
nismo više radili u 2020, naprotiv manje smo radili, želimo da podstaknemo dodatnu potrošnju. VIDI
JOŠ... "Svet u 2021.": Stefan Lazarević - Suština misije NCR… Hor "Cvrkutići", nastup benda "5 plus" i
pozdravna poruka… Online konferencija "Porodične firme - stub razvoja… "Svet u 2021.": Predrag Milinčić
- Svet koji želimo sutra… I treći stub na kom ćemo zasnovati rast BDP-a jeste intenzivan rad na daljem
privlačenju stranih direktnih investicija, u čemu je Srbija bila ubedljivi šampion ne samo ovog regiona
već, kako je "Financial Times" pisao, proporcionalno u svojom brojevima, i cele Evrope. Radićemo na
tome, jer mnoge zemlje danas žele da provedu deindustrijalizaciju, a Srbija hoće reindustrijalizaciju.
Verujem da će to doneti rezultate kojima ćemo moći da se vratimo na onu prvu funkciju o kojoj sam
govorio, a to je zaštita života ljudi, unapređenje našeg zdravstvenog sistema i bolji životni standard za
naše lekare i medicinske sestre. Nastavićemo veoma naporno, veoma teško da radimo, insistirajući da
Srbija obavlja i važne poslove na putu vladavine prava, i na svom putu ka Evropskoj uniji, ali da razume
se, u skladu sa svojim najboljim interesima, vodi celokupnu spoljnu politiku privlačeći investicije iz svih
delova sveta i jačajući svoje političke i ekonomske veze i sa drugim delovima sveta. Veliko hvala i želim
vam mnogo uspeha i, pre svega, svima želim dobro zdravlje", zaključio je Aleksandar Vučić u svom
obraćanju. Konferencija "Svet u 2021" jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media
Communications i već je postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o
političkom, poslovnom i društvenom ambijentu Srbije i otvara značajna pitanja u narednoj godini. "The
Economist: Svet u 2021" se održava 15. decembra 2020. U izmenjenom formatu deo se prenosi iz Doma
Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu, a deo programa možete pratiti na našem YouTube
kanalu:  Kao i  svake godine,  okupljamo čelne  ljude Vlade Srbije,  Pokrajinske  vlade,  ambasadore,
ekonomiste i vodeće privrednike iz Srbije i regiona, kao i ličnosti iz društvenog i kulturnog miljea. Cilj
konferencije je da se kroz konstruktivan dijalog predstavnika državnih institucija, privrede, diplomatskog
kora,  kulturnog  i  javnog  života  daju  mišljenja,  analize  i  osvrti  na  politički  i  privredni  ambijent,
investicionu klimu, kao i na razvoj društva u celini. Konferenciju su podržali: Mozzart, Ministarstvo za
kulturu i informisanje Republike Srbije, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i spocijalna pitanja
Republike Srbije, Evropska investiciona banka, Srbijagas, Coca Cola i NCR. Više informacija o konferenciji
na www.communications.rs/svetu20201 Aleksandar Vučićcolor media communicationsdiplomacy and
commercekonferencijalive  streampredsednik  republike  srbijesrbijaSvet  u  2021.The  Economis
PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Usled pandemije virusa korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po
redu Novosadski Winter Fest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00
do 19.00 časova na Youtube kanalu Novosadski Winter Fest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz
prethodnih godina i dodatnih snimaka sa pozdravima …
Konferencije i događajiDanas u gradu Objavljeno 11. dec 2020. / 12:24:13 Podeli Usled pandemije virusa
korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po redu Novosadski Winter
Fest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00 do 19.00 časova na
Youtube kanalu Novosadski Winter Fest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz prethodnih godina i
dodatnih snimaka sa pozdravima i prazničnim čestitkama horova i bendova čiji će se nastupi emitovati,
kao i porukama poznatih Novosađana i ambasadora brojnih zemalja. Danas ćemo putem live streama biti
u prilici da vidimo nastup dečijeg hora "Čuperak", a potom ćemo pogledati i nastup i DJ-a Dragane Pataji,
dok će pratioce video porukom pozdraviti pevač Sava Vuković. Najveći Christmas market u Srbiji, koji je
u prethodne četiri godine posetilo više desetina hiljada Novosađana i posetilaca glavnog grada Vojvodine,
organizuju Udruženje građana Subsidium, Color Media Communications i Ninamedia, uz podršku Grada
Novog Sada - Gradske uprave za privredu. VIDI JOŠ... "Svet u 2021.": Darija Kisić Tepavčević - Glavni
cilj će… "Svet u 2021.": Ivica Dačić - Članstvo u EU je naš glavni… "Novosadski Winter Fest" ove zime u
online formatu: Čuvamo… Konferencija "Svet u 2021." 15. decembra u Domu Narodne… Podsetimo da je
Novi Sad ove godine prvi put učestvovao u izboru među 24 najbolja božićna marketa u Evropi - sa
11.556 glasova gde je osvojio 10. mesto i ušao u "Top 10 European Christmas Markets". Titulu grada sa
najboljim  božićnim  marketom  u  Evropi  za  2020.  prema  glasovima  na  portalu  "European  Best
Destinations" - osvojila je Budimpešta, aNovi Sad je iza sebe ostavio popularne destinacije kao što su
Prag, Bratislava, Keln, Bat…Novi Sad je dobio 78.4% glasova iz 88 zemalja sveta i 21.6% glasova iz
Srbije. Posetiocima sajta iz Velike Britanije, Rusije i Brazila - "Novosadski Winter Fest" nalazi se među tri
omiljena božićna marketa. Raspevana jelka - Singing Christmas Tree, Dečija igraonica u senu i vožnja
f i jakerom  ocenjeni  su  kao  najzanimlj iv i je  atrakc i je  fest iva la.  U  izboru  na  porta lu
www.europeanbestdestiantions.com je  učestvovalo  289.714  glasača  iz  116  zemalja  sveta.  Ovim
rezultatom "Novosadski Winter Fest" automatski se kandidovao za izbor za najbolji božićni market u
Evropi  2021.  godine.  color  media  communicationsCOVID-19epidemijalive  streamNinamedianovi
sadNovosadski  Winterfest  2020nsonline  festivalpandemijaUdruženje  građana  Subsidiumvirus
koronayoutube PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 13. dec 2020. / 10:17:52 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. Ovim povodom, naš sagovornik bio je NJ. E. Tomas Šib, ambasador Nemačke u Srbiji koji će
učestvovati u panelu pod nazivom "Izazovi zatvorene Evrope" u kom će ambasadori evropskih zemalja
govoriti o stanju na Starom kontinentu i perspektivama za 2021. godinu. - Zadaci koji su pred nama
2021. godine neće biti manje izazovni ni kad budemo suzbili krizu izazvanu korona virusom. Naprotiv.
Važna pitanja globalnih dimenzija, kao što je promena klime ili postizanje ciljeva održivog razvoja, biće
opet u našem fokusu.  I  to je dobro!  -  poručuje Šib i  dodaje: VIDI JOŠ...  "Svet  u 2021.":  Violeta
Jovanović - Aktivno smo uključeni u… Hor muzičke radionice "Music star" iz Beočina, nastup benda…
"Svet u 2021.": Maja Gojković - Uključivanje svih kapaciteta… "Svet u 2021.": Ambasador Španije -
Izvanredna saradnja… - Pandemija izazvana korona virusom zadire u sve sfere ličnog života, ali njene
posledice se vidno odražavaju i na društvo u celini, na politički i ekonomski sistem, na pravnu državu,
zdravstveni sektor. Nakon svih ovih meseci u kojima se suočavamo sa ovom krizom teško je predvideti
koliko dugo će trajati ove restrikcije za privatna domaćinstva i za preduzeća. Veliki udar je pretrpeo pre
svega sektor uslužnih delatnosti, gde su ove zaštitne mere ostavili svoj trag. Evidentno je da je opalo
raspoloženje privatnih domaćinstava za kupovinu i da i u privredi ima sve manje investicija privatnih
preduzeća, što opet ima reperkusije na ukupnu potražnju, tako da će se ove godine, prema nekim
procenama, BDP u Nemačkoj smanjiti za oko 5,5 posto, a na nivou EU za oko osam odsto. Nemačka je
jedna od zemalja koja je već na samom početku pandemije i krize, u cilju pružanja podrške privredi,
usvojila sveobuhvatne mere pomoći. - Jedna od njih, i uz to vrlo značajna, bila je isplata naknade za
zaposlene sa prinudno skraćenim radnim vremenom. Mnoga radna mesta su na taj način sačuvana. Bez
premca je bila i reakcija Evropske unije: za Zapadni Balkan je brzo pripremila paket pomoći u vrednosti
od 3,3 milijardi evra koji obuhvata kako kratkoročne humanitarne mere, tako i srednjoročne mere u
obliku kredita Evropske banke za obnovu sa povoljnom kamatnom stopom i proširenim dejstvom koji su
namenjeni  projektima  u  zdravstvenom sektoru  i  malim  i  srednjim  preduzećima.  Pod  nemačkim
predsedavanjem Savetu Evropske unije u međuvremenu je usaglašen finansijski  okvir  za naredne
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godine, kao i dodatan paket pomoći u cilju ublažavanju ekonomskih i socijalnih posledica pandemije.
Koristi će imati i Zapadni Balkan jer će Ekonomski i investicioni plan EU za region u vrednosti od devet
milijardi evra postaviti važne odrednice za dugoročni privredni rast. Cilj nam je da damo impuls za rast
koji je, uz to, u skladu sa načelima zaštite klime i zdrave čovekove sredine, sa fokusom na oblasti koji
imaju veliki potencijal da generišu rast, kao što je digitalizacija - navodi Šib i ističe da na kraju 2020.
godine, i s pogledom na predstojeću novu godinu, veliku nadu polažu na vakcinu protiv korona virusa
koja će uskoro biti primenjena. - Raspoloživost te vakcine i opšta spremnost građana da se vakcinišu
biće presudna za dalji tok pandemije i normalizaciju situacije. Međutim, veliki izazov će još jednom
predstavljati predstojeći zimski period i put do povećanja potražnje je trnovit. Za obnovu evropske
privrede biće važno kojom brzinom će se oporaviti  najvažniji  trgovinski partneri  Evrope. Treba da
budemo strpljivi; znatan oporavak privrede se ne očekuje pre druge polovine naredne godine - kaže
ambasador i dodaje da cilj paketa mera za povećanje privrednog rasta i ublažavanje posledica krize pod
naslovom "Ublažiti posledice krize korona virusa, obezbediti prosperitet, ojačati perspektivnost" nije
samo da se time reaguje na krizu, već da se privreda postavi na kolosek održivog rasta. - Polazište
pritom je Evropski zeleni dogovor koji je usvojila Evropska komisija. Za 2021. godinu biće važno da se
združenim snagama posvetimo pokretanju neophodnih procesa strukturnih promena u centralnim
oblastima tranzicije, kao što su zaštita klime, ekološki čista energija, industrija, cirkularna ekonomija,
održiva  poljoprivreda  i  održivi  lanci  ishrane,  kao  i  održiva  mobilnost.  Iz  te  perspektive  izričito
pozdravljamo činjenicu da se nova Vlada Srbije, kao i druge vlade na Zapadnom Balkanu, na Samitu u
okviru Berlinskog procesa, usvajanjem Zelene agende za Zapadni Balkan takođe obavezala da privredu
postavi na kolosek održivog rasta - objašnjava Šib i sitiče: - Za obnovu evropske privrede biće važno
kojom brzinom će se oporaviti  najvažniji  trgovinski  partneri  Evrope. Više informacija se nalazi  na
sajtu:www.communications.rs/svetu2021 Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se
registrovati putemlinka. ambasador nemačkecolor media communicationskonferencijalive streamSvet u
2021.the economisttomas šib PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 11. dec 2020. / 11:34:03 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. Ovim povodom, naša sagovornica bila je prof. dr Darija Kisić Tepavčević, Ministarka za rad,
zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja. - U 2020. godini, kao i čitav svet, suočili smo se sa velikim
izazovom, epidemijom kovida-19.Pred nama su zadaci čija će realizacija doprineti kvalitetu života naših
građana, a važan korak biće kreiranje zakonskog okvira za njihovo sprovođenje - poručuje Darija. Kako
će izgledati borba protiv epidemije u 2021. i šta se nalazi od prioriteta na vašoj agendi? - Ova godina je
gotovo u potpunosti posvećena borbi protiv korona virusa, a Srbija je uspela da se sa tim problemom
bori efikasnije nego neke druge bogatije i razvijenije zemlje EU. Nabavili smo hiljade novih respiratora,
stotine hiljada testova, izgradili nove laboratorije, bolnice i tako višestruko povećali kapacitet našeg
zdravstvenog sistema. Borba protiv korona virusa biće glavni izazov i u 2021. godini. Zato je Vlada Srbije
kao glavni prioritet postavila brigu o zdravlju građana i jačanje našeg zdravstvenog sistema. Suočavanje
sa kovidom-19 nije samo na zdravstvenom planu već i na ekonomskom i socijalnom. Zato su pred našim
Ministarstvom veliki izazovi, a istovremeno i odgovornost. Kako izgleda primena Zakona o radu, posebno
sada u izmenjenim uslovima poslovanja? VIDI JOŠ... "Svet u 2021.": Ivica Dačić - Članstvo u EU je naš
glavni… "Novosadski Winter Fest" ove zime u online formatu: Čuvamo… Konferencija "Svet u 2021." 15.
decembra u Domu Narodne… Konferencija Nuklearna sigurnost danas - Nuklearne energije… - Pandemija
kovida-19 veoma je uticala na uslove života i rada i zato je naše Ministarstvo predlagalo određene mere
Vladi  Srbije i  vršilo pojačani  inspekcijski  nadzor,  radi  obezbeđivanja poštovanja mera i  preporuka
nadležnih državnih organa kako bi se suzbila pandemija, s jedne strane, i zaštitila prava zaposlenih u
najvećoj  mogućoj  meri,  s  druge  strane.  Vlada  je  posebnu  pažnju  posvetila  zaposlenima  koji  su
neposredno učestvovali u borbi protiv kovida-19 kako bi mogli da ostvare svoja osnovna prava iz radnog
odnosa, kao što je, na primer, produženje mogućnosti korišćenja dela godišnjeg odmora iz 2019. godine
do kraja ove godine. Takođe, Vlada je usvojila zaključak kojim se preporučuje poslodavcima da izmene
opšti akt (kolektivni ugovor ili pravilnik o radu) ili da ugovorom o radu utvrde pravo na naknadu zarade u
visini od 100% za slučaj oboljenja zaposlenih od kovida-19, ili mere izolacije ili samoizolacije, ako je
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bolest nastupila ili  je mera izrečena u vezi sa redovnim obavljanjem radnih zadataka. Ova mera je
usvojena u posebnim kolektivnim ugovorima u oblasti zdravstva, socijalne zaštite, prosvete, kulture i dr.
Što se tiče nadzora nad primenom Zakona o radu, treba reći da su od januara do novembra 2020. godine
inspektori rada izvršili ukupno 57.465 inspekcijskih nadzora, od kojih 29.520 u oblasti radnih odnosa.
Prilikom izvršenih nadzora, zatekli su 5.712 lica na radu na crno. To je za 54% manje nego u istom
periodu prošle godine. Treba reći i da su posle preduzetih mera inspektora rada poslodavci zasnovali
radni odnos sa 71% lica od ukupnog broja onih koji su zatečeni na radu na crno. Dokle se stiglo sa
izradom Nacionalne strategije o ekonomskim migracijama za period 2021-2027. godine? - Vlada je 27.
februara 2020. godine usvojila Strategiju o ekonomskim migracijama za period 2021-2027. godine i time
pokazala spremnost  za sistemsko rešavanje pitanja ekonomskih migracija.  Opšti  cilj  strategije  je
stvaranje privrednog i društvenog ambijenta za usporavanje odlaska radno sposobnog stanovništva,
jačanje veza sa dijasporom, podsticanje povratnih i  cirkularnih migracija, kao i privlačenje stranih
državljana različitih obrazovnih profila. Strategija takođe definiše posebne ciljeve. Među njima su -
izgradnja  i  jačanje  institucionalnih  kapaciteta  za  praćenje  i  unapređenje  kvaliteta  podataka  o
ekonomskim migracijama;  unapređenje  uslova  života  i  rada u  privrednom i  društvenom sektoru;
usklađivanje sistema obrazovanja sa potrebama privrede, sa akcentom na praćenje inovacija koje nosi sa
sobom četvrta industrijska revolucija. Strategija prepoznaje i značaj unapređenja saradnje dijaspore i
matice i podsticanje transnacionalnog preduzetništva. Među ciljevima je i stvaranje uslova za praćenje,
podsticanje  i  podršku  cirkularnim  i  povratnim  migracijama,  kao  i  stvaranje  uslova  za  efikasnije
upravljanje unutrašnjim migracionim tokovima. U toku je i  izrada Akcionog plana za sprovođenje
Strategije, koji će definisati konkretne mere, kao i sredstva za realizaciju. Koji će biti ključni izazovi za
vaše ministarstvo sledeće godine? - Epidemija kovida-19, sa kojom ćemo se očigledno boriti i u narednoj
godini, odavno je prevazišla zdravstvena pitanja, a uključila i socijalnu i ekonomsku komponentu. Stoga,
naši glavni ciljevi će biti usmereni ka brizi i zaštiti najranjivijih grupa stanovništva kako bismo im pružili
podršku kroz sve aktivnosti našeg Ministarstva. Pred nama su zadaci čija će realizacija doprineti kvalitetu
života naših građana, a važan korak biće kreiranje zakonskog okvira za njihovo sprovođenje. S tim u
vezi, izaći ćemo sa nacrtima zakona koji se tiču socijalne karte i sezonskog zapošljavanja, kao i zakonom
o bezbednosti i zdravlju na radu. U planu su i aktivnosti koje će značiti podršku i olakšice socijalno
najugroženijim i najosetljivijim kategorijama stanovništva. - U planu su i aktivnosti koje će značiti
podršku i olakšice socijalno najugroženijim i najosetljivijim kategorijama stanovništva - ističe Darija Kisić
Tepavčević. color media communicationsDarija Kisić Tepavčevićkonferencijalive streamSvet u 2021.the
economist PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 12. dec 2020. / 09:02:49 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. Ovim povodom, naša sagovornica bila je Maja Gojković, potpredsednica Vlade i ministarka za
kulturu i informisanje u Vladi Republike Srbije. - Moramo čuvati bogatstva prošlosti da bismo gradili
izvesnu i  kvalitetnu budućnost.  Potrebno je  zaštititi  kulturno nasleđe i  dati  podršku savremenom
stvaralaštvu - poručuje Gojković i dodaje: - Mnogo je izazova koje sam prepoznala u ovih prvih mesec
dana koji  se ne tiču samo posledica koje pandemija ostavlja za sobom, a koji  su važni  za visoku
funkcionalnost ustanova kulture kako bi se obezbedila njihova aktivnija uloga u društvenom životu. Kako
izgleda biti na čelu Ministarstva za kulturu i informisanje? Šta je prioritet na vašoj agendi? - Funkcija
ministra kulture i informisanja jedna je od najvažnijih pozicija u državi, to je izuzetna privilegija, ali i
ogromna odgovornost. Osnovni zadatak Ministarstva je da jasno uoči koji su aspekti kulture od izuzetne
važnosti, pogotovo oni koji imaju uticaj na razvoj čitavog društva. Jedan od prvih koraka koje sam
preduzela bio je poziv svim ustanovama kulture da dostave informaciju o reviziji fondova kako bi se
utvrdilo tačno stanje kulturne baštine naše zemlje. Očekujem vrlo brzo da će biti završen i rad na nacrtu
Zakona o muzejskoj delatnosti, čijim usvajanjem će se unaprediti i  urediti oblast zaštite kulturnog
nasleđa. To će biti  prvi  zakon sa kojim ćemo početi  mandat,  a predstoji  nam rad na unapređenju
zakonodavnog okvira i u široj oblasti kulture, kao i medija. Smatram da će ovo Ministarstvo, dok sam ja
na čelu, ostvariti vidljivo poboljšanje upravo u delu komunikacije i razmene znanja i uključivanje svih
kapaciteta koji mogu da donesu poboljšanje u oblasti kulture. Kako ocenjujete stanje u kulturi i medijima
u ovoj kriznoj 2020. godini? - Kultura je ne samo zbog svog sadržaja nego, pre svega, zbog potrebe za
ljudskim kontaktom i zajedničkim doživljajem ozbiljno pogođena pandemijom. Nedavno sam rekla da mi
se čini da pandemija kao da se trudi da uništi i uguši kulturu, ali da smo svedoci toga koliko je kultura
žilava, otporna i bori se da pronalazi nove modele komunikacije. VIDI JOŠ... "Svet u 2021.": Ambasador
Španije - Izvanredna saradnja… Nastup dečijeg hora "Čuperak", DJ Dragana Pataji i Sava… "Svet u
2021.": Darija Kisić Tepavčević - Glavni cilj će… "Svet u 2021.": Ivica Dačić - Članstvo u EU je naš
glavni… Ipak, ne smeju se zanemariti  posledice koje u svemu tome trpe poslanici  kulture. Zato je
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Ministarstvo sa predstavnicima tri sindikata potpisalo dopune Posebnog kolektivnog ugovora za ustanove
kulture, čiji je osnivač Republika Srbija, autonomna pokrajina i jedinice lokalne samouprave, kojim smo
predvideli da zaposleni imaju pravo na naknadu plate u visini od 100% prosečne plate ostvarene u
prethodnih 12 meseci ukoliko obole od kovida-19. Ova izazovna godina nije bila laka ni za medije.
Optimizam mi uliva činjenica da smo na početku mandata usvojili Akcioni plan za sprovođenje Medijske
strategije i sada je pred nama veliki posao, u primeni ove strategije i izradi seta novih medijskih zakona,
čime će, kao što je i prirodno, rukovoditi Ministarstvo kulture i informisanja. Zajedno sa predsednicom
Vlade  i  medijskim  udruženjima,  kao  i  drugim  partnerima  radimo  na  formiranju  Radne  grupe  za
bezbednost i zaštitu novinara. Vladu Srbije očekuje veoma neizvesna 2021. Šta mislite da li su ciljevi
koje je Vlada postavila ambiciozni i da li će pandemija usporiti realizaciju? - Upravo zbog toga što izazovi
pred nama čine budućnost neizvesnom, Vlada Srbije je odlučila da im se suprostavi energičnim i aktivnim
pristupom. U sudaru sa nezapamćenom krizom Srbija je uspela ne samo da pronađe način da ublaži
negativne posledice već i da brzo i fleksibilno reaguje i da realizuje projekte koji će imati ne samo
privremenu već i trajnu korist za zdravstveni sistem i naše građane. Reagovanje, pre svega, predsednika
Srbije  Aleksandra  Vučića  bilo  je  ne  samo brzo  već  i  veoma dalekovido.  To  se  najbolje  vidi  kroz
infrastrukturno ulaganje u zdravstvo i izgradnju bolnica u Batajnici i Kruševcu. Uverena sam da će se
snaga i odlučnost, koju smo nedvosmisleno pokazali u ovoj borbi sa kovidom, jednako pokazati i kada je
reč o drugim izazovima, pre svega u borbi protiv protiv organizovanog kriminala, zaštiti naših interesa na
Kosovu i Metohiji, kao i borbi za radna mesta. Kakvi su planovi za narednu godinu kad je u pitanju
delokrug rada vašeg Ministarstva? - Posebno je važno to što je predviđeno povećanje budžeta za kulturu
u  2021,  posebno  u  određenim  segmentima  kao  što  su  sektori  kulturnog  nasleđa  i  savremenog
stvaralaštva i kreativne industrije, tako da naš budžet mogu da ocenim i kao razvojni. Posebno vidljivo
povećanje je planirano za projekat "Gradovi u fokusu", koji je opredeljen za unapređenje infrastrukture u
oblasti  kulture u gradovima i  opštinama u Srbiji,  bilo  da je reč o izgradnji  novih ili  rekonstrukciji
postojećih objekata, kao što su centri za kulturu, muzeji, galerije, bioskopi… Upravo jedan od mojih
prioriteta biće poseta ustanovama kulture u svakom mestu u Srbiji. Zaista sam ozbiljna u nameri da
svaki grad i opština u Srbiji imaju svoje kulturne sadržaje i to pokazuju brojni projekti koje planiramo.
Sledeće godine nas čekaju dalje aktivnosti vezane za projekat "Novi Sad evropska prestonica kulture
2022.". Izdvojili smo sredstva za obnovu podgrađa Petrovaradinske tvrđave, potom za završne radove na
izgradnji Narodnog pozorišta u Subotici, kao i za završetak rekonstrukcije i dogradnje "Muzeja naivne i
marginalne umetnosti u Jagodini". Kreirali smo i novi program "Prestonica kulture Srbije", sa idejom je
da gradovi i opštine konkurišu i realizuju programe iz oblasti savremenog stvaralaštva. - Ulaganje u
kulturu spada među najdugoročnije investicije koje jedno društvo uopšte može da odabere - ističe Maja
Gojković.  Više  informacija  se  nalazi  na  sajtu:www.communications.rs/svetu2021  Ukoliko  ste
zainteresovani  da  prat i te  događaj  možete  se  registrovat i  puteml inka.  co lor  media
commun ica t i onskon fe renc i j a l i ve  s t reammaja  go jkov i ćSve t  u  2021 . the  economis t
PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Usled pandemije virusa korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po
redu Novosadski Winter Fest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00
do 19.00 časova na Youtube kanalu Novosadski Winter Fest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz
prethodnih godina i dodatnih snimaka sa pozdravima …
Danas u graduKonferencije i događaji Objavljeno 15. dec 2020. / 11:58:11 Podeli Usled pandemije virusa
korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po redu Novosadski Winter
Fest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00 do 19.00 časova na
Youtube kanalu Novosadski Winter Fest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz prethodnih godina i
dodatnih snimaka sa pozdravima i prazničnim čestitkama horova i bendova čiji će se nastupi emitovati,
kao i porukama poznatih Novosađana i ambasadora brojnih zemalja. Danas ćemo putem live streama biti
u prilici da uživamo u nastupu dečijeg hora "Bubamare" i benda "Kler", a pratiocima će se video porukom
obratiti i članovi benda "Reforma". Najveći Christmas market u Srbiji, koji je u prethodne četiri godine
posetilo više desetina hiljada Novosađana i posetilaca glavnog grada Vojvodine, organizuju Udruženje
građana Subsidium, Color Media Communications i Ninamedia, uz podršku Grada Novog Sada - Gradske
uprave za privredu. VIDI JOŠ... Predsednik Vučić otvorio konferenciju "Svet u 2021" -… Ambasador
Izraela upalio svetiljku na Hanukiji na Trgu… Online konferencija Međunarodnog poljoprivrednog sajma…
"Svet u 2021.": Stefan Lazarević - Suština misije NCR… Podsetimo da je Novi Sad ove godine prvi put
učestvovao u izboru među 24 najbolja božićna marketa u Evropi - sa 11.556 glasova gde je osvojio 10.
mesto i ušao u "Top 10 European Christmas Markets". Titulu grada sa najboljim božićnim marketom u
Evropi za 2020. prema glasovima na portalu "European Best Destinations" - osvojila je Budimpešta,
aNovi Sad je iza sebe ostavio popularne destinacije kao što su Prag, Bratislava, Keln, Bat…Novi Sad je
dobio 78.4% glasova iz 88 zemalja sveta i 21.6% glasova iz Srbije. Posetiocima sajta iz Velike Britanije,
Rusije i Brazila - "Novosadski Winter Fest" nalazi se među tri omiljena božićna marketa. Raspevana jelka
- Singing Christmas Tree, Dečija igraonica u senu i vožnja fijakerom ocenjeni su kao najzanimljivije
atrakcije festivala. U izboru na portalu www.europeanbestdestiantions.com je učestvovalo 289.714
glasača iz 116 zemalja sveta. Ovim rezultatom "Novosadski Winter Fest" automatski se kandidovao za
izbor  za  najbolji  božićni  market  u  Evropi  2021.  godine.  color  media  communicationslive
streamNinamedianovi  sadNovosadski  Winterfest  2020nsonline  festivalUdruženje  građana
Subsidiumyoutube PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Ministarstvo kulture i informisanja zajedno sa predškolskom ustanovom Trešnjober uspešno su realizovali
akciju posvećenu predstojećim praznicima pod nazivom Dečja novogodišnja jelka. U akciji je učestvovalo
oko  250  dece  iz  pet  predškolskih  ustanova,  uzrasta  od  jaslica  do  predškolaraca,  koji  su  radeći
samostalno ili u grupi, svojom kreativnošću i maštom a koristeći kao inspiraciju svoje omiljene knjige, …
Kultura Dečja novogodišnja jelka - 250 dece maštom i kreativnošću ukrasilo jelku u Ministarstvu kulture i
informisanja Objavljeno 15. dec 2020. / 17:56:45 Podeli Ministarstvo kulture i informisanja zajedno sa
predškolskom ustanovom Trešnjober uspešno su realizovali akciju posvećenu predstojećim praznicima
pod nazivom Dečja  novogodišnja  jelka.  U  akciji  je  učestvovalo  oko  250 dece  iz  pet  predškolskih
ustanova, uzrasta od jaslica do predškolaraca, koji su radeći samostalno ili u grupi, svojom kreativnošću i
maštom a koristeći kao inspiraciju svoje omiljene knjige, pesme i filmove napravili ukrase za jelku koja
će stajati i ulepšavati prostorije Ministarstva kulture i informisanja. Sa svoje strane, Ministarstvo je
obradovalo mališane darivanjem knjiga primerenih njihovom uzrastu što je njih posebno obradovalo.
Simbolično, poslednje ukrase na jelci su postavile zajedno potpredsednica Vlade i ministarka kulture Maja
Gojković i predsednica UO PU Trešnjober Jelena Krstović. Ministarka Gojković je rekla da ne smemo
zaboraviti da se ljubav prema knjizi, čitanju, razvijanju mišljenja i pravim vrednostima razvija od malih
nogu i to je jedan od razloga iz kog se Ministarstvo kulture i informisanja odlučilo na ovaj korak. VIDI
JOŠ...  NEKA  OKAČE  SLIKE  SVIH  ONIH  SA  KOJIMA  SU  SPAVALE:  Zorana…  "Svet  u  2021":  Ideja
humanosti utkana u sve poslovne procese… SEKSI PROFESORKA: Sajsi MC provokativnim izdanjem…
SPREMAN ZA DOČEK: Ivan Ivanović pohvalio se raskošno… "Nadam se da ćemo mališanima dati motiv
da nastave da sa svojom kreativnošću i maštovitošću razvijaju svestranost, koju mi sada možemo videti
na ovoj našoj jelci" podvukla je ministarka i dodala da iz epidemioloških razloga mališani nisu mogli da
dođu, ali da će posetiti Ministarstvo čim situacija bude bolja. Deca su uživala u pravljenju ukrasa i
zajedno sa svojim vaspitačima se posvetila akciji, a ispred predškolske ustanove Trešnjober, predsednica
UO Jelena Krstović je rekla "Verujem da nije dovoljno samo da konstatujemo da nam je potrebno više
kulturnih sadržaja i  kvalitetnije obrazovanje, već da je vreme da svi  uzmemo učešće i  damo svoj
doprinos ovim oblastima. Upravo je to jedan od razloga što čitav tim saradnika predškolske ustanove
Trešnjober kontinuirano i radi na tome da, pored ostalog, deci ponudimo raznolike sadržaje, kao i da
sama saznanja stiču i  van granica vrtića,  kroz direktni  kontakt  sa širom društvenom zajednicom.
Kreativni rad i mašta jesu prave osnove za dalje učenje i radosni smo kada možemo da uzmemo učešće
u ovakvim projektima. Jako je bitno pogotovo u vremenu pandemije koristiti svaku priliku da deca
najmanje osete promene ponašanja i ustaljenih obrazaca. Optimizam je neophodan da bi oni kao i
prethodnih godina uživali u ovom periodu godine. Nadamo se da ćemo ovom lepom akcijom pokrenuti
čitav niz sličnih jer su deca naše najveće bogatstvo. PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju "Color Media Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Tom prilikom Vučić je
istakao: "Za nas je 2021. godina veoma ambiciozno postavljena. Predviđamo ogromna ulaganja u
kapitalne investicije u skladu sa programom Srbija 2020-2025. To će značajno podići rast društvenog
bruto proizvoda …
Konferencije  i  događaji  Objavljeno  15.  dec  2020.  /  13:48:52  Podeli  Predsednik  Republike  Srbije
Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju  organizuju  "Color  Media
Communicatons" i časopis "Diplomacy and Commerce". Tom prilikom Vučić je istakao: "Za nas je 2021.
godina veoma ambiciozno postavljena. Predviđamo ogromna ulaganja u kapitalne investicije u skladu sa
programom Srbija 2020-2025. To će značajno podići rast društvenog bruto proizvoda Srbije i očekujemo
da on bude između 5,5 i 6 osto sledeće godine, odnosno da Srbija po stopi BDP-a bude ove 2020. i u
naredne dve godine, zajedno ili kumulativno, zemlja broj 1 u Evropi. Ulagaćemo u dalju izgradnju auto-
puteva i pruga po Srbiji, koji se brže, snažnije i intenzivnije grade nego bilo kada u srpskoj istoriji. Ići
ćemo na dalje povećanje potrošnje, odnosno na povećanje penzija i plata, penzija za 5,9 odsto, plata za
5 odsto u javnom sektoru,  uz uvećanje minimalca od 6,65 odsto,  što će dodatno podići  primanja
radnika", istakao je Vučić. "Izdavači britanskog magazina "The Economist" su na naslovnu stranu stavili
slot mašinu koja daje različite kombinacije, čime nisu želeli mnogo da rizikuju. Kina iz koje je pre godinu
dana virus korona krenuo, najbolje će proći kroz sve ovo, odnosno imaće najbolji rast BDP-a u narednim
godinama.  Svet  će  globalno  imati  pad  u  2020.  godini,  a  tek  nakon 2021.  godine  počinje  rast.  U
Sjedinjenim Američkim Državama je slična situacija samo sa sporijim rastom u 2021. godini. Evropska
unija će biti najveća žrtva pandemije i to se već sada vidi. Imaće najveći pad u 2020. i vrlo spori rast
2021. koji će tek u 2022. doći na nivo iz 2019. godine", izjavio je predsednik kompanije "Color Media
Communications" na otvaranju događaja Robert Čoban. Predsednik Narodne skupštine Republike Srbije
Ivica Dačić rekao je na otvaranju konferencije: "Pandemija virusa korona menja svet koji smo poznavali
do pre godinu dana i u toj promeni učestvujemo svi. Kako će sve izgledati naredne godine zavisi od
odluka koje budemo donosili  u današnje vreme. Srbija je spremno dočekala krizu, i  kada je reč o
spremnosti našeg zdravstvenog sistema i u oblasti ekonomije, socijalne zaštite, očuvanja životnog
standarda, ali i u pogledu normalnog odvijanja svih demokratskih i političkih procesa, upravo zato što je
u prethodnom periodu postigla ekonomsku stabilnost i stalni rast. Kako god da se stvari budu razvijale u
vremenu pred nama, ubeđen sam da idemo ka zalasku i  gašenju krize.  Siguran sam da već sada
možemo da sumiramo da su se Srbija i njeni građani izborili sa najvećom krizom svog vremena na način
koji  će im služiti  na čast  i  ponos pred budućim generacijama".  Potpredsednica Vlade i  ministarka
rudarstva i  energetike u Vladi  Republike Srbije Zorana Mihajlović izjavila je: "Energetski  sektor u
globalnim razmerama prolazi kroz možda najveće promene u svojoj istoriji i Srbija u tom izmenjenom
svetu mora da traži svoje mesto i pravi planove za budućnost. To znači da idemo u onom pravcu u kojem
ide svet u 2021. godini i nadalje, a to znači ka efikasnijem korišćenju energije, ka zelenoj energiji, ka
povezivanju sa regionom, ka većoj energetskoj bezbednosti koja dolazi kroz diverzifikaciju izvora i
pravaca snabdevanja.  Naravno,  to  sve zahteva reformisana i  efikasna javna preduzeća,  ne samo
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Srbijagas već i EPS, koja moraju da menjaju svoj način funkcionisanja kako bi zaista bili nosioci razvoja
energetskog sektora". "Suočili smo se sa potpuno novom pretnjom, pandemijom kovida-19, koja je ne
samo donela nova pitanja i neizvesnosti, nego se čini da je dodatno produbila i postojeće izazove i
probleme koje naš svet ima. Postavilo se pitanje pred sve nas da li će virus zaraziti i kulturu. Iako je ovaj
segment zaista teško pogođen, očigledno je pokazao želju da se bori i da svoj sadržaj u veoma kratkom
roku prilagodi novoj situaciji. Pandemija je nesporno ubrzala digitalizaciju kulturnih sadržaja, često bez
mnogih prethodnih priprema naše ustanove kulture su uspela da kreiraju posebne onlajn sadržaje i
repertoare u zaista kratkom roku. Kultura ne sme da bude skrajnuta u ovim teškim vremenima. Jedan od
najopipljivijih pokazatelja prepoznavanja značaja kulture u našoj zemlji predstavlja činjenica da smo
uspeli za sledeću godinu da sredstva ne budu umanjena u budžetu nego čak da budu i povećana", istakla
je potpredsednica Vlade i ministarka za kulturu i informisanje u Vladi Republike Srbije Maja Gojković.
Ministar građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture u Vladi Republike Srbije Tomislav Momirović naveo
je: "Mislim da nikada nije bilo teže davati ekonomske projekcije nego sada, panedmijska kriza je potpuno
razorila Evropu u ovoj godini, a ni sledeća godina po svemu sudeći neće biti mnogo lakša, ipak svi se
nadamo izlasku iz krize. Uveren sam da naši strani partneri neće zaboraviti da im je predsednik republike
uputio direktnu i materijalnu podršku na proleće kada je kriza bila u zenitu i kada smo kao jedna mala
evropska zemlja pokazali zavidan nivo organizovanosti. Mi smo u budžetu za 2021. godinu predvideli 330
milijardi dinara za kapitalne investicije što je oko 5,5 odsto našeg BDP-a. Naši rezultati su po svim
parametrima, u ekonomskim, medicinskim vodeći u Evropi". VIDI JOŠ... Hor "Bubamare", nastup benda
"Kler" i pozdravna poruka benda… Predsednik Vučić otvorio konferenciju "Svet u 2021" -… Ministarka
kulture i informisanja, Maja Gojković, otvara… "Svet u 2021.": Stefan Lazarević - Suština misije NCR…
"Naša je obaveza da kao Vlada i u buduće sprovodimo mere za oporavak privrede što je brže i efikasnije
moguće. Stoga, i u danima i mesecima pred nama, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja ostaje posvećeno realizaciji prioritetnih zadataka i ciljeva. U cilju da se olakša poslodavcima i
radnicima u situaciji  izazvanoj  pandemijom COVID -19,  Uprava za bezbednost  i  zdravlje  na radu
priprema Vodič za bezbedan i zdrav rad od kuće. Među ciljevima je i uspešno usporavanje odlaska radno
sposobnog stanovništva Republike Srbije u inostranstvo, kao i uspešno privlačenje stranaca različitih
obrazovnih  profila,  a  takođe  i  zapošljavanje  mladih.  Bićemo posvećeni  i  povećanju  efikasnosti  u
ostvarivanju prava korisnika socijalne zaštite", rekla je ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i
socijalna pitanja prof. dr Darija Kisić Tepavčević. Ministarka za ljudska prava i društveni dijalog Gordana
Čomić navela je: "Pandemija je izazvala problem traženja ravnoteže između ljudskih prava i obaveza da
se ekonomije održe i nijedan ponuđen samonikli model nije dao rezultate koji bi kulturom kompromisa
mogli biti ocenjeni kao elementarno zadovoljavajući. Bez planetarnog i domaćeg dijaloga o tome kakav
svet želimo posle pandemije, izvesno je da će rasti nejednakost i zanemarivanje ljudskih prava. Srbija
će, koliko god bilo teško za izvesti, nastaviti da traži balans između ljudskih prava koja moraju pod
ustavnom kontrolom biti sužena i održive ekonomije čiji novi model želimo da utvrdimo u ravnopravnom
dijalogu sa svetom i Evropskom unijom". "Kao najveći investitor u regionu, EIB je u protekloj deceniji
uložio preko 8 milijardi evra za obnovu vitalne infrastrukture i razvoj malih i srednjih preduzeća. U 2020.
godini mobilisao je preko milijiardu evra za region kako bi pomogao u borbi protiv pandemije. U skladu
sa novim Ekonomsko-investicionim planom Evropske komisije, podržaćemo zelenu i digitalnu tranziciju i
stvaranje zajedničkog regionalnog tržišta kroz finansijsku i tehiničku pomoć. Prioritet će nam biti i razvoj
privatnog  sektora  i  u  te  svrhe  ćemo  nastaviti  sa  finansiranjem  malih  i  srednjih  preduzeća  pod
najpovoljnijim uslovima. U okviru novog plana, kroz Evropski investicioni fond, između ostalog, i novi
garancijski instrument za Zapadni Balkan obezbediće se garancije koje bi trebalo da mobilišu do 20
miijiardi evra investicija. Sve ove inicijative doprineće razvoju održivog, povezanog i konkurentnog
regionalnog tržišta sa novim prilikama za zapošljavanje i razvoj inovacija", istakla je šefica kancelarije
Evropske investicione banke za Zapadni Balkan Dubravka Negre. Konferencija "Svet u 2021" jedna je od
najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je postala prepoznatljiva kao
događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom i društvenom ambijentu Srbije i
otvara značajna pitanja u narednoj godini. "The Economist: Svet u 2021" se održava 15. decembra 2020.
U izmenjenom formatu deo se prenosi iz Doma Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu, a deo
programa možete pratiti na našem YouTube kanalu: Kao i svake godine, okupljamo čelne ljude Vlade
Srbije, Pokrajinske vlade, ambasadore, ekonomiste i vodeće privrednike iz Srbije i regiona, kao i ličnosti
iz društvenog i kulturnog miljea. Cilj konferencije je da se kroz konstruktivan dijalog predstavnika
državnih institucija, privrede, diplomatskog kora, kulturnog i javnog života daju mišljenja, analize i osvrti
na politički i privredni ambijent, investicionu klimu, kao i na razvoj društva u celini. Konferenciju su
podržali:  Mozzart,  Ministarstvo  za  kulturu  i  informisanje  Republike  Srbije,  Ministarstvo  za  rad,
zapošljavanje, boračka i spocijalna pitanja Republike Srbije, Evropska investiciona banka, Srbijagas,
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9379

Pandemijska kriza prouzrokovala je takve probleme, u zdravstvu, ali i u svetskoj ekonomiji, da je teško
predviđati šta nas čeka i praviti planove za narednu godinu, ukazao je predsednik Srbije Aleksandar
Vučić...
BEOGRAD - Pandemijska kriza prouzrokovala je takve probleme, u zdravstvu, ali i u svetskoj ekonomiji,
da je teško predviđati šta nas čeka i praviti planove za narednu godinu, ukazao je predsednik Srbije
Aleksandar Vučić u on lajn obraćanju, kojim je otvoren ovogodišnji  skup u organizaciji  britanskog
Ekonomista i Color pres grupe "Svet u 2021".
Odgovor Srbije na taj izazov biće, kako je najavio, ambiciozan, i podrazumeva ogromna ulaganja u
kapitalne investicije,  podsticanje potrošnje i  reindustrijalizaciju,  što će podići  rast  BDP zemlje na
očekivanih 5,5 do šest odsto. Vučić je rekao da mu se čini da se, stručnjaci i lažni stručnjaci, političari i
politikanti nikada više nisu slagali u jednom - da je pandemijska kriza obeležila ne samo 2020. godinu,
već i čitavu dekadu, zbog problema koje je napravila, kako u zdravstvu, tako i u ekonomiji, širom sveta,
prevazilazeći čak i Veliku depresiju, iz 1929. godine. Zato je, kaže, i teško, uz sve teorije zavere, razlučiti
i pronaći prave, ozbiljne i odgovarajuće reči, a posebno nije lako predviđati šta nas čeka. Za njega je,
kao predsednika Srbije, važno to što je jedna mala zemlja kao što je Srbija uradila nekoliko stvari. "Od
početka  smo  se  oštrim  i  snažim  merama  borili  za  očuvanje  života  ljudi,  očuvanje  i  izgradnju
zdravstvenog sistema, jer smo jedni od retkih na evropskom nivou, koji su zidali i gradili nove bolnice,
predviđajući da nije kraj posle prvog talasa", rekao je Vučić. Time je Srbija pokazala da se ne ponaša
uvek kampanjski,  već da je u stanju da strateški,  na ozbiljan i  odgovoran način predviđa stvari  u
budućnosti i da se, u skladu sa tim, ponaša, dodao je Vučić. "Razumeli smo kakve katastrofalne posledice
po  ekonomiju  našoj  zemlji  donosi  korona  virus  i  reagovali  smo promptno",  rekao  je  predsednik.
Precizirao je da je država do sada uložila u svoju ekonomiju više od 6 milijardi evra, od čega je oko 4
milijarde direktnog novca, grantova, dok su ostalo zajmovi, manjim delom kroz Fond za razvoj - oko 105
miliona evra, a većim delom kroz tzv. garantne šeme. Naveo je i da se vodilo računa o penzionerima,
koji će za dva dana dobiti još po 5.000 dinara, jer su najpogođeniji i najsiromašniji deo populacije.
Predsednik je rekao da je naročito ponosan na to što je nivo javnog duga Srbije najmanje porastao u
odnosu na sve evropske zemlje, među njima i najmoćnije. "Srbiji je stopa javnog duga porasla svega 5
odsto  u  toku  korona  virusa,  a  uspeli  smo  da  imamo snažniji  program i  podršku,  opštu  podršku
stanovništvu, tako i sektorsku podršku pojedinim delovima privrede", rekao je Vučić. On je podsetio da
je juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, hotelijere, vodiče, ali i za ugostitelje. "To je
ogroman novac i verujem da su ljudi i u tom sektorskom delu zadovoljni našom reakcijom. Ali, država
nije ćup iz kojeg može da se uvek izvuče onoliko novca koliko bi neko želeo", ukazao je Vučić. Podsetio je
i na reči nemačke kancelarke Angele Merkel da ćemo imati tešku godinu i da nemačka država neće moći
u svemu da pomaže nemačke privrednike sa onoliko novca koliko bi  tražili.  "Mi ne možemo da se
poredimo sa moćnom Nemačkom, jer smo mnogo slabiji. Ali ćemo se truditi da onoliko uradimo da
pomognemo da se ti ljudi navikavaju na nove okolnosti, da preduzimaju mere štednje kako bi preduzeća
mogla da opstanu i da svoj posao još energičnije vode i pristupaju pravljenju profita kako bi mogli da
izdrže 2021", rekao je Vučić. Za nas je 2021. godina veoma ambiciozno postavljena, jer predviđamo
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ogromna ulaganja u kapitalne investicije u okviru programa "Srbija 2025", što će podići rast BDP-a,
izjavio je Vučić i istakao da se očekuje da bi rast BDP-a trebalo da bude između 5,5 i šest odsto. Vučić je
kazao da bi Srbija, po stopi BDP-a, ove i naredne dve godine, kumulativno, trebalo bude zemlja broj
jedan u Evropi. "O političkim posledicama neću da govorim. Ali, to je uslov da bismo mogli da opstanemo
i da bi Srbija mogla da napreduje", istakao je. Zato ćemo, kaže, da ulažemo u izgradnju kanalizacionih
mreža, u prečišćivače voda, što će drastično da promeni životni standard građana. Nastaviće se, kaže, i
sa ulaganjima u dalju izgradnju autoputeva i pruga, koje se brže i intenzivnije grade nego bilo kada u
srpskoj istoriji:  "O gasovodu da ne govorim", dodao je Vučić.  Predsednik je naglasio da se radi  o
ogromnom novcu koji Srbija ulaže da bi podigla i domaća preduzeća koja, čak i ako na tenderu i stranci
dobiju neki posao, uvek sa više od 50 odsto učestvuju u izgradnji infrastrukturnih projekata. "Ići ćemo na
dalje povećanje potrošnje, odnosno na povećanje penzija i plata, penzija za 5,9 odsto, plata za 5 odsto u
javnom sektoru, uz uvećanje minimalca od 6,65 odsto. To će dodatno podići primanja radnika. Bez
obzira na to što nismo više radili u 2020, naprotiv, radili smo manje, ali želimo da podstaknemo dodatnu
potrošnju", ukazao je on. Vučić je podvukao da je treći stub na kojem će se zasnovati rast BDP-a biti
intenzivan rad na daljem privlačenju direktnih stranih investicija. U tome, podseća, Srbija je ubedljivi
šampion ne samo regiona, već, po "Fajnanšel Tajmsu", proporcionalno broju stanovnika, i cele Evrope.
"Mnoge zemlje žele deinstrijalizaciju, a mi reindustrijalizaciju. Upravo zato radićemo na tome. Verujem
da će to doneti rezultate kojima ćemo moći da se vratimo na prvu funkciju, a to je zaštita života ljudi,
unapređenja zdravstvenog sistema i bolji životni standard za medicinske radnike. Vidi se iz svega toga
jasna isprepletanost svih tema, politike, zdravstvene i ekonomske politike", objasnio je on. Vučić je
istakao da će Srbija nastaviti, u skladu s tim da naporno i teško da radi, insistirajući da obavlja i važne
poslove na putu vladavine prava, i svom putu ka EU. "Ali, i da u skladu sa svojim interesima vodi svoju
celokupnu spoljnu politiku privlačeći investicije iz celog sveta, i jačajući svoje politički i ekonomske veze i
sa drugim delovima sveta", podvukao je on. Dačić: Pandemija menja svet, kakav će biti - zavisi od
odluka danas Pandemija virusa korona menja svet koji smo poznavali do pre samo godinu dana, a kako
će on izgledati iduće godine i u godinama ispred nas, zavisi od odluka koje budemo donosili danas,
istakao je predsednik Skupštine Ivica Dačić u pozdravnom govoru na konferenciji "Svet u 2021". Dačić je
rekao da na današnji skup gleda kao na važnu priliku u pokušaju da se oblikuje budućnost, tako što će
se, najpre, dobro prepoznati šta nas je zadesilo u godini na izmaku i kako smo se prema tim izazovima
postavili. On je naveo da ne možemo birati kada će kriza da nastupi, ali možemo i dužni smo da budemo
pripremljeni za njen dolazak. "Srbija je spremno dočekala krizu, u svakom smislu - i kada je reč o
spremnosti našeg zdravstvenog sistema da očuva narodno zdravlje, i u oblasti ekonomije, socijalne
zaštite i očuvanja životnog standarda, ali i u pogledu normalnog odvijanja svih demokratskih političkih
procesa.  Vremenska  distanca  od  početka  pandemije  pa  do  danas,  daje  nam  puno  pravo  da  to
konstatujemo", rekao je Dačić. Dodao je da se do desilo zahvaljujući postignutoj ekonomskoj stabilnosti i
kontinuiranom rastu. Dačić je naveo da je Srbija u uslovima krize uspela ne samo da očuva radna mesta
i  nesmetane privredne tokove,  već je  nastavila  da privlači  investicije  i  da razvija  svoje strateške
infrastrukturne projekte. To, dodao je, ne bi bilo moguće bez vanrednog angažovanja celog sistema,
počev od predsednika Republike, Vlade Srbije, parlamenta, pa do lokalnih samouprava, a naročito bez
ogromne odgovornosti  i  solidarnosti  građana, koji  su se u vreme krize posvetili  jedni  drugima i  u
ogromnoj većini stali iza mera i preporuka države. "Kako god da se stvari budu razvijale u vremenu pred
nama,  a  ubeđen sam da idemo ka zalasku i  gašenju krize,  siguran sam da već sada možemo da
sumiramo da su se Srbija i njeni građani izborili sa najvećom krizom svog vremena, na način koji ce im
služiti na čast i ponos pred budućim generacijama", rekao je Dačić. Kako je istakao, pošto ni u kriznoj
2020. godini država nije odustala od ambicioznih razvojnih planova i strategija, to svakako neće uraditi
ni u godini pred nama, i za koju s pravom očekujemo da ce biti neuporedivo stabilnija i predvidiva.
"Imamo mnogo  razloga  da  budemo optimisti",  smatra  Dačić  dodajući  da  se,  pre  svega,  očekuje
normalizacija zdravstvenih prilika, s obzirom na dostupnost vakcina protiv kovida-19, na čijoj nabavci
državni  organi  intenzivno  rade.  Sa  tim,  kaže,  otvaraju  nam  se  vrata  za  potpunu  konsolidaciju
ekonomskih prilika i nastavak rasta. "Ovakva očekivanja su realna zato što je u periodu krize Srbija na
samom evropskom vrhu kada je reč o očuvanju rasta i drugih pozitivnih ekonomskih parametara, što je
konstatovala i Evropska komisija. To je zamajac i za nastavak privlačenja direktnih stranih investicija",
rekao je Dačić. On je dodao da je sa stanovišta reformi, Srbija više nego spremna da nastavi svoje
pristupne pregovore sa EU, što je i  dalje naš spoljnopolitički  prioritet.  "Očekujem od vas i  od ove
konferencije da ponudite dobre savete, kreativne ideje i  dobru nameru, kako bismo svi  zajedno u
narednoj godini mogli da se pohvalimo novim uspesima i napretkom Srbije", naveo je Dačić.
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Tradicionalna konferencija, u organizaciji kompanije

Color Media Communications
i britanskog Ekonomista, počela je danas u Skupštini Srbije, a naziv i glavna tema skupa je "Svet u
2021".
BEOGRAD  -  Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i
britanskog Ekonomista, počela je danas u Skupštini Srbije, a naziv i glavna tema skupa je "Svet u 2021".
Konferenciju će otvoriti predsednik Srbije Aleksandar Vučić, najavili su organizatori. Veliki broj učesnika,
zvaničnika i eksperata iz zemlje i sveta, pokušaće, kroz više panela i "studija slučaja", da daju odgovore
na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na
svetsku ekonomiju i kako je prevazići. Panelisti će govoriti i o tome sa čime se susreo zdravstveni sektor
globalno i lokalno, kakve su posledice pandemije na ranjive grupe u društvu, kao i kakva je kultura u
doba pandemije. Na konferenciji će govoriti predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić, potpredsednica
vlade i  ministarka za kulturu Maja Gojković,  potpredsednica vlade i  ministarka energetike Zorana
Mihajlović, ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević i ministar građevinarstva Tomislav Momirović.
Takođe, šefica kancelarije Evropske investicione banke za Zapadni Balkan Dubravka Negre, Joan Hoey iz
Ekonomista  (  The Economist  ),  ambasador  Kraljevine Španije  Raul  Bartolome Molina,  ambasador
Nemačke Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Meklaud i ambasador Finske u Srbiji Kimmo
Lähdevirta . U radu konferencije učestvovaće i predstavnici poslovne zajednice, poput predsednika
Nemačko-srpske privredne komore Uda Ajhlingera i predsednik Saveta stranih investitora ( FIC ), kao i
stvaraoci iz sveta kulture. Zbog epidemiološke situacije u zemlji u Dom Narodne skupštine biće dozvoljen
ulazak samo panelistima i medijima, dok će široj javnosti događaj biti dostupan online , na društvenim
mrežama.
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Tradicionalna konferencija, u organizaciji kompanije

Color Media Communications
 i britanskog Ekonomista, biće održana danas, a naziv i glavna tema skupa je "Svet u 2021".
BEOGRAD  -  Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i
britanskog Ekonomista, biće održana danas, a naziv i glavna tema skupa je "Svet u 2021".
Konferenciju će otvoriti predsednik Srbije Aleksandar Vučić, najavili su organizatori. Veliki broj učesnika,
zvaničnika i eksperata iz zemlje i sveta, pokušaće, kroz više panela i "studija slučaja", da daju odgovore
na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na
svetsku ekonomiju i kako je prevazići. Panelisti će govoriti i o tome sa čime se susreo zdravstveni sektor
globalno i lokalno, kakve su posledice pandemije na ranjive grupe u društvu, kao i kakva je kultura u
doba pandemije. Na konferenciji će govoriti predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić, potpredsednica
vlade i  ministarka za kulturu Maja Gojković,  potpredsednica vlade i  ministarka energetike Zorana
Mihajlović, ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević i ministar građevinarstva Tomislav Momirović.
Takođe, šefica kancelarije Evropske investicione banke za Zapadni Balkan Dubravka Negre, Joan Hoey iz
Ekonomista  (  The Economist  ),  ambasador  Kraljevine Španije  Raul  Bartolome Molina,  ambasador
Nemačke Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Meklaud i ambasador Finske u Srbiji Kimmo
Lähdevirta . U radu konferencije učestvovaće i predstavnici poslovne zajednice, poput predsednika
Nemačko-srpske privredne komore Uda Ajhlingera i predsednik Saveta stranih investitora ( FIC ), kao i
stvaraoci iz sveta kulture. Zbog epidemiološke situacije u zemlji u Dom Narodne skupštine biće dozvoljen
ulazak samo panelistima i medijima, dok će široj javnosti događaj biti dostupan online , na društvenim
mrežama.
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Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović očekuje da će 2021. biti
godina oporavka, a da je budućnost u energetskoj i ekološkoj bezbednosti i da će u narednoj godini biti
uloženo više od 1,5 milijardi evra na energetsku efikasnost i smanjenje zagađanje.
Tanjug, ilustracija BEOGRAD -Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović
očekuje da će 2021. biti godina oporavka, a da je budućnost u energetskoj i ekološkoj bezbednosti i da
će u narednoj  godini  biti  uloženo više od 1,5 milijardi  evra na energetsku efikasnost  i  smanjenje
zagađanje.  Na  konferenciji  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i  britanskog
Ekonomista, pod nazivom "Svet u 2021", Mihajlović je rekla da velike krize rađaju velike heroje, a da su
najveći heroji među nama lekari i medicinsko osoblje. Tagovi: Mihajlović ekološka bezbednost
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Izvesno je da će posle pandemije kovida-19 rasti nejednakosti i zanemarivanje ljudskih prava, izajavila
je danas ministarka za manjinska prava i društveni dijalog Gordana Čomić i poručila da će Srbija u
dijalogu sa svetom i  Evropskom unijom nastaviti  da traži  balanas između ljudskih prava i  održive
ekonomije u uslovima krize izazvane aktuelnom pandemijom.
Foto Tanjug, ilustracija BEOGRAD - Izvesno je da će posle pandemije kovida-19 rasti nejednakosti i
zanemarivanje ljudskih prava, izajavila je danas ministarka za manjinska prava i društveni dijalog
Gordana Čomić i poručila da će Srbija u dijalogu sa svetom i Evropskom unijom nastaviti da traži balanas
između ljudskih prava i održive ekonomije u uslovima krize izazvane aktuelnom pandemijom. Čomić je
na konferenciji ''''The Economist - Svet u 2021" ukazala da je osnovna razlika između pandemije kovida-
19 i svih prethodnih u tome što je tekuća pandemija globalna i istovremeno pogađa celu civilazaciju, a
čovečanstvo je stavljeno u svojevrstan zatvor. Tagovi: Čomić pandemija nejednakost
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Srbija i u krizi izazvanoj korona virusom nastavlja da realizuje investicije u oblasti infrastrukture, šsto je
bez presedana, a u narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno 330 milijardi evra u kapitalne investicije,
kaže ministar građevinarstva, saobaćaja i infrastrukture Tomislav Momirović.
Foto Tanjug / video arhiva BEOGRAD - Srbija i u krizi izazvanoj korona virusom nastavlja da realizuje
investicije u oblasti infrastrukture, šsto je bez presedana, a u narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno
330 milijardi  evra u kapitalne investicije,  kaže ministar građevinarstva, saobaćaja i  infrastrukture
Tomislav Momirović. Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog
Ekonomista, pod nazivom "Svet u 2021", Momirović je rekao da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo
organizovanosti. Tagovi: Momirović Srbija razvoj
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Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i  britanskog
Ekonomista, počela je danas u Skupštini Srbije, a naziv i glavna tema skupa je "Svet u 2021".
Tanjug,  ilustracija  BEOGRAD -  Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media
Communications i britanskog Ekonomista, počela je danas u Skupštini Srbije, a naziv i glavna tema
skupa je "Svet u 2021". Konferenciju će, kako je najavljeno, otvoriti predsednik Srbije Aleksandar Vučić.
Veliki broj učesnika, zvaničnika i eksperata iz zemlje i sveta, pokušaće, kroz više panela i "studija
slučaja", da daju odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su
posledice globalne pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići. Tagovi: "The Economist. Svet u
2021"
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communications i već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu
"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu.
Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci događaj će moći da prate online preko
live streama na Youtube i Facebook kanalu Color Media Communications .
Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju odgovore na pitanja
sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne pandemije na svetsku
ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu kao i kakva je kultura u doba pandemije.
Ovim povodom, naš sagovornik bio je Udo Ajhlinger, predsednik Upravnog odbora Nemačko-srpske
privredne komore, koji će govoriti na panelu pod nazivom "Virus & Economy - Posledice pandemije i
prevazilaženje krize".
- Nemački investitori prisutni su u Srbiji pune dve decenije, a trenutno ovde posluje blizu četiri stotine
nemačkih kompanija sa više od 60.000 zaposlenih.Nemačko-srpska privredna komora je veoma ponosna
na činjenicu da su nemačke kompanije zadržale svoje radnike tokom čitave krize. Nemačke kompanije -
članice AHK donirale su više od 1,5 miliona evra za pomoć Srbiji u borbi protiv epidemije. Pokazali smo
da smo pouzdan partner i u krizi - navodi Udo Ajhlinger, predsednik Upravnog odbora Nemačko-srpske
privredne komore.
Od oktobra ste predsednik Upravnog odbora Nemačko-srpske privredne komore u Srbiji.  Kakve su
posledice pandemije u ovoj godini na poslovanje nemačkih kompanija u Srbiji?
- Oscilacije i nedostaci u proizvodnji tokom godine izazvani pandemijom virusa kovid-19 svakako da već
ostavljaju posledice na pojedine industrijske grane, kao i da će uticati na ekonomiju i celokupan bilans
stanja u ovoj godini.  Godinu 2020. obeležile su fluktuacije trgovine povezane sa koronom, uprkos
rastućem trendu trgovinske razmene između Nemačke i Srbije u prvom kvartalu ove godine. Kriza
uslovljena pandemijom virusa kovid-19 stavila je dobavljačke lance u fokus i ukazala na važnost njihove
provere u odnosu na postojeće okolnosti. Mnoge kompanije iz Evrope razmatraju mogućnost preseljenja
proizvodnje u zemlje u regionu, tako da verujem da raste interesovanje za zemlje kao što su Srbija,
Severna Makedonija, Bosna i Hercegovina, Rumunija. Srpske kompanije pokazale su se kao pouzdane,
fleksibilne i, što je najvažnije, isporučuju visokokvalitetnu robu i usluge po konkurentnim cenama.
Kako je Komora organizovala komunikaciju sa članovima tokom pandemije, da li  je bilo specifičnih
zahteva?
- Na samom početku krize glavni cilj  Komore bio je kontinuirano informisanje kompanija članica o
temama, problemima i mogućim rešenjima koji su u datom trenutku bili aktuelni. S tim u vezi, održali
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smo niz vebinara npr. o pitanjima radnog prava tokom pandemije. Takođe, zastupali smo interese naših
članova za vreme koncipiranja državnog paketa ekonomskih mera za pomoć privredi. Sve vreme smo u
kontaktu sa svim članovima sa ciljem da im olakšamo krizu kroz koju prolaze. Međutim, moram da
primetim da je većina kompanija vrlo brzo naučila da živi sa krizom i prilagodila svoje poslovanje novim
okolnostima.
Jedan od  izazova  za  nas  u  AHK Srbiji  bio  je  preusmeravanje  mnogih  aktivnosti  na  online,  poput
regionalnog projekta Nemačka Inicijativa za pronalaženje dobavljača u zemljama Zapadnog Balkana koji
omogućava zainteresovanim nemačkim kompanijama da stupe u kontakt sa potencijalnim dobavljačima
iz zemalja Zapadnog Balkana. Regionalni B2B projekat ove godine se održao u septembru u online
formatu. Dakle, AHK Srbija u potpunosti se prilagodila novim uslovima i načinima poslovanja i nastaviće
da pažljivo  osluškuje  i  prati  trendove i  u  skladu sa  time razvija  usluge prilagođene savremenom
poslovanju, kako bi pružila najbolju moguću podršku svojim članovima i u ovim teškim vremenima.
Imate li saznanja koliko nemačkih kompanija je koristilo donete mere Vlade za pomoć privredi i da li su
uspeli da sačuvaju svoje poslovanje?
- AHK Srbija u stalnom je kontaktu sa kompanijama članicama i mogu da istaknem da ne samo da su
poštovali mere koje je propisala država već su otišli i korak dalje kako bi osigurali da njihovi zaposleni
ostanu zdravi. Ne postoji gora noćna mora za nijednu industrijsku granu od zaustavljanja proizvodnje, u
ovom slučaju zbog masovnog oboljenja zaposlenih. Kao poslodavac odgovorni ste da s jedne strane
zaštitite zaposlene i da s druge strane obezbedite stabilnu proizvodnju, tako da je nivo odgovornosti
svake kompanije zaista veliki. Stoga je fokus naših aktivnosti tokom proteklih nekoliko meseci, kao i
danas, bio na uvođenju adekvatnih higijenskih i zaštitnih mera za naše zaposlene.
Koliko je  meni  do sada poznato,  većina naših kompanija članica i  dalje  pokušava da zadrži  svoje
zaposlene. Nije mi poznato da je bilo otpuštanja. Nemački investitori su proteklih godina dosta ulagali u
edukaciju zaposlenih i žele da ih kao takve zadrže, jer kriza će svakako jednog dana proći.
Kakva su predviđanja u 2021. kad je u pitanju privredna saradnja naših dveju zemalja i šta predviđate za
narednu godinu u smislu prevazilaženja posledica krize?
- U narednoj godini očekuje se ekonomski povratak Srbije na nivo pre krize. Naravno, presudni faktor
biće posledice trećeg talasa pandemije, kao i na koji način će država uspeti da ih prevaziđe. Razvoj
međunarodnih odnosa kada je reč o dobavljačkim lancima takođe će biti od velike važnosti, ali to će
umnogome zavisiti od celokupne ekonomske situacije u Evropskoj uniji. Dakle, u ovom trenutku još je
neizvesno govoriti o bilo kakvim ekonomskim prognozama za narednu godinu. Ali svakako je izvesno da
će nemačke kompanije nastaviti da ulažu u Srbiju.
Više informacija se nalazi na sajtu: www.communications.rs/svetu2021
Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se registrovati putem linka .
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Ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja prof. dr Darija Kisić Tepavčević istakla je da
se Vlada Republike Srbije uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize koju je pokrenula epidemija
Kovid 19 i da je zadatak svih u državi da se takva politika nastavi i u sledećoj godini. "Spremni smo za
sve izazove. Ja lično uz optimizam dočekujem 2021. godinu, u kojoj će Srbija biti zemlja bez barijera i
gde ćemo sledeći ovakav skup dočekati bez maski", rekla je Kisić Tepavčević na konferenciji "Svet u
2021", koju je organizovala "Color Media Communications". Ministarka Kisić Tepavčević je dodala da niko
na početku ove godine nije mogao da predvidi kakav će biti svet na njenom kraju i da je sada vreme za
aktivne mere u borbi protiv Kovid 19, kako bismo živeli i radili uz prisustvo virusa, a da istovremeno
preduzimamo  sve  što  možemo  na  sprečavanju  njegovog  širenja.  Foto:  Ministarstvo  za  rad,
zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Prof. dr Kisić Tepavčević je ukazala da je suština da se rad
organizuje najoptimalnije moguće, budući da se sada gotovo celokupan radni proces odvija na daljinu i
od kuće. Kisić Tepavčević je dodala da su poslodavci dužni da obezbede zdravo radno orkuženje i da zato
Uprava za bezbednost i zdravlje na radu priprema Vodič za bezbedan rad od kuće Foto: Ministarstvo za
rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Kada je u pitanju rad od kuće, kako je dodala, konkretni
predlozi Ministarstva su da se zaposlenima dostavljaju rešenja, pored zakonom propisanog načina, i u
elektronskoj formi, kao i da poslodavci sa zaposlenima zaključe anekse ugovora o radu kojima će se
predvideti mogućnost rada od kuće za deo radnog vremena. Aktivnosti Ministarstva biće usmerene i na
usporavanje odlaska radno sposobnog stanovništva u inostranstvo,  privlačenje stranaca različitih
obrazovnih profila, zapošljavanje mladih, žena, povećanje efikasnosti u ostvarivanju prava korisnika
socijalne zaštite, istakla je Kisić Tepavčević. Foto: Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja Prof. dr Kisić Tepavčević je dodala da su među merama Ministarstva i program "Moja prva plata",
projekat za unapređenje položaja osoba sa invaliditetom "Srbija bez barijera", inkluzija osetljivih grupa,
unapređenje efikasnosti upravljanja migrantskom krizom, kao i nastavak brige o najosetljivijim grupama
u Srbiji. Na panelu posvećenom posledicama krize na ranjive grupe u društvu učestvovale su državna
sekretarka u Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Stana Božović i pomoćnica
ministra u Sektoru za zaštitu osoba sa invaliditetom Biljana Barošević. #Color Media Communications
#Ministarstvo za rad | boračka i socijalna pitanja #konferencija Svet u 2021. #prof. dr Darija Kisić
Tepavčević
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Naslov: Naredna godina će biti obeležena brigom za ekološku bezbednost
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Naredna i godine koje dolaze biće obeležene brigom za ekološku bezbednost, u energetsku efikasnost i
smanjenje zagađenja biće uloženo 1,5 milijardi evra, najavila je Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade
Republike Srbije i ministarka rudarstva i energetike.

15.12. 2020
Vesti | Srbija
Foto: Ministarstvo rudarstva i energetike
Naredna i godine koje dolaze biće obeležene brigom za ekološku bezbednost , u energetsku efikasnost i
smanjenje zagađenja biće uloženo 1,5 milijardi evra, najavila je Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade
Republike Srbije i ministarka rudarstva i energetike.
Mihajlović je, govoreći na otvaranju konferencije "Svet u 2021", naglasila da rudarstvo i energetiku
očekuju velike promene, koje se dešavaju i u svetu, a koje neće zaobići ni Srbiju kao malu zemlju sa
važnim geostrateškim položajem.
"Moramo se mnogo više okrenuti ekologiji, dati mogućnost našim građanima da povećaju energetsku
efikasnost kako bismo smanjili potrošnju energije. Energija koju proizvedemo mora da bude sve više
zelena", rekla je potpredsednica Vlade.
Ona je pojasnila da to znači i mnogo veće korišćenje biomase i investicije u postrojenja koja će biti
energetski efikasnija.
Pročitajte još:
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Momirović: Srbija vukla pametne poteze, nastavljamo razvoj

BEOGRAD, 15. decembra (Tanjug) - Srbija i u krizi izazvanoj korona virusom nastavlja da realizuje
investicije u oblasti infrastrukture, šsto je bez presedana, a u narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno
330 milijardi DINARA u kapitalne investicije, kaže ministar građevinarstva, saobaćaja i infrastrukture
Tomislav Momirović.

Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Momirović je rekao da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo organizovanosti.

"Kao da smo znali da će se ovo desiti i kao da smo se prethodnih godina spremali za to", kaže Momirović
i navodi da je Srbija u Evropi "najveća zvezda" u ekonomskom i medicinskom pogledu.

Naveo je da globalna slika nije zavidna, ali da je Srbija bila spremna i da je danas uspešno organizovana
zbog pametne politike koju vodio predsednik Aleksandar Vučić.

"U krizi smo povukli nekoliko poteza, obezbedili ekonomski paket pomoći od više od sedam milijardi
evra. To je omogućilo stabilnost ekonomije i dalo nam šansu da se razvijamo i da planiramo investicije
koje su pred nama, a koje su ogromne", rekao je Momirović.

Ministar  je  naveo da se  grade koridori,  i  da  se  unpaređuje  infrastruktura  u  saradnji  sa  najvećim
kompanijama u svetu.

On je poručio da su incijative Srbije vezane za budućnost regiona i za povezivanje, među kojima je i
incijativa "mini Šengen".

Podsetio je da su Vučić i turski predsednik Redžep Tajip Erdogan zajedno obeležili početak gradnje auto-
puta Beograd-Sarajevo iz dva kraka.

Naveo je da je cilj da povežemo sve zemlje Cefta, da se ekonomski razvijamo, i da omogućimo slobodan
protok i ljudi i roba.

Napomenuo je i investicije u komunalnu infrastrukturu i naveo da je u narednoj godini za to planirano
3,3 milijardi evra.

"To će potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno", kaže Momirović.

Naglasio  je  da  je  izazov u  budućnosti  dalji  razvoj  infrastrukture  i  investicije  kako bi  se  sačuvala
makoekononmska stabilnost.

"Ne želimo da nas teške okolnosti vrate u nazad. Nastavićemo da se razvijamo u skladu sa "Srbija 20-
25"", naveo je Momirović.

Kaže da su trenutno najteža vremena za Evropu zbog korona krize, ali i naglasio da ćemo raditi na tome
da se omogući ekonomski razvoj i da se dodatno ojača i ekonomija i socijalni status ljudi.

Uveren je da ćemo uspešno prevazići krizu, kao što smo uspeli da izgradimo infastrukturu u najtežim
vremenima.

"Ovo nije vreme za podele. Moramo da pobedimo i zbog naše dece i zbog nas i zbog perspektive naše
zemlje", zaključio je Momirović.
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Konferencija "The Economist. Svet u 2021" 15. decembra

BEOGRAD, 11. decembra (Tanjug) - Tradicionalna konferencija, u organizaciji kompanije Color Media
Communications i britanskog Ekonomista, održava se ove godine 15. decembra, a naziv i glavna tema
skupa je "Svet u 2021".

Veliki broj učesnika, zvaničnika i eksperata iz zemlje i sveta, pokušaće, kroz više panela i "studija
slučaja", da daju odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su
posledice globalne pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići.

Panlisti će govoriti i o tome sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu, kao i kakva je kultura u doba pandemije.

Organizatori očekuju da konferenciju otvori predsednik Srbije Aleksandar Vučić.

Na konferenciji će govoriti predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić, potpredsednica vlade i ministarka za
kulturu Maja Gojković, potpredsednica vlade i ministarka energetike Zorana Mihajlovic, ministarka za rad
Darija Kisić-Tepavčević i ministar građevinarstva Tomislav Momirović.

Takođe, šefica kancelarije Evropske investicione banke za Zapadni Balkan Dubravka Negre, Joan Hoey iz
Ekonomista (The Economist), ambasador Kraljevine Španije Raul Bartolome Molina, ambasador Nemačke
Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Meklaud i ambasador Finske u Srbiji Kimmo Lähdevirta.

U radu konferencije učestvovaće i predstavnici poslovne zajednice, poput predsednika Nemacko-srpske
privredne komore Uda Ajhlingera i predsednik Saveta stranih investitora (FIC), kao i stvaraoci iz sveta
kulture.

Zbog epidemiološke situacije u zemlji u Dom Narodne skupštine biće dozvoljen ulazak samo panelistima i
medijima, dok će široj javnosti događaj biti dostupan online, na društvenim mrežama.
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Momirović: Srbija vukla pametne poteze, nastavljamo razvoj

BEOGRAD, 15. decembra (Tanjug) - Srbija i u krizi izazvanoj korona virusom nastavlja da realizuje
investicije u oblasti infrastrukture, šsto je bez presedana, a u narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno
330 milijardi  evra u kapitalne investicije,  kaže ministar građevinarstva, saobaćaja i  infrastrukture
Tomislav Momirović.

Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Momirović je rekao da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo organizovanosti.

"Kao da smo znali da će se ovo desiti i kao da smo se prethodnih godina spremali za to", kaže Momirović
i navodi da je Srbija u Evropi "najveća zvezda" u ekonomskom i medicinskom pogledu.

Naveo je da globalna slika nije zavidna, ali da je Srbija bila spremna i da je danas uspešno organizovana
zbog pametne politike koju vodio predsednik Aleksandar Vučić.

"U krizi smo povukli nekoliko poteza, obezbedili ekonomski paket pomoći od više od sedam milijardi
evra. To je omogućilo stabilnost ekonomije i dalo nam šansu da se razvijamo i da planiramo investicije
koje su pred nama, a koje su ogromne", rekao je Momirović.

Ministar  je  naveo da se  grade koridori,  i  da  se  unpaređuje  infrastruktura  u  saradnji  sa  najvećim
kompanijama u svetu.

On je poručio da su incijative Srbije vezane za budućnost regiona i za povezivanje, među kojima je i
incijativa “mini Šengen”.

Podsetio je da su Vučić i turski predsednik Redžep Tajip Erdogan zajedno obeležili početak gradnje auto-
puta Beograd-Sarajevo iz dva kraka.

Naveo je da je cilj da povežemo sve zemlje Cefta, da se ekonomski razvijamo, i da omogućimo slobodan
protok i ljudi i roba.

Napomenuo je i investicije u komunalnu infrastrukturu i naveo da je u narednoj godini za to planirano
3,3 milijardi evra.

"To će potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno”, kaže Momirović.

Naglasio  je  da  je  izazov u  budućnosti  dalji  razvoj  infrastrukture  i  investicije  kako bi  se  sačuvala
makoekononmska stabilnost.

"Ne želimo da nas teške okolnosti vrate u nazad. Nastavićemo da se razvijamo u skladu sa ''Srbija 20-
25''”, naveo je Momirović.

Kaže da su trenutno najteža vremena za Evropu zbog korona krize, ali i naglasio da ćemo raditi na tome
da se omogući ekonomski razvoj i da se dodatno ojača i ekonomija i socijalni status ljudi.

Uveren je da ćemo uspešno prevazići krizu, kao što smo uspeli da izgradimo infastrukturu u najtežim
vremenima.

"Ovo nije vreme za podele. Moramo da pobedimo i zbog naše dece i zbog nas i zbog perspektive naše
zemlje”, zaključio je Momirović.
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Počela konferencija "The Economist. Svet u 2021"

BEOGRAD, 15. decembra (Tanjug) - Tradicionalna konferencija, u organizaciji kompanije Color Media
Communications i britanskog Ekonomista, počela je danas u Skupštini Srbije, a naziv i glavna tema
skupa je "Svet u 2021".

Konferenciju će, kako je najavljeno, otvoriti predsednik Srbije Aleksandar Vučić.

Veliki broj učesnika, zvaničnika i eksperata iz zemlje i sveta, pokušaće, kroz više panela i "studija
slučaja", da daju odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su
posledice globalne pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići.

Panlisti će govoriti i o tome sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu, kao i kakva je kultura u doba pandemije.

Na konferenciji će govoriti predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić, potpredsednica vlade i ministarka za
kulturu Maja Gojković, potpredsednica vlade i ministarka energetike Zorana Mihajlovic, ministarka za rad
Darija Kisić-Tepavčević, ministar građevinarstva Tomislav Momirović i mnistarka za ljudska prava i
društveni dijalog Gordana Čomić.

Takođe, šefica kancelarije Evropske investicione banke za Zapadni Balkan Dubravka Negre, Joan Hoey iz
Ekonomista (The Economist), ambasador Kraljevine Španije Raul Bartolome Molina, ambasador Nemačke
Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Meklaud i ambasador Finske u Srbiji Kimmo Lähdevirta.

U radu konferencije učestvovaće i predstavnici poslovne zajednice, poput predsednika Nemacko-srpske
privredne komore Uda Ajhlingera i predsednik Saveta stranih investitora (FIC), kao i stvaraoci iz sveta
kulture.

Zbog epidemiološke situacije u zemlji u Dom Narodne skupštine dozvoljen je ulazak samo panelistima i
medijima, dok će široj javnosti događaj biti dostupan online, na društvenim mrežama.

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

http://www.tanjug.rs
http://www.ninamedia.rs


1/2

Medij:
Vreme:

Link:

15.12.2020 14:25

http://www.tanjug.rs
Autori:
Teme:

Tanjug

Redakcija
Color media communications; The Economist Svet u 2020

Naslov: Privrednici:U 2021. kao posle rata-pozitivno i sa mnogo rada

3910

Privrednici:U 2021. kao posle rata-pozitivno i sa mnogo rada

BEOGRAD, 15. decembra (Tanjug) - Očuvanje poslovanja kompanija nije bio glavni fokus privrednika
tokom pandemije, već sačuvati zdravlje i živote zaposlenih u Srbiji, poručili su danas predstavnici stranih
i domaćih komora i kompanija na konferenciji "Ekonomist - Svet u 2021".

Oni su pohvalili ekonomski paket mera naše države koje su im, kako kažu, pomogle da lakše prevaziđu
krizu koju je izazvala pandemija i istakli da je privreda sa državom uvek imala dobru saradnju.

Predsednik Saveta stranih investitora (FIC) Majk Mišel istakao je da je glavni prioritet i apsolutni fokus
Saveta tokom pandemije bilo zdravlje i bezbednost zaposlenih.

Naveo je da je drugi fokus bio napraviti kontinuitet u poslovanju i prilagoditi se novim uslovima rada.

"Sada je neophodno da svi pomogemo ekonomiju u ovim okolnostima i da radimo na tome da se kriza
izazvana pandemijom što pre prevaziđe", rekao je Mišel.

Istakao je da je FIC dao i predloge za zajedničku saradnju vlasti, industrija i privrede, te poručio da bi svi
trebalo da rade zajedno i da dele informacije na dnevnom nivou kako bi se privreda što brže oporavila.

Govoreći o uticaju pandemije na privredu nakon devet meseci trajanja, Mišel je naveo da taj uticaj zavisi
od sektora i istakao da su se neki sektori u Srbiji pokazali otpornijim nego što se očekivalo.

To, ističe, pokazuje i nizak pad BDP-a od minus jedan ili minus 1,5 odsto, a to je, kaže Mišel, bolje nego
što se očekivalo.

Da  je  srpska  privreda  pokazala  "otpornost"  na  krizu  pokazuje,  kaže  on,  i  priliv  stranih  direktnih
investicija koji se procenjuje da će ove godine biti 2,3 milijarde evra.

To je, navodi, dobar signal i za dolazak budućih investitora.

Mišel navodi da je bitno da država nastavi da podržava dolazak investitora i dodaje da je za to budžetom
za 2021. godinu planirano više sredstava nego ranijih godina.

Predsednik Nemačko-srpske privredne komore Udo Ajhlinger istakao je da su i oni unutar komore morali
da menjaju organizaciju rada i da je prilagođavaju novim uslovima rada.

Posao koji je mogao da se organizuje onlajn, kaže on, brzo se prilagodio novom načinu rada, međutim,
ukazuje,  da pojedine fabrike koje se bave proizvodnjom ne mogu da se prilagode takvom načinu
poslovanja.

Ističe da će svakako one kompanije koje su uspele da "prežive" krizu izazvanu pandemiju, nakon nje
izaći mnogo jače i spremnije za nove izazove.

Govoreći o radu od kuće, Ajhlinger ističe da, iako ima onih koji su se prilagodili takvom načinu rada, svi
moraju  da  shvate  da  to  nije  "normalna  okolnost"  i  da  će  posle  pandemije  morati  da  se  vrate  u
kancelariju.

Ističe da ljudi ne mogu da budu produktivni od kuće, kao što jesu dok su u međusobnoj komunikaciji sa
ostalim kolegama i u kancelariji.

Predsednik Konfindustrije Srbije Patricio Dei Tos smatra da bi sve kompanije sada morale da rade više
kako bi se vratile na stanje pre korone.
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Naslov: Privrednici:U 2021. kao posle rata-pozitivno i sa mnogo rada

Kaže  da  se  italijanske  kompanije  u  Srbiji  zahvaljuju  srpskoj  vladi  i  Privrednoj  komori  Srbije  na
ekonomskim merama i zahvalio na saradnji između naše države i privrede.

Dei Tos ističe da su zahvaljujući merama mnoge kompanije opstale.

Ističe da kada je dolazio na mesto predsednika Konfindustrije nije očekivao da će 2020. godina biti tako
izazovna, međutim, poručuje da bi ljudi sada trebalo da se ponašaju kao posle rata - da budu jači, puni
entuzijazma i da rade više.

"Verujem da će 2021. godina biti mnogo bolja od 2020. godine", istakao je Dei Tos.

Predstavnik NALED-a Dušan Vasiljević ističe da se pokazalo da pandemija nije samo zdravstvena, već i
ekonomska kriza.

Dovela  je  do  toga,  kaže,  da  i  njihova  organizacija  ne  radi  kao  ranije,  već  je,  ističe,  morala  da
transformiše način komunikacije sa partnerima.

Saglasio se da je tokom pandemije bilo važno pre svega sačuvati zdravlje, a tek onda održati poslovanje.
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Mihajlović: Ekološka bezbednost je ključna

BEOGRAD, 15. decembra (Tanjug) -Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike Zorana
Mihajlović očekuje da će 2021. biti  godina oporavka, a da je budućnost u energetskoj i  ekološkoj
bezbednosti i da će u narednoj godini biti uloženo više od 1,5 milijardi evra na energetsku efikasnost i
smanjenje zagađanje.

Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Mihajlović je rekla da velike krize rađaju velike heroje, a da su najveći heroji
među nama lekari i medicinsko osoblje.

“Krize stvaraju nove ideje, čine nas boljim i efikasnijim, i omogućavaju brži put za rešavanje problema.
Ako ne budemo jedinstveni i krizu ne budemo rešavali zajedno godine pred nama će biti sive, biće
ekološka kriza”, rekla je Mihajlović.

Naglasila je da energetika i rudarstvo ne mogu bez ekološke bezbednosti i da će budućnost 2021. biti
obeležena energetskom i ekološkom bezbednošću.

“Svi potajno želimo da 2021. bude godina oporavka ili početka oporavka i da sve naredne godine budu
bolje od 2021. Naša država je zbog svega što je radila prethodnih godina spremno ušla u kruzu”, kaže
Mihajlović.

Ona je rekla da nije tako, onda ne bismo mogli da izvođimo šest milijardi evra za podršku privredi, niti bi
bilo rasta penzija i plata koje je najavljeno, i napomenula da nije bilo izgradnje puteva ne bismo mogli da
pričamo o novim investicijama.

Dodala je da je Srbija jedna od retkih u Evropi koja je zadržala svoj kreditini rejting.

“To je rezultat rada svih prethodnih godina. Spremni smo da u 2021. krenemo u oporavak”, poručila je
Mihajlović.

Smatra  da  će  se  u  oblasti  rudarstva  i  energetike  desiti  velike  promene  i  navela  da  Srbija  mora
fundamentalno da menja postulate u energetici i da energetske ciljeve vezujuje za ekologiju.

“Srbija će se u 2021. mnogo više okrenuti obnovljivim izvorima energije, da građani imaju mogućnost da
povećaju energetsku efikasnost u stanovima i  kućama. Moramo da čuvamo energiju”, naglasila je
Mihajlović.

Navela je da energija koju trošimo mora da bude “zdrava” energija i da se se na takvim projektima radi
kako bi se smanjila proizvodnja struje iz uglja i kako bismo se okrenuli obnovljivi izvorima energije i
energetskoj efikasnosti, korišćenju biomase i postrojenja koja će biti energetski efikasna.

“Ako to ne budemo uradili, onda energetski sektor nema perspektivu. Nema razvoja i reformisanih
preduzeća ako ne budemo živeli u zdravijoj životnoj sredini”, rekla je Mihajlović.

Navela je da se godišnje u Srbiji emituje više od 350.000 tona ugljen dioksida, a da će ono što će raditi i
Vlada i njeno ministarsvo biti promena planova investiranja.

“Više od 1,5 milijardi evra ići će na energetsku efikasnost i smanjenje zagađenja u 2021. godini” rekla je
Mihajlović i navela da ćemo biti bez maske na licu, kada prođe pandemija, i zato što ćemo udisati i
kvalitetniji vazduh.

(Kraj) lil/ivi
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Mihajlović: Ekološka bezbedost je ključna

BEOGRAD, 15. decembra (Tanjug) - Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike Zorana
Mihajlović očekuje da će 2021. godina biti godina oporavka, a da je budućnost u energetskoj i ekološkoj
bezbednosti,  kao  i  da  će  u  narednoj  godini  biti  uloženo više  od  1,5  miliajrdi  evra  na  energetsku
efikasnost I smanjenje zagađenje.

Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Mihajlović je rekla da velike krize rađaju velike heroje, a da su najveći heroji
među nama lekari i medicinsko osoblje.

"Krize stvaraju nove ideje, čine nas boljim i efikasnijim, i omogućavaju brži put za rešavanje problema.
Ako ne budemo jedinstveni I I krizu ne budemo rešavali zajedno godine pred nama će biti sive, biće
ekološka kriza", rekla je Mihajlović.

Naglasila je da energtika i rudarstvo ne mogu bez ekološke bezbednosti i da će budućnost 2021. godine
biti obeležena energetskom i ekološkom bezbednošću.

"Svi potajno želimo da 2021. bude godina oporavka ili početka oporavka i da sve naredne godine budu
bolje od 2021. Naša država je zbog svega što je radila prethodnih godina spremno ušla u krizu", kaže
Mihajlović.

Ona je rekla da nije tako, onda ne bismo mogli da izvođimo šest milijardi evra za podršku privredi, niti bi
bilo rasta penzija i plata koje je najavljeno, da nije bilo izgradnje puteva ne bismo mogli da pričamo o
novim investicijama.

Dodala je da je Srbija jedna od retkih u Evropi koja je zadaržala svoj kreditini rejting.

"To je rezultat rada svih prethodnih godina. Spremni smo da u 2021. krenemo u oporavak”, poručila je
Mihajlović.

(Kraj) lil/ivi
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Čomić:Pandemija stvorila novi jaz nejednakosti

BEOGRAD, 15.decembra (Tanjug) - Izvesno je da će posle pandemije kovida-19 rasti nejednakosti i
zanemarivanje ljudskih prava, izajavila je danas ministarka za manjinska prava i društveni dijalog
Gordana Čomić i poručila da će Srbija u dijalogu sa svetom i Evropskom unijom nastaviti da traži balanas
između ljudskih prava i održive ekonomije u uslovima krize izazvane aktuelnom pandemijom.

Čomić  je  na  konferenciji  ''''The  Economist  -  Svet  u  2021“  ukazala  da  je  osnovna  razlika  između
pandemije kovida-19 i svih prethodnih u tome što je tekuća pandemija globalna i istovremeno pogađa
celu civilazaciju, a čovečanstvo je stavljeno u svojevrstan zatvor.

''''A  zatvor  je  kazna  i  ljudi  teško  podnose  zatvaranje,  i  to  je  osnovna  razlika  u  odnosu  na  sve
prethodne'''', rekla je Čomić.

Ona je kazala da je eksplozivna osobina virusa da istovremeno zarazi veliki broj ljudi, svaku državu i
drušstvo stavila pred opredeljenje kako da zdravstveni sistem ostane na nogama i kako da vlade odrede
najbolju moguću meru između zabrane kontakata i kretanja ljudi i otvaranja ekonomije da bi ''''oni koje
nije ''''pojeo'''' virus imali šta da jedu''''.

''''Što bolje odmerite ljudsko pravo na život i zdravlje bez ugrožavanja prava na kretanje, to cćete lošije
odmeriti šta zabrana kretanja čini ekonomiji'''', rekla je Čomić.

Ona je ukazala da je najava vakcinacije protiv korona virusa stvorila nov jaz nejednakosti i nametnula
pitanje da li će vakcina biti svima biti jednako dostupna što će, kako je rekla, odrediti karakter naše
civilizacije u budućnosti.

Čomić je navela da virus korona nije rodno slep ni neutralan, da više stradaju muškarci i da nauka nema
jasan odgovor na to, dok se sdruge strane ekonomija brige, kao srž pandemije, sručila na žene.

''''Žene su u svakoj grani ekonomije, privrede, zdravstvu , socijalnom staranju, uslugama, dobile još
jednu porodicu o kojoj se staraju i brigu da li će svakom kome treba pružiti pomoć. Naš zadatak za
budućnost je da vidimo da li i kako država i društvo mogu da odgovore svim ženama na koje je spala
ova briga'''', istakla je Čomić.

Dodala je da je pandemija zaustavila i oštetila do nestajanja razne grane ekonomije i stvorila potrebu
posebnih  budžetskih  troškova koje,  kako kaže,  ne  može da podnese svaka država i  istovremeno
produbila jaz ekonomskih nejednakosti.

''''Pandemija je svuda proizvela slične probleme, to su problem balansa prava na život i zdravlje i prava
na slobodu kretanja", navela je Čomić. Ukazala je na važnost dijaloga u našem društvu o tome kakav
svet želimo posle pandemije i o rešenjima u budućoj ekonomiji i zdravstvenom sistemu bude.

''''Izvesno je da će posle pandemije rasti nejednakost i zanemiravanje ljudskih prava, a kroz dijalog, a ja
ću se boriti da ga bude, treba pokažemo da smo kao vrsta pametniji od virusa'''', poručila je Čomić.

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

http://www.tanjug.rs
http://www.ninamedia.rs


1/2

Medij:
Vreme:

Link:

15.12.2020 14:29

http://www.tanjug.rs
Autori:
Teme:

Tanjug

Redakcija
Color media communications; The Economist Svet u 2020

Naslov: Važan balans između zaštite zdravlja i održive ekonomije

4214

Važan balans između zaštite zdravlja i održive ekonomije

BEOGRAD, 15. decembra (Tanjug) - Pandemija korona virusa stavila je ceo svet pred neviđeni izazov, a
u trenutnim uslovima važno je održati balans u zaštiti zdravlja ljudi i smanjenju negatavnih posledica
krize po ekonomiju, što nije ni malo lak posao.

To su poručili učesnici panela u okviru konferencije "Svet u 2021", u organizaciji kompanije Color Media
Communications i britanskog Ekonomista, pod nazivom "Svet u 2021".

Kažu da su optimisti u pogledu razvoja situacije u budućnosti, ali da je trenutno teško sagledati celokupni
uticaj koji će kriza ostaviti na države.

Na panelu posvećenom izazovima sa kojima se susreće Evropa i posledicama pandemije, ambasador
Nemačke u Srbiji Tomas Šib kazao je da je potrebno preduzimati mere koje neće ugoziti individualna
prava.

On je rekao da je pandemija neprijatan izazov na globalnom novou i da je iz perspektve nemačke vlade
bilo  istovremeno  teško  i  važno  sačuvati  određeni  balans  između  zaštite  zdravlja  stanovništva  i
ekonomskih posledica krize.

Smatra da smo do sada prošli “test” i da smo izvukli određene pouke iz dosadašnjeg reagovanja na
krizu.

Kada se govori  o solidarnosti,  EU je,  kaže Šib,  relativno brzo regovala s obzirom na okolnosti,  te
napomenuo opsežan paket ekonomske pomoći.

Navodi da je u odgovoru na krizu EU usvojila i Ekonomski i investicioni plan za Zapadni Balkan vredan
devet milijardi evra.

''''Odgovor Evrope je bio impresivan i adekvatan, ali izazovi ostaju veliki'''', rekao je Šib.

Nemački ambasador kaže da je i Srbija pripremila dobar paket pomoći za privredu.

Šib kaže da je kriza omogućila da se sagledaju potencijali za reagovanje u budućnosti, te naglasio da je
važno što pre zastaviti pad ekonomije.

Ambasador Španije u Srbiji  Raul  Bartolome Molina rekao je da je pandemija izavala situaciju bez
presedana u celom svetu, a da je u prvi odgovor na nju bio težak.

Naveo je da je u Španiji bila izuzetno složena sitiacija, jer je ta zemlja bila najviše pogođenja korona
virusom u Evropi.

Kriza je, kaže, uticala na EU i podstakla na donošenje planova za odgovor na krizu, te da će taj model
biti važan za jačanje saradnje u Evropi.

Kriza je podstakla jedinstvo među članicama i EU je drugačije odgovorila nego na ekonomsku krizu 2008.
godine.

Iz krize, navodi, učimo i preduzimamo korak po korak u odgovoru na izazove.

Smatra da je odgovor na krizu bio odgovoran i da će pomoći daljoj integraciji u EU.
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Molina je takođe optimista za prognoze u 2021. godini, ali ocenjuje da će biti potrebno nekoliko godina
da se vratimo u normalnu situaciju.

"Teško je prognozirati bilo šta kada se još ne zna kako će se završiti”, dodao je španski ambašador.

Ambasador Finske u Srbiji Kimm Lahdevirta kaže da je bilo problema na pocetku krize koju je izazvala
pandemija, ali da je odgovor na nju u Evropi omogućio da se u narednom period bolje reaguje.

''''Bilo je problema u početku, ali ova kriza daje smernice za razvoj EU u cilju boljeg odgovora na slične
situacije'''', rekao je Lahdevirta.

Ambasadorka Velike Britanije u Srbiji Šan Meklaud govorila je o tome da ipak nije solidarnost nestala u
krizi sa korona virusom.

Podsetila je da su mnoge zemlje pomogle Kini kada je počela epidemija u toj zemlji, kao i da je EU
uputila značajnu pomoć Srbiji, iako je situacija u mnogim zemljama EU bila veoma teška.

''''Ali i da dalje ostaju izazovi koje kriza nosi sa sobom'''', rekla je ambasadorka.

Napomenula je i da je sistem Kovaks za nabavku vakcina i medicinske opreme dobra incijativa u tom
pravcu i dodala da je Velika Britanija uložila značajna sredstva u proizvodnju vakcine protiv virusa
korona.

Direktorka Unicefa u Srbiji Dejana Kostadinova rekla je da se posle godinu dana od početka epidemije
može reći da je ovo najsloženija kriza sa kojom se suočila ta organizacija.

Kostadinova je naglasila važnost solidarnosti u odgovoru na krizu jer, dodaje virus ne poznaje granice i
da utiče na sve zemlje.

Kaže da smo imali priliku da vidimo tople humane akcije i solidanost na delu, a da je posebno potrebno
misliti na decu, obezbediti im bolje uslove za život i smanjiti uticaj pandemije na njih.
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Negre:Ulagaćemo u puteve, digitalizaciju, zelenu ekonomiju

BEOGRAD, 15. decembra (Tanjug) - Razvoj transportne povezanostu u regionu, podrška digitalnom
razvoju, tranzicija ka zelenoj ekonomiji, razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture, podrška
malim i srednjim preduzećima biće glavni priroriteti Evropske investicione banke (EIB) na Zapadnom
Balkanu, izjavila je danas šefica EIB za Zapadni Balkan Dubravka Negre.

Ona je na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista,
pod nazivom "Svet u 2021" navela da će u sledećoj godini fokus banke, što se transprta tiče biti na
rehabilitaciji putne i železničke infrastrukture na Zapadnom Balkanu.

"Nastavićemo da finansiramo najveće putne i železničke koridire u Srbiji, Bosni i Hercegovini i Severnoj
Makedoniji, kao i sa ulaganjima u vodni saobraćaj gde smo već ove godine uložili 100 miliona evra pre
svega da se poveća plovnost Save i Dunava", rekla je Negre i navela da je do sada u Srbiju uložemo u
trasportnu infrastrukturu više od dve milijarde evra.

Kao drugi prioritet navela je digitalizaciju, jer ona pomaže razvoju novih tržišta i podiže konkurenstonost
ekonomije.

Istakla je da je nedavno potpisano ulaganje novih 65 miliona evra za digitalizaciju i povezanost osnovnih
i srednjih škola u Srbiji što je veoma važno kod učenja na daljinu.

Banka prema njenim rečima planira i ulaganje u razvoj 5G digitalne mreže u Srbiji.

Treći fokus ulaganja i aktivnosti u 2021. će biti tranzicija ka zelenoj ekonomiji a od sledeće godine će sva
ulaganja banke u ovom smeru biti usklađena sa pariskim klimatskim sporazumom

Četvrti priotritet biće razvoj moderne, pre svega zdravstvene infrastrukture koja je neophodna da bi
zdravstvo moglo da odgovori na buduće krize i izbori se sa ovom sadašnjom.

Negre je istakla da je Evropska investiciona banka na Zapadnom Balkanu obezbedila bolju zdravstvenu
zaštitu za preko pet miliona ljudi.

Sledeće godine će na agendi EIB biti važna i podrška malim i srednjim predužećima a kako je Negre
navela do sada je u finansiranje MSP uloženo više od četiri milijarde evra, od čega oko pola u Srbiji.

"Fokusiraćemo se i na mikropreduzeća i na startap kompanije, pre svega kroz garancijske šeme koje
nudimo", navela je ona i istakla da će se Banka u budućnosti fokusirati i na podršku inovacijama i novim
tehnologijama, da se kreira klima inovativnog perduzetništva koja može biti komparativna prednost
razvoja privrede Srbije.
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Peti panel "Ako nema kulture, zbog čega se onda borimo", obimne celodnevne onlajn konferencije "The
Economist - Svet u 2021", predstavio je istaknute dramske umetnike Vjeru Mujović i Svetislava Buleta
Goncića.
16/12/20| 09:43 » 10:03
Svetislav Bule Goncić / Foto: ATA Images
Peti panel "Ako nema kulture, zbog čega se onda borimo", obimne celodnevne onlajn konferencije "The
Economist - Svet u 2021", predstavio je istaknute dramske umetnike Vjeru Mujović i Svetislava Buleta
Goncića.
Posledni segment kulturne teme bio je posvećen pozorištu, takođe u prostorijama Narodne skupštine
Srbije, a emitovano je uživo preko YouTube kanala, u organizaciji Color Media Communications.
Moderatorka razgovora media ekspert Marina Kosanović napomenula je da su glumci veoma osetljiva,
delikatna, senzibilna bića i pitanje je kako se oni sada osećaju u toku pandemije koja traje već duži
period, od marta meseca, i ne jenjava.
Glavni problem je u finansijama, slobodni umetnici ne mogu imati prihode od predstava, ili tek malo,
jedino ako se preorijentišu na snimanje tolikih TV serija danas. Izgleda kao da se u ovo doba umetnici i
svi ljudi sve više razdvajaju nego što se spajaju.
- Ogromni finansijski problemi i gubici prete da ugroze i zaustave planetu - naveo je Goncić, upravnik
Teatra "Vuk" na Zvezdari i od skoro predsednik Upravnog odbora Narodnog pozorišta.
On je kazao i da moraju svi faktori u nekom sistemu da funkcionišu, a čim se ugrozi jedan element kao
što su finansije, onda postoji mogućnost da se sve uruši. Ali tako je, kaže, u celom svetu.
- Ipak, da podsetim, od velike poplave u Srbiji 2014. godine, imali smo samo uzlaznu putanju po pitanju
finansija, a u toku korone je ta situacija veoma stabilna - dodao je.
Vjera Mujović, stalno zaposlena u Narodnom pozorištu u Beogradu, gostovala je i kao autor monografije
"Kulturna diplomatija u službi Srbije", što je njen doktorski rad.
Vjera Mujović / Foto: A. Nalbantjan
- Ušla sam u projekat pisanja ove knjige zbog profesionalnog angažmana, putovala sam dosta sa svojim
predstavama po Evropi i svetu i mislim da ovo vreme pandemije treba iskoristiti upravo na promovisanju
važnih dela kulture Srbije po inostranstvu, kroz prevodilačke delatnosti -kazala je Mujović.
Podsetla je na reči nedavno preminule kompozitorke Isidore Žebeljan, koja je govorila da "samo visoka
umetnost obezbeđuje našu ravnopravnost u inostranstvu", te u tom kontekstu pomenula da su naše
najveće zvezde u svetu Emir Kusturica, Novak Đoković, Miloš Biković, Stefan Milenković, Nemanja
Radulović.
Pokrenuta je i tema digitalizacije kulturnih programa i snimanja predstava, a Goncić je primetio da
digitalni svet ne može zameniti pozorište.
Foto: Tanjug/ Nikola Anđić
- Jer je teatar umetnost izgovorene reči, vizuelni doživljaj, kontakt sa publikom, ne sme biti kultura za
poneti - kazao je Goncić izrazivši optimizam da će se i ovo stanje korone završiti, navodeći da pozorišta
moraju da rade, a da ovaj virus nije prvi u istoriji čovečanstva, te da mu mora doći kraj.
Pozorište je, kaže, ipak duboko ukorenjeno u našem društvu, a korona je samo izvukla na površinu neke
probleme i ideje, a to je da se mi borimo za bolje i kvalitetnije društvo.
- Ako postoji samo jedan glumac na sceni i samo jedan gledalac u publici predstava i tada treba da se
igra, jer i to je, takođe, pozorište - zaključio je Goncić.
(Tanjug.rs)
Telegraf.rs zadržava sva prava nad sadržajem. Za preuzimanje sadržaja pogledajte uputstva na stranici
Uslovi korišćenja.
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Programom "Srbija 2020-2025" u 2021. godini predviđena su ogromna ulaganja u kapitalne investicije,
koja će značajno podići rast bruto domaćeg proizvoda u Srbiji. "Očekujemo da rast bude između 5,5 i
šest odsto sledeće g
KAPITALNE INVESTICIJE GLAVNI CILJ PROGRAMA SRBIJA 2020-2025 Ulaganja u gasovod, auto-puteve,
kanalizacione mreže, najavio Vučić
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Programom "Srbija 2020-2025" u 2021. godini predviđena su ogromna ulaganja u kapitalne investicije,
koja će značajno podići rast bruto domaćeg proizvoda u Srbiji. "Očekujemo...
Programom "Srbija 2020-2025" u 2021. godini predviđena su ogromna ulaganja u kapitalne investicije,
koja će značajno podići rast bruto domaćeg proizvoda u Srbiji.
"Očekujemo da rast bude između 5,5 i šest odsto sledeće godine, izjavio je predsednik Srbije Aleksandar
Vučić koji je otvorio konferenciju "Svet u 2021" putem video linka.
Vučić je rekao da je "za nas 2021. godina veoma ambiciozno postavljena" i da očekuje da "Srbija po
stopi BDP 2020. i u naredne dve godine zajedno ili kumulativno bude zemlja broj jedan u Evropi".
On je rekao da će se ulagati i u izgradnju kanalizacionih mreža, fekalne, atmosferske prečistače otpadnih
voda, što će drastično i dramatično promeniti životni standard naših građana.
"Ulagaćemo u dalju izgradnju auto-puteva i pruga po Srbiji. To je ogroman novac, o gasovodu da i ne
govorim, koji ulažemo da bismo podigli i domaća preduzeća, koja čak i ako stranci na tenderu dobiju neki
posao, domaća preduzeća uvek sa više od 50 odsto učestvuju u izgradnji infrastrukturnih projekata",
rekao je Vučić.
Foto: Shutterstock
Povećanje plata i penzija za podsticaj potrošnje
Vučić je rekao da će biti povećane penzije za 5,9 odsto, plate za 5 odsto u javnom sektoru, uz uvećanje
minimalca od 6,65 odsto, što će dodatno podići primanja radnika.
"Želja nam je da podstaknemo dodatnu potrošnju", naglasio je predsednik Srbije, prenosi Tanjug.
"I treći stub na kom ćemo zasnovati rast BDP jeste intenzivan rad na daljem privlačenju stranih direktnih
investicija, u čemu je Srbija bila ubedljivi šampion ne samo ovog regiona već, kako je 'Financial Times'
pisao, proporcionalno u svojom brojevima, i cele Evrope", rekao je Vučić.
On  je  naveo  da  mnoge  zemlje  danas  žele  da  provedu  deindustrijalizaciju,  a  Srbija  hoće
reindustrijalizaciju.
Foto: Pixabay.com
Za smanjenje zagađenja i energetsku efikasnost investicija od 1,5 milijardi evra
Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović očekuje da će 2021. biti
godina oporavka, a da je budućnost u energetskoj i ekološkoj bezbednosti i da će u narednoj godini biti
uloženo više od 1,5 milijardi evra na energetsku efikasnost i smanjenje zagađanje.
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Naglasila je da energetika i rudarstvo ne mogu bez ekološke bezbednosti i da će budućnost 2021. biti
obeležena energetskom i ekološkom bezbednošću.
Foto:Tanjug
Mihajlović smatra da će se u oblasti rudarstva i energetike desiti velike promene i navela da Srbija mora
fundamentalno da menja postulate u energetici i da energetske ciljeve vezuje za ekologiju.
"Srbija će se u 2021. mnogo više okrenuti obnovljivim izvorima energije, da građani imaju mogućnost da
povećaju energetsku efikasnost u stanovima i  kućama. Moramo da čuvamo energiju", naglasila je
Mihajlović.
Navela je da energija koju trošimo mora da bude "zdrava" energija i da se se na takvim projektima radi
kako bi se smanjila proizvodnja struje iz uglja i kako bismo se okrenuli obnovljivim izvorima energije i
energetskoj efikasnosti, korišćenju biomase i postrojenja koja će biti energetski efikasna.
Ulaganje 330 milijardi dinara u kapitalne investicije
Srbija i u krizi izazvanoj korona virusom nastavlja da realizuje investicije u oblasti infrastrukture, što je
bez  presedana,  a  u  narednoj  godini  iz  budžeta  će  biti  izdvojeno  330 milijardi  dinara  u  kapitalne
investicije, kaže ministar građevinarstva, saobaćaja i infrastrukture Tomislav Momirović.
Na konferenciji u organizaciji kompanije Color Media Communications i britanskog Ekonomista, pod
nazivom "Svet u 2021", Momirović je rekao da je Srbija u krizi pokazala zavidan nivo organizovanosti.
On je poručio da su incijative Srbije u vezi sa budućnošću regiona, povezivanje, među kojima je i
incijativa "mini Šengen".
Foto:Tanjug
Momirović je rekao da je za investicije u komunalnu infrastrukturu planirano 3,3 milijarde evra. "To će
potpuno promeniti perspektivu života u Srbiji, i ekološki i funkcionalno", kaže Momirović.
Povezane vesti
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BEOGRAD: Poslednja, peta tribina onlajn konferencija "The Economist - Svet u 2021" pod nazivom "Ako
nema kulture,  zbog čega se onda borimo" održana je u prostorijama Narodne skupštine Srbije,  a
emitovano je uživo preko Jutjub kanala, u organizaciji Color Media Communications.
Foto: Pixabay.com
Pomoćnik ministarke kulture i informisanja Radovan Jokić je pomenuo razna istraživanja i studije koje su
sprovedene  među  ustanovama  kulture  i  institucijama  Srbije,  a  u  kojima  je  navedeno  koliko  je
manifestacija i programa otkazano zbog pandemije.
Moderator panela Marina Kosanović započela je izlaganje rečima: "imamo kulturu koju svi volimo i
pandemiju koju svi mrzimo", a prvi je o o dolasku kulture u srce pandemije govorio Aleksandar Stankov,
direktor Opere Srpskog narodnog pozorišta u Novom Sadu.
Tokom februara ove godine dobili smo od kolega iz inostranstva informacije da je virus već krenuo u
svetu, znali smo da se dešava nešto, i čim su oni počeli da otkazuju svoje događaje, znali smo da stvar
postaje ozbiljna, prisetio se Stankov dodajući da su bili prinuđeni da prvi put otkažu predstavu 11. marta
i navodeći da je to bio šok, a da se onda sve širilo kao šumski požar.
SNP je, dodao je, imao ubrzo kulturnu akciju, snimili su video za čuvenu pesmu "Bela ćao", što je vezano
za turneju ansambla u Kini, gde su im tu pesmu tražili na bis.
Onda su imali  koprodukcije pozorišta iz Turske, Italije,  povezivali  su se inostranim pozorištima, a
najvažnije od svega je da su članovi Opere išli na vrata sugrađanima.
Pevali smo u komšiluku pod balkonom, nosili smo im teatar pod prozor, u isto vreme na nekoliko lokacija
u gradu, što je bila prava gerilska akcija, da im na taj način malo ulepšamo vreme u izolaciji i karantinu,
ističe prvi čovek Opere u SNP.
Tema se dalje sama nametnula, a to je seoba žive umetnosti u neminovni digitalni prostor.
Direktor Opere priprema projekat onlajn "Novogodišnje priče" za emitovanje od 26. do 30. decembra, ali
kako naglašava, neće pustiti snimke predstava, već će se opere održavati uživo, bez publike, samo će ih
snimati kamere i tako će se direktno emitovati, što je bolji izbor nego samo da su pustili gotov materijal.
Naravno, nikakav ekran ni monitor ne mogu zameniti scenu, to neka bude svima jasno, kazao je direktor
Opere.
U međuvremenu, SNP osvaja i mlađu publiku, koja koristi društvene mreže i modernu tehnologiju, i tako
su osmislili uspešan projekat "Rok opera" koji komunicira sa svima na više nivoa, a uključeni su i pop
hitovi.
Bojana Borić Brešković, direktorka Narodnog muzeja u Beogradu, govorila je o aktivnostima te ustanove
od ponovnog otvaranja 2018, o saradnji s Kombank Dvoranom, o 220.000 posetilaca za dve godine, o
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saradnji sa 60 odeljenja u školama na nivou likovne kulture i srpskog jezika.
Petar Mraković, direktor Gradskog muzeja u Somboru govorio je proširenju u novim ljudima na budućim
projektima, a u debatu su se uključili i glumci Vjera Mujović i Svetislav Bule Goncić.
Inače, naziv tribine podsećanje je na čuvenu izjavu britanskog premijera Vinstona Čerčila u vreme
Drugog svetskog rata: "Ako nema kulture, zbog čega se onda borimo", a koja je ostavila dubok trag u
istoriji, ali i kulturnoj politici kasnije.
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BEOGRAD: Izvesno je da će posle pandemije kovida-19 rasti nejednakosti i zanemarivanje ljudskih
prava, izajavila je danas ministarka za manjinska prava i društveni dijalog Gordana Čomić i poručila da
će Srbija u dijalogu sa svetom i Evropskom unijom nastaviti da traži balanas između ljudskih prava i
održive ekonomije u uslovima krize izazvane aktuelnom pandemijom.
Foto: mc.rs
Čomić je na konferenciji "The Economist - Svet u 2021" ukazala da je osnovna razlika između pandemije
kovida-19 i  svih  prethodnih  u  tome što  je  tekuća pandemija  globalna i  istovremeno pogađa celu
civilazaciju, a čovečanstvo je stavljeno u svojevrstan zatvor.
"A zatvor je kazna i ljudi teško podnose zatvaranje, i to je osnovna razlika u odnosu na sve prethodne",
rekla je Čomić.
Ona je kazala da je eksplozivna osobina virusa da istovremeno zarazi veliki broj ljudi, svaku državu i
drušstvo stavila pred opredeljenje kako da zdravstveni sistem ostane na nogama i kako da vlade odrede
najbolju moguću meru između zabrane kontakata i kretanja ljudi i otvaranja ekonomije da bi "oni koje
nije "pojeo" virus imali šta da jedu".
"Što bolje odmerite ljudsko pravo na život i zdravlje bez ugrožavanja prava na kretanje, to ćete lošije
odmeriti šta zabrana kretanja čini ekonomiji", rekla je Čomić.
Ona je ukazala da je najava vakcinacije protiv korona virusa stvorila nov jaz nejednakosti i nametnula
pitanje da li će vakcina biti svima biti jednako dostupna što će, kako je rekla, odrediti karakter naše
civilizacije u budućnosti.
Čomić je navela da virus korona nije rodno slep ni neutralan, da više stradaju muškarci i da nauka nema
jasan odgovor na to, dok se sdruge strane ekonomija brige, kao srž pandemije, sručila na žene.
"Žene su u svakoj grani ekonomije, privrede, zdravstvu , socijalnom staranju, uslugama, dobile još jednu
porodicu o kojoj se staraju i brigu da li će svakom kome treba pružiti pomoć. Naš zadatak za budućnost
je da vidimo da li i kako država i društvo mogu da odgovore svim ženama na koje je spala ova briga",
istakla je Čomić.
Dodala je da je pandemija zaustavila i oštetila do nestajanja razne grane ekonomije i stvorila potrebu
posebnih  budžetskih  troškova koje,  kako kaže,  ne  može da podnese svaka država i  istovremeno
produbila jaz ekonomskih nejednakosti.
"Pandemija je svuda proizvela slične probleme, to su problem balansa prava na život i zdravlje i prava na
slobodu kretanja", navela je Čomić. Ukazala je na važnost dijaloga u našem društvu o tome kakav svet
želimo posle pandemije i o rešenjima u budućoj ekonomiji i zdravstvenom sistemu bude.
"Izvesno je da će posle pandemije rasti nejednakost i zanemiravanje ljudskih prava, a kroz dijalog, a ja
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ću se boriti da ga bude, treba pokažemo da smo kao vrsta pametniji od virusa", poručila je Čomić.
15.12.2020 • 11:57 11:58

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://www.dnevnik.rs/drustvo/comic-pandemija-stvorila-novi-jaz-nejednakosti-15-12-2020
http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Vreme:

Link:

15.12.2020 10:20

https://srpskaekonomija.rs/vesti/10/2//19030/Srbija-se-uspe%C5%A1no-suo%C4%8Dila-sa-
Autori:
Teme:

srpskaekonomija.rs

Redakcija
The Economist Svet u 2020; Color media communications

Naslov: Srbija se uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize

1841

Srbija se uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize
Beograd
 Sajt Vlade Srbije
Srpska ekonomija
Ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Srbije Darija Kisić Tepavčević istakla je da se
naša zemlja uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize koju je pokrenula epidemija koronavirusa i
da je zadatak svih u državi da se takva politika nastavi.

Kisić Tepavčević je na konferenciji  "Svet u 2021" rekla da je resorno ministarstvo spremno za sve
izazove, kao i da uz optimizam dočekuje 2021. godinu, u kojoj će Srbija biti zemlja bez barijera.

Ministarka je dodala da je sada vreme za aktivne mere u borbi protiv koronavirusa kako bismo živeli i
radili uz prisustvo virusa, a da istovremeno preduzimamo sve što možemo na sprečavanju njegovog
širenja.

Ona je ukazala na to da je suština da se rad organizuje najoptimalnije moguće, budući da se sada gotovo
celokupan radni proces odvija na daljinu i od kuće.

Kada je u pitanju rad od kuće, kako je istakla, ministarstvo predlaže da se zaposlenima dostavljaju
rešenja, pored zakonom propisanog načina, i u elektronskoj formi, kao i da poslodavci sa zaposlenima
zaključe  anekse ugovora  o  radu kojima će  se  predvideti  mogućnost  rada od kuće za  deo radnog
vremena.

Aktivnosti  ministarstva biće  usmerene i  na usporavanje  odlaska radno sposobnog stanovništva u
inostranstvo, privlačenje stranaca različitih obrazovnih profila, zapošljavanje mladih, žena, povećanje
efikasnosti u ostvarivanju prava korisnika socijalne zaštite, istakla je Kisić Tepavčević.

Prema njenim rečima, među merama ministarstva jeste i  program "Moja prva plata",  projekat  za
unapređenje položaja osoba sa invaliditetom "Srbija bez barijera", inkluzija osetljivih grupa, unapređenje
efikasnosti upravljanja migrantskom krizom, kao i nastavak brige o najosetljivijim grupama u Srbiji.
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Naredna godina će biti obeležena brigom za ekološku bezbednost
Beograd
 Sajt Vlade Srbije
Srpska ekonomija
Potpredsednica Vlade Srbije i ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović ocenila je danas da će
2021. i godine koje dolaze u Srbiji biti obeležene brigom za ekološku bezbednost, i najavila da će iduće
godine biti uloženo oko 1,5 milijardi evra u energetsku efikasnost i smanjenje zagađenja.

Mihajlovićeva je, govoreći na otvaranju konferencije "Svet u 2021", naglasila da rudarstvo i energetiku
očekuju velike promene, koje se dešavaju i u svetu, a koje neće zaobići ni Srbiju kao malu zemlju sa
važnim geostrateškim položajem.

Moramo se mnogo više okrenuti ekologiji, dati mogućnost našim građanima da povećaju energetsku
efikasnost kako bismo smanjili potrošnju energije. Energija koju proizvedemo mora da bude sve više
zelena, rekla je potpredsednica Vlade.

Ona je pojasnila da to znači i mnogo veće korišćenje biomase i investicije u postrojenja koja će biti
energetski efikasnija.

Ako  to  ne  budemo radili,  onda  nema razvoja  i  perspektive  energetskog  sektora,  ni  reformisanih
preduzeća. U svetu se emituje približno 30 milijardi tona ugljen-dioksida, a u Srbiji više od 350.000 tona,
navela je Mihajlovićeva.

Ona je najavila da će zbog toga ministarstvo i vlada potpuno promeniti naše planove investiranja, pri
čemu će više od 1,5 milijardi evra ići na energetsku efikasnost i smanjenje zagađenja u 2021. godini.

I nadam se, kad se sledeći put budemo videli, da ćemo se videti bez maski, zato što ćemo udisati bolji i
kvalitetniji vazduh, poručila je Mihajlovićeva.

Ona  je  istakla  da  je  naša  zemlja  ušla  spremna u  pandemiju,  zahvaljujući  svemu što  je  urađeno
prethodnih godina.

Da nije bilo svega što smo učinili prethodnih godina, ne bismo mogli ove godine da potrošimo šest
milijardi evra na pomoć građanima i privredi, da iduće godine povećavamo penzije i cenu radnog časa,
kao što ne bismo mogli da govorimo o novim investicijama, poručila je Mihajlovićeva.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da su u 2021. godini predviđaju ogromna ulaganja u
kapitalne investivcije u skladu sa programom 'Srbija 2020 - 2025', što će značajno podići rast bruto
domaćeg proizvoda (BDP),
Hronika utorak, 15. decembar 2020. Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da su u 2021. godini
predviđaju ogromna ulaganja u kapitalne investivcije u skladu sa programom "Srbija 2020 - 2025", što
će značajno podići rast bruto domaćeg proizvoda (BDP), zbog čega očekuje da će on naredne godine biti
između 5,5 i šest odsto. "Srbija će po stopi BDP-a ove i naredne dve godine zajedno biti broj jedan u
Evropi. Ovo je uslov da bi Srbija mogla da opstane i napreduje", kazao je Vučić danas u video izjavi na
onlajn konferenciji "Svet u 2021.". Istakao je da će se zbog toga ulagati u izgradnju kanalizacionih
mreža, fekalne, atmosferske kanalizacije, prečistača otpadnih voda, ali i u izgradnju auto-puteva, pruga.
"To je ogroman novac koji ulaže da bi podigla domaća preduzeća", kazao je Vučić navodeći da će i ako
stranci  dobiju poslove na tenderu,  domća preduzeća, u više od 50 odsto slučajeva, učestvovati  u
izgradnji. Naglasio je da će se iću na dalje podsticanje potrošnje. Ići će se na dalje povećanje potrošnje,
povećanje penzija i plata. Penzija će biti povećane za 5,9 odsto, a plate u javnom sektoru za pet odsto,
uz uvećanje minimalne zarade za 6,65 odsto "Ići će se na dalje povećanje potrošnje, povećanje penzija i
plata.  Penzija će biti  povećane za 5,9 odsto,  a plate u javnom sektoru za pet odsto,  uz uvećanje
minimalne zarade za 6,65 odsto, što će dodatno pomoći primanja radnika", kazao je Vučić. Prema
njegovim rečima, rast BDP-a Srbije će se zasnivati i na daljem privlačenju direktnih stranih investicija,
navodeći da Srbija hoće reindustrijalizaciju, te da će se dalje inistirati i na vladavini prava, kao i putu ka
EU u skladu sa interesima zemlje. On je ukazao i da se Srbija kao mala zemlja oštrim merama u vreme
pandemije, borila za očuvanje života ljudi, zdravstvenog sistema i njegovi gradnju. Podsetio je da je
Srbija jedna od retkih zemalja u Evropi koja je gradila nove bolnice, predviđajući da nije kraj prvog
talasa pandemije. Naveo je da je na taj način Srbija pokazala da se ne ponaša kampanjski i da je u
stanju da razmišlja strateški i odgovorno. Vučić je naglasio da je Srbija razumela kako katastrofalne
posledice  po  ekonomiju  donosi  korona  virus  po  ekonomiju,  zbog  čega  je  reagovala  promtno  i
pravovremeno. "Do sad smo više od šest milijardi evra uložili u našu ekonomiju, od toga je oko četiri
milijarde evra direktan novac, ostalo su zajmovi, manjim delom iz Fonda za razvoj, više od 105 miliona
evra, a većim delom kroz garantne šeme, gde je država subvencionisala razliku u kamatnom stopama
domaćim poslovnim bankama", rekao je predsednik. Potvrdio je i dodatnu pomoć penzionerima. "Za dva
dana svi penzioneri dobiće još po 5.000 dinara zato što jesu najpogođeniji deo stanovništva koji je
najmanje mogao da se bavi dodatnim delatnostima i najsiromašniji deo populacije", kazao je on. Nivo
javnog duga Srbije najmanje porastao u odnosu na sve evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije
zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16 odsto, a u Srbiji svega pet odsto u toku korona
virusa Vučić je rekao da je uložen trud kako se ne bi dodatno ugrožavala stopa javnog diuga. "Nivo
javnog duga Srbije najmanje porastao u odnosu na sve evropske zemlje. Ako pogledate najmoćnije
zemlje Evrope, stopa javnog duga je rasla od 10 do 16 odsto, a u Srbiji svega pet odsto u toku korona
virusa", kazao je predsednik Srbije. Podsetio je i da je juče isplaćen poslednji minimalac za turističke
agencije, za hotelijere, turističke radnike, vodiče, ali i ugostitelje. Ipak, ukazao je da, "država nije ćup iz
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koga može da se izvuče onoliko novca koliko bi  neko želeo". On je kazao i  da je čak i  kancelarka
Nemačke Angela Merkel najavila da nemačku privredu neće moći da podrži u svemu, sa onoliko novca
koliko bi tražila. "Mi ne možemo da se poredimo sa Nemačkom, ali ćemo se truditi da onoliko koliko je u
našoj moći to uradimo, istovremeno privreda mora da se navikava na nove okolnosti, da preduzimaju
mere štednje u preduzećima i pristupe pravljenju profita", rekao je Vučić. (Beta, N1)
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Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju  "Color  Media  Communicatons"  i  časopis  "Diplomacy and Commerce"  u  Domu Narodne
skupštine Republike Srbije. "Za

pribojski.rs
Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju  "Color  Media  Communicatons"  i  časopis  "Diplomacy and Commerce"  u  Domu Narodne
skupštine Republike Srbije.
"Za nas je 2021. godina veoma ambiciozno postavljena. Predviđamo ogromna ulaganja u kapitalne
investicije  u skladu sa programom Srbija 2020-2025.To će značajno podići  rast  društvenog bruto
proizvoda Srbije i očekujemo da on bude između 5,5 i 6 osto sledeće godine, odnosno da Srbija po stopi
BDP-a  bude  ove  2020.  i  u  naredne  dve  godine,  zajedno  ili  kumulativno,  zemlja  broj  1  u
Evropi.Ulagaćemo u dalju izgradnju auto-puteva i pruga po Srbiji, koji se brže, snažnije i intenzivnije
grade nego bilo kada u srpskoj istoriji.Ići ćemo na dalje povećanje potrošnje, odnosno napovećanje
penzija i plata, penzija za 5,9 odsto, plata za 5 odsto u javnom sektoru, uz uvećanje minimalca od 6,65
odsto, što će dodatno podići primanja radnika", istakao je Vučić.
Uključenje Alaksandra Vučića, foto: Public Media Communications
"Izdavači britanskog magazina "The Economist" su na naslovnu stranu stavili slot mašinu koja daje
različite kombinacije, čime nisu želeli mnogo da rizikuju. Kina iz koje je pre godinu dana virus korona
krenuo, najbolje će proći kroz sve ovo, odnosno imaće najbolji rast BDP-a u narednim godinama. Svet će
globalno imati pad u 2020. godini, a tek nakon 2021. godine počinje rast. U Sjedinjenim Američkim
Državama je slična situacija samo sa sporijim rastom u 2021. godini. Evropska unija će biti najveća žrtva
pandemije i to se već sada vidi. Imaće najveći pad u 2020. i vrlo spori rast 2021. koji će tek u 2022. doći
na nivo iz 2019. godine",izjavio je predsednik kompanije "Color Media Communications" na otvaranju
događaja Robert Čoban.
Robert Čoban, foto: Public Media Communications
Predsednik  Narodne  skupšt ine  Republ ike  Srbi je  Iv ica  Dačić  rekao  je  na  otvaranju
konferencije:"Pandemija virusa korona menja svet koji smo poznavali do pre godinu dana i u toj promeni
učestvujemo svi. Kako će sve izgledati naredne godine zavisi od odluka koje budemo donosili u današnje
vreme. Srbija je spremno dočekala krizu, i kada je reč o spremnosti našeg zdravstvenog sistema i u
oblasti ekonomije, socijalne zaštite, očuvanja životnog standarda, ali i u pogledu normalnog odvijanja
svih demokratskih i političkih procesa, upravo zato što je u prethodnom periodu postigla ekonomsku
stabilnost i stalni rast. Kako god da se stvari budu razvijale u vremenu pred nama, ubeđen sam da idemo
ka zalasku i gašenju krize. Siguran sam da već sada možemo da sumiramo da su se Srbija i njeni
građani izborili  sa najvećom krizom svog vremena na način koji  će im služiti  na čast i  ponos pred
budućim generacijama".
Ivica Dačić, foto: Public Media Communications
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Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike u Vladi Republike Srbije Zorana Mihajlović
izjavila je:"Energetski sektor u globalnim razmerama prolazi kroz možda najveće promene u svojoj
istoriji i Srbija u tom izmenjenom svetu mora da traži svoje mesto i pravi planove za budućnost. To znači
da idemo u onom pravcu u kojem ide svet u 2021. godini i nadalje, a to znači ka efikasnijem korišćenju
energije, ka zelenoj energiji, ka povezivanju sa regionom, ka većoj energetskoj bezbednosti koja dolazi
kroz diverzifikaciju izvora i pravaca snabdevanja. Naravno, to sve zahteva reformisana i efikasna javna
preduzeća, ne samo Srbijagas već i EPS, koja moraju da menjaju svoj način funkcionisanja kako bi zaista
bili nosioci razvoja energetskog sektora".
Zorana Mihajlović, foto: Public Media Communications
"Suočili smo se sa potpuno novom pretnjom, pandemijom kovida-19, koja je ne samo donela nova
pitanja i neizvesnosti, nego se čini da je dodatno produbila i postojeće izazove i probleme koje naš svet
ima. Postavilo se pitanje pred sve nas da li će virus zaraziti i kulturu. Iako je ovaj segment zaista teško
pogođen, očigledno je pokazao želju da se bori i da svoj sadržaj u veoma kratkom roku prilagodi novoj
situaciji. Pandemija je nesporno ubrzala digitalizaciju kulturnih sadržaja, često bez mnogih prethodnih
priprema naše ustanove kulture su uspela da kreiraju posebne onlajn sadržaje i repertoare u zaista
kratkom roku. Kultura ne sme da bude skrajnuta u ovim teškim vremenima. Jedan od najopipljivijih
pokazatelja prepoznavanja značaja kulture u našoj zemlji predstavlja činjenica da smo uspeli za sledeću
godinu da sredstva ne budu umanjena u budžetu nego čak da budu i povećana",istakla jepotpredsednica
Vlade i ministarka za kulturu i informisanje u Vladi Republike Srbije Maja Gojković.
Maja Gojković, foto: Public Media Communications
Ministar građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture u Vladi Republike Srbije Tomislav Momirović naveo
je:"Mislim da nikada nije bilo teže davati ekonomske projekcije nego sada, panedmijska kriza je potpuno
razorila Evropu u ovoj godini, a ni sledeća godina po svemu sudeći neće biti mnogo lakša, ipak svi se
nadamo izlasku iz krize. Uveren sam da naši strani partneri neće zaboraviti da im je predsednik republike
uputio direktnu i materijalnu podršku na proleće kada je kriza bila u zenitu i kada smo kao jedna mala
evropska zemlja pokazali zavidan nivo organizovanosti. Mi smo u budžetu za 2021. godinu predvideli 330
milijardi dinara za kapitalne investicije što je oko 5,5 odsto našeg BDP-a. Naši rezultati su po svim
parametrima, u ekonomskim, medicinskim vodeći u Evropi".
Tomislav Momirović, foto: Public Media Communications
"Naša je obaveza da kao Vlada i u buduće sprovodimo mere za oporavak privrede što je brže i efikasnije
moguće. Stoga, i u danima i mesecima pred nama, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja ostaje posvećeno realizaciji prioritetnih zadataka i ciljeva. U cilju da se olakša poslodavcima i
radnicima u situaciji  izazvanoj  pandemijom COVID -19,  Uprava za bezbednost  i  zdravlje  na radu
priprema Vodič za bezbedan i zdrav rad od kuće. Među ciljevima je i uspešno usporavanje odlaska radno
sposobnog stanovništva Republike Srbije u inostranstvo, kao i uspešno privlačenje stranaca različitih
obrazovnih  profila,  a  takođe  i  zapošljavanje  mladih.  Bićemo posvećeni  i  povećanju  efikasnosti  u
ostvarivanju prava korisnika socijalne zaštite",rekla je ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i
socijalna pitanja prof.dr Darija Kisić Tepavčević.
Darija Kisić - Tepavčević, foto: Public Media Communications
Ministarka za ljudska prava i društveni dijalog Gordana Čomić navela je: "Pandemija je izazvala problem
traženja ravnoteže između ljudskih prava i obaveza da se ekonomije održe i nijedan ponuđen samonikli
model  nije  dao  rezultate  koji  bi  kulturom  kompromisa  mogli  biti  ocenjeni  kao  elementarno
zadovoljavajući. Bez planetarnog i domaćeg dijaloga o tome kakav svet želimo posle pandemije, izvesno
je da će rasti nejednakost i zanemarivanje ljudskih prava. Srbija će, koliko god bilo teško za izvesti,
nastaviti da traži balans između ljudskih prava koja moraju pod ustavnom kontrolom biti sužena i održive
ekonomije čiji novi model želimo da utvrdimo u ravnopravnom dijalogu sa svetom i Evropskom unijom".
Gordana Čomić, foto: Public Media Communications
"Kao najveći investitor u regionu, EIB je u protekloj deceniji uložio preko 8 milijardi evra za obnovu
vitalne infrastrukture i razvoj malih i srednjih preduzeća. U 2020. godini mobilisao je preko milijiardu
evra za region kako bi pomogao u borbi protiv pandemije. U skladu sa novim Ekonomsko-investicionim
planom Evropske komisije, podržaćemo zelenu i digitalnu tranziciju i stvaranje zajedničkog regionalnog
tržišta kroz finansijsku i tehiničku pomoć. Prioritet će nam biti i razvoj privatnog sektora i u te svrhe
ćemo nastaviti sa finansiranjem malih i srednjih preduzeća pod najpovoljnijim uslovima. U okviru novog
plana, kroz Evropski investicioni fond, između ostalog, i novi garancijski instrument za Zapadni Balkan
obezbediće se garancije koje bi trebalo da mobilišu do 20 miijiardi evra investicija. Sve ove inicijative
doprineće razvoju održivog,  povezanog i  konkurentnog regionalnog tržišta  sa novim prilikama za
zapošljavanje  i  razvoj  inovacija"istakla  je  šefica  kancelarije  Evropske  investicione  banke  za
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ZapadniDubravka Negre.
Dubravka Negre, foto: Color Media Communications
Prvi panel na konferenciji Svet u 2021. "Izazovi zatvorene Evrope" okupio je ambasadore evropskih
zemalja koji su razgovarali o stanju na Starom kontinentu i perspektivama za 2021. Govorili su Nj.E.
Raul Bartolome Molina, ambasador Kraljevine Španije, Nj.E. Tomas Šib, ambasador Nemačke, Rebeka
Fabrici, otpravnica poslova britanske ambasade u Beogradu, zamenica ambasadorke Velike Britanije u
Srbiji, Nj. E. Kimmo Lähdevirta, ambasador Finske u Srbiji i Dejana Kostadinova, direktorka Unicefa u
Srbiji. Zaključci panela su da je pandemija Covida-19 koja je još uvek u toku veliki udarac za Evropu i
sve zemlje su morale brzo reagovati i  donositi  hrabre odluke kako bi držale ravnotežu i pre svega
sačuvale zdravlje svojih stanovnika a s druge strane očuvale ekonomiju na optimalnom nivou. Vakcina
koja se sa nestrpljenjem čeka će uveliko promeniti stanje stvari i u Evropi a i širom sveta.
U drugom panelu "Virus & Economy - posledice pandemije i prevazilaženje krize" imali smo priliku od
predstavnika stranih i domaćih privrednih komora i kompanija čuti više o posledicama pandemija i
prevazilaženju krize. Učestvovali  su Udo Ajhlinger, predsednik Nemačko-srpske privredne komore,
Patricio Dei Tos, predsednik Konfindustrije Srbija, Majk Mišel, predsednik Saveta stranih investitora
(FIC), Dušan Vasiljević, savetnik za ekonomski razvoj NALED. Zabrinutost ali i doza optimizma je vidljiva
kod svih sagovornika jer iako su isticali da je veliki broj i kompanija, pogotovo u turističkom sektoru,
ugroženo, i zaposlenih ugroženo, opet postoje i pozitivne stvari koje treba istaći. Komunikacija između
samih kompanija, kompanija i vlasti i najbitnije unutar kompanija je uveliko poboljšana, svi učesnici u
ekonomskom lancu se bolje razumeju i svi kolektivno su se okrenuli preko potrebnoj digitalizaciji.
Nakon panela imali smo priliku da od vrsnog poznavaoca ekonomije na globalnom nivou, Nebojše Katića
čujemo u kom pravcu će ići svetska ekonomija. On je naveo da sve do 2008. godine Monetarni fond je
smatrao da je svetska privreda u recesciji kada je stopa rasta svetske ekonomije manja od 3 %, dakle
2,5 % se smatralo recesijom. Danas se procenjuje da bi svetska ekonomija na kraju 2020. godine, mogla
pasti preko 4 procenta.
"Ono što je karakteristično za ovaj trenutak, a to je da uz ovaj ogroman pad bruto domaćeg proizvoda
sveta imamo strahovit i logičan rast javnih dugova. Države se kolosalno zadužuju kako bi pokušale da
saniraju krizu. Imamo i ogroman rast privatnih dugova, jer se i kompanija mnogo zadužuju, građani se
manje zadužuju jer su države pritekle u pomoć novcem koji daju. Ono što je karakteristično je da je na
sceni nezapamćeno štampanje novca, kakvo nikada nismo videli u istoriji do sada, i to štampanje novca
još uvek ne dovodi do inflacije. Budućnost ekonomije 2021. godine pre svega zavisi od toga da li će se
inflacija pojaviti i da li će kamatne stope krenuti da rastu", istakao je Katić.
Tema trećeg panela bila je Ekonomija i izazovi digitalizacije - globalna iskustva i lokalni odgovori. Tu su
govorili  Stefan Lazarević, generalni  direktor kompanije NCR Srbija i  direktor spoljnih poslova NCR
korporacije za Evropu, Bliski istok i Afriku, Predrag Milinčić, regionalni direktor kompanije Mars, Marija
Popović, predsednica izvršnog odbora Mobi banke, Slobodan Prodanović, generalni direktor kompanije
Mozzart, panel je moderirala Ruža Veljović, direktorka Diplomacy and Commerce magazina.
Stefan Lazarević, generalni direktor kompanije NCR Srbija i direktor spoljnih poslova NCR korporacije za
Evropu, Bliski istok i Afriku naveo je: "Ono što karakteriše ovu pandemiju jeste da ne postojinajbolja
praksa koju možemo da iskoristimo i da upotrebimo. Mislim da niko od nas nema iskustva u upravljanju
ovako jedne globalne krizne situacije. NCR je u januaru napravio globalnu radnu kriznu grupu koja j
pratila dešavanja po pitanju pandemije na globalnom nivou i definisala korake i strategiju i mere pre
svega sa ciljem očuvanja zdravlja i bezbednosti naših zaposlenih, klijenata i očuvanja kontinuiteta u
poslovanju. U februaru smo u Beogradu napravili lokalnu kriznu radnu grupu čije zadatak bio da sve te
mere koje su bile usvojene i predložene implementira lokalno, ali i da pratimo dešavanja u zemljama oko
nas".
Slobodan Prodanović, generalni direktor kompanije "Mozzart" izjavio je: "Kompanija Mozzart je još pre
globalnog širenja  virusa i  proglašavanja pandemije  doneo akcioni  plan po kome smo pokušali  da
predvidimo kako ćemo reagovati  ako počne kriza.  U vrlo kratkom roku smo veliki  broj  zaposlenih
organizovali da rade od kuće, obezbedili smo opremu, logističku podršku i to je bilo lako. Međutim
Mozzart ima još dve sfere poslovanja, obe su maloprodajne, a jedan se odnosi  na uplatna mesta.
Poslovanje je možda čak i profitiralo od svega ovoga jer su korisnici počeli više da koriste te naše online
platforme. Međutim sa druge strane to "zemaljsko" poslovanje je pretrpelo ogromne štete. Sve ukupno,
zbog prekida sportskih takmičenja, naš promet je pao za preko 95 odsto. Na uplatnim mestima primenili
smo specijalne mere, ali ni to nije bilo dovoljno, jer korisnici nisu imali razloga da dođu kod nas, jer nije
bilo ni sportskih takmičenja".
Nakon  ovog  panela  imali  smo  jedinstvenu  priliku  da  od  Aleksandre  Lazarov  Đurić,  menadžear
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korporativnih komunikacija "Mozzart" čujemo Case Study na temu društvene odgovornosti kao stubu
poslovanja. Kako je navela Aleksandra Lazarov Đurić "Mozzart je domaća komapnija koja je osnovana
pre oko 20 godina, osim toga poznata je na tri kontinenta, poslujemo u zemljama Evropske unije, u Africi
i Južnoj Americi. Sve ideje i sve akcije koje se odnose na društvenu odgovornosti koje Mozzart realizuje,
nastaju u samom Mozzartu, od strane zaposlenih. Ideja humanosti utkana je u sve poslovne procese, i
uvek se  vodimo time da značajno doprinesemo rešavanju problema zajednice  u  kojoj  poslujemo.
Kompanija "Mozzart" kontinuirano realizuje četiri društveno odgovorne akcije, "100 terena za jednu
igru", "Novi dresovi za nove šampione", "Humanitarni tiket u podne" i "Stop nasilju nad ženama". Ove
godine smo naravno doprineli najviše u borbi protiv virusa korona i pokušavali smo da što je više moguće
doprinesemo lekarima, medicinskom osoblju, ali i državi kako bismo savladali sve izazove koje je pred
nas postavila pandemijska kriza".
U četvrtom panelu pod nazivom "Šta si  radio u pandemiji  tata? Posledice krize na ranjive grupe u
društvu". Učestvovali su: Stana Božović, državni sekretarka, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i
socijalna pitanja, Biljana Barošević, pomoćnica ministra u Sektoru za zaštitu osoba sa invaliditetom pri
Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja, Marina Vidojević, v.d. direktora, Ustanova
za decu i mlade Sremčica Mikica Budimirović, v.d direktora, Dom za odrasla invalidna lica Zemun, Jelica
Stamenković, vlasnik preduzeća za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba sa invaliditetom
BUDUĆNOST PET, Jagodina, Mihailo Gordić, potpredsednik, Gradska organizacija gluvih Beograda, član
izvršnog odbora Saveza gluvih i nagluvih Srbije, Marko Košutić, predsednik Saveza udruženja za pomoć
mentalno nedovoljno razvijenim osobama u AP Vojvodini, predsednik Udruženja za pomoć MNRO "Plava
ptica" Opštine Kula.
Državna sekretarka u Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Stana Božović, tom
prilikom je istakla "Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja, koje u svom delokrugu
uglavnom pokriva celu socijalnu politiku, je odgovorilo na mnoge izazove u funkciji naših korisnika i
zaposlenih. Važno je istaći da je u 2021. godini planiran budžet koji bez obzira na ogromne troškove nije
manji nego što je bio 2020. godine. Planirana sredstva su preko 140 milijardi dinara, koja će obezbediti
redovne penzije, zatim sva socijalna davanja i sva prava koja idu iz socijalno i pravno porodične zaštite.
Osim toga, to su sredstva koja su obezbeđena za urgentno delovanje i naravno sredstva za osobe sa
invaliditetom za programske aktivnosti, kao i sredstva za preduzeća za profesionalnu rehabilitaciju i
zapošljavanje osoba sa invaliditetom".
Pomoćnica ministra u Sektoru za zaštitu osoba sa invaliditetom pri Ministarstvu za rad, zapošljavanje,
boračka i  socijalna pitanja Biljana Barošević  učestvujuću u panel  diskusiji  navela je:  "U uslovima
pandemije osobe sa invaliditetom svih kategorija nalaze se među najugroženijim delovima stanovništva.
S toga je Ministarstvo podržalo inicijativu Nacionalne organizacije osoba sa invaliditetom kao krovne
organizacije invalidskog pokreta u Srbiji da se u sve mere podrške uključe upravo osobe sa invaliditetom
kao jedna od najranjivijih kategorija. Više puta smo apelovali da se medijski sadržaji tokom pandemije
budu pristupačni osobama sa invaliditetom sa akcentom prevođenja sa srpskog na znakovni jezik i
samim tim obezbedi dostupnost informacijama gluvim i nagluvim licima. Takođe Viber kanal Ministarstva
"Osi"  je  veoma značajan i  unapredićemo ga sa ciljem razmene blagovremenih informacija  o radu
Ministarstva kako bi se informisale same osobe sa invaliditetom, članovi njihovih porodica, kao i druga
zainteresovana lica".
U poslednjim petom panelu pod nazivom "Ako nema kulture, zbog čega se onda borimo - Umetnost u
doba pandemije" kao uvodničar govorio je Radovan Jokić, pomoćnik ministarke kulture i informisanja koji
je tom prilikom istakao: "Vlada Republike Srbije je uložila velike napore u cilju zaštite kulturnog života.
Usvajanjem seta, pre svega finansijskih mera, zatim podržavajući prisustvo umetnika u ustanovama
kulture, realizacijom aplikacija na internetu, kao i drugim modulima, koji su doprineli da ove negativne
posledice  budu  što  manje.  Uz  četiri  seta  mera  poreske  politike,  realizovana  je  i  direktna  pomoć
privatnom sektoru, zatim mere za očuvanje likvidnosti i druge mere koje su značajno doprinele da ova
šteta bude što manja"
Pored gospodina Jokića u panelu su učestvovali Aleksandar Stankov, direktor Opere Srpskog narodnog
pozorišta, Svetislav Goncić, glumac i predsednik Upravnog odbora Narodnog pozorišta, Peter Mraković,
direktor Gradskog muzeja u Somboru, Vjera Mujović,  glumica, Bojana Borić  Brešković,  direktorka
Narodnog muzeja u Beograd.
Konferenciju je zatvorila Joan Hoey iz londonskog magazina The Economist, koja je razgovala sa Žikicom
Miloševićem, urednikom srpskog izdanja The Economista na temu Bregzit sage koja izgleda kao da nema
kraja, bar ne u skorije vreme. Kao sekundarno, u ovoj diskusiji se izdvojilo i pitanje dalje politike koju će
Velika Britanija voditi u budućnosti nezavisno od EU, kakvi će biti dalji odnosi između sve više podeljenih
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članica, jedna od tema diskusije bila je i ulazak zemalja Zapadnog Balkana u EU i da li se vidi kraj
njihovom putu ili je možda u planu novo skretanje.
Konferencija je kao i svake godine otvorila mnoga pitanja koja će biti aktuelna narednih godinu dana.
Sasvim sigurno je da će pandemija, posledice i oporavak biti fokus u narednom periodu i to na svim
aspektima, od zdravstva i ekonomije, do socijalno ugroženih grupa i kulture, jer su svi oni i pogođeni što
je osnovni zaključak današnje konferencije.
Pribojski Portal
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Očuvanje poslovanja kompanija nije bio glavni fokus privrednika tokom pandemije, već sačuvati zdravlje
i živote zaposlenih u Srbiji, poručili su danas predstavnici stranih i domaćih komora i kompanija na
konferenciji "Ekonomist - Svet u 2021".
Oni su pohvaliliekonomski paket mera naše države koje su im, kako kažu, pomogle da lakše prevaziđu
krizu  koju  je  izazvala  pandemija  i  istakli  da  je  privreda  sa  državom uvek  imala  dobru  saradnju.
Predsednik Saveta stranih investitora (FIC) Majk Mišel istakao je da je glavni prioritet i apsolutni fokus
Saveta tokom pandemije bilo zdravlje i bezbednost zaposlenih. Naveo je da je drugi fokus bio napraviti
kontinuitet u poslovanju i prilagoditi se novim uslovima rada. "Sada je neophodno da svi pomognemo
ekonomiju u ovim okolnostima i da radimo na tome da se kriza izazvana pandemijom što pre prevaziđe",
rekao je Mišel. Istakao je da je FIC dao i predloge za zajedničku saradnju vlasti, industrija i privrede, te
poručio da bi svi trebalo da rade zajedno i da dele informacije na dnevnom nivou kako bi se privreda što
brže oporavila. Govoreći o radu od kuće, Ajhlinger ističe da, iako ima onih koji su se prilagodili takvom
načinu rada, svi moraju da shvate da to nije "normalna okolnost" i da će posle pandemije morati da se
vrate  u  kancelariju.  Ističe  da ljudi  ne  mogu da budu produktivni  od kuće,  kao što  jesu dok su u
međusobnoj komunikaciji sa ostalim kolegama i u kancelariji. Predsednik Konfindustrije Srbije Patricio
Dei Tos smatra da bi sve kompanije sada morale da rade više kako bi se vratile na stanje pre korone.
Kaže  da  se  italijanske  kompanije  u  Srbiji  zahvaljuju  srpskoj  vladi  i  Privrednoj  komori  Srbije  na
ekonomskim merama i  zahvalio  na  saradnji  između  naše  države  i  privrede.  Dei  Tos  ističe  da  su
zahvaljujući  merama mnoge  kompanije  opstale.  Ističe  da  kada  je  dolazio  na  mesto  predsednika
Konfindustrije nije očekivao da će 2020. godina biti tako izazovna, međutim, poručuje da bi ljudi sada
trebalo da se ponašaju kao posle rata - da budu jači, puni entuzijazma i da rade više. Predsednik Saveta
stranih investitora (FIC) Majk Mišel istakao je da je glavni prioritet i apsolutni fokus Saveta tokom
pandemije bilo zdravlje i bezbednost zaposlenih. Naveo je da je drugi fokus bio napraviti kontinuitet u
poslovanju i prilagoditi se novim uslovima rada. "Sada je neophodno da svi pomognemo ekonomiju u
ovim okolnostima i da radimo na tome da se kriza izazvana pandemijom što pre prevaziđe", rekao je
Mišel. Istakao je da je FIC dao i predloge za zajedničku saradnju vlasti, industrija i privrede, te poručio
da bi svi trebalo da rade zajedno i da dele informacije na dnevnom nivou kako bi se privreda što brže
oporavila. Govoreći o uticaju pandemije na privredu nakon devet meseci trajanja, Mišel je naveo da taj
uticaj zavisi od sektora i istakao da su se neki sektori u Srbiji pokazali otpornijim nego što se očekivalo.
To, ističe, pokazuje i nizak pad BDP-a od minus jedan ili minus 1,5 odsto, a to je, kaže Mišel, bolje nego
što se očekivalo. Da je srpska privreda pokazala "otpornost" na krizu pokazuje, kaže on, i priliv stranih
direktnih investicija koji se procenjuje da će ove godine biti 2,3 milijarde evra. To je, navodi, dobar
signal i za dolazak budućih investitora. Mišel navodi da je bitno da država nastavi da podržava dolazak
investitora i dodaje da je za to budžetom za 2021. godinu planirano više sredstava nego ranijih godina.
Predsednik Nemačko-srpske privredne komore Udo Ajhlinger istakao je da su i oni unutar komore morali
da menjaju organizaciju rada i da je prilagođavaju novim uslovima rada. Posao koji je mogao da se
organizuje onlajn, kaže on, brzo se prilagodio novom načinu rada, međutim, ukazuje, da pojedine fabrike
koje se bave proizvodnjom ne mogu da se prilagode takvom načinu poslovanja. Ističe da će svakako one
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kompanije koje su uspele da "prežive" krizu izazvanu pandemiju, nakon nje izaći mnogo jače i spremnije
za nove izazove. Govoreći o radu od kuće, Ajhlinger ističe da, iako ima onih koji su se prilagodili takvom
načinu rada, svi moraju da shvate da to nije "normalna okolnost" i da će posle pandemije morati da se
vrate  u  kancelariju.  Ističe  da ljudi  ne  mogu da budu produktivni  od kuće,  kao što  jesu dok su u
međusobnoj komunikaciji sa ostalim kolegama i u kancelariji. Predsednik Konfindustrije Srbije Patricio
Dei Tos smatra da bi sve kompanije sada morale da rade više kako bi se vratile na stanje pre korone.
Kaže  da  se  italijanske  kompanije  u  Srbiji  zahvaljuju  srpskoj  vladi  i  Privrednoj  komori  Srbije  na
ekonomskim merama i  zahvalio  na  saradnji  između  naše  države  i  privrede.  Dei  Tos  ističe  da  su
zahvaljujući  merama mnoge  kompanije  opstale.  Ističe  da  kada  je  dolazio  na  mesto  predsednika
Konfindustrije nije očekivao da će 2020. godina biti tako izazovna, međutim, poručuje da bi ljudi sada
trebalo da se ponašaju kao posle rata - da budu jači, puni entuzijazma i da rade više. "Verujem da će
2021.  godina biti  mnogo bolja  od 2020.  godine",  istakao je  Dei  Tos.  Predstavnik NALED-a Dušan
Vasiljević ističe da se pokazalo da pandemija nije samo zdravstvena, već i ekonomska kriza. Dovela je do
toga, kaže, da i njihova organizacija ne radi kao ranije, već je, ističe, morala da transformiše način
komunikacije sa partnerima. Saglasio se da je tokom pandemije bilo važno pre svega sačuvati zdravlje, a
tek onda održati poslovanje.
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Konferencija "Svet u 2021"
5
(0 glasova)
Tradicionalna  konferencija,  u  organizaciji  kompanije  Color  Media  Communications  i  britanskog
Ekonomista, održava se ove godine 15. decembra, a naziv i glavna tema skupa je "Svet u 2021".

Veliki broj učesnika, zvaničnika i eksperata iz zemlje i sveta, pokušaće, kroz više panela i "studija
slučaja", da daju odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su
posledice globalne pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići.

Panlisti će govoriti i o tome sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i lokalno, kakve su posledice
pandemije na ranjive grupe u društvu, kao i kakva je kultura u doba pandemije.

Organizatori očekuju da konferenciju otvori predsednik Srbije Aleksandar Vučić.

Na konferenciji će govoriti predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić, potpredsednica vlade i ministarka za
kulturu Maja Gojković, potpredsednica vlade i ministarka energetike Zorana Mihajlovic, ministarka za rad
Darija Kisić-Tepavčević i ministar građevinarstva Tomislav Momirović.

Takođe, šefica kancelarije Evropske investicione banke za Zapadni Balkan Dubravka Negre, Joan Hoey iz
Ekonomista (The Economist), ambasador Kraljevine Španije Raul Bartolome Molina, ambasador Nemačke
Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Mekladu i ambasador Finske u Srbiji Kimmo Lähdevirta.

U radu konferencije učestvovaće i predstavnici poslovne zajednice, poput predsednika Nemacko-srpske
privredne komore Uda Ajhlingera i predsednik Saveta stranih investitora (FIC), kao i stvaraoci iz sveta
kulture.

Zbog epidemiološke situacije u zemlji u Dom Narodne skupštine biće dozvoljen ulazak samo panelistima i
medijima, dok će široj javnosti događaj biti dostupan online, na društvenim mrežama.
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Nezavisne internet novine Zlatiborskog okruga. Najnovije vesti na jednom mestu! Objektivno, potpuno i
blagovremeno informisanje građana o svim aktuelnim temama.

zlatiborske.rs
Predsednik  Republike  Srbije  Aleksandar  Vučić  otvorio  je  jutros  konferenciju  "Svet  u  2021",  koju
organizuju  "Color  Media  Communicatons"  i  časopis  "Diplomacy and Commerce"  u  Domu Narodne
skupštine Republike Srbije.
"Za nas je 2021. godina veoma ambiciozno postavljena. Predviđamo ogromna ulaganja u kapitalne
investicije  u skladu sa programom Srbija 2020-2025.To će značajno podići  rast  društvenog bruto
proizvoda Srbije i očekujemo da on bude između 5,5 i 6 osto sledeće godine, odnosno da Srbija po stopi
BDP-a  bude  ove  2020.  i  u  naredne  dve  godine,  zajedno  ili  kumulativno,  zemlja  broj  1  u
Evropi.Ulagaćemo u dalju izgradnju auto-puteva i pruga po Srbiji, koji se brže, snažnije i intenzivnije
grade nego bilo kada u srpskoj istoriji.Ići ćemo na dalje povećanje potrošnje, odnosno napovećanje
penzija i plata, penzija za 5,9 odsto, plata za 5 odsto u javnom sektoru, uz uvećanje minimalca od 6,65
odsto, što će dodatno podići primanja radnika", istakao je Vučić.
Uključenje Alaksandra Vučića, foto: Public Media Communications
"Izdavači britanskog magazina "The Economist" su na naslovnu stranu stavili slot mašinu koja daje
različite kombinacije, čime nisu želeli mnogo da rizikuju. Kina iz koje je pre godinu dana virus korona
krenuo, najbolje će proći kroz sve ovo, odnosno imaće najbolji rast BDP-a u narednim godinama. Svet će
globalno imati pad u 2020. godini, a tek nakon 2021. godine počinje rast. U Sjedinjenim Američkim
Državama je slična situacija samo sa sporijim rastom u 2021. godini. Evropska unija će biti najveća žrtva
pandemije i to se već sada vidi. Imaće najveći pad u 2020. i vrlo spori rast 2021. koji će tek u 2022. doći
na nivo iz 2019. godine",izjavio je predsednik kompanije "Color Media Communications" na otvaranju
događaja Robert Čoban.
Robert Čoban, foto: Public Media Communications
Predsednik  Narodne  skupšt ine  Republ ike  Srbi je  Iv ica  Dačić  rekao  je  na  otvaranju
konferencije:"Pandemija virusa korona menja svet koji smo poznavali do pre godinu dana i u toj promeni
učestvujemo svi. Kako će sve izgledati naredne godine zavisi od odluka koje budemo donosili u današnje
vreme. Srbija je spremno dočekala krizu, i kada je reč o spremnosti našeg zdravstvenog sistema i u
oblasti ekonomije, socijalne zaštite, očuvanja životnog standarda, ali i u pogledu normalnog odvijanja
svih demokratskih i političkih procesa, upravo zato što je u prethodnom periodu postigla ekonomsku
stabilnost i stalni rast. Kako god da se stvari budu razvijale u vremenu pred nama, ubeđen sam da idemo
ka zalasku i gašenju krize. Siguran sam da već sada možemo da sumiramo da su se Srbija i njeni
građani izborili  sa najvećom krizom svog vremena na način koji  će im služiti  na čast i  ponos pred
budućim generacijama".
Ivica Dačić, foto: Public Media Communications
Potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike u Vladi Republike Srbije Zorana Mihajlović
Color Press group kliping centar Srbije
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izjavila je:"Energetski sektor u globalnim razmerama prolazi kroz možda najveće promene u svojoj
istoriji i Srbija u tom izmenjenom svetu mora da traži svoje mesto i pravi planove za budućnost. To znači
da idemo u onom pravcu u kojem ide svet u 2021. godini i nadalje, a to znači ka efikasnijem korišćenju
energije, ka zelenoj energiji, ka povezivanju sa regionom, ka većoj energetskoj bezbednosti koja dolazi
kroz diverzifikaciju izvora i pravaca snabdevanja. Naravno, to sve zahteva reformisana i efikasna javna
preduzeća, ne samo Srbijagas već i EPS, koja moraju da menjaju svoj način funkcionisanja kako bi zaista
bili nosioci razvoja energetskog sektora".
Zorana Mihajlović, foto: Public Media Communications
"Suočili smo se sa potpuno novom pretnjom, pandemijom kovida-19, koja je ne samo donela nova
pitanja i neizvesnosti, nego se čini da je dodatno produbila i postojeće izazove i probleme koje naš svet
ima. Postavilo se pitanje pred sve nas da li će virus zaraziti i kulturu. Iako je ovaj segment zaista teško
pogođen, očigledno je pokazao želju da se bori i da svoj sadržaj u veoma kratkom roku prilagodi novoj
situaciji. Pandemija je nesporno ubrzala digitalizaciju kulturnih sadržaja, često bez mnogih prethodnih
priprema naše ustanove kulture su uspela da kreiraju posebne onlajn sadržaje i repertoare u zaista
kratkom roku. Kultura ne sme da bude skrajnuta u ovim teškim vremenima. Jedan od najopipljivijih
pokazatelja prepoznavanja značaja kulture u našoj zemlji predstavlja činjenica da smo uspeli za sledeću
godinu da sredstva ne budu umanjena u budžetu nego čak da budu i povećana",istakla jepotpredsednica
Vlade i ministarka za kulturu i informisanje u Vladi Republike Srbije Maja Gojković.
Maja Gojković, foto: Public Media Communications
Ministar građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture u Vladi Republike Srbije Tomislav Momirović naveo
je:"Mislim da nikada nije bilo teže davati ekonomske projekcije nego sada, panedmijska kriza je potpuno
razorila Evropu u ovoj godini, a ni sledeća godina po svemu sudeći neće biti mnogo lakša, ipak svi se
nadamo izlasku iz krize. Uveren sam da naši strani partneri neće zaboraviti da im je predsednik republike
uputio direktnu i materijalnu podršku na proleće kada je kriza bila u zenitu i kada smo kao jedna mala
evropska zemlja pokazali zavidan nivo organizovanosti. Mi smo u budžetu za 2021. godinu predvideli 330
milijardi dinara za kapitalne investicije što je oko 5,5 odsto našeg BDP-a. Naši rezultati su po svim
parametrima, u ekonomskim, medicinskim vodeći u Evropi".
Tomislav Momirović, foto: Public Media Communications
"Naša je obaveza da kao Vlada i u buduće sprovodimo mere za oporavak privrede što je brže i efikasnije
moguće. Stoga, i u danima i mesecima pred nama, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja ostaje posvećeno realizaciji prioritetnih zadataka i ciljeva. U cilju da se olakša poslodavcima i
radnicima u situaciji  izazvanoj  pandemijom COVID -19,  Uprava za bezbednost  i  zdravlje  na radu
priprema Vodič za bezbedan i zdrav rad od kuće. Među ciljevima je i uspešno usporavanje odlaska radno
sposobnog stanovništva Republike Srbije u inostranstvo, kao i uspešno privlačenje stranaca različitih
obrazovnih  profila,  a  takođe  i  zapošljavanje  mladih.  Bićemo posvećeni  i  povećanju  efikasnosti  u
ostvarivanju prava korisnika socijalne zaštite",rekla je ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i
socijalna pitanja prof.dr Darija Kisić Tepavčević.
Darija Kisić - Tepavčević, foto: Public Media Communications
Ministarka za ljudska prava i društveni dijalog Gordana Čomić navela je: "Pandemija je izazvala problem
traženja ravnoteže između ljudskih prava i obaveza da se ekonomije održe i nijedan ponuđen samonikli
model  nije  dao  rezultate  koji  bi  kulturom  kompromisa  mogli  biti  ocenjeni  kao  elementarno
zadovoljavajući. Bez planetarnog i domaćeg dijaloga o tome kakav svet želimo posle pandemije, izvesno
je da će rasti nejednakost i zanemarivanje ljudskih prava. Srbija će, koliko god bilo teško za izvesti,
nastaviti da traži balans između ljudskih prava koja moraju pod ustavnom kontrolom biti sužena i održive
ekonomije čiji novi model želimo da utvrdimo u ravnopravnom dijalogu sa svetom i Evropskom unijom".
Gordana Čomić, foto: Public Media Communications
"Kao najveći investitor u regionu, EIB je u protekloj deceniji uložio preko 8 milijardi evra za obnovu
vitalne infrastrukture i razvoj malih i srednjih preduzeća. U 2020. godini mobilisao je preko milijiardu
evra za region kako bi pomogao u borbi protiv pandemije. U skladu sa novim Ekonomsko-investicionim
planom Evropske komisije, podržaćemo zelenu i digitalnu tranziciju i stvaranje zajedničkog regionalnog
tržišta kroz finansijsku i tehiničku pomoć. Prioritet će nam biti i razvoj privatnog sektora i u te svrhe
ćemo nastaviti sa finansiranjem malih i srednjih preduzeća pod najpovoljnijim uslovima. U okviru novog
plana, kroz Evropski investicioni fond, između ostalog, i novi garancijski instrument za Zapadni Balkan
obezbediće se garancije koje bi trebalo da mobilišu do 20 miijiardi evra investicija. Sve ove inicijative
doprineće razvoju održivog,  povezanog i  konkurentnog regionalnog tržišta  sa novim prilikama za
zapošljavanje  i  razvoj  inovacija"istakla  je  šefica  kancelarije  Evropske  investicione  banke  za
ZapadniDubravka Negre.
Color Press group kliping centar Srbije
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Dubravka Negre, foto: Color Media Communications
Prvi panel na konferenciji Svet u 2021. "Izazovi zatvorene Evrope" okupio je ambasadore evropskih
zemalja koji su razgovarali o stanju na Starom kontinentu i perspektivama za 2021. Govorili su Nj.E.
Raul Bartolome Molina, ambasador Kraljevine Španije, Nj.E. Tomas Šib, ambasador Nemačke, Rebeka
Fabrici, otpravnica poslova britanske ambasade u Beogradu, zamenica ambasadorke Velike Britanije u
Srbiji, Nj. E. Kimmo Lähdevirta, ambasador Finske u Srbiji i Dejana Kostadinova, direktorka Unicefa u
Srbiji. Zaključci panela su da je pandemija Covida-19 koja je još uvek u toku veliki udarac za Evropu i
sve zemlje su morale brzo reagovati i  donositi  hrabre odluke kako bi držale ravnotežu i pre svega
sačuvale zdravlje svojih stanovnika a s druge strane očuvale ekonomiju na optimalnom nivou. Vakcina
koja se sa nestrpljenjem čeka će uveliko promeniti stanje stvari i u Evropi a i širom sveta.
U drugom panelu "Virus & Economy - posledice pandemije i prevazilaženje krize" imali smo priliku od
predstavnika stranih i domaćih privrednih komora i kompanija čuti više o posledicama pandemija i
prevazilaženju krize. Učestvovali  su Udo Ajhlinger, predsednik Nemačko-srpske privredne komore,
Patricio Dei Tos, predsednik Konfindustrije Srbija, Majk Mišel, predsednik Saveta stranih investitora
(FIC), Dušan Vasiljević, savetnik za ekonomski razvoj NALED. Zabrinutost ali i doza optimizma je vidljiva
kod svih sagovornika jer iako su isticali da je veliki broj i kompanija, pogotovo u turističkom sektoru,
ugroženo, i zaposlenih ugroženo, opet postoje i pozitivne stvari koje treba istaći. Komunikacija između
samih kompanija, kompanija i vlasti i najbitnije unutar kompanija je uveliko poboljšana, svi učesnici u
ekonomskom lancu se bolje razumeju i svi kolektivno su se okrenuli preko potrebnoj digitalizaciji.
Nakon panela imali smo priliku da od vrsnog poznavaoca ekonomije na globalnom nivou, Nebojše Katića
čujemo u kom pravcu će ići svetska ekonomija. On je naveo da sve do 2008. godine Monetarni fond je
smatrao da je svetska privreda u recesciji kada je stopa rasta svetske ekonomije manja od 3 %, dakle
2,5 % se smatralo recesijom. Danas se procenjuje da bi svetska ekonomija na kraju 2020. godine, mogla
pasti preko 4 procenta.
"Ono što je karakteristično za ovaj trenutak, a to je da uz ovaj ogroman pad bruto domaćeg proizvoda
sveta imamo strahovit i logičan rast javnih dugova. Države se kolosalno zadužuju kako bi pokušale da
saniraju krizu. Imamo i ogroman rast privatnih dugova, jer se i kompanija mnogo zadužuju, građani se
manje zadužuju jer su države pritekle u pomoć novcem koji daju. Ono što je karakteristično je da je na
sceni nezapamćeno štampanje novca, kakvo nikada nismo videli u istoriji do sada, i to štampanje novca
još uvek ne dovodi do inflacije. Budućnost ekonomije 2021. godine pre svega zavisi od toga da li će se
inflacija pojaviti i da li će kamatne stope krenuti da rastu", istakao je Katić.
Tema trećeg panela bila je Ekonomija i izazovi digitalizacije - globalna iskustva i lokalni odgovori. Tu su
govorili  Stefan Lazarević, generalni  direktor kompanije NCR Srbija i  direktor spoljnih poslova NCR
korporacije za Evropu, Bliski istok i Afriku, Predrag Milinčić, regionalni direktor kompanije Mars, Marija
Popović, predsednica izvršnog odbora Mobi banke, Slobodan Prodanović, generalni direktor kompanije
Mozzart, panel je moderirala Ruža Veljović, direktorka Diplomacy and Commerce magazina.
Stefan Lazarević, generalni direktor kompanije NCR Srbija i direktor spoljnih poslova NCR korporacije za
Evropu, Bliski istok i Afriku naveo je: "Ono što karakteriše ovu pandemiju jeste da ne postojinajbolja
praksa koju možemo da iskoristimo i da upotrebimo. Mislim da niko od nas nema iskustva u upravljanju
ovako jedne globalne krizne situacije. NCR je u januaru napravio globalnu radnu kriznu grupu koja j
pratila dešavanja po pitanju pandemije na globalnom nivou i definisala korake i strategiju i mere pre
svega sa ciljem očuvanja zdravlja i bezbednosti naših zaposlenih, klijenata i očuvanja kontinuiteta u
poslovanju. U februaru smo u Beogradu napravili lokalnu kriznu radnu grupu čije zadatak bio da sve te
mere koje su bile usvojene i predložene implementira lokalno, ali i da pratimo dešavanja u zemljama oko
nas".
Slobodan Prodanović, generalni direktor kompanije "Mozzart" izjavio je: "Kompanija Mozzart je još pre
globalnog širenja  virusa i  proglašavanja pandemije  doneo akcioni  plan po kome smo pokušali  da
predvidimo kako ćemo reagovati  ako počne kriza.  U vrlo kratkom roku smo veliki  broj  zaposlenih
organizovali da rade od kuće, obezbedili smo opremu, logističku podršku i to je bilo lako. Međutim
Mozzart ima još dve sfere poslovanja, obe su maloprodajne, a jedan se odnosi  na uplatna mesta.
Poslovanje je možda čak i profitiralo od svega ovoga jer su korisnici počeli više da koriste te naše online
platforme. Međutim sa druge strane to "zemaljsko" poslovanje je pretrpelo ogromne štete. Sve ukupno,
zbog prekida sportskih takmičenja, naš promet je pao za preko 95 odsto. Na uplatnim mestima primenili
smo specijalne mere, ali ni to nije bilo dovoljno, jer korisnici nisu imali razloga da dođu kod nas, jer nije
bilo ni sportskih takmičenja".
Nakon  ovog  panela  imali  smo  jedinstvenu  priliku  da  od  Aleksandre  Lazarov  Đurić,  menadžear
korporativnih komunikacija "Mozzart" čujemo Case Study na temu društvene odgovornosti kao stubu
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poslovanja. Kako je navela Aleksandra Lazarov Đurić "Mozzart je domaća komapnija koja je osnovana
pre oko 20 godina, osim toga poznata je na tri kontinenta, poslujemo u zemljama Evropske unije, u Africi
i Južnoj Americi. Sve ideje i sve akcije koje se odnose na društvenu odgovornosti koje Mozzart realizuje,
nastaju u samom Mozzartu, od strane zaposlenih. Ideja humanosti utkana je u sve poslovne procese, i
uvek se  vodimo time da značajno doprinesemo rešavanju problema zajednice  u  kojoj  poslujemo.
Kompanija "Mozzart" kontinuirano realizuje četiri društveno odgovorne akcije, "100 terena za jednu
igru", "Novi dresovi za nove šampione", "Humanitarni tiket u podne" i "Stop nasilju nad ženama". Ove
godine smo naravno doprineli najviše u borbi protiv virusa korona i pokušavali smo da što je više moguće
doprinesemo lekarima, medicinskom osoblju, ali i državi kako bismo savladali sve izazove koje je pred
nas postavila pandemijska kriza".
U četvrtom panelu pod nazivom "Šta si  radio u pandemiji  tata? Posledice krize na ranjive grupe u
društvu". Učestvovali su: Stana Božović, državni sekretarka, Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i
socijalna pitanja, Biljana Barošević, pomoćnica ministra u Sektoru za zaštitu osoba sa invaliditetom pri
Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja, Marina Vidojević, v.d. direktora, Ustanova
za decu i mlade Sremčica Mikica Budimirović, v.d direktora, Dom za odrasla invalidna lica Zemun, Jelica
Stamenković, vlasnik preduzeća za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba sa invaliditetom
BUDUĆNOST PET, Jagodina, Mihailo Gordić, potpredsednik, Gradska organizacija gluvih Beograda, član
izvršnog odbora Saveza gluvih i nagluvih Srbije, Marko Košutić, predsednik Saveza udruženja za pomoć
mentalno nedovoljno razvijenim osobama u AP Vojvodini, predsednik Udruženja za pomoć MNRO "Plava
ptica" Opštine Kula.
Državna sekretarka u Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Stana Božović, tom
prilikom je istakla "Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja, koje u svom delokrugu
uglavnom pokriva celu socijalnu politiku, je odgovorilo na mnoge izazove u funkciji naših korisnika i
zaposlenih. Važno je istaći da je u 2021. godini planiran budžet koji bez obzira na ogromne troškove nije
manji nego što je bio 2020. godine. Planirana sredstva su preko 140 milijardi dinara, koja će obezbediti
redovne penzije, zatim sva socijalna davanja i sva prava koja idu iz socijalno i pravno porodične zaštite.
Osim toga, to su sredstva koja su obezbeđena za urgentno delovanje i naravno sredstva za osobe sa
invaliditetom za programske aktivnosti, kao i sredstva za preduzeća za profesionalnu rehabilitaciju i
zapošljavanje osoba sa invaliditetom".
Pomoćnica ministra u Sektoru za zaštitu osoba sa invaliditetom pri Ministarstvu za rad, zapošljavanje,
boračka i  socijalna pitanja Biljana Barošević  učestvujuću u panel  diskusiji  navela je:  "U uslovima
pandemije osobe sa invaliditetom svih kategorija nalaze se među najugroženijim delovima stanovništva.
S toga je Ministarstvo podržalo inicijativu Nacionalne organizacije osoba sa invaliditetom kao krovne
organizacije invalidskog pokreta u Srbiji da se u sve mere podrške uključe upravo osobe sa invaliditetom
kao jedna od najranjivijih kategorija. Više puta smo apelovali da se medijski sadržaji tokom pandemije
budu pristupačni osobama sa invaliditetom sa akcentom prevođenja sa srpskog na znakovni jezik i
samim tim obezbedi dostupnost informacijama gluvim i nagluvim licima. Takođe Viber kanal Ministarstva
"Osi"  je  veoma značajan i  unapredićemo ga sa ciljem razmene blagovremenih informacija  o radu
Ministarstva kako bi se informisale same osobe sa invaliditetom, članovi njihovih porodica, kao i druga
zainteresovana lica".
U poslednjim petom panelu pod nazivom "Ako nema kulture, zbog čega se onda borimo - Umetnost u
doba pandemije" kao uvodničar govorio je Radovan Jokić, pomoćnik ministarke kulture i informisanja koji
je tom prilikom istakao: "Vlada Republike Srbije je uložila velike napore u cilju zaštite kulturnog života.
Usvajanjem seta, pre svega finansijskih mera, zatim podržavajući prisustvo umetnika u ustanovama
kulture, realizacijom aplikacija na internetu, kao i drugim modulima, koji su doprineli da ove negativne
posledice  budu  što  manje.  Uz  četiri  seta  mera  poreske  politike,  realizovana  je  i  direktna  pomoć
privatnom sektoru, zatim mere za očuvanje likvidnosti i druge mere koje su značajno doprinele da ova
šteta bude što manja"
Pored gospodina Jokića u panelu su učestvovali Aleksandar Stankov, direktor Opere Srpskog narodnog
pozorišta, Svetislav Goncić, glumac i predsednik Upravnog odbora Narodnog pozorišta, Peter Mraković,
direktor Gradskog muzeja u Somboru, Vjera Mujović,  glumica, Bojana Borić  Brešković,  direktorka
Narodnog muzeja u Beograd.
Konferenciju je zatvorila Joan Hoey iz londonskog magazina The Economist, koja je razgovala sa Žikicom
Miloševićem, urednikom srpskog izdanja The Economista na temu Bregzit sage koja izgleda kao da nema
kraja, bar ne u skorije vreme. Kao sekundarno, u ovoj diskusiji se izdvojilo i pitanje dalje politike koju će
Velika Britanija voditi u budućnosti nezavisno od EU, kakvi će biti dalji odnosi između sve više podeljenih
članica, jedna od tema diskusije bila je i ulazak zemalja Zapadnog Balkana u EU i da li se vidi kraj
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njihovom putu ili je možda u planu novo skretanje.
Konferencija je kao i svake godine otvorila mnoga pitanja koja će biti aktuelna narednih godinu dana.
Sasvim sigurno je da će pandemija, posledice i oporavak biti fokus u narednom periodu i to na svim
aspektima, od zdravstva i ekonomije, do socijalno ugroženih grupa i kulture, jer su svi oni i pogođeni što
je osnovni zaključak današnje konferencije.
Zlatiborske Novine
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Spiker:
Pandemijska kriza prouzrokovala je takve probleme u zdravstvu, ali i u ekonomiji, da je teško predvideti
šta nas čeka i praviti planove za narednu godinu, ukazao je predsednik Srbije u on lajn obraćanju na
otvaranju ovogodišnjeg skupa u organizaciji britanskog Ekonomista i Kolor pres grupe „svet u 2021.“.
Predsednik Parlamenta Ivica Dačić rekao je da pandemija menja svet a kakav će biti, kako je naveo,
zavisi od odluka koje budemo donosili danas. Na konferenciji je istaknuto da je pandemija stvorila novi
jaz nejednakosti.
Gordana Čomić, ministarka za manjinska prava i društveni dijalog:
Najava vakcina kojima bi se zaista zatrla eksponencija zaraze stvorila je novi jaz nejednakosti pitanjem,
hoće li svima vakcina biti jednako dostupna. I to je pitanje na koje danas tražimo odgovor i to je pitanje
koje će odrediti karakter ove naše ljudske vrste u budućnosti.
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